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Publicerad 04 oktober 2021

När finansminister Magdalena Andersson träffar sina
EU-kollegor i Ekofinrådet i Luxemburg 5 oktober står
den ekonomiska återhämtningen i EU på dagordningen.
Ministrarna kommer också att diskutera nya regler för
försäkringsbolag och förbereda ett antal internationella
möten.

Ekonomisk återhämtning i EU

På mötet i Ekofinrådet ska EU:s finansministrar diskutera den ekonomiska
återhämtningen i EU. De kommer att fokusera på genomförandet av
faciliteten för återhämtning och resiliens, den europeiska planeringsterminen
och instrumentet för tillfälligt stöd för att minska risken för arbetslöshet i en
krissituation, SURE.

Återhämtningsfaciliteten

De flesta av EU:s medlemsländer har lämnat in sina nationella
återhämtningsplaner till EU-kommissionen, som granskar planerna och sedan
lägger fram förslag till rådets genomförandebeslut. Hittills har kommissionen
lagt fram 21 länders återhämtningsplaner för beslut. På mötet i Ekofinrådet 5
oktober ska finansministrarna ta ställning till förslaget om att slutgiltigt
godkänna Maltas återhämtningsplan.
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Regeringen instämmer med EU-kommissionens bedömning att Maltas
återhämtningsplan uppfyller kriterierna för att få stöd och kan därför ställa
sig bakom förslaget till genomförandebeslut.

Den europeiska planeringsterminen

Ministrarna kommer även att diskutera lärdomar från arbetet med den
europeiska planeringsterminen 2021 och hur processen ska se ut nästa år.
Planeringsterminen har tillfälligt anpassats till återhämtningsfaciliteten, vilket
bland annat har medfört att 2021 års landsrapporter har utgått och ersatts av
kommissionens granskning av de nationella återhämtningsplanerna.

Regeringen stödjer de tillfälliga förändringar som har gjorts med anledning av
återhämtningsfaciliteten, men anser att en återgång till den ordinarie
processen ska ske så snart som möjligt.

SURE-instrumentet

En annan fråga som ska upp på mötet är genomförandet av SURE samt EU-
kommissionens halvårsrapport om instrumentet. I den senaste rapporten
konstaterar kommissionen bland annat att merparten av medlen från SURE
har gått till åtgärder kopplade till korttidsarbete, att 19 medlemsstater hittills
har nyttjat SURE och att sex av dessa har bett om utökade lån.
Kommissionen konstaterar också i rapporten att de extraordinära
omständigheterna fortfarande kvarstår, vilket motiverar fortsatt tillämpning
av instrumentet.

Regeringen välkomnar diskussionen om SURE och kommissionens
halvårsrapport. Rapporten bidrar till att främja multilateral övervakning,
transparens och likabehandling av medlemsstaterna. Det är viktigt att SURE
enbart är tillgängligt så länge de extraordinära omständigheterna kvarstår,
anser regeringen.

Förberedelser inför möten med G20, IMF och
COP26

Ministrarna ska också förbereda de möten som G20-ländernas
finansministrar och centralbankschefer samt IMF håller 12–14 oktober. De
ska bland annat godkänna EU:s gemensamma positioner inför G20-mötet
och EU:s gemensamma uttalande inför IMF-mötet.



På dagordningen står även slutsatser om klimatfinansiering inför FN:s
klimatkonferens COP26 i Glasgow 31 oktober–12 november. I slutsatserna
beskrivs EU:s arbete och ambition med klimatfinansiering generellt, samt
EU:s arbete med hänsyn till genomförandet av Parisavtalet mer specifikt. I
vanliga fall innehåller rådets slutsatser inför FN:s klimatkonferens också en
redovisning om EU:s klimatbidrag under det föregående året, men eftersom
COP26 äger rum tidigt i år är utfallet av EU:s klimatbidrag för 2020 inte
klart. Det kommer istället att redovisas senare. Slutsatserna från Ekofinrådet
utgör tillsammans med de slutsatser som miljörådet ska anta 6 oktober EU:s
mandat under COP26.

Riskhantering och konsumentskydd i
försäkringssektorn

Diskussion väntas också om ett antal förslag på nya EU-regler för
försäkrings- och återförsäkringsföretag. Det handlar bland annat om
ändringar i Solvens II-direktivet som reglerar hur försäkringsbolag ska se till
att de kan stå för sina förpliktelser och därmed ge ett gott skydd till
försäkringstagare och bidra till stabilitet i det finansiella systemet. EU-
kommissionen föreslår nu ett antal justeringar i direktivet som bland annat
ska öka proportionaliteten, minska den administrativa bördan för små och
mindre komplexa försäkringsbolag och anpassa regelverket till det låga
ränteläget. Kommissionen föreslår även ett helt nytt krishanteringsramverk.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens ambition att stärka
konsumentskyddet ytterligare för EU:s försäkringstagare. Solvens II är ett
överlag välfungerande regelverk som har bidragit till att stärka
konsumentskyddet i försäkringssektorn. Ett viktigt ingångsvärde för
regeringen är därför att verka för nödvändiga justeringar av regelverket, men
utan att förändra regelverket i grunden.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige på mötet i
Luxemburg.



Artikel från Finansdepartementet

Styrning som skapar goda
planeringsförutsättningar i fokus
på Välfärdskommissionens sjunde
möte
Publicerad 04 oktober 2021

Kommunsektorn behöver långsiktiga
planeringsförutsättningar för att kunna leverera välfärd
till invånarna. För det behövs en utvecklad statlig
styrning som är sammanhållen, ändamålsenlig och som
ger kommuner och regioner likvärdiga förutsättningar.
Det menar regeringens välfärdskommission, som
tisdagen den 28 september höll sitt sjunde möte.
Välfärdskommissionens arbete fokuserar på fyra delområden; styrning,
digitalisering, kompetensförsörjning och arbetsmiljö samt effektivt nyttjande
av offentliga resurser. Mötet den 28 september, som var det sista innan
Välfärdskommissionen i slutet av året redovisar sitt arbete, hade temat
utvecklad statlig styrning och långsiktiga planeringsförutsättningar för
kommunsektorn att leverera välfärd. Kommissionen enades om flera nya
förslag.

För att utveckla den statliga styrningen menar Välfärdskommissionen att
styrningen behöver bli mer sammanhållen och ändamålsenligt utformad.
Verksamhetsnära kunskap behöver tas tillvara, till exempel genom att
medarbetarnas erfarenheter och kunskaper används i utveckling och styrning
av verksamheten. Den statliga styrningen ska också skapa likvärdiga
förutsättningar för kommuner och regioner i olika delar av landet. Generella
statsbidrag ska vara utgångspunkten i den ekonomiska styrningen av
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kommunsektorn och onödig administration ska minska.
Välfärdskommissionen presenterar därför följande förslag:

Utvecklade former för dialog och samverkan mellan staten och
kommunsektorn
Förbättrade prognoser för välfärdens kompetensförsörjning
En översyn av det kommunalekonomiska utjämningssystemet
Utveckla styrningen med riktade statsbidrag
Tillgång till uppgifter om leverantörer vid upphandling



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Regeringens klimatkollegium
diskuterar det vetenskapliga läget
och behovet av negativa utsläpp
Publicerad 27 september 2021

Idag hade klimatkollegiet sitt fjärde möte som leddes av
statsminister Stefan Löfven. Under mötet gjordes en
internationell utblick och mot bakgrund av IPCC:s
senaste rapport diskuterades Sveriges klimatarbete
utifrån de senaste vetenskapliga rönen samt hur
Sverige kan nå negativa utsläpp. Johan Rockström,
chef för Potsdam Institute for Climate Impact Research,
var inbjuden att inleda dagens tema.
Den senaste rapporten från FN:s vetenskapliga klimatpanel IPCC visar att
världen är på väg mot en global uppvärmning på över 2,7 grader. Det är långt
över Parisavtalets mål om att begränsa temperaturökningen till 1,5 grader.
För att undvika de värsta effekterna av klimatförändringarna så måste alla
världens länder vidta ytterligare och kraftfullare åtgärder, inte minst de rika
länderna. Vid FN:s klimatförhandlingar vid COP26 i Glasgow i november i år
måste länderna därför visa att de vidtar klimatåtgärder som som är i linje
med vetenskapen. Länderna måste också stå upp för internationellt
samarbete och multilaterala lösningar.

Klimatkollegiet diskuterade under mötet hur Sverige kan svara upp mot
behovet av ökad global omställningstakt och hur regeringen kan agera för att
se till att de svenska klimatmålen är i linje med Parisavtalets 1,5 graders-mål.
Det klimatpolitiska ramverket anger att Sverige ska nå nettonollutsläpp
senast 2045 och ha negativa nettoutsläpp därefter. Under mötet diskuterade
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man därför hur Sverige kan förena en bioekonomi med ökade kolsänkor, hur
regeringen kan främja investeringar i negativa utsläpp samt vilken
långsiktighet som krävs för klimatågärderna.

 



Artikel från Finansdepartementet

Regeringen fortsätter stötta
svenska jobb och företag genom
krisen
Publicerad 17 september 2021

Regeringen har vidtagit krisåtgärder av historisk storlek
för att stötta svenska jobb och företag under pandemin.
I slutet av september ska flera restriktioner i samhället
tas bort. Då genomförs också förändringar i stöden till
företag.
Regeringens krisåtgärder under pandemin uppgår hittills till nästan 400
miljarder kronor i budgetära satsningar, varav nästan 150 miljarder kronor
har avsatts för att stötta svenska jobb och företag. Utöver det har regeringen
infört likviditets- och kapitalförstärkningar och garantier på omkring 1 000
miljarder kronor.

Vid en pressträff den 17 september presenterade finansminister Magdalena
Andersson och socialminister Lena Hallengren en antal nyheter ur den
kommande budgeten, bland annat om regeringens fortsatta beredskap för att
hantera pandemin.  

Från enskilda stöd till mer generella stimulanser

Även om läget fortfarande är osäkert talar mycket för att en väg ut ur
pandemin nu kan vara inom räckhåll. När flera restriktioner i samhället tas
bort i slutet av september, genomförs förändringar i stöden till företag. 

- När svenska folket nu vaccinerar sig och restriktionerna kan släppas får
stödåtgärderna en annan inriktning, men det är inte läge att släppa gasen än,
säger finansminister Magdalena Andersson.
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I slutet av september löper bland annat det förstärkta stödet vid
korttidsarbete, s.k. korttidspermittering, omställningsstödet och
omsättningsstöden ut. Samtidigt har regeringen meddelat att andra stöd
förlängs eller justeras. Exempelvis föreslås återbetalningstiden för
skatteanstånden förlängas ännu en gång och regeringen vill sänka
arbetsgivaravgifterna för unga ytterligare under nästa sommar för att stötta
branscher som sysselsätter många ungdomar. Det kommer också att vara
möjligt för arbetsgivare att använda det ordinarie stödet för korttidsarbete
som infördes i april 2020.

I den kommande budgeten finns också bredare satsningar för att stimulera
ekonomin i helhet. Exempelvis investeringar i den gröna omställningen,
höjda generella statsbidrag till kommuner och regioner samt riktade
satsningar som exempelvis äldreomsorgslyftet.

- Forskning visar att de mest effektiva sätten för att stötta återhämtningen,
stimulera tillväxt och sysselsättning är offentliga investeringar och offentlig
konsumtion, säger Magdalena Andersson

Tillskott för regional utveckling i syfte att stötta små
och medelstora företag

I den kommande budgeten kommer regeringen också att föreslå ett tillskott
för regional utveckling på 500 miljoner kronor för 2022 som ska användas
för att stötta små och medelstora företag i behov av en återstart efter
pandemin. Det kan till exempel handla om stöd till investeringar eller
kostnader kopplade till affärs- och marknadsutveckling. Regionerna beslutar
om åtgärder utifrån sina regionala prioriteringar men åtgärderna ska vara i
linje med Sveriges klimatomställning och hänsyn ska tas till miljöeffekter.
Fördelningen av pengarna sker utifrån folkmängden i länen. Satsningen ska
bidra till att skapa förutsättningar för en fortsatt grön återstart i hela Sverige.

Inget förslag om kemikalieskatt i denna budget

En annan nyhet i den kommande budgeten är att regeringen rullar tillbaka
aviseringen av skatten på kemikalier i skor och kläder, som enligt
budgetpropositionen 2021 var planerad att införas från och med nästa år.
Regeringen ser flera praktiska problem med genomförandet av skatten.
Exempelvis skulle det vara svårt att få förslaget att fungera vid privatimport
från länder utanför EU till följd av förändrade tullregler. Skatten beräknades
medföra ökade skatteintäkter på omkring 1 miljard kronor.





Artikel från Finansdepartementet

Höjd omsättningsgräns för moms
Publicerad 10 september 2021

För att minska administrationen för mindre
näringsidkare och sänka tröskeln för att starta eget
företag vill regeringen höja omsättningsgränsen för
momsbefrielse från dagens nivå på 30 000 kronor till 80
000 kronor per år.
Förändringen innebär att fler små företag undantas från att ta in och redovisa
moms. Förslaget medför också att Skatteverket inte behöver administrera
deklarationer och betalningar för de företag som befrias från mervärdesskatt.

Förslaget bedöms minska skatteintäkterna med 0,25 miljarder kronor under
2022 och med 0,5 miljarder kronor 2023 respektive 2024.

Förslaget kommer aviseras i budgetpropositionen för 2022 och föreslås träda
i kraft 1 juli 2022.
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Artikel från Finansdepartementet

Utvidgade skatteregler för
personaloptioner i unga företag
Publicerad 09 september 2021

Möjligheten för företag att rekrytera personal med
nyckelkompetenser är viktig för Sveriges långsiktiga
konkurrenskraft. För att särskilt hjälpa unga företag att
rekrytera och behålla kvalificerad personal kommer
regeringen därför i budgetpropositionen för 2022
avisera ett förslag om att utvidga och förenkla reglerna
om lättnad i beskattningen av personaloptioner.
I praktiken innebär de utvidgade reglerna att två gränser ska höjas vad gäller
antalet anställda samt hur stor omsättning företaget får ha för att omfattas av
reglerna:

Gränsen för antalet anställda höjs från 50 till 150, räknat som
medelantalet anställda och delägare som arbetar i företaget.
Gränsen för nettoomsättning eller balansomslutning höjs från 80 till 280
miljoner kronor per år.

Dessutom ska styrelseledamöter och styrelsesuppleanter omfattas av
reglerna.

En ytterligare förändring som föreslås är att en personaloption ska kunna
nyttjas för förvärv av en teckningsoption som ger rätt att förvärva en andel.
En personaloption ska även kunna ge rätt till ett framtida förvärv av en andel
eller en teckningsoption i ett annat företag inom samma koncern. Syftet är
att förenkla administrationen av personaloptionsprogram.

Regeringen avser att under 2021 återkomma till riksdagen med förslaget. De
nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022.
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Läs mer om förslaget: Utvidgade regler om lättnad i beskattningen av
personaloptioner i vissa fall



Artikel från Finansdepartementet

Om förslagen att införa en
skattelättnad för förmånscyklar
samt schabloniserad nedsättning
av förmånsvärdet för
miljöanpassade bilar
Publicerad 07 september 2021

Den 6 september presenterade regeringen satsningar
på över 3,9 miljarder kronor i den kommande
höstbudgeten för att ytterligare snabba på den gröna
omställningen i transportsektorn. I satsningen ingår
bland annat förslag om att införa en skattelättnad för
förmånscyklar samt ändra nedsättningen av
förmånsvärdet för miljöanpassade bilar.

Skattelättnad för förmånscyklar

För att bidra till ökad cykelpendling vill regeringen ändra skattereglerna för
förmånscyklar. Förslaget aviseras i budgetpropositionen för 2022 och
föreslås träda i kraft 1 januari nästa år.

Enligt det kommande förslaget ska skattelättnaden vara utformad så att
förmån av cykel inte ska tas upp till beskattning till den del värdet av
förmånen uppgår till högst 3 000 kronor per beskattningsår. Detta
förmånsvärde motsvarar en cykel med ett marknadsvärde på ca 15 000
kronor, enligt Skatteverkets nuvarande riktlinjer för beräkning av sådana
förmånsvärden för trampcyklar. Om det årliga förmånsvärdet för cykeln
överstiger takbeloppet, ska den anställde beskattas för det överskjutande
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beloppet.

Enligt förslaget gäller skattelättnaden när arbetsgivare tillhandahåller cyklar
för privat bruk till sina anställda, både under en längre sammanhängande
period och mer sporadiskt, till exempel inom en cykelpool. Syftet är att öka
cykelpendlingen, vilket kan skapa positiva effekter på såväl miljö och
stadsutveckling som hälsa.

En förutsättning för skattelättnad är att förmånserbjudandet riktar sig till hela
den stadigvarande personalen på arbetsplatsen. Skattelättnaden gäller både
vanliga trampcyklar och elcyklar, däremot inte elsparkcyklar.

Förslaget beräknas minska skatteintäkterna med 90 miljoner 2022 och på sikt
med ca 470 miljoner kronor per år.

Promemoria: Skattelättnad för cykelförmån 

Ändrad nedsättning av förmånsvärdet för
miljöanpassade bilar

Regeringen vill ändra nedsättningen av förmånsvärdet för miljöanpassade
bilar så att regelverket blir mer förutsebart och enklare att tillämpa. Förslaget
innebär att nybilspriset för miljöanpassade bilar, vid beräkningen av
förmånsvärdet, sätts ned med ett fast, schabloniserat belopp som utgår från
bilens miljöteknik. Därmed förenklas regelverket så att det blir mer
förutsebart och enklare att tillämpa. För att koncentrera miljöstyrningen till
bilar med låga utsläpp föreslås även att endast elbilar, laddhybrider, gasbilar
och vätgasbilar ska omfattas av nedsättningen. Elhybridbilar och
etanoldrivna bilar omfattas därmed inte i det kommande förslaget.

Vid beräkningen av förmånsvärdet för en miljöbil i dag sätts nybilspriset ned
till en nivå som motsvarar nybilspriset för närmast jämförbara bil utan
miljöteknik. Sedan bestämmelsen infördes har antalet miljöanpassade
bilmodeller ökat kraftigt och ofta saknas det en konventionell bil som är
direkt jämförbar med miljöbilen. Nuvarande regelverk innebär därför en
tilltagande administrativ hantering för Skatteverket och generalagenterna för
bilar, samtidigt som arbetsgivare och arbetstagare kan ha svårt att på förhand
beräkna förmånsvärdet för nya miljöbilar.

Förslaget kommer aviseras i budgetpropositionen för 2022 och föreslås träda
i kraft 1 juli 2022. Ändringen föreslås gälla för bilar som blir skattepliktiga
enligt vägtrafikskattelagen (2006:227) för första gången fr.o.m.



ikraftträdandet.

Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med mindre än 10 miljoner kronor
2022. Förslaget kommer att presenteras närmare i samband med att det
remitteras under hösten 2021.



Artikel från Finansdepartementet

Penningtvätt och ekonomisk
återhämtning på videomöte
Publicerad 22 juli 2021

När EU:s ekonomi- och finansministrar träffas på ett
videomöte 26 juli står ekonomisk återhämtning i EU på
agendan. Finansministrarna kommer även få en
presentation av ett nytt paket om att bekämpa
penningtvätt och terrorism.

Ekonomisk återhämtning i EU

På mötet i Ekofinrådet ska EU:s finansministrar diskutera den ekonomiska
återhämtningen i EU. De kommer att fokusera på genomförandet av
faciliteten för återhämtning och resiliens. Faciliteten är huvuddelen i det
återhämtningspaket som EU:s stats- och regeringschefer kom överens om i
juli 2020 och ska, via bidrag och lån, stödja offentliga investeringar och
reformer i medlemsländerna.

De flesta av EU:s medlemsländer har nu lämnat in sina nationella
återhämtningsplaner till EU-kommissionen, som har börjat granska planerna
och lagt fram förslag till rådets genomförandebeslut på flera av dessa. På
mötet i Ekofinrådet ska finansministrarna ta ställning till förslagen om att
slutgiltigt godkänna återhämtningsplanerna från Cypern, Kroatien, Slovenien
och Litauen. På mötet den 13 juli godkände rådet tolv medlemsländers
återhämtningsplaner.

Regeringen anser att det är viktigt att EU-kommissionen gör en noggrann
granskning av medlemsländernas återhämtningsplaner så att de uppfyller
kriterierna för att få stöd i förordningen om EU:s facilitet för återhämtning
och resiliens. Regeringen instämmer med EU-kommissionens bedömning att
de fyra medlemsländernas återhämtningsplaner uppfyller kriterierna och kan
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därför ställa sig bakom förslagen till genomförandebeslut.

Penningtvätt

EU-kommissionen kommer att presentera ett lagstiftningspaket med förslag
för att bekämpa penningtvätt och finansiering av terrorism för ministrarna på
mötet.

Regeringen stödjer viljan att stärka EU-reglerna för att kämpa mot
penningtvätt och finansiering av terrorism.

Statssekreterare Max Elger representerar Sverige på videomötet den 26 juli.



Artikel från Finansdepartementet

Beslut om återhämtningsplaner på
EU:s finansministermöte
Publicerad 09 juli 2021

När finansminister Magdalena Andersson träffar sina
EU-kollegor på Ekofinrådet i Bryssel 13 juli står den
ekonomiska återhämtningen i EU på dagordningen.
Finansministrarna ska diskutera genomförandet av
faciliteten för återhämtning och resiliens och anta
rådsbeslut om tolv medlemsländers
återhämtningsplaner.

Ekonomisk återhämtning i EU

På mötet i Ekofinrådet ska EU:s finansministrar diskutera den ekonomiska
återhämtningen i EU. De kommer att fokusera på genomförandet av
faciliteten för återhämtning och resiliens. Faciliteten är huvuddelen i det
återhämtningspaket som EU:s stats- och regeringschefer kom överens om i
juli 2020 och ska, via bidrag och lån, stödja offentliga investeringar och
reformer i medlemsländerna.

De flesta av EU:s medlemsländer har nu lämnat in sina nationella
återhämtningsplaner till EU-kommissionen, som har börjat granska planerna
och lagt fram förslag till rådets genomförandebeslut för tolv av dessa. På
mötet i Ekofinrådet ska finansministrarna ta ställning till förslagen om att
slutgiltigt godkänna dessa tolv medlemsländers återhämtningsplaner. De tolv
medlemsländerna är Belgien, Danmark, Frankrike, Grekland, Italien,
Lettland, Luxemburg, Portugal, Slovakien, Spanien, Tyskland och Österrike.
Fler rådsbeslut väntas under sommaren.

Regeringen anser att det är viktigt att EU-kommissionen gör en noggrann
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granskning av medlemsländernas återhämtningsplaner så att de uppfyller
kriterierna för att få stöd i förordningen om EU:s facilitet för återhämtning
och resiliens. Regeringen instämmer med EU-kommissionens bedömning att
de tolv medlemsländernas återhämtningsplaner uppfyller kriterierna och kan
därför ställa sig bakom förslaget till genomförandebeslut.

Hållbar finansiering

Den 6 juli presenterade EU-kommissionen ett paket för hållbar finansiering
som innehåller en strategi för finansiering av omställningen till en hållbar
ekonomi och ett förslag till en EU-gemensam standard för gröna obligationer.
På mötet ska EU-kommissionen presentera paketet för ministrarna.

Regeringen välkomnar att EU-kommissionen tagit fram en strategi för
finansiering av klimatomställningen. Finansmarknaden har en viktig roll att
spela i denna omställning, bland annat genom att styra kapital till hållbara
investeringar.

Den europeiska planeringsterminen och uppföljning
av G20-möte

Ministrarna förväntas på Ekofinrådet godkänna slutsatser om 2021 års
djupgående översyner inom ramen för den europeiska planeringsterminen.

Ministrarna kommer också att få information om resultatet av mötet mellan
G20-ländernas finansministrar och centralbankschefer den 9–10 juli 2021.

Dessutom kommer det slovenska ordförandeskapet att presentera sitt
arbetsprogram på ekofinområdet samt informera om hur arbetet går med
aktuella lagstiftningsförslag om finansiella tjänster.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på mötet i Bryssel.
Hon deltar också i eurogruppens möte som dagen före träffas i ett så kallat
inklusivt format där också de länder som inte har euron som valuta deltar. På
dagordningen står bland annat en diskussion om ekonomisk och finansiell
politik med USA:s finansminister Janet Yellen.



Artikel från Finansdepartementet

Ekonomisk återhämtning, moms
och jämställdhet teman på EU:s
finansministermöte
Publicerad 17 juni 2021

På Ekofinrådets möte i Luxemburg 18 juni ska
finansminister Magdalena Andersson diskutera
ekonomisk återhämtning och genomförandet av
faciliteten för återhämtning och resiliens med sina EU-
kollegor. Momsregler, integrering av
jämställdhetsfrågorna i EU-budgeten och bankunionen
är andra ämnen som ska upp på mötet.

Ekonomisk återhämtning i EU

På mötet i Ekofinrådet ska EU:s finansministrar diskutera den ekonomiska
återhämtningen i EU. De kommer att fokusera på genomförandet av
faciliteten för återhämtning och resiliens. Faciliteten är huvuddelen i det
återhämtningspaket som EU:s stats- och regeringschefer kom överens om i
juli och ska, via bidrag och lån, stödja offentliga investeringar och reformer i
medlemsstaterna.

De flesta av EU:s medlemsländer har nu lämnat in sina nationella
återhämtningsplaner till EU-kommissionen, vilket alla medlemsländer måste
göra för att få ekonomiskt stöd från faciliteten. I planerna beskriver
medlemsländerna vilka reformer och investeringar de planerar att
genomföra. Åtgärderna ska bland annat bidra till att hantera relevanta
landsspecifika rekommendationer och bidra till den gröna och digitala
omställningen samt jämställdhet.
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Från det datum att en plan har lämnats in har EU-kommissionen två månader
på sig att granska planen utifrån kriterierna i förordningen om faciliteten för
återhämtning och resiliens och lägga fram ett förslag till rådets
genomförandebeslut, såvida ingen annan överenskommelse görs med det
berörda medlemslandet. Därefter har rådet i regel en månad på sig att ta
ställning till förslaget till genomförandebeslut.

Regeringen anser att det är viktigt att EU-kommissionen gör en noggrann
granskning av att medlemsländernas återhämtningsplaner uppfyller
kriterierna i förordningen.

Moms

Finansministrarna ska också diskutera ett förslag om ändringar av reglerna
om skattesatser i mervärdesskattedirektivet. På mötet ska de bland annat
diskutera på vilka varor och tjänster som EU-länderna får tillämpa
reducerade momssatser och hur flexibla de reglerna ska vara.

Det finns flera fördelar med en ökad flexibilitet för EU:s medlemsländer när
det gäller att bestämma skattesatser, anser regeringen. Samtidigt riskerar
förslaget medföra en ökad komplexitet, särskilt för de företag som säljer sina
varor och tjänster i flera olika EU-länder. Det riskerar även att leda till
skattekonkurrens mellan länderna i EU. Effekterna av förslaget behöver
därför analyseras närmare, anser regeringen.

Ministrarna ska även diskutera ett förslag från EU-kommissionen om
undantag från moms vid inköp av varor och tjänster som görs av EU-organ.

Regeringen anser att det kan vara motiverat med särskilda regler för moms
vid vissa transaktioner som görs med hänsyn till allmänt intresse, som till
exempel krisåtgärder. Eventuella EU-regler bör dock vara klart avgränsade
och anpassade till vad som är nödvändigt för att uppnå syftet, anser
regeringen.

Jämställdhetsintegrering i EU:s budget

Sverige kommer på mötet att uppmärksamma en rapport från EU:s
revisionsrätt om jämställdhetsintegrering i EU-budgeten. Jämställdhet är en
prioriterad fråga för regeringen i EU-arbetet och regeringen fäster stor vikt
vid att EU-medel hanteras på ett sätt som är ändamålsenligt och effektivt.

Revisionsrättens slutsats är att det ännu inte finns en ändamålsenlig ram för



att stödja jämställdhetsintegrering och att jämställdhet inte har beaktats
tillräckligt i EU:s budgetcykel. Vidare konstaterar rapporten att EU-
kommissionens jämställdhetsanalyser av EU:s politik och program varit
bristfälliga, samt att kommissionen i begränsad utsträckning använt
könsuppdelade data och indikatorer.

Bankunionen

På mötet ska det portugisiska ordförandeskapet presentera en lägesrapport
som redogör för rådets arbete med att stärka bankunionen. Regeringen
välkomnar åtgärder för att stärka den finansiella stabiliteten i bankunionen.
Det är dock viktigt att åtgärder som genomförs i syfte att stärka bankunionen
tar hänsyn till konsekvenser för hela EU:s inre marknad och då även för de
medlemsstater som inte deltar i bankunionen.

Hållbarhet i de offentliga finanserna

Även flera frågor om hållbarhet i EU-ländernas offentliga finanser ska
behandlas på mötet. Bland annat ska finansministrarna anta en
rekommendation till Rumänien om att korrigera sitt alltför stora
budgetunderskott. Det är EU-kommissionen som har tagit fram förslaget till
rekommendation inom ramen för underskottsförfarandet inom stabilitets-
och tillväxtpakten eftersom Rumänien redan innan covid-19-pandemin
bedömdes ha ett alltför stort underskott.

Ministrarna ska också anta årets landsspecifika rekommendationer inom
ramen för den europeiska planeringsterminen. Terminen har tillfälligt
anpassats till faciliteten för återhämtning och resiliens, vilket bland annat
innebär att medlemsländerna enbart får rekommendationer på det
finanspolitiska området.

På mötet ska ministrarna även godkänna slutsatser om 2021 års rapport om
åldrande. Rapporten går igenom de ekonomiska och finanspolitiska
konsekvenserna på lång sikt av EU:s åldrande befolkning. Regeringen ställer
sig bakom slutsatserna.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på mötet i
Luxemburg. Hon deltar också i eurogruppens möte som kvällen före träffas i
ett så kallat inklusivt format där också de länder som inte har euron som
valuta deltar.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

EU:s klimatlag och
tillståndsprocesser i fokus på
regeringens klimatkollegium
Publicerad 02 juni 2021

När Regeringens klimatkollegium sammanträdde för
tredje gången var tillståndsprocesser samt EU:s
klimatpolitik och ”Fit for 55” på agendan.
Klimatkollegiet, som leds av statsminister Stefan Löfven, hade två
högaktuella ämnen med stor betydelse i samhällsomställningen mot ett
fossilfritt Sverige på dagens agenda.

För att uppnå nettonollutsläpp 2045 står Sverige inför en omfattande
samhällsomställning, vilket kommer leda till att ett stort antal verksamheter
behöver ändrade eller nya tillstånd. Väl fungerande och effektiva
tillståndsprocesser bidrar till ett gott investeringsklimat, vilket främjar den
gröna omställningen. Samtidigt är det viktigt att ett högt miljöskydd
bibehålls. Det pågår just nu ett stort antal regeringsinitiativ och åtgärder för
att utreda och effektivisera tillståndsprocesser för att främja den gröna
omställningen. Vid mötet diskuterades hur regeringen kan bidra till att skapa
bättre förutsättningar för välfungerande tillståndsprocesser.

Sverige har en viktig roll att driva på för en ambitiös klimatpolitik i
förhandlingarna i EU. EU-kommissionen ska i juli presentera den lagstiftning
som ska bidra till att man når det skärpta målet för 2030 i EU:s klimatlag.
Lagstiftningspaketet går under namnet ”Fit for 55”. Vid mötet diskuterades
hur Sverige kan påverka och kommer påverkas av den kommande
lagstiftningen.
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Om klimatkollegiet

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen. Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan
måste integreras i alla relevanta politikområden.

Kollegiet har regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern samt jämställdhets- och bostadsministern.

Dagens möte gästades även av försvarsministern och EU-ministern.



Artikel från Finansdepartementet

Här är förslagen som
Välfärdskommissionen har
presenterat hittills
Publicerad 26 maj 2021

I februari 2020 höll Välfärdskommissionen sitt första
möte. Sedan dess har sammanlagt 25 åtgärdsförslag
presenterats av kommissionen som samlar företrädare
för regeringen, SKR och centrala
arbetstagarorganisationer.
Välfärdskommissionens arbete fokuserar på fyra delområden, som även har
fungerat som teman för gruppens möten hittills. Områdena är styrning,
digitalisering, kompetensförsörjning och arbetsmiljö samt effektivt nyttjande
av offentliga resurser.

Flera av förslagen som Välfärdskommissionen har presenterat har regeringen
sedan fattat beslut om att genomföra. Regeringen har till exempel inlett en
process tillsammans med SKR för att staten och kommunsektorn ska nå en
samsyn kring bland annat mål, takt och ansvar samt anslutning till en
förvaltningsgemensam digital infrastruktur. I budgeten har pengar avsatts för
ett stöd till särskilt utsatta kommuner och regioner, som syftar till att dessa
ska nå en ekonomi i balans och på sikt god ekonomisk hushållning och
regeringen har gett Statskontoret i uppdrag att göra en översyn av
administrativa kostnader som följer av statlig styrning.

Nedan följer en lista med de förslag som Välfärdskommissionen har
presenterat inom ramen för de fyra delområdena samt länkar till artiklar där
mer finns att läsa om några av förslagen. Det senaste mötet med
Välfärdskommissionen hölls den 20 maj 2021.
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Effektivt nyttjande av offentliga resurser

Förstärkning av det generella statsbidraget
Analys av konsekvenser vid samverkan
Vidareutveckling av stöd vid jämförelser
Kunskapsstyrning och analyser i hälso- och sjukvården
Sammanställning av administrativ börda och produktivitetshinder
Ökad kunskap om valfrihetsystemens utformning, konsekvenser och
kostnader
Insatser för att motverka fusk och oegentligheter
Samla och sprida kunskapen om samhällsvinster av förebyggande
insatser

Läs mer om förslagen som handlar om effektivt nyttjande av offentliga
resurser: Välfärdskommissionen enas om flera nya åtgärder på årets första
möte 

En långsiktigt hållbar kompetensförsörjning och en god
arbetsmiljö i välfärdssektorn

En bredare rekryteringsbas till välfärden
Ett nationellt system för validering av kunskap
Ett hållbart arbetsliv
Utveckla nya arbetssätt och ta tillvara kompetensen hos dem som
arbetar i välfärden
Yrkessvenska i välfärden
Gemensamt arbete för att kunna erbjuda ytterligare utbildningsplatser
med hög kvalitet och relevans för välfärden

Läs mer om förslagen som handlar om hållbar kompetensförsörjning och god
arbetsmiljö i välfärdssektorn: Välfärdens medarbetare i fokus på
Välfärdskommissionens fjärde möte 

Digitalisering för att skapa långsiktiga förutsättningar för
välfärd

Löpande arbete med de juridiska förutsättningarna för digitalisering
Rättsligt stöd till kommunernas digitaliseringsarbete
Försöksverksamhet i kommuner och regioner
En process för utveckling av välfärdens digitala infrastruktur
Se över hur ett undantag från lokaliseringsprincipen skulle kunna



utformas för att underlätta digitalisering i hela landet

Läs mer om förslagen som handlar om digitalisering för att skapa långsiktiga
förutsättningar för välfärden: Välfärdskommissionen har presenterat tio
förslag hittills 

Förbättrad styrning i välfärden

Översyn av riktade statsbidrag i syfte att utveckla en mer strategisk
styrning
Stöd till särskilt ekonomiskt utsatta kommuner och regioner
Översyn av administrativa kostnader vid regelgivning och annan statlig
styrning
Översyn av ramverket för kommunal ekonomistyrning
Förvaltningsgemensam digital infrastruktur
Försöksverksamhet i kommuner och regioner bör initieras för att pröva
nya arbetssätt, bland annat nya tekniska lösningar

Läs mer om förslagen som handlar om förbättrad styrning i välfärden:
Välfärdskommissionen har presenterat tio förslag hittills 

 



Artikel från Finansdepartementet

Parterna i Välfärdskommissionen
överens om avgörande
förutsättningar för framtidens
välfärd
Publicerad 26 maj 2021

För att välfärden ska klara av sitt uppdrag i framtiden
behöver välfärden ställa om men även rustas med mer
resurser. Personalen i välfärden behöver bättre
förutsättningar och samarbetet mellan staten och
kommunsektorn behöver stärkas. Det konstaterar
regeringens Välfärdskommission, som vid mötet den 20
maj enades om gemensamma ställningstaganden om
framtidens behov i välfärden.
Välfärdskommissionen betonar att den gemensamt finansierade välfärden
skapar förutsättningar för ett jämlikt samhälle och en god ekonomisk
utveckling. Samtidigt menar kommissionen att det är tydligt att välfärden står
inför stora utmaningar. Bland annat till följd av att andelen äldre i samhället
ökar.

Välfärdskommissionen lyfter fram sammanlagt sju områden som bör
prioriteras i arbetet framåt. Det handlar bland annat om att ställa om och
utveckla nya arbetssätt samt att genomföra insatser för att attrahera,
rekrytera, utveckla och behålla personal med rätt kompetens i välfärden.
Skälet är att omkring 40 procent av Sveriges sysselsättningsökning fram till
2035 skulle behöva ske i kommunalt finansierad verksamhet om
personaltäthet i välfärden ska vara lika hög som i dag.
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Den svenska förvaltningsmodellen bygger i grunden på ömsesidig tillit mellan
staten och kommunsektorn. För att välfärden ska kunna bedrivas på ett
hållbart sätt krävs en samsyn. Välfärdskommissionen konstaterar därför att
långsiktiga och övergripande målsättningar för välfärden behöver vara
gemensamma.  Det kan exempelvis handla om gemensamma initiativ för att
dra nytta av digitaliseringen eller hitta smarta vägar för en likvärdig välfärd i
hela landet.

Välfärdskommissionen pekar även på fortsatta behov av ekonomiska tillskott
till kommunsektorn för att kunna fortsätta utveckla välfärden. 



Artikel från Finansdepartementet

Pausad BNP-indexering av
drivmedelsskatten även nästa år
Publicerad 18 maj 2021

En del av den årliga indexeringen av bensin- och
dieselskatten kommer att pausas tillfälligt nästa år.
Förslaget aviserades i regeringens budgetproposition
för 2021 och bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Förslaget innebär att den årliga BNP-indexeringen av skattesatserna på bland
annat bensin och diesel inte tillämpas för kalenderåret 2022. Skattesatserna
för 2022 ska därmed endast räknas om baserat på den faktiska förändringen i
konsumentprisindex.

Bakgrunden till förslaget är att reduktionsnivåerna inom reduktionsplikten
successivt ska höjas till 2030, det vill säga att andelen biodrivmedel gradvis
kommer att öka i den bensin och diesel som säljs. Biodrivmedel är än så
länge dyrare att producera än bensin och diesel. Genom att tillfälligt pausa
BNP-indexeringen kan ökade drivmedelspriser mötas.

Förslaget medför att skatteintäkterna beräknas minska med knappt en
miljard kronor år 2022.
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Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Dialog med Pensionärskommittén
om covid-19 och pågående
vaccinering
Publicerad 27 april 2021

Pensionärskommitténs möte med socialminister Lena
Hallengren den 27 april handlade bland annat om
coronapandemin och vaccineringarna.
Socialförsäkringsmininster Ardalan Shekarabi och
finansminister Magdalena Andersson medverkade
också på mötet.
─ Vaccinering mot covid-19 är idag det viktigaste verktyget vi har i kampen
mot pandemin. En effektiv vaccinering kan minska lidande och rädda liv
men på sikt även leda till att samhället öppnas upp igen, säger Lena
Hallengren.

Regionernas vaccinering

Socialministern berättade att regionerna vaccinerar i den takt de får vaccin.
Trots minskade leveranser har Sverigeden 23 april lyckats vaccinera drygt 3
miljoner människor med en första dos vilket motsvarar 25,5 procent av den
totala befolkningen, 18 år och äldre.

Regeringens mål är att alla boende i Sverige som är 18 år och äldre, samt
yngre som efter en individuell medicinsk bedömning bör vaccineras,
skyndsamt ska erbjudas minst en dos vaccin mot covid-19. Därefter ska dos
två, i förekommande fall, ges enligt rekommenderat dosintervall. Prognosen
för när detta mål kan vara uppfyllt är idag den 15 augusti.
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Aktuella frågor inom socialförsäkringsområdet

Socialförsäkringsminister Ardalan Shekarabi berättade om regeringens arbete
för högre pensioner, vilka beslut som redan fattats samt hur regeringen
arbetar för att höja pensionerna ytterligare. 

Finansministern om satsningar på äldre                         

Finansminister Magdalena Andersson berättade om vårändringsbudgeten och
tidigare presenterade satsningar på äldre 2021. Hon diskuterade också hur
finansieringen av framtidens äldreomsorg ska se ut samt svarade på andra
frågor som organisationerna har ställt.



Artikel från Finansdepartementet

Förslaget om en tillfällig
skattereduktion för att hantera
ökade arbetskostnader till följd av
pandemin till Lagrådet
Publicerad 16 april 2021 Uppdaterad 16 april 2021

Regeringen har i dag lämnat över förslaget om en
tillfällig skatte-reduktion för arbetsinkomster till
Lagrådet. Förslaget aviserades i budgetpropositionen
för 2021 och bygger på en överenskommelse mellan
regeringen, Centerpartiet och Liberalerna.
Förslaget innebär att det införs en tillfällig skattereduktion för
arbetsinkomster 2021 och 2022. Syftet är att kompensera privatpersoner för
ökade kostnader kopplat till arbetet under pandemin, exempelvis om man
har behövt anpassa hemmet till mer hemarbete eller förändrat sättet man
reser till och från jobbet. Det är kostnader som normalt inte ger rätt till
skatteavdrag. Skattereduktionen utgör därmed både en kompensation och en
konjunkturstimulans.

Skattesänkningen riktar sig till personer med låga och medelhöga arbets‐
inkomster och ges med som högst 2 250 kronor per år. En infasning av
reduktionen påbörjas vid arbetsinkomster överstigande 60 000 kronor per år
och skattesänkningen är helt utfasad vid arbetsinkomster på 500 000 kronor
per år.

Förslaget föreslås träda i kraft 1 december 2021 och ges för hela
beskattningsåren 2021 och 2022.

Förslaget beräknas minska skatteintäkterna med 5 miljarder kronor per år
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2021 och 2022.



Artikel från Finansdepartementet

EU:s finansministrar diskuterar
ekonomisk återhämtning
Publicerad 15 april 2021

När finansminister Magdalena Andersson träffar sina
EU-kollegor på ett videomöte den 16 april är den
ekonomiska återhämtningen i EU återigen högst på
agendan. Ministrarna ska även diskutera EU:s
kapitalmarknadsunion och den europeiska arkitekturen
för utvecklingsfinansiering.

Ekonomisk återhämtning i EU

På sitt aprilmöte ska EU:s finansministrar diskutera den ekonomiska
återhämtningen i EU. De kommer att fokusera på det ekonomiska läget,
arbetet med faciliteten för återhämtning och resiliens samt finansieringen av
EU:s återhämtningsinstrument.

Faciliteten för återhämtning och resiliens

Ministrarna ska diskutera genomförandet av faciliteten för återhämtning och
resiliens. Faciliteten är huvuddelen i det återhämtningspaket som EU:s stats-
och regeringschefer kom överens om i juli och ska, via bidrag och lån, stödja
offentliga investeringar och reformer i medlemsstaterna.

Precis som på finansministrarnas videomöten i januari, februari och mars
kommer fokus att ligga på arbetet med de nationella återhämtnings- och
resiliensplaner som medlemsländerna ska lämna in till EU-kommissionen för
att få ekonomiskt stöd från faciliteten. I planerna beskriver medlemsländerna
vilka reformer och investeringar de planerar att genomföra. Åtgärderna ska
bland annat bidra till att hantera relevanta landsspecifika rekommendationer
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och bidra till den gröna och digitala omställningen samt jämställdhet.

Regeringen anser att det är viktigt att insatser från faciliteten för
återhämtning och resiliens bidrar till långsiktigt hållbar ekonomisk tillväxt
och den gröna och digitala omställningen. Regeringen menar vidare att
insatser från faciliteten bör främja sunda offentliga finanser, jämställdhet,
nationellt ägarskap och bör vara i linje med Parisavtalet. Regeringen anser
även att de nationella budgetprocesserna bör respekteras.

Finansieringen av EU:s återhämtningsinstrument

EU-kommissionen ska på mötet presentera sin strategi för finansiering av
EU:s återhämtningsinstrument för ministrarna. EU-kommissionen
presenterade den 14 april ett meddelande och tre beslut om det praktiska
genomförandet av upplåningen i frågor som bland annat riskhantering, gröna
obligationer och hur återförsäljningen av obligationerna på marknaden ska
skötas.

Regeringen välkomnar en diskussion om EU-kommissionens strategi för
finansiering av EU:s återhämtningsinstrument. Skuldförvaltningen bör
bedrivas på ett effektivt, ändamålsenligt och kostnadsrestriktivt sätt och
främja sunda incitament. Regeringen ser positivt på att kommissionen
betonar den gröna omställningen.

EU:s kapitalmarknadsunion

EU-kommissionen ska även ge ministrarna en lägesuppdatering om arbetet
med att upprätta en gemensam europeisk kontaktpunkt för finansiell och
icke-finansiell företagsinformation som en del av EU:s
kapitalmarknadsunion. Kontaktpunkten ska ge investerare bättre tillgång till
finansiell och hållbarhetsrelaterad företagsinformation, vilket enligt EU-
kommissionen kommer att öka antalet gränsöverskridande och globala
investeringar.

Europeisk finansiell arkitektur för utveckling

Finansministrarna ska också diskutera hur den europeiska arkitekturen för
utvecklingsfinansiering kan förbättras, mot bakgrund av en
genomförbarhetsstudie som presenterades den 10 mars 2021.

Regeringens utgångspunkt är att eventuella förändringar av den europeiska



arkitekturen för utvecklingsfinansiering bör syfta till att främja effektivitet
och bidra till förbättrad utvecklingseffekt för det globala multilaterala
systemet med fokus på demokrati, mänskliga rättigheter, jämställdhet och
klimat. Eventuella förändringar bör inte heller innebära några nya kostnader
för medlemsländerna, anser regeringen.

Uppföljning av G20-mötet med finansministrar och
centralbankschefer

Det portugisiska ordförandeskapet och EU-kommissionen kommer också att
återrapportera från G20-mötet med finansministrar och centralbankschefer 7
april 2021.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Finansdepartementet

Klart med förlängd
korttidspermittering till
halvårsskiftet inför att
ansökningarna öppnar
Publicerad 25 mars 2021

Regeringen har i dag utfärdat en lag så att den
förstärkta nivån i stödet för korttidsarbete kommer att
ligga kvar fram till halvårsskiftet. Därmed kan företag
fortsätta att korttidspermittera upp till 80 procent även
under maj och juni. Förslaget bygger på en
överenskommelse mellan Socialdemokraterna,
Centerpartiet, Liberalerna och Miljöpartiet.
Under förlängningen kommer den så kallade subventionsgraden, det vill säga
hur stor andel av kostnaden som staten står för, fortsatt att vara förstärkt till
75 procent.

Initiativet att förlänga stödet ytterligare togs av Socialdemokraterna,
Miljöpartiet, Centerpartiet och Liberalerna i riksdagens finansutskott i förra
veckan i samband med beredningen av förslaget att förlänga stödet till och
med april. Förlängningen gjordes direkt i riksdagen för att förlängningen maj-
juni skulle kunna träda i kraft innan Tillväxtverket öppnar för ansökningar
igen 29 mars. På så sätt kommer det inte uppstå något glapp i utbetalningen
av stödet mellan stödmånaderna december-april och den senaste
förlängningen, maj-juni.

Från och med på måndag den 29 mars kommer företagen kunna söka om
korttidsstöd för månaderna december 2020 till och med juni 2021.
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Artikel från Finansdepartementet

Förslag om en justerad beräkning
av bilförmån till riksdagen
Publicerad 23 mars 2021

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen
med förslag om att justera schablonen som används för
att beräkna värdet av bilförmån. Justeringen görs för att
förmånsvärdet bättre ska spegla kostnaden av att ha en
privatägd bil i enlighet med lagstiftningens intentioner.
Förslaget är en del av den gröna skatteväxlingen och
aviserades i budgetpropositionen för 2021. Förslaget
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Förslaget innebär att två delbelopp i schablonberäkningen ändras. Det
handlar om det prisrelaterade beloppet och det ränterelaterade beloppet. I
och med ändringarna kommer bilarnas genomsnittliga värdeminskning
speglas mer korrekt jämfört med i dag samtidigt som även räntekostnaden
vid lånefinansiering av bilköp beaktas.

Bakgrunden till förslaget är att schablonberäkningen som gäller i dag ofta ger
ett förmånsvärde som klart understiger den faktiska kostnaden av att inneha
bilen. Undervärderingen innebär att skattesystemet premierar fossildrivna
bilar i förhållande till andra varor och tjänster. Det innebär också att
skattesystemet gynnar bilförmån i förhållande till kontant lön.  

Förslaget föreslås träda i kraft den 1 juli 2021 och avser nya förmånsbilar,
det vill säga bilar som registreras efter lagens ikraftträdande. Den justerade
bilförmånsberäkning föreslås också gälla för bilar som är registrerade
utomlands och som inte är skattepliktiga här i landet.
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Förslaget beräknas öka skatteintäkterna 2021 med omkring 150 miljoner
kronor. På några års sikt, när hela förmånsbilflottan berörs av
regeländringen, beräknas förslaget öka skatteintäkterna med ca 2,3 miljarder
kronor per år.



Artikel från Finansdepartementet

Ekonomisk återhämtning i EU på
finansministermöte
Publicerad 15 mars 2021

Den ekonomiska situationen i EU och återhämtningen
efter coronapandemin står återigen i fokus när
finansminister Magdalena Andersson träffar sina EU-
kollegor på ett videomöte 16 mars. Ministrarna ska även
diskutera det internationella arbetet med digital
beskattning och EU-kommissionens förslag på strategi
för massbetalningar.

Den ekonomiska återhämtningen i Europa

EU:s finansministrar ska diskutera det ekonomiska läget i Europa med
utgångspunkt i Europeiska bankmyndighetens och Europeiska
centralbankens presentationer.

Finanspolitisk samordning

EU-kommissionen ska också presentera ett meddelande om finanspolitiska
insatser för att hantera konsekvenserna av covid-19-pandemin. Meddelandet
är tänkt att ge breda riktlinjer för den finanspolitiska samordningen i EU
under de kommande åren.

Regeringen anser att finanspolitiken i EU bör bedrivas i överensstämmelse
med stabilitets- och tillväxtpaktens mål om att förebygga och undvika alltför
stora budgetunderskott samt att främja sunda och hållbara offentliga finanser
på medellång sikt. Regeringen välkomnar vidare att EU-kommissionen har
föreslagit en tydlig, kvantitativ indikator för när undantagsklausulen ska
avaktiveras. Det är viktigt att denna indikator är strikt kopplad till den nu
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aktuella krisen och inte skapar prejudikat för framtiden, anser regeringen.

Faciliteten för återhämtning och resiliens

Dessutom ska ministrarna diskutera genomförandet av faciliteten för
återhämtning och resiliens. Faciliteten är huvuddelen i det
återhämtningspaket som EU:s stats- och regeringschefer kom överens om i
juli och ska, via bidrag och lån, stödja offentliga investeringar och reformer i
medlemsstaterna.

Fokus kommer precis som på finansministrarnas videomöten i januari och
februari att ligga på prioriteringarna i de nationella återhämtnings- och
resiliensplaner som medlemsländerna ska lämna in till EU-kommissionen för
att få ekonomiskt stöd från faciliteten. I planerna beskriver medlemsländerna
vilka reformer och investeringar de planerar att genomföra. Åtgärderna ska
bland annat bidra till att hantera relevanta landsspecifika rekommendationer
och bidra till den gröna och digitala omställningen samt jämställdhet.

Regeringen anser att det är viktigt att insatser från faciliteten för
återhämtning och resiliens bidrar till långsiktigt hållbar ekonomisk tillväxt
och den gröna och digitala omställningen. Regeringen menar vidare att
insatser från faciliteten bör främja sunda offentliga finanser, jämställdhet,
nationellt ägarskap och bör vara i linje med Parisavtalet. Regeringen anser
även att de nationella budgetprocesserna bör respekteras.

Digital beskattning

Det portugisiska ordförandeskapet ska ge finansministrarna en
lägesbeskrivning av hur det internationella arbetet med digital beskattning
fortskrider.

Sedan flera år tillbaka pågår ett omfattande internationellt arbete för att
motverka så kallad skattebaserosion och flytt av vinster inom OECD och
G20. Inom EU har arbetet huvudsakligen varit inriktat på att behandla
OECD:s förslag med fokus på hur dessa kan komma att påverka EU-
länderna. Vid sidan av detta arbete finns även ett kommande förslag från
EU-kommissionen om en digital avgift som ett nytt eget medel för EU.

Regeringen stödjer det OECD-ledda arbetet med att ta fram en global
konsensusbaserad lösning för att hantera digitaliseringens utmaningar för
beskattningen. Det är fråga om globala utmaningar som bör lösas på global



nivå och det är viktigt att det ges tillräckligt med tid för att slutföra det
globala arbetet. Om EU går före med åtgärder finns det en risk för att länder
utanför EU uppfattar detta som att de internationella diskussionerna inte
respekteras, vilket skulle kunna försvåra möjligheterna att nå en
internationell överenskommelse.

EU-strategi för massbetalningar

Finansministrarna ska även behandla slutsatser om EU:s strategi för
massbetalningar, det vill säga de betalningar som görs mellan privatpersoner,
företag och myndigheter. Strategin innehåller bland annat visioner om att
medborgarna i Europa ska åtnjuta olika betalningslösningar stödda av en
konkurrenskraftig och innovativ betalningsmarknad baserad på säkra,
effektiva och tillgängliga infrastrukturplattformar.

Regeringen ställer sig bakom slutsatserna och välkomnar att rådet betonar
vikten av ett starkt konsumentskydd och beaktar att EU är en marknad med
olika valutor.

G20:s och IMF:s vårmöten

Ministrarna ska också förbereda G20:s och IMF:s vårmöten den 7–10 april
2021.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen,
Infrastrukturdepartementet

Andra mötet med regeringens
klimatkollegium idag
Publicerad 09 mars 2021 Uppdaterad 09 mars 2021

Regeringens klimatkollegium som leds av statsminister
Stefan Löfven har idag sammanträtt för andra gången.
Mötet skedde digitalt.
Tema på klimatkollegiets möte var hållbar stadsutveckling och elektrifiering.
Det är två ämnen som har stor potential att bidra till minskade utsläpp, ökad
välfärd, konkurrenskraft och sysselsättning.

Ansvaret för hållbar stadsutveckling delas mellan lokal, regional och
nationell nivå och kräver därför god samordning. En förutsättning för sådan
är att det finns en samsyn mellan de olika nivåerna om de övergripande
målsättningarna samt att roller och ansvar är väl definierade.

För att klara nettonollutsläpp 2045 står Sverige inför en omfattande
elektrifiering av bland annat industri, transporter och arbetsmaskiner. Det är
en stor möjlighet för Sverige, men även en utmaning att planera så att
utvecklingen av elsystemet och infrastrukturen går i takt med behoven.

Vid dagens möte diskuterades bland annat hur regeringen kan stödja en
omställning till hållbara städer i hela landet och vilka åtgärder som är
viktigast för ett Sverige som är ett föregångsland inom elektrifieringen.

Om klimatkollegiet

Klimatkollegiets syfte är att samordna och inrikta genomförandet av den
klimatpolitiska handlingsplanen samt följa upp regeringens arbete att nå
klimatmålen. Alla politikområden måste dra åt samma håll och klimatfrågan
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måste integreras i alla relevanta politikområden.

Kollegiet har regelbundna möten som leds av statsministern. Utöver
statsministern och miljö- och klimatministern ingår ytterligare sex ministrar
vars områden är avgörande för klimatomställningen. Dessa är: näringsminis‐
tern, finansministern, infrastrukturministern, energi- och digitaliserings‐
ministern, landsbygdsministern samt jämställdhets- och bostadsministern.



Artikel från Finansdepartementet

Förslag om tillfälligt sänkta
arbetsgivaravgifter för upp till två
anställda till Lagrådet
Publicerad 19 februari 2021

Pandemin har påverkat många företags möjligheter att
anställa. För att stötta livskraftiga företag, skapa jobb
och stärka återstarten av ekonomin går regeringen nu
vidare med förslaget om att tillfälligt utvidga
nedsättningen av arbetsgivaravgifterna för den första
anställda till att gälla två personer. Förslaget bygger på
en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Förslaget är en av flera stimulansåtgärder som aviserades i
budgetpropositionen för 2021 och som syftar till att återstarta ekonomin
efter pandemin.

Den tillfälliga utvidgningen av reglerna innebär att företag som inte har
någon anställd och som anställer en eller två personer samt företag med en
anställd och som anställer ytterligare en person kommer att ges rätt till
nedsättning av arbetsgivaravgifterna så att bara ålderspensionsavgiften på
10,21 procent ska betalas. Nedsättningen gäller på den del av ersättningen
som inte överstiger 25 000 kronor per månad. De tillfälliga reglerna ska gälla
för anställningar som påbörjas under perioden 1 juli 2021–31 december
2022.

Förslaget beräknas minska skatteintäkterna med 20 miljoner kronor 2021,
140 miljoner kronor 2022 och 180 miljoner kronor 2023.
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Förslaget skickas nu till Lagrådet för granskning. Reglerna föreslås träda i
kraft den 1 juli 2021.



Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Välfärdskommissionen enas om
flera nya åtgärder på årets första
möte
Publicerad 18 februari 2021 Uppdaterad 03 maj 2021

Under onsdagen höll Välfärdskommissionen sitt första
möte för i år. Det handlade om hur stat, kommuner och
regioner kan hitta nya arbetssätt och metoder för att
säkerställa att pengarna som går till välfärden används
effektivt. Bakgrunden är bland annat att gapet mellan
behov och tillgängliga resurser i välfärden väntas öka
de kommande åren. Kommissionen enades om totalt
sex åtgärdsförslag.
- Som skattebetalare ska man kunna känna sig trygg med att våra
gemensamma pengar används på ett smart sätt samtidigt som
välfärdsmedarbetarnas villkor och arbetsmiljö värnas, säger finansminister
Magdalena Andersson som är ordförande i kommissionen.

Enligt en analys som gjordes av finansdepartementet 2019 bedömdes det så
kallade finansieringsgapet uppgå till cirka 90 miljarder kronor år 2026. Med
finansieringsgap menas skillnaden mellan den utgiftsnivå man kan ha i
kommuner och regioner med dagens skattesats och den utgiftsnivå som krävs
för att bibehålla en oförändrad standard i välfärden. Sedan analysen
presenterades 2019 har regeringen förstärkt statsbidragen vilket har bidragit
till att minska gapet, men det beräknas fortfarande finnas ett stort gap.

- De stora 40-talistkullarna kommer nu upp i 80-årsåldern. De har arbetat ett
helt långt arbetsliv och har rätt till en trygg ålderdom. Det innebär att vi
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behöver bygga ut äldreomsorgen. Vi behöver också titta på hur vi kan
säkerställa att varje skattekrona som investeras i vården, skolan eller i
omsorgen genererar så mycket välfärd som möjligt för medborgarna, säger
Magdalena Andersson.

Ett förslag som kommissionen enades om på mötet under onsdagen handlar
om att ta fram nya nyckeltal för att mäta kvalitén och måluppfyllelsen i
välfärden. Detta lyfts fram som ett viktigt verktyg för att kunna jämföra hur
olika kommuner och regioner bedriver sitt arbete med välfärden. På så sätt
kan man hitta goda exempel för andra att ta efter.

- Utvecklingen av välfärden är viktig för TCO-förbundens medlemmar.
Många är anställda i välfärdssektorn, såväl offentligt som privat. Min
förhoppning är att förslaget om nyckeltal kommer att bidra positivt till en
bättre arbetsmiljö och kompetensförsörjning i välfärden säger Therese
Svanström, ordförande i TCO.

Kommissionen enades också om att genomföra en övergripande analys av
effekterna av kommunal och regional samverkan, som i dag framförallt
många mindre kommuner och regioner använder för att kunna förbättra
välfärden. Det saknas dock en samlad kunskap om vilka effekter det har på
exempelvis välfärdens effektivitet och utvecklingskapacitet.

En annan åtgärd handlar om att stärka ekonomiska analyser inom ramen för
kunskapsstyrningen, det vill säga det system för utveckling och spridning av
kunskap som regionerna i Sverige använder sig av. Syftet är att på sikt kunna
erbjuda en mer kostnadseffektiv hälso- och sjukvård där tillgängliga resurser
används mer effektivt.

Välfärdskommissionen kom också överens om nya insatser för att stärka
kommunernas och regionernas arbete mot fusk och oegentligheter mot
välfärdssystemen. Arbetet ska ledas av SKR och innebär bland annat att
kommuner och regioner ska kunna få stöd i att använda nya digitala verktyg
som hjälper till att upptäcka misstänkt fusk.

Under mötet enades Välfärdskommissionen också om:

Det ska tas fram en sammanställning av befintlig reglering och annan
statlig styrning som SKR anser hindrar produktivitetsutveckling, tränger
undan kärnverksamheten eller gör den administrativa bördan onödigt
betungade i välfärdsverksamheterna.
Det finns ett behov av att förstärka de generella statsbidragen



I och med förslagen har välfärdskommissionens presenterat sammanlagt 22
förslag. Flera av dessa har regeringen fattat beslut om. 

Medverkade på mötet gjorde: Magdalena Andersson, Lena Micko, Lena
Hallengren, Åsa Lindhagen, Anna Ekström, Veronica Magnusson (TCO),
Heike Erkers (Saco), Tobias Baudin (LO), Anders Knape (SKR) och Anders
Henriksson (SKR). Kommissionens nästa möte äger rum i maj 2021.



Artikel från Finansdepartementet

Det ekonomiska läget i EU och
återhämtning på
finansministermöte
Publicerad 15 februari 2021

Den ekonomiska situationen i EU och återhämtningen
efter coronapandemin står i fokus när finansminister
Magdalena Andersson har ett videomöte med EU:s
finansministrar 16 februari. Ministrarna också ta upp
frågan om ansvarsfrihet för EU-kommissionen för
budgeten 2019 och utbytet av upplysningar om
finansiella konton med USA.

Ekonomisk återhämtning i EU

Det ekonomiska läget i EU

Ministrarna ska diskutera den nuvarande ekonomiska situationen och
framtidsutsikter utifrån EU-kommissionens vinterprognos från 11 februari.

EU-kommissionens vinterprognos: Winter 2021 Economic Forecast: A
challenging winter, but light at the end of the tunnel

I vinterprognosen gör kommissionen en något mer optimistisk bedömning än
i höstas om när EU:s ekonomi kommer att ha återhämtat sig till nivån den låg
på före coronakrisen. Samtidigt pekar kommissionen på stora osäkerheter i
prognosen, bland annat kopplat till pandemins utveckling och
vaccinationstakten.

Regeringen välkomnar diskussionen om kommissionens vinterprognos och
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det ekonomiska läget i unionen. Regeringen understryker vikten av väl
avvägda ekonomisk-politiska åtgärder för att hantera ekonomiska
konsekvenser av pandemin och för att stödja den ekonomiska
återhämtningen i medlemsländerna.

Faciliteten för återhämtning och resiliens

Därefter ska ministrarna diskutera genomförandet av faciliteten för
återhämtning och resiliens. Faciliteten är huvuddelen i det
återhämtningspaket som EU:s stats- och regeringschefer kom överens om i
juli och ska, via bidrag och lån, stödja offentliga investeringar och reformer i
medlemsstaterna.

Fokus kommer att ligga på prioriteringarna i de nationella återhämtnings- och
resiliensplaner som medlemsländerna ska lämna in till EU-kommissionen för
att få ekonomiskt stöd från faciliteten. I planerna beskriver medlemsländerna
vilka reformer och investeringar de planerar att genomföra. Åtgärderna ska
bland annat bidra till att hantera relevanta landsspecifika rekommendationer
och bidra till den gröna och digitala omställningen samt jämställdhet.

Medlemsländerna ska som regel lämna in sina återhämtnings- och
resiliensplaner senast den 30 april 2021. Arbete pågår nu inom
Regeringskansliet med den svenska återhämtnings- och resiliensplanen.

Regeringen anser att det är viktigt att insatser från faciliteten för
återhämtning och resiliens bidrar till långsiktigt hållbar ekonomisk tillväxt
och den gröna och digitala omställningen. Regeringen menar vidare att
insatser från faciliteten bör främja sunda offentliga finanser, jämställdhet,
nationellt ägarskap och bör vara i linje med Parisavtalet. Regeringen anser
även att de nationella budgetprocesserna bör respekteras.

Obligationer inom SURE

Ministrarna kommer att få information om de emissioner av obligationer som
EU-kommissionen har gjort för att möjliggöra utlåning till medlemsländerna
inom SURE, det europeiska instrumentet för tillfälligt stöd för att minska
risken för arbetslöshet i en krissituation, som lanserades med anledning av
coronapandemin.

Finansieringen av EU:s återhämtningsinstrument



På mötet ska det portugisiska ordförandeskapet även informera ministrarna
om arbetet med ratificering av beslutet om egna medel i medlemsländerna.
Beslutet fastställer hur EU:s budget och återhämtningsinstrument ska
finansieras. Ratificering i alla medlemsländer är en förutsättning för att EU-
kommissionen ska kunna låna upp medel på kapitalmarknaden för EU:s
räkning.

Huvuddelen av återhämtningsinstrumentet på 750 miljarder euro ska, via
bidrag och lån, finansiera faciliteten för återhämtning och resiliens.

Ansvarsfrihet för EU-kommissionen för EU-
budgeten 2019

Finansministrarna ska behandla en rekommendation till Europaparlamentet
om huruvida EU-kommissionen ska beviljas ansvarsfrihet för genomförandet
av EU-budgeten för 2019. Prövningen om ansvarsfrihet sker varje år och
baseras främst på revisionsrättens årsrapport.

I årsrapporten för 2019 godkänner revisorerna EU:s räkenskaper. De
bedömer att räkenskaperna ger ”en sann och rättvisande bild” av EU:s
finansiella ställning. Samtidigt konstaterar de att betalningarna innehåller för
många fel och ger ett sämre betyg än de gett de två senaste åren.

Regeringen anser att det är viktigt att de medel som hanteras av EU-
kommissionen, övriga EU-institutioner och medlemsstaterna förvaltas på ett
korrekt och effektivt sätt.

Sverige har under sju års tid röstat nej till att bevilja kommissionen
ansvarsfrihet. De två senaste åren har Sverige lagt ned sin röst, och kommer
att göra så även i år, eftersom revisionsrättens årsrapport visar att
förvaltningen har förbättrats över tid och en ny kommission har tillträtt.

Trots detta anser regeringen att det är allvarligt att kommissionen inte har
fått en revisionsförklaring utan kritik för alla delar av budgeten. Det är
viktigt att kommissionen gör mer för att minska felen vid genomförandet av
EU:s politik, anser regeringen.

Riktlinjer för budgeten 2022

Finansministrarna ska på mötet behandla slutsatser om riktlinjer för EU:s
budget för 2022. Ekofinrådet antar varje år slutsatser som beskriver



ministerrådets prioriteringar för den kommande förhandlingen om
årsbudgeten.

I förslaget till slutsatser betonas att budgeten ska vara realistisk, i nivå med
verkliga behov och lämna tillräckliga marginaler för oförutsedda händelser
samt att god budgetdisciplin ska hållas. Regeringen står bakom slutsatserna.

Global återhämtning och förberedelser inför G20-
möte

Ministrarna kommer att diskutera ett EU-initiativ om återhämtningen i
låginkomstländer. Bakgrunden till diskussionen är de omfattande
konsekvenserna av coronakrisen och utvecklingsländernas svårigheter att
finansiera återhämtningen.  

På mötet ska ministrarna också gå igenom förberedelserna inför det
kommande mötet mellan G20-ländernas finansministrar och
centralbankschefer.

Utbyte av upplysningar om finansiella konton med
USA

En övrig fråga på mötet är informationsutbyte i skatteärenden mellan de
enskilda medlemsländerna i EU och USA. Vissa problem med
informationsutbytet kommer sannolikt upp på mötet, till exempel att EU-
länderna skickar mer information till USA än vice versa samt att
amerikanska medborgare bosatta i EU ibland möter administrativa
svårigheter i kontakterna med finansiella institut i EU. Sannolikt kommer
också frågan om huruvida gemensamma kontakter bör tas med USA för att
eventuellt kunna lösa problemen att tas upp.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Finansdepartementet

Återhämtningen efter corona i
fokus på EU:s finansministermöte
Publicerad 18 januari 2021

EU:s återhämtning efter coronapandemin står på
agendan när finansminister Magdalena Andersson
träffar sina EU-kollegor på ett videomöte 19 januari.
Finansministrarna ska diskutera faciliteten för
återhämtning och resiliens och EU:s strategi för att
hantera nödlidande lån i spåren av coronapandemin.
Även den europeiska planeringsterminen är på
dagordningen.

Faciliteten för återhämtning och resiliens

På videomötet 19 januari ska EU:s finansministrar diskutera genomförandet
av faciliteten för återhämtning och resiliens. Faciliteten är huvuddelen i det
återhämtningspaket som EU:s stats- och regeringschefer kom överens om i
juli och ska, via bidrag och lån, stödja offentliga investeringar och reformer i
medlemsstaterna.

Finansministrarna ska på videomötet diskutera hur arbetet fortskrider med de
nationella återhämtnings- och resiliensplaner som medlemsländerna ska
överlämna till EU-kommissionen för att kunna få ekonomiskt stöd. Planerna
ska som regel skickas in senast i april.

Regeringen anser att det är viktigt att insatser från faciliteten för
återhämtning och resiliens bidrar till långsiktigt hållbar ekonomisk tillväxt
och den gröna och digitala omställningen genom att främja nödvändiga
reformer och offentliga investeringar. Regeringen menar vidare att insatser
från faciliteten bör främja sunda offentliga finanser, jämställdhet, nationellt
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ägarskap och bör vara i linje med Parisavtalet.

Handlingsplan för nödlidande lån

Många banker inom EU brottats med höga nivåer av nödlidande lån, även
kallade problemlån. De senaste åren har det skett en tydlig minskning av
andelen nödlidande lån i det europeiska banksystemet. Den ekonomiska
krisen orsakad av coronautbrottet har dock lett till att den nedåtgående
trenden har brutits och EU-kommissionen menar att det nu behövs fler
åtgärder för att hantera en möjlig ökning av nödlidande lån i europeiska
banker. Därför presenterade EU-kommissionen i december en strategi för att
hantera nödlidande lån i spåren av coronapandemin.

På mötet ska EU-kommissionen presentera strategin för ministrarna som
därefter får möjlighet att diskutera förslaget.

Regeringen välkomnar EU-kommissionens strategi. Fokus bör vara på att
förebygga att nödlidande lån uppstår. Om lån blir nödlidande så ska dessa i
första hand hanteras av den privata sektorn på ett sätt som värnar den
finansiella stabiliteten och konsumentskyddet.

Den europeiska planeringsterminen 2021

Inom ramen för den europeiska planeringsterminen ska finansministrarna
diskutera rådsslutsatser om EU-kommissionens förvarningsrapport för 2021.
Rapporten syftar till att upptäcka potentiella makroekonomiska obalanser i
medlemsländerna. Utifrån en preliminär ekonomisk analys rekommenderar
kommissionen att 12 medlemsländer ska bli föremål för fördjupade
granskningar under våren 2021, däribland risker i Sverige kopplat till
hushållens höga skuldsättning, bolån och stigande bostadspriser.

Regeringen kan ställa sig bakom utkastet till rådsslutsatser för den årliga
förvarningsrapporten 2021.

Ordförandeskapets arbetsprogram,
lagstiftningsförslagen om finansiella tjänster och
EIB:s investeringsundersökning

På mötet ska det portugisiska ordförandeskapet presentera sitt arbetsprogram
för ekonomiska och finansiella frågor samt informera om hur arbetet går med
aktuella lagstiftningsförslag om finansiella tjänster.



Ministrarna kommer även att få en presentation av Europeiska
investeringsbankens senaste investeringsundersökning.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Finansdepartementet

Förslag om nya nivåer i bonus-
malus från 1 april till riksdagen
Publicerad 17 december 2020

I budgetpropositionen för 2021 aviserade regeringen ett
förslag om att förenkla och förstärka miljöstyrningen i
bonus–malus-systemet. Regeringen lämnar idag över
en proposition till riksdagen. Förslaget bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Förslaget innebär att följande förändringar görs i den förhöjda
fordonsskatten, så kallad malus:

Utsläppsgränsen från när förhöjd fordonsskatt tas ut sänks till 90 gram
koldioxid per kilometer.
Den förhöjda fordonsskatten höjs genom att koldioxidbeloppet ökar till
107 kronor per gram om fordonet släpper ut mellan 90 och 130 gram
koldioxid per kilometer och till 132 kronor per gram om fordonet släpper
ut över 130 gram koldioxid per kilometer.

Den förhöjda fordonsskatten tas under de tre första åren från det att fordonet
blir skattepliktigt. Bonus-malus gäller endast lätta fordon. 

Förslaget träder ikraft den 1 april 2021.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Välfärdens medarbetare i fokus på
Välfärdskommissionens fjärde
möte
Publicerad 02 december 2020

Välfärdskommissionen har i dag kommit överens om
sex nya åtgärdsförslag som ska förbättra
kompetensförsörjningen och arbetsmiljön i välfärden.
Det innebär att Välfärdskommissionen nu har
presenterat sammanlagt sexton förslag.
När befolkningen i Sverige blir allt äldre ökar behovet av bland annat vård-
och omsorgspersonal i välfärden. Utvecklingen sammanfaller också med att
många med välfärdsyrken går i pension. Dagens möte i
Välfärdskommissionen handlade om nya initiativ för att kunna säkra en
långsiktigt hållbar kompetensförsörjning och åtgärder för att förbättra
arbetsmiljön för personalen som jobbar i vård, skola och omsorg.

- Jag har själv arbetat i äldreomsorgen och vet att det är oerhört givande.
Men för att göra arbetslivet mer hållbart och få fler män och kvinnor att vilja
och orka jobba i välfärden måste arbetsmiljön förbättras, säger finansminister
Magdalena Andersson.

Välfärdskommissionen konstaterar att det kommer behövas insatser på flera
områden för att kunna attrahera, utveckla och behålla medarbetare i
välfärden.

- Jag hoppas att Välfärdskommissionens initiativ gör att fler utbildas för
arbeten i välfärden och får fler att stanna kvar. Gapet mellan krav och
resurser som påverkar arbetsmiljön och hälsan bland välfärdens medarbetare
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måste minska. Nu behöver alla parter med ansvar för arbetsmiljöarbetet
samverka och engagera sig för en förändring, säger Kommunals ordförande
Tobias Baudin.

Breddad satsning på yrkessvenska i välfärden

Välfärdskommissionen föreslår att regeringen ska se över om det finns behov
av att utvidga satsningen på yrkessvenska i äldreomsorgen så att fler
yrkesgrupper i välfärden ska få möjlighet att utveckla sina språkkunskaper.
Till exempel medarbetare i förskolan, assistansen och vården. Bakgrunden är
att många personer som arbetar inom välfärden saknar tillräckliga kunskaper
i svenska, även efter avslutad sfi.

Nya arbetssätt ska avlasta medarbetarna i välfärden

Ett annat förslag som diskuterades och som kommissionen enades om att gå
vidare med är en satsning på nya arbetssätt för att frigöra mer tid för
personalen i välfärden. Till exempel genom att anställa personer från andra
yrkeskategorier som kan avlasta personalen med administrativa uppgifter.
Detta är något som flera kommuner och regioner har gjort under pandemin
och som visat sig fungera bra i flera fall. Välfärdskommissionen föreslår att
regeringen bör pröva behovet av att ge en eller flera myndigheter i uppdrag
att stödja, förstärka och sprida befintliga initiativ för att uppmuntra och
underlätta för fler välfärdsutförare att hitta nya arbetssätt.

Praktikplatser bör prioriteras i Kunskapslyftet

Ett tredje förslag som Välfärdskommissionen presenterar i dag handlar om
att prioritera välfärdsyrken i den utbyggnad av högskolan och
yrkeshögskolan som regeringen har avsatt pengar för att genomföra genom
Kunskapslyftet. Välfärdskommissionen lyfter särskilt fram behovet av fler
praktikplatser i utbyggnaden eftersom bristen på praktikplatser riskerar att
skapa flaskhalsar. Kommissionens förslag är att det ska inrättas en ny
process där stat, kommuner, regioner och skolorna ska hitta gemensamma
prioriteringar för hur ytterligare utbildningsplatser ska kunna erbjudas för att
kunna möta behovet av välfärdspersonal i framtiden.

De tre andra förslagen som Välfärdskommissionen kommit överens om
handlar om åtgärder för att bredda rekryteringsbasen till välfärden, införa ett
nationellt system för validering av kunskap samt åtgärder för ett hållbart
arbetsliv.



I och med förslagen har välfärdskommissionens presenterat sammanlagt
sexton förslag i år. Flera av dessa har regeringen fattat beslut om.  

Medverkade på mötet gjorde: Finansminister Magdalena Andersson,
civilminister Lena Micko, socialminister Lena Hallengren,
jämställdhetsminister Åsa Lindhagen, utbildningsminister Anna Ekström,
högre utbildning- och forskningsminister Matilda Ernkrans, Veronica
Magnusson (TCO), Heidi Stensmyren (SACO), Tobias Baudin (LO), Anders
Henriksson (SKR) Detta var Välfärdskommissionens fjärde möte i år.
Kommissionens nästa möte äger rum i februari 2021.



Artikel från Finansdepartementet

Den ekonomiska situationen i EU
och skattefrågor på
finansministrarnas decembermöte
Publicerad 30 november 2020

Den ekonomiska situationen i EU och internationell
beskattning är några av de frågor som finansminister
Magdalena Andersson ska diskutera med sina EU-
kollegor på ett videomöte 1 december. Ministrarna ska
även ta upp direktivet om administrativt samarbete i
fråga om beskattning och den nya handlingsplanen för
kapitalmarknadsunionen.

Den ekonomiska situationen i EU och den
europeiska planeringsterminen 2021

EU:s fiinansministrar ska få en presentation av EU-kommissionens
höstprognos som innehåller en bedömning av den ekonomiska utvecklingen
under perioden 2020–2022.

Kommissionens ska också presentera sin förvarningsrapport om
makroekonomiska obalanser för 2021 samt sin rekommendation till
euroområdet.

Efter presentationen kommer ministrarna att diskutera det ekonomiska läget
i EU och den europeiska planeringsterminen 2021.

Regeringen välkomnar kommissionens höstprognos. Regeringen anser att
medlemsstaterna ska skapa finanspolitiskt utrymme för att kunna möta kriser
och säkerställa långsiktigt hållbara offentliga finanser, i linje med målen i
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EU:s finanspolitiska regelverk.

Regeringen välkomnar också förvarningsrapporten och kommande
fördjupade granskningar, som kan bidra till att tidigt upptäcka
makroekonomiska obalanser. När det gäller kommissionens granskning av
Sverige fortsätter regeringen och berörda myndigheter att noga följa
utvecklingen kring hushållens skuldsättning och bostadsmarknaden.

Internationell beskattning

Finansministrarna ska diskutera internationell beskattning, med fokus på
övergripande och framåtblickande frågor. Ministrarna kommer framförallt
att behandla det arbete som pågår i OECD samt de utmaningar som den
digitaliserade ekonomin leder till på skatteområdet.

Regeringen stödjer arbetet för att förhindra skatteflykt, skatteundandragande
och skadlig skattekonkurrens. Det är angeläget att reglerna på skatteområdet
är enkla att hantera och administrera för företagen och inte skapar en orimlig
administration för berörda myndigheter. Det är viktigt att respektera
medlemsstaternas befogenheter på skatteområdet, liksom de nationella
parlamentens roll vid beslut om skattefrågor. Det måste finnas utrymme att
utforma skattepolitiken på området för den direkta beskattningen efter de
förutsättningar som råder i respektive land. Eventuella åtgärder måste beakta
små öppna exportberoende ekonomiers legitima intressen.

Administrativt samarbete i fråga om beskattning

EU:s finansministrar ska diskutera ett förslag till ändring av direktivet om
administrativt samarbete i fråga om beskattning.

Regeringen stödjer arbete som syftar till att förhindra skatteflykt,
skatteundandragande och skadlig skattekonkurrens. Skattemyndigheterna
har i dag svårt att få tillräcklig information för att kunna bedöma och
kontrollera inkomster från aktiviteter som sker på digitala plattformar. En
rapporteringsskyldighet och ett automatiskt utbyte av sådana uppgifter skulle
öka möjligheterna att förhindra bland annat bortfall av skatteintäkter.

Formellt beslut om allmän inriktning om förslaget sker genom skriftligt
förfarande i rådet i samband med mötet.

Stärka bankunionen



Det tyska ordförandeskapet ska presentera en lägesrapport som redogör för
rådets arbete med att stärka bankunionen, inklusive förhandlingarna om en
gemensam insättningsgarantiförsäkring.

Regeringen välkomnar åtgärder för att stärka den finansiella stabiliteten i
bankunionen. Det är betydelsefullt inte minst då den nuvarande krisen
innebär ytterligare utmaningar för europeiska banker. Det är viktigt att det
som görs för att stärka bankunionen tar hänsyn till konsekvenser för hela
EU:s inre marknad och då även för de medlemsstater som inte deltar i
bankunionen.

Lagstiftningsförslagen om finansiella tjänster

Ordförandeskapet kommer att informera om hur arbetet går med aktuella
lagstiftningsförslag om finansiella tjänster. Bland förslagen hör
återhämtningspaketet för kapitalmarknaderna, översynen av
referensvärdesförordningen och paketet för digitalisering av finanssektorn.

Kapitalmarknadsunionen

EU:s finansministrar ska också diskutera slutsatser om EU-kommissionens
nya handlingsplan för kapitalmarknadsunionen. Handlingsplanen
presenterades den 24 september 2020 och innehåller ett antal förslag på
kommande åtgärder inom ramen för det fortsatta arbetet med
kapitalmarknadsunionen.

Regeringen ställer sig bakom utkastet till slutsatser och välkomnar det
fortsatta arbetet med kapitalmarknadsunionen.

Formellt beslut om att godkänna slutsatserna sker genom ett skriftligt
förfarande i rådet i samband med mötet.

Skuldlättnader

Finansministrarna ska få en återrapportering från mötet mellan G20-
ländernas finansministrar och centralbankschefer den 13 november som
behandlade skuldfrågor. Ministrarna ska också diskutera slutsatser om
skuldlättnader för låginkomstländer, särskilt i Afrika.

Regeringen kan ställa sig bakom utkastet till slutsatser om skuldlättnader.



Formellt beslut om att godkänna slutsatserna sker genom skriftligt förfarande
i rådet i samband med mötet.

Årsrapport om genomförandet av budgeten

Europeiska revisionsrätten ska presentera sin årsrapport om EU-
kommissionens genomförande av 2019 års budget. Årsrapporten innehåller
en revisionsförklaring om räkenskapernas tillförlitlighet och de
underliggande transaktionernas laglighet och korrekthet.

Regeringen fäster stor vikt vid att de medel som hanteras av kommissionen,
övriga EU-institutioner och medlemsstaterna förvaltas på ett korrekt och
effektivt sätt. Revisionsrättens årsrapport utgör ett viktigt underlag för att
säkerställa att så sker.

Regeringen kommer att återkomma i frågan om att ge EU-kommissionen
ansvarsfrihet för budgeten 2019.

Prioriteringar för det italienska ordförandeskapet för
G20 under 2021

På mötet kommer Italien att presentera sina prioriteringar inför deras
ordförandeskap i G20 under 2021.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Finansdepartementet

Utökad befrielse från energiskatt
för egenproducerad el
Publicerad 24 november 2020

I höstbudgeten aviserade regeringen ett förslag om
utökad befrielse från energiskatt för egenproducerad el.
Förslaget, som är en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna,
skickas nu på remiss av Finansdepartementet.
Regeringen går nu vidare i arbetet med att ge solelen bättre villkor. Genom
det remitterade förslaget får fler aktörer som producerar el möjlighet till
fullständig skattebefrielse för sådan el som förbrukas där den framställs.

Förslaget i promemorian innebär att det nuvarande undantaget från
skatteplikt för egenproduktion av el ibland annat mindre solanläggningar
utvidgas genom höjda effektgränser. Effektgränserna föreslås efter
höjningarna vara 500 kilowatt för elektrisk kraft som framställs från sol, 250
kilowatt för elektrisk kraft som framställs från vind eller vågor och 100
kilowatt i övriga fall. 

I promemorian föreslås även att den befintliga skattenedsättningen i form av
avdrag i deklarationen för egenproducerad förnybar el, inklusive solel,
utvidgas till fullständig skattebefrielse. Effektgränserna för
skattenedsättningen i form av avdrag höjs på motsvarande sätt som
effektgränserna för undantaget från skatteplikt.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.

Förändringen beräknas minska statens skatteintäkter med 18 miljoner kronor
2021 och därefter 35 miljoner kronor per år.

Finansdepartementet skickar nu förslaget på remiss till den 20 januari 2021.
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Artikel från Finansdepartementet

Penningtvätt och
terrorismfinansiering på EU:s
finansministermöte
Publicerad 03 november 2020

En lång dagordning med flera beslutspunkter ligger på
bordet när finansminister Magdalena Andersson har
videomöte med EU-kollegorna 4 november. Ministrarna
ska bland annat ta ställning till en handlingsplan för att
bekämpa penningtvätt och finansiering av terrorism.
Den europeiska planeringsterminen och EU-statistik är
andra frågor som ska upp.

Kampen mot penningtvätt och finansiering av
terrorism

På videomötet ska EU:s finansministrar godkänna EU-kommissionens
handlingsplan för att bekämpa penningtvätt och finansiering av terrorism.

I slutsatserna som ministrarna ska ta ställning till välkomnar ministerrådet de
reformer som EU-kommissionen föreslår i handlingsplanen. Reformerna
handlar bland annat om att göra om delar av fjärde penningtvättsdirektivet
till en förordning och att förstärka tillsynen inom EU genom antingen en ny
eller befintlig myndighet. Ministerrådet uppmanar också EU-kommissionen
att ta fram ett förslag på hur finanspolisen i medlemsländerna bättre kan
samordna sig och ge stöd till varandra.

Regeringen ställer sig bakom utkastet till slutsatser och anser att de områden
som tas upp kan vara lämpliga sätt att åstadkomma förbättringar i
regelverket. Regeringen välkomnar särskilt att man ska ta hänsyn till de EU-
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rättsliga proportionalitets- och subsidiaritetsprinciperna samt att det finns
med en uppmaning till EU-kommissionen att göra en konsekvensanalys –
som bland annat ska innehålla ändamålsenlighet, genomförbarhet och en
redogörelse för kommande förslags budgetära konsekvenser – innan den
presenterar något förslag.

Den europeiska planeringsterminen

Det tyska ordförandeskapet ska redogöra för två utkast till slutsatser om den
europeiska planeringsterminen som finansministrarna sedan ska ta ställning
till. Det handlar om Europeiska revisionsrättens särskilda rapport om den
europeiska planeringsterminen 2020 samt om EU-kommissionens årliga
hållbara tillväxtstrategi för 2021.

Regeringen kan ställa sig bakom båda dokumenten. Regeringen stödjer att
den hållbara tillväxtstrategin lyfter samma prioriteringar som förra året, det
vill säga grön omställning, digital omställning och produktivitet, rättvisa och
makroekonomisk stabilitet. Samtidigt anser regeringen att terminen även
fortsättningsvis bör fokusera på kärnfrågorna om att säkerställa sunda
offentliga finanser, förebygga och korrigera makroekonomiska obalanser,
främja hållbar ekonomisk tillväxt, välfungerande arbetsmarknader och social
inkludering.

Regeringen stödjer även de förändringar som planeras inom ramen för den
europeiska terminen 2021, men anser att dessa ska vara tillfälliga eftersom
återhämtningsfaciliteten är temporär.

EU-statistik

Ministrarna ska också ta ställning till ett utkast till slutsatser om EU-statistik
som följer upp utvecklingen utifrån ministerrådets prioriteringar och EU-
kommissionens strategiska agenda för statistik för åren 2019–2024.

Regeringen ställer sig bakom utkastet till slutsatser. En fortgående utmaning
för det europeiska statistiksamarbetet är hur ökad efterfrågan på data och
statistisk infrastruktur ska tillgodoses med begränsade ekonomiska resurser
och krav på minskad börda för uppgiftslämnarna. Enligt regeringens
uppfattning bör utmaningen hanteras genom tydligare prioriteringar,
regelförenklingar, användning av nya datakällor och utveckling av ny teknik
samt fortsatt effektivisering av statistikproduktionen.



Nödlidande lån

Många banker inom EU brottats med höga nivåer av nödlidande lån, även
kallade problemlån. Sådana osäkra fordringar riskerar också att öka som en
konsekvens av de negativa ekonomiska följderna av coronautbrottet. I juli
2017 antog ministerrådet slutsatser om en handlingsplan för att minska den
höga andelen nödlidande lån i EU och förebygga uppkomsten av sådana lån
framöver.

På mötet ska finansministrarna få information om hur arbetet går med att
genomföra handlingsplanen samt om EU-kommissionens arbete med att ta
fram en ny handlingsplan.

Europeiska finanspolitiska nämndens årsrapport för
2020

På mötet ska EU:s finansministrar också få en presentation av Europeiska
finanspolitiska nämndens årsrapport för 2020.

I årets rapport konstaterar Europeiska finanspolitiska nämnden bland annat
att finanspolitiken i EU var milt expansiv 2019. I ett mer framåtblickande
kapitel ger nämnden förslag på hur det finanspolitiska ramverket kan
förbättras. Rapporten föreslår bland annat att kriterier bör tas fram för när
undantagsklausulen i stabilitets- och tillväxtpakten ska inaktiveras samt att
en finanspolitisk kapacitet bör inrättas på EU-nivå.

Regeringen anser att finanspolitiken i EU bör bedrivas i överensstämmelse
med stabilitets- och tillväxtpaktens mål om att förebygga och undvika alltför
stora underskott samt att främja sunda och hållbara offentliga finanser på
medellång sikt.

Regeringen anser att det åligger medlemsstaterna att bygga upp sin förmåga
att förebygga och hantera ekonomiska chocker och är skeptisk till en
permanent finanspolitisk kapacitet på EU-nivå. Regeringen understryker
också att de krisrelaterade instrument som omnämns i den aktuella rapporten
är temporära och instämmer med Europeiska finanspolitiska nämnden om att
kriterier för när undantagsklausulen ska inaktiveras bör tas fram.

Internationella möten och övriga frågor

Det tyska ordförandeskapet och EU-kommissionen ska informera



ministrarna om diskussionerna vid mötet mellan G20-ländernas
finansministrar och centralbankschefer samt vid IMF:s och Världsbankens
årliga möten i oktober.

Under punkten övriga frågor ska ordförandeskapet ge en lägesrapport om hur
arbetet fortskrider med lagstiftningsförslagen om finansiella tjänster.

Ministrarna ska också få information av ordförandeskapet om nästa steg i
arbetet med förslaget att göra ändringar i direktivet om administrativt
samarbete i fråga om beskattning.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige på videomötet.



Artikel från Finansdepartementet

Nya nivåer i bonus-malus från 1
april nästa år
Publicerad 28 oktober 2020

I budgetpropositionen för 2021 aviserade regeringen ett
förslag om att förenkla och förstärka miljöstyrningen i
bonus-malus-systemet. Finansdepartementet skickar i
dag förändringarna i fordonsskatten inom bonus-malus
på remiss. Förslaget bygger på en överenskommelse
mellan regeringspartierna, Centerpartiet och
Liberalerna.
Förslaget innebär att följande förändringar görs i den förhöjda
fordonsskatten, så kallad malus, från 1 april 2021:

Utsläppsgränsen från när förhöjd fordonsskatt tas ut sänks till 90 gram
koldioxid per kilometer.
Den förhöjda fordonsskatten höjs genom att koldioxidbeloppet ökar till
107 kronor per gram om fordonet släpper ut mellan 90 och 130 gram
koldioxid per kilometer och till 132 kronor per gram om fordonet släpper
ut över 130 gram koldioxid per kilometer.

Den förhöjda fordonsskatten tas under de tre första åren från det att fordonet
blir skattepliktigt. Förslaget skickas på remiss till den 24 november 2020.

På bonus-sidan har därutöver följande förändringar aviserats i
budgetpropositionen från 1 april 2021:

Utsläppsgränsen för när ett fordon får ta del av bonus sänks till 60 gram
koldioxid per kilometer. Detta görs för att öka incitamenten att välja
bilar med lägre utsläpp.
Det högsta bonusbeloppet som ges till fordon som släpper ut noll gram
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koldioxid höjs till 70 000 kronor.
Det högsta bonusbeloppet för fordon med utsläpp över noll blir 45 000
kronor.

 Bonus-malus träffar endast lätta fordon.  



Artikel från Finansdepartementet

Tillfälligt sänkta arbetsgivaravgifter
för upp till två anställda
Publicerad 27 oktober 2020

I höstbudgeten aviserade regeringen ett förslag om att
tillfälligt utvidga nedsättningen av arbetsgivaravgifterna
för den första anställda till att gälla två personer.
Förslaget, som i dag skickas ut på remiss av
Finansdepartementet, är en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Syftet med förslaget är att stötta livskraftiga företag, skapa jobb och stärka
återstarten av ekonomin.

Den tillfälliga utvidgningen av reglerna innebär att företag som inte har
någon anställd och som anställer en eller två personer samt företag med en
anställd och som anställer ytterligare en person kommer att ges rätt till
nedsättning av arbetsgivaravgifterna så att bara ålderspensionsavgiften ska
betalas. Nedsättningen gäller på den del av ersättningen som inte överstiger
25 000 kronor per månad. De tillfälliga reglerna ska gälla för anställningar
som påbörjas under perioden 1 juli 2021–31 december 2022.

Förslaget beräknas minska skatteintäkterna med 20 miljoner kronor 2021,
140 miljoner kronor 2022 och 180 miljoner kronor 2023.
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Artikel från Finansdepartementet

Förslag om ytterligare förstärkt
FoU-avdrag på remiss
Publicerad 23 oktober 2020

Finansdepartementet remitterar i dag ett förslag om att
ytterligare förstärka det så kallade FoU-avdraget, som
är en nedsättning av arbetsgivaravgifterna och den
allmänna löneavgiften för personer som arbetar med
forskning och utveckling i ett företag. Förslaget
aviserades i höstbudgeten och bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
FoU-avdraget innebär att företag som anställer personer som arbetar med
forskning och utveckling betalar lägre arbetsgivaravgifter och lägre allmän
löneavgift. Genom att förstärka avdraget förbättras företagens möjligheter att
bedriva forskning och utveckling i Sverige ytterligare, vilket kan leda till nya
produkter och tjänster och stärka vår konkurrenskraft.

Förslaget innebär att arbetstidsvillkoret sänks så att det räcker att den
anställde har arbetat med FoU minst hälften av arbetstiden under kalender‐
månaden för att avdrag ska få göras.I dag krävs FoU-arbete minst tre
fjärdedelar av arbetstiden. Samtidigt höjs taket för nedsättningen från 450
000 kronor till 600 000 kronor per månad.

Förslaget aviserades i höstbudgeten och föreslås träda i kraft den 1 juli 2021.
Den offentligfinansiella nettoeffekten av förslaget beräknas uppgå till -250
miljoner kronor 2021, -480 miljoner kronor 2022 och -470 miljoner kronor
2023.
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Artikel från Finansdepartementet

Förslag om pausad BNP-
indexering till riksdagen
Publicerad 22 oktober 2020

Den så kallade BNP-indexeringen av skatten på bensin
och diesel ska pausas fram till 2022. Det aviserade
regeringen i budgeten för 2021. I dag överlämnar
regeringen en proposition till riksdagen som pausar
BNP-indexeringen 2021, vilket är det första av två
förslag som kommer läggas fram. Förslaget bygger på
en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Den pausade BNP-indexeringen innebär att energiskatten på bensin och
diesel enbart räknas upp med hänsyn till förändringar i konsumentprisindex
(KPI). I förslaget som regeringen överlämnar i dag pausas indexeringen
under 2021. Under våren kommer regeringen återkomma till riksdagen med
ett förslag som även pausar indexeringen fram till kontrollstationen för
reduktionsplikten 2022. 

Syftet med förslaget är att motverka ökade drivmedelspriset till följd av den
ökade inblandningen av biodrivmedel i bränslet, som görs enligt
reduktionsplikten. Biodrivmedel är än så länge dyrare än bensin och diesel.

I budgetpropositionen för 2021 meddelade regeringen också att
reduktionsnivåerna inom reduktionsplikten successivt ska höjas till 2030. Det
innebär att utsläppen av fossila växthusgaser per såld liter drivmedel
minskar. Sammantaget bedöms utsläppen inom transportsektorn minska.

Förslaget som regeringen lämnar till riksdagen i dag beräknas minska
skatteintäkterna med 0,94 miljarder kronor 2021.
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Artikel från Finansdepartementet

Budgetförslag om sänkt skatt på
förvärvsinkomster och utvidgad
tidsgräns för expertskatt till
riksdagen
Publicerad 20 oktober 2020

Regeringen har överlämnat en proposition till riksdagen
med förslag om att införa en skattereduktion för
förvärvsinkomster samt utvidga tidsgränsen för den så
kallade expertskatten. Båda förslagen aviserades i
budgetpropositionen för 2021 och bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Förslaget om att införa en skattereduktion för förvärvsinkomster innebär att
skatten på inkomster från såväl arbete och pension som
socialförsäkringsförmåner sänks för ca 7,2 miljoner personer med upp till 1
500 kronor per person och år 2021. Full skattereduktion med 1 500 kronor
ges till dem som har en beskattningsbar förvärvsinkomst på 240 000 kronor
per år, vilket ungefär motsvarar inkomsten hos de lägsta kollektivavtalsenliga
heltidslönerna. Förslaget träder i kraft den 1 januari 2021. Den
offentligfinansiella effekten av förslaget är på 8,49 miljarder kronor för
2021. Under 2022 och 2023 ökar skattesänkningen.

Det andra förslaget innebär att tidsgränsen utvidgas för den skattelättnad
som bland annat utländska experter och forskare kan få enligt de så kallade
expertskattereglerna. Tidsgränsen utvidgas till fem år jämfört med dagens tre
år. Förändringen innebär att de svenska reglerna i högre grad motsvarar
reglerna i andra länder i Europa, som Finland och Danmark.
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Regelförändringen är också viktig för att den kan stärka Sveriges långsiktiga
förmåga att konkurrera om internationell kompetens.



Artikel från Finansdepartementet

Omvänd skattskyldighet för moms
införs vid omsättning av vissa
varor
Publicerad 13 oktober 2020

Regeringen har i dag överlämnat en proposition till
riksdagen med förslag om att införa omvänd
skattskyldighet vid handel med vissa varor. Det gäller
mobiltelefoner, integrerade kretsanordningar,
spelkonsoler, pekdatorer och bärbara datorer. Förslaget
aviserades i budgetpropositionen för 2021 och bygger
på en överenskommelse mellan regeringspartierna,
Centerpartiet och Liberalerna.
Bakgrunden till förslaget är uppgifter från Skatteverket som visar att det
förekommer omfattande momsbedrägerier i handeln med mobiltelefoner.
Genom att införa omvänd skattskyldighet får säljaren inte tillgång till något
momsbelopp som kan ingå i ett bedrägeriupplägg.

Omvänd skattskyldighet ska gälla vid nationell handel mellan
beskattningsbara personer vid handel med mobiltelefoner, integrerade
kretsanordningar, spelkonsoler, pekdatorer och bärbara datorer. Reglerna
tillämpas bara när det totala beskattningsunderlaget för omsättning av sådana
varor överstiger 100 000 kronor i fakturan. Beskattningsunderlaget anges i
fakturan och är det värde på vilket moms tas ut med viss procent.

Syftet med förslaget är att förhindra omfattande momsbedrägerier som leder
till stora skattebortfall. Reglerna föreslås träda i kraft den 1 april 2021.
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Artikel från Finansdepartementet

Justering av de nya skattereglerna
för företagssektorn
Publicerad 13 oktober 2020

I budgetpropositionen för 2021 aviserade regeringen en
justering av de nya skattereglerna för företagssektorn
som infördes 2019. Regeringen har i dag överlämnat ett
förslag till riksdagen.
Den 1 januari 2019 infördes nya skatteregler för företagssektorn.
Ändringarna har visat sig kunna leda till situationer där reglerna inte fungerar
enligt sitt syfte. Detta eftersom företag, enligt de nya reglerna, i vissa
situationer inte får dra av koncernbidragsspärrade underskott i förhållande
till företagets egna vinster.

För att komma till rätta med detta lämnar regeringen ett förslag om att
företag som helt eller delvis inte får dra av årets ränteutgifter på grund av
ränteavdragsbegränsningen enligt huvudregeln, i vissa fall istället ska kunna
justera sina avdrag för tidigare års underskott i förhållande till de nekade
ränteavdragen. En sådan justering innebär att företagen ska öka avdragen för
koncernbidragsspärrade underskott. Regeringen föreslår även att avdragen
för koncernbidragsspärrade underskott och ränteavdragen under vissa
förutsättningar ska justeras samtidigt.

Justeringen görs för att reglerna ska fungera enligt sina syften och i linje med
de effekter som redovisades i den ursprungliga propositionen.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.
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Artikel från Finansdepartementet

EU:s återhämtningspaket på
videomöte med EU:s
finansministrar
Publicerad 05 oktober 2020

Återhämtningen efter coronakrisen dominerar
dagordningen när finansminister Magdalena Andersson
har videokonferens med sina EU-kollegor 6 oktober.
Finansministrarna ska diskutera faciliteten för
återhämtning och resiliens och den europeiska
planeringsterminen, som anpassats till följd av covid-
19-pandemin. Även paketet om digital finansiering och
kapitalmarknadsunionen står på agendan.

Faciliteten för återhämtning och resiliens

Finansministrarna ska diskutera faciliteten för återhämtning och resiliens.
Faciliteten är huvuddelen i det återhämtningspaket som EU-kommissionen
föreslog i maj och som EU:s ledare kom överens om på Europeiska rådet i
juli och ska, via bidrag och lån, stödja offentliga investeringar och reformer i
medlemsstaterna. Stats- och regeringscheferna fastställde i juli att facilitetens
storlek ska vara 672,5 miljarder euro, varav 312,5 miljarder i bidrag och 360
miljarder i lån.

Målsättningen med diskussionen är att komma överens om ministerrådets
förhandlingsmandat inför förhandlingar med Europaparlamentet.

Regeringen anser att EU:s ekonomiska åtgärder till följd av covid-19,
inklusive för att stödja återhämtningen, bör vara temporära, välriktade,
proportionerliga och budgetrestriktiva. Regeringen välkomnar att stöd från

https://www.regeringen.se/


faciliteten för återhämtning och resiliens ska bidra till långsiktigt hållbar
ekonomisk tillväxt och den gröna omställningen genom att främja
nödvändiga reformer och offentliga investeringar. Regeringen välkomnar
också att stöd ska vara förenligt med landspecifika rekommendationer inom
den europeiska planeringsterminen.

Paketet om digital finansiering

På mötet kommer EU-kommissionen att presentera ett åtgärdspaket för
digital finansiering för ministrarna som ska diskutera förslagen. Paketet
innehåller bland annat en strategi för digitaliseringen av finanssektorn, en
strategi för massbetalningar och lagförslag om kryptotillgångar och om
cybersäkerhet inom finansmarknaden.

Regeringen välkomnar teknologisk innovation för att öka effektiviteten och
konkurrensen inom den finansiella sektorn, vilket är bra för konsumenterna.
Digitalisering kan vara ett viktigt verktyg i omställningen till en mer hållbar
samhällsekonomi. Regeringen välkomnar EU-samordning och ser paketet
som nu presenterats som en del i detta.

Den europeiska planeringsterminen

Finansministrarna ska sedan utbyta erfarenheter av den europeiska
planeringsterminen 2020 och diskutera hur processen ska se ut under 2021.
Årets europeiska planeringstermin har på flera sätt anpassats till följd av
covid-19-pandemin och dess ekonomiska konsekvenser. Även kommande år
kommer processen vara annorlunda eftersom faciliteten för återhämtning
och resiliens kommer att introduceras.

Regeringen välkomnar en diskussion om erfarenheter från 2020 års
europeiska termin samt om kommande års process. Regeringen stödjer de
förändringar som gjorts under året liksom kommande års anpassning till
faciliteteten för återhämtning och resiliens, men anser att dessa ska vara
temporära.

Kapitalmarknadsunionen

EU-kommissionen kommer på mötet att presentera en handlingsplan för att
gå vidare med kapitalmarknadsunionen. Efter presentationen har
finansministrarna möjlighet att diskutera förslagen i handlingsplanen.



Regeringen välkomnar det fortsatta arbetet med kapitalmarknadsunionen,
särskilt de delar som bidrar till ett hållbart samhälle. Regeringen välkomnar
också att potentialen i digitaliseringen av finansmarknaden tas till vara.

ECB:s direktion

Det tyska ordförandeskapet kommer att informera ministrarna om resultatet
av Eurogruppens diskussion om utnämningen av en ny ledamot i Europeiska
centralbankens direktion och om processen för att anta en rekommendation
om detta till Europeiska rådet. Bara medlemsstater med euron som valuta
har rösträtt i den här frågan.

Den nya ledamoten ersätter luxemburgaren Yves Mersch, vars mandat löper
ut den 14 december 2020.

Internationella möten

Ministrarna ska även gå igenom förberedelserna inför de kommande
internationella videomötena med G20-ländernas finansministrar och
centralbankschefer samt IMF.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på videomötet.



Artikel från Finansdepartementet

Två budgetförslag lämnas till
Lagrådet för granskning
Publicerad 01 oktober 2020

Förslagen om att införa en skattereduktion för
förvärvsinkomster samt utvidga tidsgränsen för den så
kallade expertskatten har idag överlämnats till Lagrådet.
Båda förslagen aviserades i budgetpropositionen för
2021 och bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Förslaget om att införa en skattereduktion för förvärvsinkomster innebär att
skatten på inkomster från såväl arbete och pension som
socialförsäkringsförmåner sänks för ca 7,2 miljoner personer med upp till 1
500 kronor per person och år 2021. Full skattereduktion på 1 500 kr ges till
dem som har en beskattningsbar förvärvsinkomst på 240 000 kronor per år,
vilket ungefär motsvarar inkomsten hos de lägsta kollektivavtalsenliga
heltidslönerna. Förslaget träder ikraft den 1 januari 2021. Den
offentligfinansiella effekten av förslaget är på 8,49 miljarder kronor för
2021. Under 2022 och 2023 ökar skattesänkningen.

Det andra förslaget som lämnas till Lagrådet är att utvidga tidsgränsen för
den skattelättnad som bland annat utländska experter och forskare kan få
enligt de så kallade expertskattereglerna. Tidsgränsen utvidgas till fem år
jämfört med dagens tre år. Förslaget innebär att de svenska reglerna i större
utsträckning motsvarar reglerna i andra länder i Europa, däribland Finland
och Danmark. Regelförändringen är också viktig för att den kan stärka
Sveriges långsiktiga förmåga att konkurrera om internationell kompetens.
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Artikel från Finansdepartementet

Förstärkt och förenklad
miljöstyrning i bonus-malus-
systemet
Publicerad 18 september 2020

Regeringen vill förenkla och förstärka miljöstyrningen i
bonus-malus-systemet genom att bland annat höja
fordonskatten för nya fordon med höga koldioxidutsläpp
och höja bonusen för fordon utan utsläpp av koldioxid.
Förslaget bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.
Förändringarna innebär sammantaget för bensin- och dieseldrivna lätta
fordon att koldioxidbeloppet under de tre första åren från det att fordonet
blir skattepliktigt för första gången bör vara summan av 107 kronor per gram
koldioxid som fordonet vid blandad körning släpper ut per kilometer utöver
90 gram och upp till och med 130 gram och 132 kronor per gram koldioxid
som fordonet vid blandad körning släpper ut per kilometer utöver 130 gram.

För att förstärka systemet och öka incitamenten att köpa nollemissionsfordon
har regeringen för avsikt att utforma bonusen på följande sätt. Det högsta
bonusbeloppet, som ges till fordon som släpper ut noll gram koldioxid, bör
höjas från 60 000 kronor till 70 000 kronor. För att öka incitamenten att välja
laddhybridbilar med låga koldioxidutsläpp och begränsa kostnadsökningen
för klimatbonus har regeringen för avsikt att sänka koldioxidgränsen för
bonus från 70 till 60 gram per kilometer. Det högsta bonusbeloppet för
fordon med utsläpp över noll bör uppgå till omkring 45 000 kronor.

Regeringen avser att återkomma till riksdagen med ett förslag under 2020.
Det kommande förslaget bedöms kunna träda i kraft den 1 april 2021 och
ska gälla för nya lätta fordon från och med den dag då ändringarna träder i
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kraft.



Artikel från Finansdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet, Infrastrukturdepartementet

Budgetåtgärder för att minska
utsläppen från transporter
Publicerad 14 september 2020

I budgetpropositionen för 2021 föreslår regeringen
satsningar för 5,4 miljarder kronor för att minska
transportsektorns klimatpåverkan. Regeringens förslag
bygger på en överenskommelse mellan
regeringspartierna, Centerpartiet och Liberalerna.

Vägtransporter

Bonus-malus

Regeringen vill förenkla och förstärka miljöstyrningen i bonus-malus-
systemet. Bonus-malus ökar incitamenten att köpa nollutsläppande bilar och
på så vis bidra till ett succesiv utbytande av fordonsparken genom att ge bilar
med låga utsläpp en klimatbonus medan nya bilar med stor klimatpåverkan
istället får en förhöjd fordonsskatt under tre år.

Det högsta bonusbeloppet, som ges till fordon som släpper ut noll gram
koldioxid, kommer höjas från 60 000 kronor till 70 000 kronor. För att öka
incitamenten att välja laddhybridbilar med låga koldioxidutsläpp och
begränsa kostnadsökningen för klimatbonus kommer regeringen att sänka
koldioxidgränsen för bonus från 70 till 60 gram per kilometer. Det högsta
bonusbeloppet för fordon med utsläpp över noll kommer då uppgå till
omkring 45 000 kronor.

För att förstärka miljöstyrningen och finansieringen av systemet kommer
malus höjas. Förändringarna innebär sammantaget för bensin- och
dieseldrivna lätta fordon att koldioxidbeloppet under de tre första åren från
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det att fordonet blir skattepliktigt för första gången bör vara summan av 107
kronor per gram koldioxid som fordonet vid blandad körning släpper ut per
kilometer utöver 90 gram och upp till och med 130 gram och 132 kronor per
gram koldioxid som fordonet vid blandad körning släpper ut per kilometer
utöver 130 gram. Det förbättrade bonus-malus systemet bidrar till att nå
transportsektorns mål om att minska utsläppen med 70 procent till 2030
genom att styra mot fordon med lägre utsläpp. Förslag bereds för att minska
risken för att bonus-bilar exporteras utanför Sverige. Det kommande
förslaget bedöms kunna träda i kraft den 1 april 2021.

Reduktionsplikt

Bränslebytet är ett av regeringens viktigaste styrmedel för att minska
utsläppen av växthusgaser och nå Sveriges klimatmål. Enligt klimatpolitiska
rådet är detta det mest effektiva styrmedlet för att minska utsläppen i
transportsektorn.  Regeringen avser att fatta beslut om att förstärka
bränslebytet, och skapa bättre långsiktighet genom successivt ökade
reduktionsnivåer i reduktionsplikten fram till 2030 med en kontrollstation
2022 samt införa en reduktionsplikt för flyget.

Pressmeddelande: Bränslebytet förstärks med högre inblandning av
förnybart i drivmedel

Stöd för upprätthållande av kollektivtrafik

Kollektivtrafiken måste fungera även under tider där samhället står under
stora påfrestningar. Det är viktigt att trafiken kan köras i den omfattning som
behövs för att minska risken för trängsel och ökad smittspridning.

Att exempelvis vård- och omsorgspersonal på ett säkert sätt kan ta sig till
sina arbetsplatser under coronapandemin är viktigt för att samhället ska
kunna fungera. Samtidigt har det minskade resande under coronapandemin
lett till minskade biljettintäkter.

Regeringen avsätter därför ytterligare två miljarder kronor under 2021 i ett
riktat stöd till de regionala kollektivtrafikmyndigheterna.

Produktion av förnybara drivmedel

Fortsatt produktionsstöd till biogas



Biogas kan bidra till omställningen från ett fossilberoende till ett fossilfritt
samhälle. För att öka produktionen av biodrivmedel och stärka
producenternas konkurrenskraft föreslår regeringen att biogasstödet förlängs
tillfälligt och att 200 miljoner kronor tillförs i budgeten för 2021 för detta
ändamål. Regeringen har remitterat Biogasutredningens betänkande Mer
biogas! För ett hållbart Sverige (SOU 2019:63) och avser att återkomma med
förslag på området. Utredningen föreslår bland annat mål för svensk
produktion av biogas och olika former av stöd för produktion av biogas.

Biogas är en förnybar energikälla med hög miljöprestanda. En stor del av det
material som används för att framställa biogas kommer från lantbruket och
livsmedelskedjan, till exempel gödsel, rester från mejerier,
livsmedelsförädling och slakterier. I arbetet med att nå en mer cirkulär och
biobaserad ekonomi i Sverige kommer lantbruket och livsmedelskedjan att
spela en central roll i omställningen.

Utökad analyskapacitet för biodrivmedel

Regeringen avser att ge Energimyndigheten i uppdrag att utreda behovet av
ytterligare styrmedel för att främja vissa biodrivmedelsanläggningar. Idag
importeras nära 85 procent av svensk efterfrågan på biodrivmedel trots att
Sverige har goda resurser att förse en större del av sin efterfrågan. I
Färdplanerna som lämnas in till Fossilfritt Sverige nämns ökad
biodrivmedelsanvändning som en viktig del i arbetet för att minska utsläppen
i flertalet sektorer. För att utöka analyskapaciteten till detta uppdrag föreslås
Energimyndigheten tillföras 5 miljoner kronor 2021.

Järnväg och godstransporter

Miljökompensation för godstransporter på järnväg

För att fortsätta bidra till en överflyttning av godstransporter från väg till
järnväg föreslår regeringen att miljökompensationen förlängs och
vidareutvecklas. Det innebär att 400 miljoner kronor årligen avsätts mellan
2021–2025. Det bidrar till ett mer miljövänligt transportsystem och till att nå
våra högt ställda klimat- och miljömål. Regeringen har tidigare infört en
miljökompensation för att stärka järnvägens konkurrenskraft och få fler att
välja tåget för att skicka gods.

Regeringen ser nu över miljökompensationens utformning i syfte att göra den
mer ändamålsenlig så att den bidrar till en verklig fortsatt överflyttning av



godstransporter från väg till järnväg. Ambitionen är att effektivisera
miljökompensationen för att ytterligare öka miljöstyrningen och
träffsäkerheten.

Pressmeddelande: Storsatsning för fler godstransporter på järnväg

Kapitaltillskott till GreenCargo

Green Cargo är den enskilt största järnvägsoperatören för godstransportörer i
Sverige och en viktig del av svenskt näringsliv. Över 95 procent av Green
Cargos transportarbete sker med eldrivna tåg där klimatpåverkan, i
jämförelse med andra trafikslag, är mycket låg. Green Cargo har en viktig
funktion att fylla för att säkerställa fortsatt god tillgänglighet av
godstransport på järnväg i hela landet.

Regeringen föreslår ett kapitaltillskott om 1 400 miljoner kronor till Green
Cargo AB. Med kapitaltillskottet ges Green Cargo förutsättningar att stärka
sin finansiella ställning för att fortsatt kunna bedriva godstransporter på
järnväg.  

Regeringen bedömer att kapitaltillskottet är av vikt för att nödvändiga
investeringar ska kunna genomföras och säkra långsiktig stabilitet och
lönsamhet i Green Cargo. Kapitaltillskottet ges mot bakgrund av den
miljökompensation för godstransporter på järnväg som samtidigt föreslås för
riksdagen. Genom miljökompensationen stärks järnvägens konkurrenskraft
genom att godsoperatörerna tillförs 400 miljoner kronor per år under
perioden 2021-2025 genom en förlängd och vidareutvecklad
miljökompensation.

Underhåll av järnväg

God tillgänglighet, genom ett pålitligt, robust och långsiktigt hållbart
transportsystem, är en förutsättning för att människor och näringsliv ska
kunna leva och verka i hela landet.

Regeringen fortsätter därför nu att stärka den statliga
transportinfrastrukturen genom att öka anslagen till underhåll för järnvägar.

Utöver att förbättra standarden och stärka tillgängligheten främjar åtgärderna
också sysselsättning i företag inom till exempel bygg- och
anläggningssektorn, maskinentreprenörer och leverantörer i hela landet.



Förbättra mobil uppkoppling på fjärrtåg

Regeringen satsar på förbättrad mobil uppkoppling på fjärrtåg. Tillgång till
mobil uppkoppling under tågresan är viktigt för att kunna arbeta under sin
tågresa, vilket bidrar till att vi ska kunna bo, leva och verka i alla delar av
landet.

Regeringen välkomnar att branschen aviserat att ta fram en
överenskommelse för att förbättra uppkopplingen på tåg. Medlen som
regeringen vill satsa bör komplettera marknadens egna förbättringsåtgärder.

Övriga transportsatsningar

Cykelsatsningar

Regeringen vill att andelen som reser med cykel ska öka. En ökad och säker
cykling kan bidra till att minska resandets miljöpåverkan, stärka folkhälsan
och bidra till bättre stadsmiljöer och minskad trängseln i tätorter.

Regeringen ser ett behov av att fortsätta att utveckla cykelvägnätet. Det
handlar både om att förbättra befintlig infrastruktur och att skapa nya
cykelförbindelser. Regeringen satsar nu på en förstärkning av statens
cykelinfrastruktur och kommuners möjlighet till cykelinvesteringar genom
stadsmiljöavtalen. Även samverkan med civilsamhället för ökad cykling
främjas.

Upprustning av Göta kanal

Regeringen förstärker satsningen på upprustningen och underhåll av Göta
kanal. Renoveringsprojektet innebär att det kulturhistoriska byggnadsverket
rustas upp och bevaras samt att turistattraktionen med mer än tre miljoner
besökare årligen vidmakthålls.



Artikel från Finansdepartementet

Förslag om omvänd
skattskyldighet skickas till
Lagrådet
Publicerad 27 augusti 2020

Regeringens förslag om att införa så kallad omvänd
skattskyldighet för moms vid handel med bland annat
mobiltelefoner skickas nu till Lagrådet. Bakgrunden till
förslaget är uppgifter från Skatteverket som visar att det
förekommer omfattande momsbedrägerier i handeln
med mobiltelefoner.
Jämfört med det remitterade förslaget har regeringen bland annat höjt
fakturatröskeln och senarelagt ikraftträdandedatumet så att branschen får
mer tid att anpassa sig.

Efter att förslaget har varit ute på remiss gör regeringen justeringar som
innebär att:

momsfria verksamheter inte ska omfattas av omvänd skattskyldighet
fakturatröskeln (som bestämmer när omvänd skattskyldighet ska
tillämpas) höjs från 50 000 kronor till 100 000 kronor, vilket innebär att
färre företag omfattas
telekommunikationstjänster inte ska omfattas av omvänd skattskyldighet
ikraftträdandedatum senareläggs till den 1 april 2021.

Om förslaget
Den omvända skattskyldigheten föreslås gälla vid handel med
mobiltelefoner, integrerade kretsanordningar, spelkonsoler, pekdatorer och
bärbara datorer. Reglerna ska gälla vid nationell handel mellan
beskattningsbara personer, men däremot inte vid försäljning till
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privatpersoner i konsumentledet.

Genom att införa omvänd skattskyldighet blir köparen, i stället för säljaren,
skattskyldig (redovisnings- och betalningsskyldig) för utgående moms.
Köparen har normalt avdragsrätt för ingående moms på samma förvärv. Vid
omvänd skattskyldighet ”kvittas” alltså utgående moms mot ingående moms
hos köparen för den aktuella transaktionen, vilket gör att säljaren inte får
tillgång till något momsbelopp som kan undandras. Med omvänd
skattskyldighet är den aktuella typen av bedrägerier inte längre möjlig.

Jämfört med promemorian har nya uppdaterade beräkningar gjorts av
Skatteverket utifrån pågående utredningar som visar att skattebortfallet för
bedrägerierna uppgår till omkring 3,3 miljarder kronor under perioden den 1
juni 2018 till och med den 30 april 2020.



Artikel från Finansdepartementet

Justering av de nya skattereglerna
för företagssektorn
Publicerad 20 augusti 2020

Regeringen har i dag lämnat ett förslag till Lagrådet för
att justera de nya skattereglerna för företagssektorn som
infördes från 2019. I och med förslaget ändras
bestämmelserna för vissa företag med
koncernbidragsspärrade underskott och som träffas av
den generella begränsningen av ränteavdrag.
Den 1 januari 2019 infördes nya skatteregler för företagssektorn. De nya
reglerna innebär bland annat en generell begränsning för företags
ränteavdrag. I samband med reformeringen gjordes även följdändringar i den
så kallade koncernbidragsspärren.

Ändringarna av koncernbidragsspärren har visat sig kunna leda till
situationer där spärren inte fungerar enligt sitt syfte. Detta eftersom företag i
vissa situationer inte får dra av koncernbidragsspärrade underskott i
förhållande till företagets egna vinster, enligt de nya reglerna.

För att komma till rätta med detta föreslår regeringen nu att företag som helt
eller delvis inte får dra av årets ränteutgifter på grund av
ränteavdragsbegränsningen enligt huvudregeln, i vissa fall istället ska kunna
justera sina avdrag för tidigare års underskott i förhållande till de nekade
ränteavdragen. En sådan justering innebär att företagen ska öka avdragen för
koncernbidragsspärrade underskott. Regeringen föreslår även att avdragen
för koncernbidragsspärrade underskott och ränteavdrag under vissa
förutsättningar ska justeras samtidigt.

Justeringen görs för att reglerna ska fungera enligt sina syften och i linje med
de effekter som redovisades i propositionen. Det innebär att justeringen inte
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bedöms påverka reformutrymmet för 2021.

Förslagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2021.



Artikel från Finansdepartementet

Förslag till återhämtningsplan för
EU på finansministrarnas bord
Publicerad 08 juni 2020

I april gav EU:s stats- och regeringschefer i uppdrag till
EU-kommissionen att ta fram ett förslag till en anpassad
budgetram för perioden 2021-2027 och till en fond för
att stödja ekonomisk återhämtning i kölvattnet av Covid-
19. EU-ländernas ekonomi- och finansministrar ska den
9 juni diskutera den del av förslaget till
återhämtningsplan som handlar om fonden, det vill
säga ett särskilt återhämtningsinstrument.

Förslag till en europeisk återhämtningsplan

EU-kommissionen föreslår ett så kallat återhämtningsinstrument om 750
miljarder euro, utöver och delvis vid sidan av EU:s budgetram för 2021-2027
om 1100 miljarder euro.

Instrumentet ska vara en tillfällig förstärkning av EU-budgeten fram till slutet
av år 2024. Instrumentet finanserias genom att EU-kommissionen lånar på
kapitalmarknaden. För att garantera upplåningen ska taket för EU:s egna
medel höjas. Återbetalning ska ske från 2028 och avslutas senast 2058.

Två tredjedelar av finansieringen från instrumentet ska utgå som bidrag och
en tredjedel som lån.

Regeringen anser sammanfattningsvis att EU:s ekonomiska åtgärder till följd
av Covid-19 bör vara temporära, välriktade, proportionerliga och
budgetrestriktiva.
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Därför välkomnar regeringen att instrumentet ska vara tillfälligt. Regeringen
anser att stödet enbart ska användas för krishantering och återhämtning.

Regeringen ser positivt på att stödet i hög grad ska inriktas på åtgärder som
kan bidra till långsiktigt hållbar tillväxt och att påskynda den gröna och
digitala omställningen.

Regeringen är kritisk till att kommissionen föreslår att
återhämtningsinstrumentet ska bygga på mycket omfattande gemensam
upplåning. Regeringen är mycket kritisk till att upplåningen i hög grad ska
användas till bidrag till medlemsstater.

Ministrarna kommer också att få information om de landspecifika
rekommendationerna. 

Finansminister Magdalena Andersson deltar i videomötet.

Sedan den 23 mars sker EU:s ministermöten via video. 
De är informella vilket innebär att ministrarna inte fattar beslut i själva
mötet. När beslut fattas används en så kallad skriftlig procedur.



Artikel från Finansdepartementet

Ny skatt på så kallad råtobak
Publicerad 27 maj 2020

Finansdepartementet har remitterat en promemoria med
förslag om att införa en skatt på så kallad råtobak, som
idag är skattebefriad. Att råtobak inte beskattas har lett
till vissa problem med att avgöra vilka tobaksprodukter
som ska beskattas och oseriösa aktörer har försökt
utnyttja reglerna för att fuska. Skatten föreslås tas ut
med samma belopp som för röktobak.
Den föreslagna skatten införs framförallt för att komma till rätta med det
fusk och andra problem som hanteringen av så kallad råtobak är förknippad
med.

Gränsdragningen mellan beskattad röktobak och obeskattad råtobak har
visat sig var svår och olika tolkningar har gjorts av branschen, myndigheter
och domstolar. Detta har bland annat lett till att oseriösa aktörer påstått att
den röktobak de sålt är skattebefriad råtobak. 
Genom att införa en skatt på råtobak kommer regelverket bli tydligare och
enklare att tillämpa för de seriösa aktörerna på marknaden. Det kommer
också ta bort risken för dubbelbeskattning som har kunnat uppstå i vissa
situationer vid till exempel snustillverkning.

Förslaget innebär även att det införs särskilda regler om distansförsäljning
från andra EU-länder av snus, tuggtobak eller råtobak som innebär att det
ska krävas en anmälan eller godkännande och ställande av säkerhet för att få
sälja dessa varor på distans. För att förbättra myndigheternas
kontrollmöjligheter kommer reglerna om punktskattekontroll av transporter
m.m. av alkoholvaror, tobaksvaror och energiprodukter framöver även
omfatta snus, tuggtobak och råtobak.

Förslaget om att beskatta råtobak beräknas öka statens inkomster med drygt
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5 miljoner kronor per år. Tillsammans med övriga tobaksskatter beräknas
tobaksskatterna totalt öka med omkring 35 miljoner kronor per år.

Ändringarna förslås träda i kraft den 1 juli 2021.



Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet

Samlad information för företagare
på regeringens webbplats med
anledning av virusutbrottet
Publicerad 23 april 2020

Många företagare hör av sig till Regeringskansliet med
frågor om de åtgärder som regeringen har vidtagit för att
stödja och underlätta för företag att ta sig igenom den
här krisen. På regeringen.se/foretag finns samlad
information om dessa åtgärder. Det är nu viktigt att
informationen om hur företag kan ta del av åtgärderna
når ut till alla berörda företagare runt om i Sverige.
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Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Slutredovisning av
regeringsuppdrag om
internationella brottsnätverk
Publicerad 14 februari 2020

I dag tog inrikesminister Mikael Damberg emot en
slutredovisning från tre myndigheter som handlar om
vilka åtgärder de har vidtagit för att förstärka
bekämpningen av internationella brottsnätverk som
begår stölder i Sverige.
I februari 2018 fick Polismyndigheten i uppdrag av regeringen att öka
förmågan att bekämpa organiserade stölder som begås av internationella
brottsnätverk. Regeringen gav också Polismyndigheten, Tullverket och
Kustbevakningen i uppdrag att utveckla sin samverkan på området. Idag
presenterade myndigheterna sin slutredovisning av uppdraget.

– Min bedömning är att Sverige nu tagit ett viktigt kliv framåt när det gäller
bekämpningen av de gränsöverskridande organiserade stöldligorna, säger
inrikesminister Mikael Damberg.

Slutredovisningen visar bland annat att många aktiviteter har bedrivits inom
uppdraget för att förstärka det brottsförebyggande arbetet, arbetet vid yttre
och inre gräns samt det brottsutredande arbetet. Bland annat har
Polismyndigheten, Tullverket och Kustbevakningen skapat en varaktig stärkt
samverkan och hittat sätt att arbeta tillsammans som gör det samlade arbetet
mer effektivt. Arbetet med uppdraget har visat att det finns mycket som
myndigheterna med gemensamma ansträngningar kan göra i arbetet med att
motverka den internationella, organiserade brottsligheten.

Regeringen kommer också att se över hur Tullverkets befogenheter kan
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utökas.

– Vi kommer att se över Tullverkets möjligheter att ingripa och hur en sådan
befogenhet skulle kunna se ut. Stölder måste motverkas och beivras, det är vi
alla ense om, säger finansminister Magdalena Andersson.

– Myndigheterna har vid sin presentation av rapporten berättat att man har
hittat framgångsrika sätt att utbyta mer information och jobba närmare
tillsammans, vilket också har resulterat i fler ingripanden och beslag.
Polismyndigheten har också på olika sätt förstärkt sitt interna arbete. Jag ska
nu ta närmare del av rapporten, säger Mikael Damberg.



Artikel från Finansdepartementet

Fakta: Samordningsnummer
Publicerad 14 januari 2020 Uppdaterad 04 februari 2021

Det har rapporterats om brister i systemet för
samordningsnummer. I rapporteringen har det
förekommit missförstånd om vad ett
samordningsnummer är och vad det kan användas till.

Samordningsnummer är en identitetsbeteckning för en person som inte är
eller har varit folkbokförd i Sverige. Numret används bland annat för att
undvika personförväxling och underlätta informationsutbyten mellan
olika myndigheter om individer. Det är inte ett tillfälligt personnummer.
Ett samordningsnummer ger inte några rättigheter eller förmåner i sig.
Det är inte ett arbetstillstånd, det räcker inte för att kunna öppna
bankkonto eller få BankID, det ger inte rätt till hälso- och sjukvård eller
utbetalningar från välfärdssystemet. Det ger inte heller rätt att resa in i
Sverige eller att vistas här.

Bakgrund

Det här är ett samordningsnummer

Samordningsnummer är en identitetsbeteckning för en person som inte är
eller har varit folkbokförd i Sverige. Syftet med samordningsnummer är att
tillgodose myndigheternas behov av en enhetlig identitetsbeteckning för
personer som inte är eller har varit folkbokförda i landet för att undvika
personförväxling och lättare utbyta information om personen med andra
myndigheter och organisationer. Det kan till exempel handla om en
utbytesstudent som ska få betyg eller en utländsk gästarbetare som ska
beskattas.

Samordningsnummer infördes år 2000. Innan samordningsnumren infördes
kunde personer som inte var folkbokförda i Sverige få ett personnummer, om
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vissa myndigheter hade ett behov av att ge en person en svensk
identitetsbeteckning. Det var även vanligt att myndigheter använde egna,
olika, interna beteckningar för dessa individer.   

För att skapa ordning och reda mellan personer som är folkbokförda och inte
folkbokförda skapades istället samordningsnummer.

Två kategorier av samordningsnummer

Det finns två kategorier av samordningsnummer. Styrkta
samordningsnummer som kräver att identiteten är fastställd av den
begärande myndigheten och ostyrkta samordningsnummer där det kan råda
osäkerhet om den enskildes identitet.

Ungefär hälften av alla tilldelade samordningsnummer är ostyrkta. De
ostyrkta samordningsnumren finns för att exempelvis Polismyndigheten och
domstolarna har ett behov av att dela information om en person även om
identiteten på personen inte går att styrka. Därför har Polismyndigheten ett
undantag från att styrka identiteten för personer som registreras i bland annat
misstankeregistret och ett samordningsnummer kan tilldelas ändå.
Undantaget från att styrka identiteten gäller också när en person registreras i
beskattningsdatabasen. Om en persons identitet inte är styrkt framgår detta i
Skatteverkets register och informationen skickas ut till myndigheter som tar
emot uppgifter om samordningsnummer.

Så tilldelas samordningsnummer

Skatteverket är den myndighet som tilldelar samordningsnummer på begäran.
I dag kan en person inte ansöka om ett samordningsnummer själv, utan det
tilldelas en person när Skatteverket eller en annan myndighet har ett behov
av det. För att få begära tilldelning av samordningsnummer måste den
sökande myndigheten enligt huvudregeln först ha fastställt personens
identitet. Om myndigheten är osäker på identiteten kan myndigheten kräva
personlig inställelse.

Att enbart myndigheter kan begära samordningsnummer är något som har
kritiserats av till exempel utländska medborgare som äger en sommarstuga i
Sverige och som har haft svårt att få samordningsnummer tilldelade. Utan en
svensk identitetsbeteckning kan vissa vardagliga sysslor vara besvärliga för
den enskilde och många har därför uttryckt en önskan om att det borde
finnas ett enklare och mer tillförlitligt sätt att få en identitetsbeteckning,



särskilt när den enskilde kan styrka sin identitet.

Samordningsnumret är idag evigt

Enligt nuvarande regler är ett samordningsnummer evigt och personer som
har tilldelats ett nummer kan idag inte avregistreras. Alla
samordningsnummer som har utfärdats sedan år 2000 finns därför kvar och
är oförändrade i registret. Det är inte heller möjligt att avregistrera en person
som tilldelats ett samordningsnummer på felaktiga grunder.

Regeringens åtgärder

Förändringar i reglerna från 1 maj 2021

I februari 2021 presenterade regeringen en lagrådsremiss med bland annat
följande förslag:

Samordningsnummer ska automatiskt förklaras vilande efter fem år
Ett samordningsnummer ska automatiskt förklaras vilande efter fem år från
det att numret tilldelats en person om inte en myndighet eller den enskilde
har förnyat numret.

Vilande samordningsnummer om det finns särskilda skäl 
Skatteverket får en möjlighet att förklara ett nummer vilande till exempel om
numret har tilldelats någon under en falsk identitet.

Adresskrav för samordningsnummer
Det införs ett krav på att anmäla en aktuell kontaktadress för den som
tilldelas ett samordningsnummer.

Krav på personlig inställelse för enskild som behöver
samordningsnummer
Det införs ett krav på personlig inställelse för enskild som har anknytning till
Sverige och själv vill ansöka om samordningsnummer.

Utredningen om folkbokföring och samordningsnummer 

Regeringen beslutade den 5 september 2019 om kommittédirektivet Åtgärder
för att minska fel i folkbokföringen (Dir. 2019:54). I den särskilda utredarens
uppdrag ingår bland annat att lämna förslag om ett säkrare system för
samordningsnummer, i detta ingår även att föreslå hur kontrollen av en



persons identitet bör utformas för att tilldelningen av samordningsnummer
ska bli säkrare.

Utredningen om folkbokföring och samordningsnummer (Fi 2019:05) ska
redovisa sitt uppdrag senast den 1 april 2021.

Mer om samordningsnummer på Skatteverkets hemsida.

Skatteverkets information på Skatteverkets rättsliga vägledning

Skatteverkets information under rubriken folkbokföring

Skatteverkets information under rubriken skatt

Skatteverkets information till statliga myndigheter

Skatteverket har även publicerat en artikel

 



Artikel från Finansdepartementet

Regler för modern
energibeskattning och kampen
mot finansiering av terrorism på
EU-möte
Publicerad 06 december 2019

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar
träffades för årets sista möte i Ekofinrådet handlade det
bland annat om regelverk för skatt på energi, utveckling
av EU:s kapitalmarknadsunion och kampen mot
finansiering av terrorism och penningtvätt

Energi, klimat och hållbar finansiering

Ministrarna fattade beslut om att EU:s nuvarande direktiv om energiskatt
från 2003 måste anpassas till utvecklingen inom miljö- och klimatpolitik.
Slutsatserna uppmanar EU-kommissionen att särskilt beakta biobränslen, nya
energiprodukter och flygbränsle i det kommande förslaget.

- Vi måste få ett energiskattedirektiv som tillåter beskattning av flygbränsle
och det behöver komma på plats snabbt. Det beslut som vi har fattat i dag
om att revidera det omoderna direktivet från 2003 är grundläggande för att
vi ska kunna nå en klimatneutral ekonomi 2050 i EU, sa finansminister
Magdalena Andersson i samband med mötet.

EU-kommissionen informerade om arbetet med en ny strategi för att främja
en hållbar finansmarknad. Syftet är att styra kapital mot mer hållbara
investeringar. Ministrarna godkände också en arbetsplan för Ekofinrådet på
klimatområdet. Arbetsplanen innehåller bland annat ett förslag om hållbar
finansmarknad och skattefrågor som till exempel koldioxidbeskattning och
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skadliga subventioner.

Bekämpning av penningtvätt och finansiering av
terrorism

EU-kommissionen har flertalet gånger rapporterat om strategiska brister i
medlemsländernas arbete i kampen mot penningtvätt och
terrorismfinansiering. På mötet antog ministrarna slutsatser om att vidare
åtgärder på området. Slutsatserna framhåller behovet av:

• Ytterligare harmonisering av regelverket 
• Förbättrad tillsyn på nationell nivå och möjligheten att utreda
förutsättningarna för en ny tillsynsmyndighet på EU-nivå
• Förbättrat samarbete mellan berörda myndigheter.

Kryptovalutan ”stablecoins”

Så kallade stablecoins (som Facebooks ännu ej lanserade initiativ Libra) kan
innebära möjligheter för mer effektiva gränsöverskridande betalningar men
också risker, exempelvis för konsumentskydd och penningtvätt.

På mötet antog Ekofinrådet och EU-kommissionen ett gemensamt uttalande.
Det tar upp behovet av att säkerställa ett tydligt regelverk innan stablecoin-
arrangemang lanseras inom EU, mer analys om den utveckling som sker och
behovet av att utreda olika sätt att effektivisera gränsöverskridande
betalningar.

Bankunionen och EU:s kapitalmarknad

Bankunionen ingår i arbetet med att åtgärda de svagheter som den
omfattande ekonomiska och finansiella krisen 2008-2009 blottade i
banksystemet i flera EU-länder. Ministrarna fick en lägesrapport om bland
annat diskussionerna om en gemensam insättningsgarantiförsäkring. 

Ministrarna antog slutsatser om nästa fas för EU:s kapitalmarknadsunion
vars syfte är att stärka den inre marknaden och göra ekonomin mer
motståndskraftig genom att integrera kapitalmarknaden. Slutsatserna handlar
om det fortsatta arbetet med att få bort hinder för gränsöverskridande
kapitalflöden och öka EU:s globala konkurrenskraft. Här finns också ett
tydligare fokus på hållbarhet och vikten av att ta tillvara potentialen i



teknologisk utveckling.

Andra frågor

Ministrarna antog slutsatser om att stärka EU:s utvecklingsfinansiering.
Slutsatserna tar framför allt upp hur Europeiska investeringsbanken,
Europeiska utvecklingsbanken och de finansiella instrument som EU-
kommissionen ansvarar för kan koordineras bättre.

Ministrarna antog rekommendationer och beslut inom ramen för stabilitets-
och tillväxtpakten som gäller Rumänien och Ungern.

Finansminister Magdalena Andersson deltog i samband med Ekofinrådet 5
december också i Eurogruppens möte 4 december. Eurogruppens möte var
en förberedelse för det kommande Eurotoppmötet 13 december. Toppmötet
kommer att hållas i ett så kallat inkluderande format vilket innebär att även
de länder som inte infört euron är inbjudna.



Artikel från Finansdepartementet

Regler för hållbarhet och kampen
mot finansiering av terrorism på
EU-möte
Publicerad 04 december 2019

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar träffas
för årets sista möte i Ekofinrådet står många olika slags
frågor på dagordningen. Här finns bland annat
samarbetet för att sätta stopp för finansiering av
terrorism och penningtvätt liksom bättre regelverk för
hållbarhet och utveckling av EU:s
kapitalmarknadsunion.

Bekämpning av penningtvätt och finansiering av
terrorism

EU-kommissionen har presenterat flera rapporter som pekar på strategiska
brister i medlemsländernas arbete i kampen mot penningtvätt och
terrorismfinansiering.

På mötet ska ministrarna anta slutsatser som ska stärka åtgärderna på
området. Slutsatserna framhåller behovet av:

Harmonisering av regelverket genom en förordning om penningtvätt 
Förbättrad tillsyn på nationell nivå och på EU-nivå genom en ny
tillsynsmyndighet
Förbättrat samarbete mellan berörda myndigheter.

Regeringen står bakom slutsatserna.
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Energi, klimat och hållbar finansiering

Energibeskattning

EU:s nuvarande direktiv om energiskatt är från 2003 och behöver anpassas
till utvecklingen inom miljö- och klimatpolitik.

Ministrarna ska anta slutsatser som uppmanar EU-kommissionen att särskilt
beakta bland annat biobränslen, nya energiprodukter, behandling av
flygsektorn samt statsstödsregler i arbetet med att ta fram nya bestämmelser.

Regeringen står bakom förslaget som också är en uppmaning till EU-
kommissionen att ta fram förslag till revision av direktivet.

Agenda för hållbar finansiering

EU-kommissionen ska informera om arbetet med en ny strategi för att främja
en hållbar finansmarknad. Syftet är att styra kapital mot mer hållbara
investeringar.

Regeringen välkomnar det fortsatta arbetet med strategin. Regeringen
understryker att det är viktigt att EU kommer överens om en grön taxonomi
som gör det enklare att identifiera och jämföra hållbara investeringar.

Arbetsplan för klimatåtgärder

Ministrarna ska godkänna en arbetsplan för Ekofinrådet på klimatområdet.

Ordförandeskapet har tagit fram en arbetsplan som ska främja regelbundna
diskussioner om klimat i Ekofinrådet. Arbetsplanen förväntas innehålla ett
förslag från EU-kommissionen om en europeisk ”green deal”, en hållbar
finansmarknad samt skattefrågor som till exempel koldioxidbeskattning,
gröna skatter och skadliga subventioner.

Regeringen står bakom arbetsplanen.

Uttalande om kryptovalutan ”stablecoins”

Så kallade stablecoins (som Facebooks initiativ Libra) kan innebära
möjligheter för mer effektiva gränsöverskridande betalningar men också
risker, exempelvis för konsumentskydd och penningtvätt.



På mötet ska Ekofinrådet och EU-kommissionen anta ett gemensamt
uttalande om stablecoins. Det tar upp behovet av ett tydligt regelverk innan
stablecoin-arrangemang lanseras inom EU. Det tar också upp behovet av mer
analys av företeelsen stablecoins och om det finns andra alternativ som kan
effektivisera gränsöverskridande betalningar.

Regeringen står bakom uttalandet.

Kapitalmarknadsunionen

Kapitalmarknadsunionen samlar initiativ som syftar till att främja tillväxt och
sysselsättning i Europa, stärka den inre marknaden och göra ekonomin mer
motståndskraftig genom att integrera kapitalmarknaden. Efter att
handlingsplanen om kapitalmarknadsunionen genomförts pågår nu
diskussioner om nästa fas.

Förslaget till nya slutsatser handlar bland annat om att avlägsna hinder för
gränsöverskridande kapitalflöden och öka EU:s globala konkurrenskraft. Här
finns också tydligare fokus på hållbarhet och vikten av att ta tillvara
potentialen i teknologisk utveckling.

Regeringen kan ställa sig bakom utkastet till slutsatser och ett fortsatt arbete
med kapitalmarknadsunionen.

Förstärkning av bankunionen

Bankunionen ingår i arbetet med att åtgärda de svagheter som den
omfattande ekonomiska och finansiella krisen 2008-2009 blottade i
banksystemet i flera EU-länder. Ministrarna kommer att få en lägesrapport
om diskussionerna om en gemensam insättningsgarantiförsäkring.

Till arbetet i kölvattnet av finanskrisen hör också att minska andelen dåliga
lån i EU. Ekofinrådet följer arbetet kontinuerligt enligt en handlingsplan som
antogs 2017 och kommer på mötet 5 december att få en lägesbild. I
handlingsplanen finns en rad insatser, bland annat förbättrad tillsyn och
reformer av regelverk.

Redovisning för multinationella koncerner

På mötet avser Sverige att ta upp frågan om förslaget till direktiv om
offentliggörande av inkomstskatteuppgifter för vissa företag.



I huvudsak innebär förslaget att multinationella företag med en omsättning
som överstiger 750 miljoner euro ska redovisa omsättning, resultat och den
inkomstskatt koncernerna ska betala inom EU land för land.

Förslaget behandlades på EU:s ministerråd för konkurrenskraftsfrågor 28
november. Regeringen anser att förslaget är baserat på en felaktig rättslig
grund och istället ska avgöras i Ekofinrådet. Regeringen anser att det krävs
enhällighet för att förslaget ska kunna antas eftersom det handlar om
harmonisering av skatteregler.

Andra frågor

Därtill ska ministrarna anta slutsatser om att stärka EU:s
utvecklingsfinansiering. Slutsatserna tar framför allt upp hur Europeiska
investeringsbanken, Europeiska utvecklingsbanken och de finansiella
instrument som EU-kommissionen ansvarar för kan koordineras bättre.

Rådet ska också anta rekommendationer och beslut inom ramen för
stabilitets- och tillväxtpakten som gäller Rumänien och Ungern.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige och deltar i
samband med Ekofinrådet också i Eurogruppens möte 4 december som
förbereder det kommande Eurotoppmötet 13 december. Eurotoppmötet hålls
i ett så kallat inkluderande format vilket innebär att även de länder som inte
infört euron är inbjudna.



Artikel från Finansdepartementet

Penningtvätt på agendan när
finansministrar möts
Publicerad 08 oktober 2019

Penningtvätt, EU:s användning av 2018 års budget och
en effektivare utvecklingsfinansiering står på
dagordningen när finansminister Magdalena Andersson
möter sina EU-kollegor 10 oktober. Magdalena
Andersson deltar också i Eurogruppens möte dagen
innan.

Om att motverka penningtvätt

I december 2018 beslutade ministerrådet om en handlingsplan mot
penningtvätt. På mötet kommer EU-kommissionen att informera
finansministrarna om hur det hittills gått. Ministrarna ska också diskutera
behovet av fler åtgärder för att stärka det europeiska systemet för
bekämpning av penningtvätt och terrorismfinansiering.

Länder utanför EU som är dåliga på att bekämpa penningtvätt och
finansiering av terrorism utgör en risk för EU:s finansiella system. EU-
kommissionen har i uppdrag att ta fram en lista över dessa så kallade
högrisktredjeländer. Ekofinrådet har förkastat ett tidigare förslag på lista på
grund av otillräcklig transparens och att utpekade länder inte hade
tillräckliga möjligheter att göra sina röster hörda. På mötet ska kommissionen
presentera en metod för hur den planerar att ta fram en ny lista av
högrisktredjeländer. Regeringen välkomnar att kommissionen har omarbetat
metoden för att identifiera högrisktredjeländer.

Effektivisering av utvecklingsfinansiering
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Det finns tecken på överlappningar och ohälsosam konkurrens i den
europeiska arkitekturen för utvecklingsfinansiering. Därför tillsatte
ministerrådet i april i år en högnivågrupp som framförallt fick till uppdrag att
se över hur Europeiska investeringsbanken och Europeiska
utvecklingsbanken ska kunna effektiviseras. Syftet med en sådan
effektivisering är att EU-prioriteringar på utvecklingsområdet kan
genomföras i ännu större utsträckning än idag.

Högnivågruppen ska under Ekofinrådets möte den 10 oktober presentera
resultatet av sin översyn.  

Så användes EU:s budget 2018

Europeiska revisionsrätten granskar varje år hur EU använt föregående års
budget. På mötet kommer Europeiska revisionsrätten presentera sin
årsrapport för 2018. Regeringen anser att det är mycket viktigt att de pengar
som hanteras av kommissionen, övriga EU-institutioner och medlemsstaterna
förvaltas på ett korrekt och effektivt sätt. Revisionsrättens årsrapport är
därför ett viktigt underlag för att vara säker på att så sker.

Förberedelse inför G20- och IMF-möten

Finansministrarna ska också besluta om gemensamma positioner inför G20-
mötet och ett gemensamt uttalande inför IMF-mötet i Washington senare i
oktober.

I samband med mötet är Sverige tillsammans med EU-länder som inte infört
euron inbjudet att delta i delar av Eurogruppens möte 9 oktober. På
Eurogruppsmötet kommer ministrarna också att diskutera
budgetinstrumentet för konvergens och konkurrenskraft i euroområdet,
BICC.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på båda mötena i
Luxemburg.



Artikel från Finansdepartementet

Penningtvätt på agendan när
finansministrar träffades
Publicerad 08 oktober 2019 Uppdaterad 11 oktober 2019

Penningtvätt, EU:s användning av 2018 års budget och
en effektivare utvecklingsfinansiering stod på
dagordningen när finansminister Magdalena Andersson
träffade sina EU-kollegor 10 oktober. Magdalena
Andersson deltog också i delar av Eurogruppen 9
oktober där ministrarna beslutade om hur euroområdets
budgetinstrument ska styras.

Om att motverka penningtvätt

I december 2018 beslutade ministerrådet om en handlingsplan mot
penningtvätt. På mötet informerade EU-kommissionen finansministrarna om
hur det hittills gått. Ministrarna diskuterade också behovet av fler åtgärder
för att stärka det europeiska systemet för bekämpning av penningtvätt och
terrorismfinansiering.

Länder utanför EU som är dåliga på att bekämpa penningtvätt och
finansiering av terrorism utgör en risk för EU:s finansiella system. EU-
kommissionen har i uppdrag att ta fram en lista över dessa så kallade
högrisktredjeländer. Ekofinrådet har förkastat ett tidigare förslag på lista på
grund av otillräcklig transparens och att utpekade länder inte hade
tillräckliga möjligheter att göra sina röster hörda. På mötet presenterade
kommissionen en metod för hur den planerar att ta fram en ny lista av
högrisktredjeländer. 

Effektivisering av utvecklingsfinansiering
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Det finns tecken på överlappningar och ohälsosam konkurrens i den
europeiska arkitekturen för utvecklingsfinansiering. Därför tillsatte
ministerrådet i april i år en högnivågrupp som framförallt fick till uppdrag att
se över hur Europeiska investeringsbanken och Europeiska
utvecklingsbanken ska kunna effektiviseras. Syftet med en sådan
effektivisering är att EU-prioriteringar på utvecklingsområdet kan
genomföras i ännu större utsträckning än idag.

Högnivågruppen presenterade resultatet av sin översyn under Ekofinrådets
möte.  

EU:s budget 2018

Europeiska revisionsrätten granskar varje år hur EU använt föregående års
budget. På mötet presenterade Europeiska revisionsrätten sin årsrapport för
2018. 

Deltog i eurogruppen

I samband med mötet var Sverige tillsammans med EU-länder som inte infört
euron inbjudet att delta i delar av Eurogruppens möte 9 oktober. På
Eurogruppsmötet beslutade ministrarna om styrningen för
budgetinstrumentet för konvergens och konkurrenskraft i euroområdet,
BICC.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på båda mötena i
Luxemburg.



Artikel från Finansdepartementet

Ekonomiska styrmedel för
klimatneutral ekonomi i EU
Publicerad 17 juni 2019

EU:s långsiktiga vision för klimatneutral ekonomi, den
europeiska planeringsterminen, bankunionen och flera
andra frågor stod på dagordningen när EU-ländernas
finans- och ekonomiministrar träffades 14 juni inom
ramen för Ekofinrådet. De fattade också beslut inom
ramen för stabilitets- och tillväxtpakten.

En ren jord åt alla: Strategisk långsiktig vision för en
klimatneutral ekonomi

Ekofinrådet diskuterade den strategiska långsiktiga visionen och den roll som
investeringar, ekonomiska styrmedel och lagstiftning spelar för att bidra till
klimatneutral ekonomi och tillväxt.

- Sverige är ju ett av de länder som är ledande i klimatomställningen och i
EU behöver vi till exempel se över energiskattedirektivet eftersom det sätter
krokben för en del av de styrmedel vi vill ha, sade finansminister Magdalena
Andersson, och fortsatte:

- Det är viktigt att EU-kommissionen nu ser över statsstödsreglerna. Sverige
är ett av de länder som fastnar i principerna för statsstöd när vi vill ha högre
skatt på miljöfarlig verksamhet och lägre skatt på miljö- och klimatvänlig
verksamhet. Ett tydligt exempel är när vi vill ha lägre skatt på biodrivmedel
än på fossila drivmedel.

Enligt Parisavtalet ska alla som skrivit på avtalet skicka in långsiktiga
klimatstrategier till FN under 2020. Ekofinrådet tar i likhet med andra
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ministerråd upp EU:s arbete med den långsiktiga visionen. Huvudfrågan är
om EU kan anta ett nytt, mer ambitiöst klimatmål som innebär netto-
nollutsläpp 2050. Regeringen delar EU-kommissionens bedömning av
behovet av nettonollutsläpp 2050.

Europeiska planeringsterminen 2019

Ekofinrådet diskuterade de ekonomiska och finanspolitiska delarna av de så
kallade landspecifika rekommendationerna i den europeiska
planeringsterminen. Diskussionen hölls inför att rådet förväntas fatta beslut
om rekommendationerna i juli.

Under 2019 har arbetet inom den europeiska planeringsterminen framför allt
handlat om medlemsländernas investeringsbehov. Rekommendationerna
kommer därför att syfta till ökad produktivitet, företagsklimat eller till att
bemöta andra utmaningar kopplade till arbetsmarknaden. Här kan också
rekommendationer finnas om att motverka penningtvätt och aggressiv
skatteplanering samt upprätthålla rättsstatens principer.

Stabilitets- och tillväxtpakten

Ministrarna fattade beslut som gäller Spanien, Ungern och Rumänien inom
ramen för stabilitets- och tillväxtpakten.

EU-kommissionen hade inför mötet föreslagit att förfarandet vid alltför stora
budgetunderskott som ska träda i kraft när ett medlemsland har ett
underskott som är större än 3 procent av BNP, nu kunde avslutas för
Spanien. Att ministrarna beslutade att gå på EU-kommissionens linje innebär
att alla de förfaranden som öppnades under finanskrisen nu är avslutade.

Däremot konstaterade EU-kommissionen inför mötet att Rumänien och
Ungern inte vidtagit tillräckliga åtgärder för att klara kraven på medelfristiga
budgetmål. Ekofinrådet antog därför nya rekommendationer.

Arbetet med bankunionen

Ekofinrådet antog slutsatser i juni 2016 om att slutföra bankunionen. Rådet
ställde sig nu bakom ordförandeskapets lägesrapport om arbetet. Rådets
fokus nu är på det tredje och sista steget i att slutföra bankunionen, det vill
säga insättningsgarantiförsäkringen, EDIS.



Samarbetet om skatt på finansiella transaktioner

Ministrarna fick information om samarbetet med en finansiell
transaktionsskatt, FTT. Tio medlemsländer deltar sedan flera år i samarbetet
om möjligheten att införa en skatt som ska tas ut när ett finansinstitut är part
i en finansiell transaktion.

Sverige deltar inte i samarbetet.

Blandade frågor

Ekofinrådet fortsatte arbete med den så kallade svarta listan, det vill säga
EU:s förteckning över icke samarbetsvilliga jurisdiktioner på skatteområdet
som Ekofin beslutade om 2017. Ministrarna fattade beslut om att stryka
Dominica från listan. Beslutet innebär att 11 jurisdiktioner just nu finns på
förteckningen.

Ministrarna fick också en lägesrapport om arbetet med att motverka dåliga
lån i Europa enligt en särskild handlingsplan.

Ministrarna en genomgång om G20-mötet med finansministrar och
centralbankschefer som hölls i Japan, 8-9 juni. Mötet handlade bland annat
om utvecklingsfinansiering, internationell beskattning, globala obalanser och
demografiska utmaningar.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på Ekofins möte 14
juni. I samband med mötet deltog Magdalena Andersson också i
Eurogruppen som möttes i så kallat inkluderat format där både länder som
använder och som inte använder euron deltar. Båda mötena hölls i
Luxemburg.

Eurogruppen diskuterade fördjupning av den europeiska valutaunionen,
EMU. Enligt riktlinjer från Eurotoppmötet i december förra året har
Eurogruppen under våren arbetat med en revidering av europeiska
stabilitetsmekanismens fördrag och utformning av ett budgetinstrument för
konvergens och konkurrenskraft i Euroområdet.

Ytterligare ett Eurotoppmöte hålls 21 juni i anslutning till Europeiska rådets
junimöte.



Artikel från Finansdepartementet

Klimatneutral ekonomi på
Ekofinrådets bord 14 juni
Publicerad 12 juni 2019 Uppdaterad 12 juni 2019

Liksom ministerråd inom flertalet områden kommer
också finans- och ekonomiministrarna när de träffas 14
juni inom ramen för Ekofinrådet att diskutera EU:s
långsiktiga vision för klimatneutral ekonomi. På
dagordningen finns också den europeiska
planeringsterminen, bankunionen och flera andra
frågor.

En ren jord åt alla: Strategisk långsiktig vision för en
klimatneutral ekonomi

Enligt Parisavtalet ska alla som skrivit på avtalet skicka in långsiktiga
klimatstrategier till FN under 2020. Inför förhandlingarna om EU:s
gemensamma strategi har EU-kommissionen tagit fram åtta olika scenarier
för utsläppsminskning av växthusgaser fram till 2050.

Ekofinrådet tar liksom andra ministerråd upp EU:s arbete med den
långsiktiga visionen. Huvudfrågan är om EU kan anta ett nytt, mer ambitiöst
klimatmål som innebär netto-nollutsläpp 2050. 
Regeringen anser att förhandlingarna bör leda till att EU följer uppmaningen
i Parisavtalet och under 2020 lämnar in en klimatstrategi till FN som är i linje
med de långsiktiga målen i Parisavtalet.

Regeringen delar EU-kommissionens bedömning av behovet av
nettonollutsläpp 2050 och att omställningen måste inledas tidigt, omfatta
hela ekonomin samt göras på ett samhällsekonomiskt effektivt sätt.
Regeringen delar EU-kommissionens bedömning att miljöskatter och
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prissättning av utsläpp är avgörande. Omställningen kräver också långsiktig
hållbarhet i de offentliga finanserna i EU:s medlemsstater anser regeringen.

Europeiska planeringsterminen 2019

Ekofinrådet ska diskutera horisontella aspekter av de ekonomiska och
finanspolitiska delarna av de så kallade landspecifika rekommendationerna i
den europeiska planeringsterminen. Ekofin kommer anta årets
rekommendationer på mötet i juli.

Under 2019 har arbetet inom den europeiska planeringsterminen framför allt
handlat om medlemsländernas investeringsbehov. Därav får alla
medlemsstater en rekommendation kopplad till investeringar.

Rekommendationerna handlar om produktivitet, företagsklimat eller andra
utmaningar kopplade till arbetsmarknaden. Här kan också
rekommendationer finnas om att motverka penningtvätt och aggressiv
skatteplanering samt upprätthålla rättsstatens principer.

Regeringen välkomnar diskussionen om horisontella aspekter i årets
landsspecifika rekommendationer.

Stabilitets- och tillväxtpakten

Ministrarna ska fatta beslut som gäller Spanien, Ungern och Rumänien inom
ramen för stabilitets- och tillväxtpakten.

EU-kommissionen bedömer att Spanien förbättrat sina offentliga finanser.
EU-kommissionen föreslår därför att ministerrådet avslutar förfarandet vid
alltför stora budgetunderskott som ska träda i kraft när ett medlemsland har
ett underskott som är större än 3 procent av BNP.

EU-kommissionen konstaterar också att Rumänien och Ungern inte vidtagit
tillräckliga åtgärder för att klara kraven på medelfristiga budgetmål.
Ekofinrådet ska därför anta nya rekommendationer.

Regeringen anser att stabilitets- och tillväxtpakten är viktigt för att säkra en
hållbar utveckling i offentliga finanser. Regeringen står bakom förslagen men
har som icke euroland inte rösträtt i frågan om Spanien.

Arbetet med bankunionen



Rådet förväntas ställa sig bakom ordförandeskapets lägesrapport om arbetet
med att stärka bankunionen. Fokus är på diskussioner om det tredje och sista
steget i att slutföra bankunionen, det vill säga insättningsgarantiförsäkringen,
EDIS.

Ekofinrådet antog slutsatser i juni 2016 om att slutföra bankunionen. 
Regeringen står bakom ordförandeskapets lägesbild.

Samarbetet om skatt på finansiella transaktioner

Ministrarna ska informeras om samarbetet med en finansiell
transaktionsskatt, FTT. Tio medlemsländer deltar sedan flera år i samarbetet
om möjligheten att införa en skatt som ska tas ut när ett finansinstitut är part
i en finansiell transaktion.

Ekofinrådet konstaterade 2016 att samarbetet nått vissa framsteg. Frankrike
och Tyskland framhöll under 2018 att de vill avsluta diskussionerna och
kunna beslut om att införa en FTT samt att skatten ska vara baserad på en
fransk modell som främst omfattar aktiehandel.

Sverige deltar inte i samarbetet. Regeringen är kritisk till konceptet att införa
en skatt på finansiella transaktioner som kommer slå mot jobb och tillväxt.

G20-mötet i Japan

Ministrarna kommer att få en rapportering om G20-mötet med
finansministrar och centralbankschefer som hölls i Japan, 8-9 juni. Mötet
handlade bland annat om utvecklingsfinansiering, internationell beskattning,
globala obalanser och demografiska utmaningar.

Därutöver kommer ministrarna att få en lägesrapport om arbetet med att
motverka dåliga lån i Europa enligt en särskild handlingsplan.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på Ekofins möte
som äger rum i Luxemburg. I samband med mötet deltar Magdalena
Andersson också i Eurogruppen som möts i så kallat inkluderat format där
både länder som använder och som inte använder euron deltar.

Eurogruppen kommer att diskutera fördjupning av den europeiska
valutaunionen, EMU. Enligt riktlinjer från Eurotoppmötet i december förra
året har Eurogruppen under våren arbetat med en revidering av europeiska
stabilitetsmekanismens fördrag och utformning av ett budgetinstrument för



konvergens och konkurrenskraft i Euroområdet.



Artikel från Finansdepartementet

Med anledning av felaktig
återgivelse i media om
bensinskatten
Publicerad 11 juni 2019

I den intervju som återges i Aftonbladet idag anges att
finansminister Magdalena Andersson är säker på att
bensinskatten kommer att höjas igen. Det är felaktigt.
På frågan om bensinskatten kommer att höjas har finansministern svarat: ”Vi
kommer att genomföra en grön skatteväxling på 15 miljarder, hur den
kommer se ut, det vet vi inte än, det kommer vi att diskutera."

Regeringspartierna har ännu inte inlett förhandlingarna med C och L om hur
den gröna skatteväxlingen ska genomföras enligt januariavtalet.

Finansministern har begärt en rättelse.
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Artikel från Finansdepartementet

Digital skatt diskuterades på
finansministrarnas möte
Publicerad 21 maj 2019

När EU:s ekonomi- och finansministrar träffades den 17
maj diskuterade de bland annat hur den digitala
ekonomin ska beskattas och hur regelverket kring
punktskatter på alkohol ska se ut. Magdalena
Andersson representerade Sverige på mötet.

Beskattning av den digitala ekonomin

Ekofinrådet diskuterade beskattning av den digitala ekonomin i en
internationell kontext. Sedan flera år tillbaka pågår ett omfattande
internationellt arbete för att motverka så kallad skattebaserosion och
flyttning av vinster (BEPS). Men den svenska regeringen ser det som
problematiskt om EU skulle besluta om en gemensam position på det direkta
skatteområdet. 

– De ekonomiska strukturerna ser olika ut i olika länder och därför kommer
reformer av de här slaget slå väldigt olika mot olika länder. Från svensk sida
tycker vi att de förslag som nu diskuteras är alltför långtgående, säger
finansminister Magdalena Andersson.

Beslut om punktskatter på alkohol sköts upp

Under rådsmötet väntades ministrarna besluta om en politisk
överenskommelse kring EU-reglerna om punktskatter på alkohol och
alkoholdrycker. Men det var inte möjligt för ministrarna att bli överens.

– I en del länder får man ju bränna hemma för eget bruk och då inte betala
skatt. En av de frågorna som vi inte kom överens om handlade om hur stor
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mängd man ska tillåtas göra själv innan det ska beskattas, säger
finansminister Magdalena Andersson.

Under mötet var det flera finansministrar förde fram synpunkten att
mängden borde begränsas. Detta på grund av folkhälsoaspekten och risken
för att den hembrända spriten skulle kunna komma ut på marknaden om för
stora mängder tillåts.

– Det var synpunkter som jag stödde. Men vi kan ju konstatera att det finns
lite olika traditioner inom EU, säger Magdalena Andersson.

Granskning av ekonomiska obalanser

EU-kommissionen har genomfört djupgranskningar av Sverige och ytterligare
12 medlemsländer i syfte att avgöra om länderna har makroekonomiska
obalanser.

Kommissionen bedömer att Sverige har makroekonomiska obalanser som
behöver åtgärdas och övervakas. Kommissionen pekar då framförallt på
hushållens höga skuldsättning som är kopplad till långvariga och stora
uppgångar i bostadspriser.

Finans- och ekonomiministrarna antog slutsatser där de ställde sig bakom
kommissionens övergripande bedömningar av djupgranskningarna och
genomförandet av 2018 års landsspecifika rekommendationer.

Finansminister Magdalena Andersson representerade Sverige på mötet i
Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

EU:s finansministrar ska besluta
om punktskatt på alkohol
Publicerad 14 maj 2019

När EU:s ekonomi- och finansministrar träffas den 17
maj ska de besluta om punktskatter på alkohol och anta
slutsatser om kommissionens djupgranskning av bland
annat Sverige. Ekofinrådet ska också diskutera
beskattning av den digitala ekonomin.

Beslut om ändring av punktskatter på alkohol

Under rådsmötet den 17 maj ska ministrarna besluta om en politisk
överenskommelse kring EU-reglerna om punktskatter på alkohol och
alkoholdrycker. EU-kommissionen har föreslagit vissa ändringar i dessa
regler, bland annat för när ett medlemsland kan besluta om lägre
alkoholskatt. Reglerna är i huvudsak frivilliga för medlemsländerna att
tillämpa. En regel handlar om alkohol som tillverkas för eget bruk.

Regeringen kan acceptera ändringarna. Det är dock viktigt att utformningen
av reglerna inte skapar en oskälig administrativ börda för svenska
myndigheter eller företag.

Beslut om procedurregler för punktskatt

Kommissionen har också förslagit ändringar i ett omarbetat direktiv om
punktskatter. Syftet med ändringarna är att minska risken för fusk. Detta ska
bland annat göras genom att bättre följa förflyttningarna av varor mellan
medlemsländer, framöver ska den som flyttar punktskattepliktiga varor vara
skyldig att lämna uppgifter om punktskatteförhållanden. Förslagen berör
harmoniserade punktskatter när det gäller alkohol-, tobak- och energiskatt.
Regeringen kan acceptera förändringarna. Finansministrarna väntas på mötet
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den 17 maj nå en politisk överenskommelse kring kommissionens förslag.

Beskattning av den digitala ekonomin

Ekofinrådet ska också diskutera beskattning av den digitala ekonomin i en
internationell kontext. Sedan flera år tillbaka pågår ett omfattande
internationellt arbete för att motverka så kallad skattebaserosion och
flyttning av vinster. Den svenska regeringen är negativ till att koordinera en
EU-position på det direkta skatteområdet. Detta eftersom den direkta
beskattningen ligger inom medlemsstaternas befogenhet.

Granskning av ekonomiska obalanser

EU-kommissionen har genomfört djupgranskningar av Sverige och ytterligare
12 medlemsländer i syfte att avgöra om länderna har makroekonomiska
obalanser. I samtliga länder hittade kommissionen sådana obalanser, tre
länder bedömdes ha alltför stora obalanser.

Kommissionen bedömer att Sverige har makroekonomiska obalanser som
behöver åtgärdas och övervakas. Kommissionen pekar då framförallt på
hushållens höga skuldsättning som är kopplad till långvariga och stora
uppgångar i bostadspriser.

Finans- och ekonomiministrarna väntas ställa sig bakom kommissionens
övergripande bedömningar av djupgranskningarna och genomförandet av
2018 års landsspecifika rekommendationer. Regeringen håller med om att de
svenska hushållens höga skuldsättning utgör en risk för den
makroekonomiska stabiliteten. Regeringen och berörda myndigheter följer
därför noga utvecklingen kring hushållens skuldsättning och på
bostadsmarknaden i Sverige.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige på mötet i
Bryssel. Magdalena Andersson deltar även på mötet i Eurogruppen i
inkluderande format den 16 maj.

 



Artikel från Finansdepartementet

Politikens inriktning - april 2019
Publicerad 10 april 2019

Samhällsproblemen ska lösas. Jobben ska bli fler, klimatutmaningen mötas,
välfärden tryggas och kunskaperna i skolan öka. Sverige ska vara ett
samhälle präglat av frihet, gemenskap, sammanhållning och respekt för den
enskilda människans vägval. Det parlamentariska läget efter 2018 års
riksdagsval innebär att gamla positioner har behövt omprövas och nya
samarbeten komma till. Tilltron till vår demokrati ska fördjupas.

Samtidigt står vi tillsammans inför stora utmaningar: klimatförändringar,
bristande integration, segregation och bidragsberoende, en globalisering som
fortsätter att pröva vår konkurrenskraft, ökade klyftor, ökad polarisering och
rasism, gängbrottslighet, demografi, bostadsbrist och ett allt mer osäkert
närområde.

Med olika politiska utgångspunkter förenas partierna bakom januariavtalet i
försvaret av en stark rättsstat och ett orubbligt skydd för den enskilda
människans fri- och rättigheter, motstånd mot främlingsfientlighet och stöd
för oberoende fria medier, jämställdhet, jämlikhet och lika förutsättningar
oberoende av bakgrund.

Vårt välstånd ska tryggas med en hög sysselsättning bland både kvinnor och
män, starka drivkrafter att arbeta och bättre förutsättningar för innovation,
export och jobbskapande. Ett eget jobb ger möjlighet till egen försörjning och
självbestämmande. Möjligheterna att starta och driva företag samt att lyckas
som företagare ska bli bättre och skatten på arbete sänkas. Fler reformer
krävs för att arbetsgivare ska kunna tillsätta de över 100 000 lediga jobb där
det i dag ofta saknas sökande med rätt kompetens. Näringslivets samlade
konkurrenskraft kräver fler innovativa och växande företag. Med de
välståndsskapande krafterna skapas jobb i hela landet.

De globala klimatförändringarna är vår tids ödesfråga. Sverige ska bli
världens första fossilfria välfärdsland. Det av riksdagen beslutade målet om
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att Sverige senast 2045 inte ska ha några nettoutsläpp av växthusgaser i
atmosfären ska uppnås. Ekonomiska styrmedel ska användas för att ställa
om samhället i miljövänlig riktning och bidra till att fler kan göra
klimatsmarta val i sin vardag. Miljöskadliga subventioner behöver fasas ut
såväl i Sverige som globalt. En kraftfull grön skatteväxling ska genomföras.
Samhällets klimatinvesteringar ökar och bidrar till jobb och företagande i
hela landet. Företagen har en nyckelroll i den gröna omställningen. Ambit‐
ionen är att klimatomställningen sker på ett sådant sätt att alla har möjlighet
att vara en del av lösningen. Den ekonomiska politiken ska fortsatt bidra till
att de svenska miljömålen nås. Skyddet av utrotningshotade arter och
värdefull natur till kommande generationer ska gå hand i hand med en stark
rättssäkerhet för markägare och företag.

Den generella och skattefinansierade välfärden stödjer ett högt
arbetskraftsdeltagande, bidrar till jämlikhet och jämställdhet samt banar väg
för bättre livschanser för alla. Vårdköerna ska kortas. Den ekonomiska
tryggheten för pensionärer som arbetat och betalat skatt hela sina yrkesliv
ska stärkas. Funktionsnedsattas möjligheter att delta i arbets- och
samhällslivet ska förbättras. Alla som har rätt till assistans ska också få det.

Nyanländas integration i det svenska samhället ska präglas av en tydlig
förväntan om, och goda möjligheter, att tillägna sig det svenska språket och
de yrkeskunskaper som efterfrågas på arbetsmarknaden. Trots att utrikes
föddas sysselsättningsgrad är högre i Sverige än motsvarande genomsnitt i
EU är skillnaden mot inrikes föddas sysselsättningsgrad stor och behöver
minska. Både kvinnor och män ska från samhällets sida mötas av samma
förväntningar och ges rätt förutsättningar för att kunna försörja sig själva
genom inträde på arbetsmarknaden. Sammanhållning och jämställdhet
förutsätter att kvinnor och män har lika rätt till utbildning och arbete.
Hedersrelaterat våld och förtryck ska alltid bekämpas. Det måste förebyggas,
förhindras och straffas. Sverige ska ha en human, rättssäker och långsiktigt
hållbar migrationspolitik som värnar asylrätten och som bygger på en bred
överenskommelse i riksdagen.

Alla ska ges likvärdiga möjligheter att tillgodogöra sig de kunskaper och
färdigheter som krävs på morgondagens arbetsmarknad, i en tid när kraven
drivs upp av en hårdnande internationell konkurrens. Sverige ska stärkas som
kunskapsnation. Skolan ska präglas av ordning och studiero, kunskapsfokus
och likvärdighet. Lärares arbetstid ska ägnas åt undervisning.

Hela Sverige ska leva och växa. Möjligheterna att bo, studera och arbeta i
hela landet förbättras med bredband, vägar, järnvägar och bostadsbyggande.



Landsbygdens utveckling är avgörande för hela Sverige. Där skapas
klimatsmart energi, sund och säker mat och värden som bidrar till jobb och
välfärd.

Fler bostäder behövs för att underlätta för ungdomar att få sin första bostad,
för människor att flytta dit jobben finns och för att bryta den växande
boendesegregationen. Bostadsmarknaden behöver reformeras så att fler
människors behov kan mötas, reglerna förenklas och konkurrensen öka. Det
behövs mer av blandade bostadsområden och större möjligheter att göra
boendekarriär. Rörligheten på bostadsmarknaden förbättras när flyttkedjor
ger ett bättre nyttjande av beståndet.

Arbetet mot kriminalitet och terrorism ska fortsätta att stärkas. Polisen och
hela rättsväsendet ska ha de resurser som krävs för att möta grov och
organiserad brottslighet, ha en hög beredskap mot terrorism och säkra
tryggheten i människors vardag. Tryggheten i hela landet ska öka,
rättsväsendet stärkas och antalet polisanställda öka med 10 000 till 2024.
Hela samhället ska göra sin del i arbetet med att bekämpa brottsligheten och
förebygga kriminalitet.

Vårt närområde blir alltmer osäkert, samtidigt som extrema krafter
underblåser polarisering, misstro och främlingsfientlighet i vårt land. Sveriges
demokrati och rätt till självbestämmande ska värnas från inre och yttre hot
med ett stärkt arbete mot alla former av våldsbejakande extremism. Med en
fortsatt ökad försvarsförmåga ökar tryggheten i Sverige och stabiliteten i vårt
närområde. I en tid då auktoritära rörelser ropar på starka ledare vilar
ansvaret tungt på folkvalda att visa demokratins överlägsna förmåga att lösa
samhällsproblemen.

Svensk ekonomi har utvecklats starkt. Trots en tilltagande ekonomisk
osäkerhet är Sveriges ekonomiska utgångsläge gott. Ordning och reda råder i
de offentliga finanserna, samtidigt som Sverige har den lägsta
statsskuldskvoten sedan 1977 och den högsta sysselsättningsgraden på över
25 år. Den höga sysselsättningen har gett den lägsta andelen försörjda av
ersättnings- och försäkringssystem sedan 1981. Överens-kommelsen om det
finanspolitiska ramverket ska värnas för att säkerställa långsiktigt hållbara
statsfinanser. Sverige står väl rustat att lösa de samhällsproblem vi står inför.

Den ekonomiska vårpropositionen bygger på en sakpolitisk
överenskommelse mellan Socialdemokraterna, Centerpartiet, Liberalerna
och Miljöpartiet.



Med januariavtalet som grund bygger vi nu förändring som är hållbar över
tid. Vi vill skapa förutsättningar för ett samhälle där sammanhållning och
trygghet går hand i hand med människors frihet och möjligheter. Så tar vi
Sverige framåt.

Förslag i propositionen Vårändringsbudget för 2019

Av tabell 2.1 framgår förslag till reformer och finansering i propositionen
Vårändringsbudget för 2019 (prop. 2018/19:99).

Hela tabellen med förslag i propositionen Vårändringsbudget 2019 som pdf

Hela tabellen med förslag i propositionen Vårändringsbudget 2019 som excel



Artikel från Finansdepartementet

Skattefrågor och europeiska
planeringsterminen på Ekofins
marsmöte
Publicerad 13 mars 2019

Skatt på digitala tjänster, EU:s så kallade svarta lista
och den europeiska planeringsterminen var några av
frågorna när EU:s ministerråd för ekonomiska och
finansiella frågor, Ekofin, möttes i Bryssel 12 mars.
Finansminister Magdalena Andersson företrädde
Sverige och deltog också i Eurogruppens möte 11
mars.

Skatt på digitala tjänster

Enligt förslaget som presenterades våren 2018 ska företag över en viss
storlek betala skatt på intäkter från vissa digitala tjänster. Förslaget
behandlades av Ekofin i december 2018. Ministrarna kunde då inte nå en
överenskommelse. Inför mötet 12 mars hade förslaget reviderats till att
endast omfatta beskattning av riktad reklam.

Magdalena Andersson förklarade efter mötet varför Sverige inte ställer sig
bakom förslaget.

- Jag är upprörd över att det finns stora företag som kommer undan skatt
men som förslaget är formulerat så löser det inte den problematiken. Att
skatt tas ut på omsättning istället för vinst går emot principiella skatteregler
och riskerar att bli negativt för affärsklimat och innovation. Därför är det bra
att EU inväntar den rapport som OECD arbetar med.
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Sedan flera år tillbaka pågår ett internationellt arbete inom ramen för OECD
med att motverka så kallad skattebaserosion och förflyttning av vinster.
Syftet är att se till att vinster beskattas på den plats där de uppkommer. En
stor fråga är var värde skapas i de digitala företagen. OECD:s arbete är
avgörande för att nå en global samsyn i frågan. En rapport är att vänta från
OECD under 2020.

Revidering av EU:s lista över icke samarbetsvilliga
jurisdiktioner

Ministrarna enades om en uppdatering av EU:s förteckning för jurisdiktioner
som inte tillräckligt samarbetar med EU i skattefrågor. Det handlar om länder
som kan eller skulle kunna användas för att undkomma skatt. Den
ursprungliga listan upprättades i december 2017 och är en del i EU:s
intensiva arbete de senaste åren för att bekämpa skattefusk och aggressiv
skatteplanering.

I och med uppdateringen står 15 områden på det som ofta kallas EU:s svarta
lista.

Den europeiska planeringsterminen

Ministrarna fick en presentation om 2019-års landrapporter och granskningar
av medlemsländernas ekonomi. De är grunden för förslag till
rekommendationer som kommer i juni. Ministrarna fick också en genomgång
av vilka investeringar som prioriteras i Tyskland och Belgien.

För Sveriges del konstaterar EU-kommissionen att ekonomin är stabil efter
flera år med stark tillväxt. Liksom tidigare år anser EU-kommissionen att
svenska hushåll har en hög skuldsättning och att bostadsmarknaden är
övervärderad.

Därutöver diskuterade ministrarna om sekretariatet för InvestEU ska ligga
under europeiska investeringsbanken, EIB, eller i EU-kommissionen.
InvestEU är ett program i förslaget till EU:s budgetram för 2021-2027 med
en föreslagen garanti på 38 miljarder euro. Syftet är att mobilisera totalt 650
miljarder euro till investeringar.

På mötet diskuterades också harmoniserade punktskatter. Diskussionen
visade att frågan behöver ytterligare teknisk genomlysning för att beslut ska
kunna fattas om en omarbetning av ett direktiv för punktskatter.



I samband med mötet var Sverige tillsammans med EU-länder som inte infört
euron inbjudet att delta i delar av Eurogruppens möte 11 mars. På
Eurogruppsmötet diskuterade ministrarna ett budgetinstrument för
konvergens och konkurrenskraft i Euroområdet.



Artikel från Finansdepartementet

Skatt på digitala tjänster och
europeiska planeringsterminen på
Ekofin
Publicerad 11 mars 2019

Europeiska planeringsterminen, InvestEU och skatt på
digitala tjänster står på dagordningen när EU-ländernas
ekonomi- och finansministrar möts i Bryssel 12 mars
inom ramen för Ekofinrådet. Magdalena Andersson
företräder Sverige och deltar också i Eurogruppens
möte 11 mars.

Skatt på digitala tjänster

Sedan flera år tillbaka pågår ett internationellt arbete inom ramen för OECD
med att motverka så kallad skattebaserosion och förflyttning av vinster.
Syftet är att se till att vinster beskattas på den plats där de uppkommer. En
stor fråga är var värde skapas i de digitala företagen. OECD:s arbete är
avgörande för att nå en global samsyn i frågan. En rapport är att vänta från
OECD under 2020. 

När förslaget om en skatt på digitala tjänster behandlades senast av
Ekofinrådet, 4 december 2018, kunde inte rådet nå en överenskommelse.
Det förslag som ligger på bordet inför mötet 12 mars innebär att endast
riktad reklam ska beskattas.

Regeringen anser att det är oacceptabelt om företag med hjälp av
skatteplanering betalar låg eller ingen skatt alls. EU-kommissionens förslag
handlar inte om skatteplanering utan om beskattning som ett resultat av de
nya affärsmodeller som har växt fram genom digitaliseringen av ekonomin.
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Sammanfattningsvis betyder det att regeringen inte står bakom förslaget till
beslut. Regeringen anser också att EU kan fatta beslut först när OECD:s
arbete är klart.

Sekretariatet för InvestEU

InvestEU är ett program i förslaget till EU:s budgetram för 2021-2027 med
en föreslagen garanti på 38 miljarder euro. Syftet är att mobilisera totalt 650
miljarder euro till investeringar. Regeringen har i förhandlingarna om
InvestEU fått gehör för ståndpunkter som handlar om styrning, riskhantering,
klimat- och miljöaspekter.

På mötet ska ministrarna diskutera om InvestEU:s sekretariat ska ligga under
europeiska investeringsbanken, EIB, eller i EU-kommissionen.
Sekretariatet bör placeras vid EIB för att bäst kunna bygga på strukturer som
redan finns där, anser regeringen.

Den europeiska planeringsterminen

Ministrarna ska få en presentation om 2019-års landrapporter och
granskningar av medlemsländernas ekonomi. De är grunden för förslag till
rekommendationer senare i vår.

För Sveriges del konstaterar EU-kommissionens att ekonomin är stabil efter
flera år med stark tillväxt. Liksom tidigare år anser EU-kommissionen att
svenska hushåll har en hög skuldsättning och att bostadsmarknaden är
övervärderad.

Ekofinrådet ska diskutera de rekommendationer till medlemsländerna från
förra året som fokuserade på investeringar i ländernas offentliga förvaltning
inom bland annat utbildning, energi, transport och bostäder.

Regeringen välkomnar diskussionen.

I samband med mötet är Sverige tillsammans med EU-länder som inte infört
euron inbjudet att delta i Eurogruppens möte 11 mars. På Eurogruppsmötet
kommer ministrarna diskutera ett budgetinstrument för konvergens och
konkurrenskraft i Euroområdet.

 

 



 



Artikel från Finansdepartementet

Budget, beslutsregler och
finansiell tillsyn på Ekofin
Publicerad 13 februari 2019

EU-ländernas ekonomi- och finansministrar möttes
inom ramen för Ekofin-rådet 12 februari. På mötet
fattade ministrarna beslut om finansiell tillsyn och EU:s
budget. De diskuterade också beslutsregler på
skatteområdet.

EU:s beslutsprocess på skatteområdet

EU-kommissionen presenterade i januari ett meddelande med förslag till
färdplan om hur beslut ska fattas på skatteområdet. Syftet är enligt
meddelandet att EU ska bli snabbare och mer effektivt i beslut i skattefrågor.

- Jag är oerhört skeptisk. På just skatteområdet har vi dessutom kommit rejält
framåt de senaste åren. Det gäller inte minst i EU:s arbete mot skattefusk.
Det nationella inflytande på skatteområdet är en grundläggande principiell
fråga och handlar ytterst om hur vi ska finansiera vår välfärd, sa
finansminister Magdalena Andersson i samband med mötet.

I färdplanen föreslår EU-kommissionen en stegvis övergång från kravet på
enhällighet till beslutsfattande med kvalificerad majoritet enligt det så
kallade ordinarie lagstiftningsförfarandet.

Budgetfrågor

Rådet antog en rekommendation till Europaparlamentet om att EU-
kommissionen bör beviljas ansvarsfrihet för genomförandet av EU:s budget
för 2017. 
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- EU-kommissionen har arbetat med att få ner felnivån och utvecklingen går
i rätt riktning. Därför lägger vi nu ner vår röst istället för att rösta nej som vi
gjort tidigare år, uttryckte Magdalena Andersson

Prövningen om ansvarsfrihet sker varje år. EU:s revisionsrätt uppskattar att
den totala felprocenten av utbetalningar har sjunkit från 3,1 procent för 2016
till 2,4 procent 2017. Nivån överstiger fortfarande riktmärket på två procent
för så kallade väsentliga fel.

Ministrarna antog också rådslutsatser om riktlinjer för EU:s årsbudget 2020.
Riktlinjerna utgör en grund för EU-kommissionens arbete med att ta fram det
slutgiltiga förslaget till årsbudgeten för 2020. Årsbudgeten för 2020 är den
sista årsbudgeten för den innevarande fleråriga budgetperioden 2014-2020.

Det europeiska systemet för finansiell tillsyn

Ministrarna enades om en allmän inriktning om en översyn av det europeiska
systemet för finansiell tillsyn. Syftet med förslaget är bland annat att
förbättra konvergensen i tillsynen på finansmarknadsområdet samt stärka
bekämpningen av penningtvätt och terrorismfinansiering.

Sedan Ekofinrådets möte i januari hade ordförandeskapet arbetat fram en
kompromiss som samtliga medlemsstater kunde ställa sig bakom.
Förhandlingar med Europaparlamentet inleds redan denna vecka med målet
att nå en slutlig överenskommelse innan parlamentets mandatperiod är slut
senare i vår.

Hållbara offentliga finanser

Ministrarna antog rådslutsatser om EU-kommissionens rapport om hållbarhet
i de offentliga finanserna i EU:s medlemsstater för 2018. Rapporten är
framåtsyftande och publiceras vart tredje år. EU-kommissionen konstaterar
att de finanspolitiska riskerna har minskat sedan 2015 men att betydande
risker kvarstår i flera medlemsstater.

I samband med Ekofin 12 februari var Sverige tillsammans med EU-länder
som inte infört euron inbjudet att delta i Eurogruppens möte 11 februari. Där
diskuterade ministrarna ett eventuellt framtida budgetinstrument för
konvergens och konkurrenskraft i euroområdet.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige i mötena som båda
ägde rum i Bryssel.





Artikel från Finansdepartementet

Finansiell tillsyn och budgetfrågor
på Ekofin-rådets möte
Publicerad 07 februari 2019

EU-ländernas ekonomi- och finansministrar möts inom
ramen för Ekofin-rådet 12 februari. Mötet kommer att
handla om finansiell tillsyn, offentliga finanser, EU:s
budget och regler för beslut i skattefrågor.

Det europeiska systemet för finansiell tillsyn

Rådet kommer att enas om en allmän inriktning i översynen av det
europeiska systemet för finansiell tillsyn.

På Ekofins möte 22 januari diskuterades översynen i ljuset av det stundande
valet till Europaparlamentet. Ministrarna var eniga om vikten av att bekämpa
penningtvätt och terrorismfinansiering och om behovet av att nå en
överenskommelse i den delen innan Europaparlamentets mandatperiod tar
slut. Samtidigt rådde delade meningar om frågan borde förhandlas via ett
formellt snabbspår eller om man borde satsa på att få igenom hela
förslagspaketet trots tidspress. 

Regeringen välkomnar översynen och att arbetet med väl fungerande
kapitalmarknader inom EU fortsätter. Regeringen har varit kritisk till delar
av förslaget som innebär oklara ansvarsförhållanden mellan EU-nivå och
nationell nivå. Regeringen har befarat att det skulle leda till en mindre
effektiv och förutsägbar tillsyn som är sämre anpassad till nationella
förhållanden. Efter justeringar vid förhandlingar i rådet bedömer regeringen
att förslaget lever upp till regeringens målsättningar.

EU:s beslutsprocess på skatteområdet
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EU-kommissionen presenterade i januari ett meddelande med förslag till
färdplan om hur beslut ska fattas på skatteområdet. Syftet är att EU ska bli
snabbare och mer effektivt i beslut i skattefrågor. Färdplanen föreslår en
stegvis övergång från kravet på enhällighet till beslutsfattande med
kvalificerad majoritet enligt det så kallade ordinarie lagstiftningsförfarandet. 

Regeringen stödjer inte en sådan övergång, vare sig generellt eller i enstaka
fall. Det är viktigt att respektera medlemsstaternas befogenheter på
skatteområdet liksom de nationella parlamentens roll vid beslut om
skattefrågor. Det nuvarande kravet på enhällighet säkrar regeringens och
riksdagens inflytande och befogenhet över skattefrågorna.

Hållbara offentliga finanser under 2018

Ministrarna ska anta rådslutsatser om rapporten om hållbarhet i de offentliga
finanserna i EU:s medlemsstater för 2018.

EU-kommissionen publicerar rapporten vart tredje år. EU-kommissionen
konstaterar att de finanspolitiska riskerna har minskat sedan 2015 men att
betydande risker kvarstår i flera medlemsstater. Det gäller till exempel höga
och ökande skuldnivåer. EU-kommissionen bedömer att risken för en
ohållbar utveckling i Sverige är låg. Förslaget till slutsatser lyfter fram
behovet av hållbar finanspolitik in medlemsstaterna.

Regeringen står bakom förslaget till slutsatser.

EU:s budget 2017: Ansvarsfrihet för EU-
kommissionen

Rådet ska anta en rekommendation till Europaparlamentet om att EU-
kommissionen bör beviljas ansvarsfrihet för genomförandet EU:s budget för
2017. Prövningen om ansvarsfrihet sker varje år utifrån årsrapporten från
EU:s revisionsrätt.

Revisionsrätten uppskattar att den totala felprocenten har sjunkit från 3,1
procent för 2016 till 2,4 procent 2017. Nivån överstiger fortfarande
riktmärket på två procent för så kallade väsentliga fel.

Ordförandeskapet föreslår att Ekofinrådet rekommenderar att
Europaparlamentet beviljar EU-kommissionen ansvarsfrihet.



Regeringen avser att lägga ner sin röst. Regeringen anser att utvecklingen går
i rätt riktning men ser fortsatt allvarligt på att revisionsrätten inte har lämnat
ett godkänt revisionsutlåtande. Det är viktigt att EU-kommissionen vidtar
ytterligare åtgärder för att minska felen i genomförandet av budgeten.

Riktlinjer för EU:s budget 2020

Ministrarna ska anta rådslutsatser om EU:s årsbudget 2020. Det är den sista
årsbudgeten för den innevarande fleråriga budgetperioden 2014-2020.
Slutsatserna uppmanar till att tillräckliga resurser allokeras till prioriterade
områden men understryker samtidigt behovet av försiktig budgetering och
tillräckliga marginaler.

Regeringen står bakom förslaget till slutsatser.

I samband med mötet är Sverige tillsammans med EU-länder som inte infört
euron inbjudet att delta i Eurogruppens möte 11 februari.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige i mötena som båda
äger rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Ekofins januarimöte handlade om
investeringar, finansiell tillsyn och
EU:s planeringstermin
Publicerad 24 januari 2019 Uppdaterad 24 januari 2019

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar hade
årets första Ekofin-möte fattade de beslut om tre delar
inom planeringsterminen. De diskuterade
investeringsprogrammet InvestEU och de pågående
förhandlingarna om finansiell tillsyn. Det rumänska
ordförandeskapet presenterade sitt arbetsprogram och
informerade om fördjupningen av den ekonomiska och
monetära unionen, EMU.

Rumäniens ordförandeskap

Ekofinmötet 22 januari var det första under rumänskt ordförandeskap. I
presentationen av sitt program framhöll ordförandeskapet tre prioriteringar
för arbetet i Ekofin.

- Att stärka den ekonomiska och monetära unionen och bankunionen samt
att utveckla kapitalmarknadsunionen. 
- Att arbeta för rättvis och effektiv beskattning och då att särskilt att
modernisera momssystemet. 
- Att stärka medlemsstaternas utveckling och motståndskraft, bland annat
genom strukturreformer, investeringar och reformstöd i budgetramen för
2021-2027.

Investeringsprogrammet InvestEU
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Ministrarna diskuterade EU-kommissionens förslag om
investeringsprogrammet InvestEU.

Enligt förslaget ska programmet ingå i EU:s budgetram för 2021-2027 med
en garanti på 38 miljarder euro. Syftet är att mobilisera totalt 650 miljarder
euro till investeringar. Förslaget innebär en förenkling genom att man samlar
ett antal finansiella instrument in en enhetlig struktur.

Diskussionen på mötet handlade om hur InvestEU ska styras och de
principer som ska gälla för de 25 procent av EU:s investeringsgaranti som är
riktade till andra finansiella aktörer än Europeiska investeringsbanken.

Översyn av det europeiska systemet för finansiell
tillsyn

Ministrarna diskuterade pågående förhandlingar om reformen av det
europeiska systemet för finansiell tillsyn. De gav också sin syn på
ordförandeskapets förslag om att ta frågan om bekämpning av penningtvätt
och terrorismfinansiering via ett snabbspår för att kunna fatta beslut innan
Europaparlamentets mandatperiod är slut senare i vår. 

Ministrarna var eniga om vikten av att bekämpa penningtvätt och
terrorismfinansiering. Det rådde samtidigt delade meningar om frågan ska
förhandlas separat eller om det i stället är bättre att satsa på att få igenom
hela förslagspaketet i komplett form.

Europeiska planeringsterminen 2019

Ekofin antog rådslutsatser om den årliga tillväxtöversikten och om den årliga
förvarningsrapporten för 2019.

Översikten innehåller prioriteringar för den ekonomiska politiken och
sysselsättningspolitiken. Prioriteringarna handlar om investeringar av hög
kvalitet och strukturreformer för att främja produktivitetstillväxt, inkludering
och förstärkt institutionell kvalitet. I prioriteringarna ingår också
makroekonomisk stabilitet och sunda offentliga finanser.
I årets förvarningsrapport bedömer EU-kommissionen att tretton
medlemsstater ska granskas.

Inom ramen för planeringsterminen godkände Ekofinrådet också
rekommendationen till euroområdet om riktlinjer för den ekonomiska



politiken. Som ett icke-euroland hade Sverige inte rösträtt i beslutet.

Ekonomiska och monetära unionen

Ministrarna följde upp eurotoppmötet som hölls i december 2018 då stats-
och regeringschefer slöt upp bakom det fortsatta arbetet med fördjupningen
av EMU. Medlemsländer som inte har infört euron, till exempel Sverige,
deltog också i toppmötet.

EU-ambassadör Lars Danielsson företrädde Sverige på mötet som ägde ru



Artikel från Finansdepartementet

Investeringar, finansiell tillsyn och
EU:s planeringstermin på Ekofins
januarimöte
Publicerad 18 januari 2019

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar möts
för första gången 2019 ska de fatta beslut om tre delar
inom planeringsterminen. De ska också diskutera
investeringsprogrammet InvestEU och de pågående
förhandlingarna om finansiell tillsyn. Det rumänska
ordförandeskapet presenterar sitt arbetsprogram och
informerar om arbetet med fördjupning av europeiska
monetära unionen, EMU.

Rumäniens ordförandeskap 

Ekofinmötet 22 januari är det första under det rumänska ordförandeskapet. I
sitt program framhåller ordförandeskapet särskilt vikten av sammanhållning
mellan medlemsstater, regioner och medborgare och har utifrån detta tre
prioriteringar för Ekofin. 

- Att stärka den ekonomiska och monetära unionen och bankunionen samt
att utveckla kapitalmarknadsunionen. 
- Att arbeta för rättvis och effektiv beskattning och då att särskilt att
modernisera momssystemet. 
- Att stärka medlemsstaternas utveckling och motståndskraft, bland annat
genom strukturreformer, investeringar och reformstöd i budgetramen för
2021-2027.
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Investeringsprogrammet InvestEU

Ministrarna ska diskutera EU-kommissionens förslag om
investeringsprogrammet InvestEU.

EU-kommissionen föreslår att programmet ska ingå i EU:s budgetram för
2021-2027 med en garanti på 38 miljarder euro. Syftet är att mobilisera totalt
650 miljarder euro till investeringar. Förslaget innebär en förenkling genom
att man samlar ett antal finansiella instrument in en enhetlig struktur.

Regeringen välkomnar förenkling av de finansiella instrumenten men är
tveksam till InvestEU:s storlek. Regeringen är positiv till att förslaget öppnar
för en bred expertis och anser det viktigt att hitta en lämplig styrstruktur där
till exempel europeiska investeringsbanken, EIB:s, erfarenhet används, en
god riskhantering säkras och medlemsstaternas inflytande över instrumentet
stärks. Regeringen anser att det är viktigt att InvestEU är tillgängligt för
utvecklingsbanker i små och medelstora medlemsstater.

Översyn av det europeiska systemet för finansiell
tillsyn

Ministrarna ska diskutera pågående förhandlingar om en reform av det
europeiska systemet för finansiell tillsyn. Ministrarna ska ge sin syn på
ordförandeskapets förslag om att ta den delen av förslaget som berör
bekämpning av penningtvätt och terrorismfinansiering via ett snabbspår. Det
ska säkerställa en överenskommelse med Europaparlamentet innan
mandatperiodens slut senare i vår.

Regeringen är positiv till att den del av förslaget som handlar om
bekämpning av penningtvätt och terroristfinansiering förhandlas separat så
att det kan bli klart så snart som möjligt.

Europeiska planeringsterminen 2019

Tillväxtöversikt för 2019

Ekofin ska anta rådslutsatser om den årliga tillväxtöversikten för 2019. 

EU-kommissionen presenterar i översikten förslag till prioriteringar för den
ekonomiska politiken och sysselsättningspolitiken. EU-kommissionen vill



prioritera investeringar av hög kvalitet och strukturreformer för att främja
produktivitetstillväxt, inkludering och förstärkt institutionell kvalitet. EU-
kommissionen vill också prioritera makroekonomisk stabilitet och sunda
offentliga finanser.

Regeringen står bakom utkastet till rådslutsatser.

Slutsatser om den årliga förvarningsrapporten 2019

Ekofinrådet ska anta rådslutsatser om den årliga förvarningsrapporten för
2019.

I årets förvarningsrapport bedömer EU-kommissionen att tretton
medlemsstater ska granskas, däribland Sverige som även varit föremål för
djupgranskning tidigare. EU-kommissionen motiverar granskningen av
Sverige utifrån hushållens skuldsättning och utvecklingen på
bostadsmarknaden.

Regeringen står bakom utkastet till rådslutsatser och välkomnar
förvarningsrapporten och kommande granskningar.

Den ekonomiska politiken i euroområdet

Ekofinrådet ska godkänna rekommendationen till euroområdet om riktlinjer
för den ekonomiska politiken 2019.

EU-kommissionens föreslår fem rekommendationer. De handlar om att
fördjupa den inre marknaden och främja produktivitetstillväxt, att stärka de
offentliga finanserna, att stärka banksektorn och färdigställa bankunionen,
att fullborda den ekonomiska och monetära unionen samt en
rekommendation om sysselsättnings- och socialpolitiska aspekter.

Som ett icke-euroland har Sverige inte rösträtt i beslutet.

Ekonomiska och monetära unionen

Ministrarna kommer att följa upp eurotoppmötet som hölls i december 2018
då stats- och regeringschefer slöt upp bakom det fortsatta arbetet med
fördjupningen av EMU och där medlemsländer som inte infört euron också
deltog.

Regeringen välkomnar de framsteg som gjorts med EMU-fördjupningen. Det



ligger i Sveriges intresse att EMU fungerar väl. Regeringen anser att sunda
offentliga finanser och att genomföra ekonomiska reformer är centralt. I
förhandlingarna om EU:s långtidsbudget så kommer regeringen att fortsätta
verka för att budgetramen begränsas i enlighet med målsättningarna.
Regeringen anser också att bankunionen och kapitalmarknadsunionen ska
fullbordas.

Regeringen är positiv till det så kallade inkluderande formatet för
eurogruppen där länder som inte har infört euron också deltar.

EU-ambassadör Lars Danielsson företräder Sverige på mötet som äger rum i
Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Ändrade skatter från 1 januari
Publicerad 20 december 2018

Med anledning av riksdagens rambeslut om statens
budget för 2019 genomför övergångsregeringen nu de
ändringar på skatteområdet som ska träda i kraft vid
årsskiftet. Den antagna budgetreservationen från
Moderaterna och Kristdemokraterna innebär bland
annat höjd nedre skiktgräns för statlig inkomstskatt, ett
förstärkt jobbskatteavdrag och en justering i
skattesänkningen för personer över 65 år.
Den 12 december beslutade riksdagen om ramarna för statens utgifter 2019
samt förändringar inom skatte- och avgiftsområdet. Riksdagens rambeslut
innebär förändringar i förhållande till övergångsregeringens budgetförslag.
Regeringen genomför nu de förslag som riksdagen beslutat om och som ska
träda i kraft 1 januari 2019.

Höjd nedre skiktgräns för statlig inkomstskatt

Regeringen utfärdade den 20 december 2018 en ändring i
inkomstskattelagen som innebär att skatten sänks för de personer som
betalar statlig inkomstskatt. Det sker genom att den nedre skiktgränsen
ändras till 490 700 kronor och den övre till 689 300 kronor. Höjningen av
den övre skiktgränsen motsvarar den årliga uppräkningen för 2019 enligt
gällande lagstiftning medan den nedre höjs med anledning av riksdagens
rambeslut med 16 800 kronor mer än vad den årliga uppräkningen skulle ha
gett. Den extra ändringen av den nedre skiktgränsen innebär att personer
som har en månadslön som överstiger ca 42 000 kronor betalar 280 kronor
mindre i skatt per månad. Den offentligfinansiella effekten av den extra
ändringen beräknas till 4 miljarder kronor.
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Förstärkt jobbskatteavdrag

Regeringen utfärdade den 20 december 2018 en ändring i
inkomstskattelagen som innebär att jobbskatteavdraget förstärks från och
med 1 januari 2019. För en arbetstagare med en månadsinkomst på 30 000
kronor innebär det omkring 200 kronor i lägre skatt per månad. Den
offentligfinansiella effekten med anledning av ändringen beräknas till 10
miljarder kronor.

Sänkt skatt för personer över 65 år

Regeringen utfärdade den 20 december 2018 en ändring i
inkomstskattelagen som innebär en höjning av det förhöjda grundavdraget
för personer över 65 år. Ändringen innebär att skatten sänks från 1 januari
2019 för personer över 65 år med inkomster mellan 5 000 och 98 000 kronor
i månaden. Skattesänkningen som följer av riksdagens rambeslut är större än
förslaget som ingick i övergångsregeringens budgetproposition. Den
offentligfinansiella effekten beräknas till 5,2 miljarder kronor, istället för
4,17 miljarder kronor som var effekten av förslaget i övergångsregeringens
budgetproposition.



Artikel från Finansdepartementet

Genomförande av
riksdagsbesluten om statens
budget för 2019
Publicerad 13 december 2018 Uppdaterad 21 december 2018

Efter att riksdagen antagit Moderaternas och
Kristdemokraternas reservation har riksdagen tagit
ställning till anslagen inom de 27 utgiftsområdena.
Riksdagsbehandlingen av statens budget för 2019 är
därmed klar.

Beslut om ramar för statens utgifter 2019

Den 12 december 2018 tog riksdagen det första beslutet om statens budget
för 2019, det så kallade rambeslutet. Beslutet omfattade utgiftsramar för
utgiftsområden, beräkning av inkomster samt lagar på skatte- och
avgiftsområdet. I riksdagens rambeslut antogs Moderaternas och
Kristdemokraternas reservationer vilket innebar flera förändringar i
förhållande till övergångsregeringens budgetförslag. Dessa förändringar finns
beskrivna i finansutskottets betänkande om rambeslutet.

Finansutskottets betänkande 2018/19:FiU1

Beslut om fördelning av medel inom ramarna

Riksdagen har nu också beslutat om hur medlen inom varje utgiftsområde
ska fördelas. Också riksdagens budgetbeslut i dessa delar utgörs av
Moderaternas och Kristdemokraternas gemensamma
budgetförslag. Riksdagens beslut om anslagsfördelning innebär flera
förändringar i förhållande till övergångsregeringens budgetförslag.
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Beslut per utgiftsområde

Regleringsbrev för 2019

Baserat på riksdagens beslut utfärdar övergångsregeringen regleringsbrev.
Genom regleringsbreven fördelas de av riksdagen anvisade medlen på
verksamheter och myndigheter. Eftersom övergångsregeringen har
begränsade befogenheter utgår utformningen av regleringsbreven från de
beslut som nu fattats av riksdagen eller på annat sätt är politiskt
okontroversiellt. Det innebär att regleringsbreven bara innehåller de mål,
uppdrag och återrapporteringskrav som behövs för att genomföra och följa
upp den beslutade budgeten eller beslutade lagar och förordningar.
Regeringen kommer under 2019 att återkomma med de ändringar i
regleringsbrev som det fortsatta genomförandet av den beslutade budgeten
föranleder.

2019 års regleringsbrev på Ekonomistyrningsverkets hemsida

Genomförande av förändringar på skatteområdet

I riksdagens rambeslut finns flera lagändringar inom skatteområdet.
Övergångsregeringen beslutade den 20 december om de ändringar som ska
träda i kraft 1 januari 2019.

Ändrade skatter från den 1 januari

I rambeslutet finns även flera tillkännagivanden inom skatteområdet. De
innebär att regeringen har fått i uppdrag att återkomma till riksdagen med
förslag i dessa frågor. Arbetet med att ta fram förslag i dessa frågor har
påbörjats i Regeringskansliet.

Artikel: Skatteförslag på remiss med anledning av riksdagens budgetbeslut

 



Artikel från Finansdepartementet

Beslut om bankpaketet stärker
den finansiella stabiliteten i EU
Publicerad 05 december 2018

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar möttes
4 december inom ramen för Ekofin-rådet fattade de
bland annat beslut om delar i det så kallade
bankpaketet. Ministrarna antog också
rekommendationer till Rumänien och Ungern inom
ramen för stabilitets- och tillväxtpakten och diskuterade
beskattning av vissa digitala tjänster.

Beslut om förstärkning av bankunionen

Bankpaketet

Ministrarna ställde sig bakom en överenskommelse med Europaparlamentet
om det så kallade bankpaketet. Bankpaketet omfattar ändringar av
tillsynsförordningen, kapitaltäckningsdirektivet, krishanteringsdirektivet och
förordningen för bankunionens resolutionsmyndighet.

Beslutet höjer kraven på kapitaltäckning och stärker regelverket med
reviderade globala standarder som innebär stabilare finansiering och bättre
soliditet.

Beslutet stärker bankernas krishantering genom att ställa minimikrav på
nedskrivningsbara skulder. Kraven syftar också till att förluster i en bank
som fallerar bärs av både aktieägare och långivare.
Beslutet omfattar hela EU men ingår samtidigt i arbetet med att fullborda
bankunionen.
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Sverige deltar inte i bankunionen. En utredning pågår för att göra en
genomgripande analys av innebörden av ett eventuellt svenskt deltagande.
Utredningsuppdraget ska redovisas i november 2019.

Den europeiska insättningsgarantiförsäkringen

Det österrikiska ordförandeskapet informerade ministrarna om läget i de
pågående förhandlingarna om bankunionens gemensamma
insättningsgarantiförsäkring, Edis.

Edis innebär att en gemensam försäkringslösning för de nationella
insättningsgarantierna i bankunionens medlemsstater införs. Edis är det
tredje och sista steget i att fullborda bankunionen. Tre modeller för
försäkringen har diskuterats men i dagsläget saknas samsyn om vilken av
dem som är lämpligast.

Europeiska planeringsterminen för 2019

Den europeiska planeringsterminen är EU:s samlade ramverk för tillväxt-
och sysselsättningsstrategin, för stabilitets- och tillväxtpakten samt för det
makroekonomiska obalansförfarandet.

EU-kommissionen presenterade delar av planeringsterminen, det vill säga
den årliga tillväxtöversikten, den årliga förvarningsrapporten samt förslag till
rekommendation för euroområdet. Ministrarna fattade beslut om
rekommendationer till Rumänien och Ungern inom ramen för stabilitets- och
tillväxtpakten.

Beskattning av digitala tjänster

Avsikten var att rådet skulle diskutera ett förslag från ordförandeskapet om
skatt på intäkter från vissa digitala tjänster. Frankrike och Tyskland
presenterade en överenskommelse dem emellan om att beskattningen ska ske
på färre digitala tjänster och med en del andra förändringar jämfört med
ordförandeskapets förslag. Ministrarna diskuterade överenskommelsen men
något beslut om ett direktiv om beskattning av vissa digitala tjänster kunde
inte fattas. Arbetet kommer nu att fortsätta på expertnivå.

Arbetet med att motverka dåliga lån

I juli 2017 fattade Ekofinrådet beslut om en handlingsplan för att minska den



höga andelen dåliga lån i EU:s banksektor. Rådet följer regelbundet arbetet
med att genomföra handlingsplanen och fick en lägesrapport på mötet. Rådet
kunde konstatera att arbetet går framåt men att det samtidigt finns en önskan
om att de dåliga lånen borde minska snabbare.

I samband med Ekofin-mötet var Sverige tillsammans med EU-länder som
inte infört euron inbjudet att delta i Eurogruppens möte 3 december.
Statssekreterare Karolina Ekholm företrädde Sverige i mötena som båda äger
rum i Bryssel. Statssekreterare Leif Jakobsson deltog också i Ekofin.



Artikel från Finansdepartementet

Beskattning av digitala tjänster
och EU:s finansiella stabilitet på
ministermöte
Publicerad 03 december 2018

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar möts 4
december inom ramen för Ekofin-rådet är skatt på
digitala tjänster en viktig fråga. På dagordningen finns
också viktiga delar i det så kallade bankpaketet.

Beskattning av digitala tjänster

Ministrarna ska komma överens om en allmän inriktning på förslaget om
skatt på intäkter från vissa digitala tjänster. Enligt förslaget som
presenterades i mars i år ska företag över en viss storlek betala skatt för
intäkter från vissa digitala tjänster. Skattskyldigheten ska enligt förslaget
gälla oberoende av om företaget går med vinst eller förlust, det vill säga en
omsättningsbaserad skatt. Sedan flera år tillbaka pågår ett internationellt
arbete inom ramen för OECD med att motverka så kallad skattebaserosion
och förflyttning av vinster. Syftet är att säkerställa att vinster beskattas där
de uppkommer. En fråga som diskuterats är var värde skapas i de digitala
företagen. I dag saknas en global samsyn i frågan. OECD ska lägga fram en
rapport under 2020 som tar sig an frågan.

Regeringen anser att det är oacceptabelt om företag med hjälp av
skatteplanering betalar låg eller ingen skatt alls. EU-kommissionens förslag
om beskattning av digitala ekonomin handlar emellertid inte om
skatteplanering utan om beskattning som ett resultat av de nya
affärsmodeller som har växt fram genom digitaliseringen av ekonomin.

EU-kommissionens analys som ligger till grund för förslaget utgår från att det
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finns en skillnad mellan var värdet skapas och var företagen beskattas.
Regeringen anser att EU-kommissionens analys inte stöder den
utgångspunkten. Regeringen håller inte med om att omsättningsbaserad skatt
ska användas för att lösa eventuella problem som handlar om var företag ska
beskattas.

Regeringen anser att eventuella övergångsåtgärder bör vara snävare än vad
som nu föreslås och med en mer traditionell skattebas som grund. Det är
också viktigt att åtgärden verkligen blir en övergångsåtgärd.

Förstärkning av bankunionen

Bankpaketet

Ministrarna förväntas ställa sig bakom en överenskommelse med
Europaparlamentet om de viktiga politiska frågorna i det så kallade
bankpaketet. Bankpaketet omfattar ändringar av tillsynsförordningen,
kapitaltäckningsdirektivet, krishanteringsdirektivet och förordningen för
bankunionens resolutionsmyndighet.

Hösten 2016 presenterade EU-kommissionen ett förslagspaket för att stärka
regelverket som hjälper bankernas förmåga att stå emot kriser. Förslagen
omfattar hela EU men ingår samtidigt i arbetet med att fullborda
bankunionen.

En del av förslaget handlar om kapitaltäckning och stärker regelverket med
reviderade globala standarder med bland annat krav på stabil finansiering
och soliditet.

En annan del av förslaget handlar om krishantering och handlar i huvudsak
om minimikrav på nedskrivningsbara skulder. Kraven syftar till att
säkerställa att förluster i en bank som fallerar bärs av aktieägare och
långivare.

Regeringen är positiv till arbetet med att stärka EU:s finansiella system och
stabilitet. Regeringen anser att förslaget som begränsar den administrativa
bördan för små finansiella institut är bra. Regeringen anser också att det är
viktigt att EU-ländernas tillsynsmyndigheter klarar tillsynen av kapitalkraven
och att länderna har rätt att vidta ytterligare åtgärder vid behov.

Regeringen bedömer att kompromissen mellan Europaparlamentet och
ministerrådet i de viktiga politiska delarna ligger tillräckligt nära de egna



ståndpunkterna för att kunna ställa sig bakom den.

Den europeiska insättningsgarantiförsäkringen

Det österrikiska ordförandeskapet förväntas informera ministrarna om läget i
de pågående förhandlingarna om en gemensam insättningsgarantiförsäkring i
bankunionen, Edis.

Edis innebär att en gemensam försäkringslösning för de nationella
insättningsgarantierna i bankunionens medlemsstater införs. Förslaget är det
tredje och sista steget i att fullborda bankunionen. Tre modeller för
försäkringen har diskuterats men det finns i dagsläget ingen samsyn om
vilken av dem som är lämpligast.

Regeringen anser att ordförandeskapets rapport ger en korrekt bild av
diskussionerna under förhandlingarna.

Arbetet med att motverka dåliga lån

I juli 2017 fattade Ekofinrådet beslut om en handlingsplan för att minska den
höga andelen dåliga lån i EU. Ekofinrådet följer regelbundet arbetet med att
genomföra handlingsplanen och ska nu få en lägesrapport.

Regeringen är positiv till att det finansiella systemet och den finansiella
stabiliteten i EU stärks. Regeringen anser att det är viktigt att de dåliga lånen
som tynger vissa banker i Europa hanteras och är positiv till åtgärder som
stärker banksektorn. Fokus bör vara på att förebygga nya dåliga lån och att
kreditinstitut avsätter kapital för framtida förluster i tid.

I samband med Ekofin-mötet är Sverige tillsammans med EU-länder som inte
infört euron inbjudet att delta i Eurogruppens möte 3 december.
Statssekreterare Karolina Ekholm företräder Sverige i mötena som båda äger
rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Slutförhandling av EU:s budget för
2019
Publicerad 15 november 2018

När Ekofinrådet möts 16 november ska EU:s budget för
2019 fastställas. Slutförhandlingarna med
Europaparlamentet sker parallellt med Ekofinmötet.

Positioner inför förhandlingarna om EU:s budget
2019

EU-kommissionens förslag till EU:s årsbudget för 2019 är totala utgifter om
165,6 miljarder euro i åtaganden och 148,7 miljarder euro i betalningar.

Rådets position innebär att åtagandena minskar med 1,6 miljarder euro och
att betalningarna minskar med 670 miljoner euro jämfört med EU-
kommissionens förslag.

Europaparlamentets position innebär att åtagandena och betalningar ökar
med 700 miljoner jämfört med EU-kommissionens förslag.

I slutförhandlingarna ska EP och rådet nå en gemensam överenskommelse.

Regeringens ståndpunkter

Regeringen förespråkar en effektiv och återhållsam EU-budget med
inriktning på aktuella EU-prioriteringar och som ger ett tydligt europeiskt
mervärde.

I förhandlingarna driver regeringen en linje som syftar till minskade
utgiftsnivåer och till realistiska betalningsnivåer. Regeringen verkar för en
effektiv användning av EU:s medel med förbättrade resultat.
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Regeringen värnar om budgetdisciplin och god ekonomisk förvaltning och
för en återhållsam medlemsavgift till EU.

Därför är regeringen kritisk till Europaparlamentets förslag som innebär att
det överenskomna budgetramstaket överskrids. Regeringen anser därtill att
det måste finnas marginaler för anslagen både till åtaganden och betalningar
som ger utrymme vid oförutsedda händelser.

Max Elger, statssekreterare på finansdepartmentet företräder Sverige på
mötet som äger rum i Bryssel.

 

 



Artikel från Finansdepartementet

Sänkt skatt för personer över 65
år
Publicerad 15 november 2018

I budgetpropositionen för 2019 föreslås att fler personer
över 65 år ska få sänkt skatt.
Förslaget innebär att skatten sänks från 1 januari 2019 för personer äldre än
65 år med inkomster mellan ca 17 000 och 98 000 kronor i månaden. Det rör
sig om drygt en miljon personer. För den med en månadsinkomst på 25 000
kronor blir skattesänkningen ungefär 350 kronor i månaden.

Genom förslaget tas hälften av den skillnad som idag finns i beskattning
mellan löneinkomst och pension bort. Sänkningen sker genom att förstärka
det så kallade förhöjda grundavdraget.

Personer över 65 år med en förvärvsinkomst över drygt 98 000 kronor per
månad får höjd skatt. Det är ca 8 500 personer. Anledningen är att denna
grupp med nuvarande regler betalar lägre skatt än löntagare under 65 år.

Personer som är äldre än 65 år med en månadsinkomst som är lägre än ca 17
000 kronor betalar sedan den 1 januari 2018 inte högre skatt än personer
med arbetsinkomst som är yngre än 65 år.

Den offentligfinansiella effekten av förslaget beräknas till 4,17 miljarder
kronor per år.
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Artikel från Finansdepartementet

Om utformningen av en
övergångsregeringsbudget
Publicerad 15 november 2018

Övergångsregeringen överlämnade den 15 november
budgetpropositionen för 2019 till riksdagen.
Budgetförslaget för 2019 har tagit utgångspunkt i den
beslutade budgeten för 2018 med ett antal generella
justeringar. Justeringarna bygger på principer som
regeringen efter kontakt med allianspartierna och
Vänsterpartiet bedömer att riksdagen kan acceptera.

Bestämmelser och riktlinjer

Enligt lag ska budgetpropositionen efter ett val lämnas inom tre veckor efter
det att en ny regering tillträtt, dock senast den 15 november. Eftersom någon
ny regering inte har tillträtt har budgetpropositionen för 2019 beslutats av
övergångsregeringen.

Regeringsformen, riksdagsordningen och budgetlagen styr vad en
budgetproposition ska innehålla. Någon särskild reglering om hur en
budgetproposition som lämnas av en övergångsregering ska utformas finns
inte. I en promemoria från Statsrådsberedningen har dock vissa riktlinjer
utfärdats för det praktiska arbetet i Regeringskansliet under en
övergångsregeringsperiod. Konstitutionsutskottet har vid granskningar av en
övergångsregerings befogenheter hänvisat till dessa riktlinjer.

Enligt dessa bör:

En övergångsregering endast avgöra löpande eller brådskande ärenden.
En övergångsregering inte lägga fram propositioner som är politiskt
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kontroversiella eller som har en tydlig partipolitisk inriktning.
En budgetproposition som lämnas av en övergångsregering inte innehålla
förslag som har en tydlig partipolitisk inriktning.

Av regeringsformen följer vidare att den senaste beslutade budgeten ska
fortsätta att gälla för det fall riksdagen inte beslutat om en ny budget.

Utformning av budgeten för 2019

Särskilda principer har därför tagits fram för utformningen av
budgetpropositionen för 2019 - principer som regeringen efter kontakter med
allianspartierna och Vänsterpartiet bedömer att riksdagen kan acceptera.
Förslagen ska utgå från den budget som riksdagen har beslutat för 2018 efter
förslag i budgetpropositionen för 2018. Det innebär att beslut om
ändringsbudgetar inte utgör någon utgångspunkt.

Följande generella principer har legat till grund för de justeringar som görs:

Anslag som används för förvaltnings- och investeringsändamål har pris-
och löneomräknats på sedvanligt sätt. Anslag som avser regelstyrda
transfereringssystem har justerats utifrån ändrad makroekonomisk
utveckling liksom ändrade volymer (t.ex. antal personer som omfattas).
Anslag har justerats till följd av beslutade lagar och förordningar,
internationella avtal, civilrättsligt bindande avtal eller EU-rättsakter.
Anslag har justerats med anledning av att riksdagen beslutat om flyttar
av ändamål och verksamheter mellan utgiftsområden.
Anslag har justerats om det krävts för att nödvändiga samhällsfunktioner
ska kunna upprätthållas.
För att verksamhet som baseras på ett beställningsbemyndigande för
kommande år ska ges förutsättningar att bedrivas i samma omfattning
2019–2021 har anslagsnivåerna för alla år justerats med hänsyn till nivån
på beräknade infrianden av de ekonomiska åtagandena 2019.
Lagförslag som är politiskt okontroversiella, och som inte kan
genomföras under pågående budgetår, har inkluderats i de fall det råder
politisk samsyn om förslagen.

De sedvanliga finansieringsprinciper som används vid beredningen av
regeringens budgetförslag har i enlighet med ramverket för finanspolitiken
tillämpats även när denna proposition har tagits fram.

Motsvarande principer har beaktats för förslag som avser statens inkomster
där det är tillämpligt.



Endast sådana förändringar i förhållande till riksdagens ursprungliga
budgetbeslut för 2018 som omfattas av någon av de ovan angivna
principerna och varit förenliga med de ovan nämnda riktlinjerna
har föreslagits.

Möjligheter att göra ändringar

Övergångsregerings budgetproposition ska endast säkerställa att den statliga
verksamheten ska kunna fortgå till dess att en ny regering är på plats och kan
forma sin egen politik. En ny regering har möjlighet att föreslå de justeringar
och kompletteringar av statens budget för 2019 som den önskar i en
ändringsbudget. Vissa lagförslag går dock bara att ändra vid ett årsskifte.
Inkomstskatter beräknas årsvis för företag och enskilda och kan därför inte
ändras under pågående beskattningsår.



Artikel från Finansdepartementet

Klimatfinansiering och beskattning
av digitala tjänster på Ekofinrådet
Publicerad 08 november 2018

När EU-ländernas finans- och ekonomiministrar
träffades den 6 november i Bryssel hade de en
diskussion om skatt på digitala tjänster. De enades om
EU:s gemensamma ståndpunkter om klimatfinansiering
inför klimatmötet i Katowice i december. De fick också
en presentation av Europeiska revisionsrättens
årsrapport om genomförandet av EU:s budget för 2017.

Beskattning av den digitala ekonomin

Ministrarna diskuterade EU-kommissionens förslag till direktiv om skatt på
intäkter från digitala tjänster. Enligt förslaget som presenterades i mars i år
ska företag över en viss storlek betala skatt för intäkter från vissa digitala
tjänster. Skattskyldigheten ska enligt förslaget gälla oberoende av om
företaget går med vinst eller förlust, det vill säga en omsättningsbaserad
skatt.

Sedan länge pågår ett internationellt arbete inom ramen för OECD med att
motverka så kallad skattebaserosion och förflyttning av vinster. Syftet är att
säkerställa att vinster beskattas där de uppkommer. I arbetet ingår också att
möta de utmaningar som digitaliseringen medför i skattehänseende. En
avgörande fråga är var värde skapas i de digitala företagen. I dag saknas en
global samsyn i frågan. OECD ska lägga fram en rapport 2020 som tar sig an
frågeställningen.

Frågan om beskattning av digitala tjänster återkommer på Ekofinrådets möte
i december.
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Slutsatser om EU-statistik

Ministrarna antog de årligen återkommande slutsatserna om EU-statistik.
Slutsatserna följer upp utvecklingen av europeisk statistik, slår fast
prioriteringar och pekar ut riktningen framåt.
Slutsatserna pekar på att det är positivt att arbetet med migrationsstatistiken
har prioriterats och att andra områden har utvecklats, bland annat forskning
och utveckling, miljö och klimat samt arbetsmarknad.

Slutsatser om klimatfinansiering inför COP24

Ministrarna antog slutsatser om internationell klimatfinansiering inför
klimatkonferensen COP24 i Katowice, Polen, i december 2018. Slutsatserna
är tillsammans med de slutsatser som EU:s ministerråd för miljö- och
energifrågor antog 9 oktober det gemensamma mandat som EU-ländernas tar
med sig till mötet i Katowice.

Slutsatserna tar dels upp EU:s arbete och ambition med klimatfinansiering
generellt, dels EU:s arbete med klimatfinansiering utifrån Parisavtalet som
undertecknades vid COP21-mötet, 2015. Slutsatserna understryker bland
annat vikten av regler för rapportering av klimatfinansiering.

För 2017 uppgick EU:s samlade klimatfinansiering till 20,4 miljarder euro.
Den motsvarande finansieringen för i år summeras under 2019.
Europeiska revisionsrättens årsrapport om EU:s budget för 2017
Europeiska revisionsrätten presenterade årsrapporten av genomförandet av
EU:s budget för budgetåret 2017. Rapporten innehåller både en
revisionsförklaring om budgetens tillförlitlighet och transaktionernas
laglighet och korrekthet samt granskningar som revisionsrätten gjort.

När EU-ländernas finans- och ekonomiministrar möts i februari 2019
förväntas de besluta om en rekommendation till Europaparlamentet om EU-
kommissionen ska beviljas ansvarsfrihet för budgetåret 2017.

Rapport från möten i G20 och IMF

Den globala ekonomin, risker och finansiell sårbarhet samt handelspolitik
och initiativ för att främja investeringar i Afrika diskuterades när
finansministrar och centralbankschefer träffades 11-12 oktober inom ramen
för G20. Globala utsikter och Internationella Valutafonden, IMF:s
verksamhet och prioritering stod i fokus vid IMF:s årsmöte 12-14 oktober.



Ministrarna fick en rapportering från de båda mötena.

Listan över icke samarbetsvilliga jurisdiktioner

Under året har arbetet fortsatt i Ekofinrådet med listan över icke
samarbetsvilliga jurisdiktioner, s.k. skatteparadis. Ekofin beslutade i
december 2017 om att föra upp 17 jurisdiktioner på listan i kampen mot
aggressiv skatteplanering och skatteundandragande. Sedan listan antogs har
flera jurisdiktioner gjort åtaganden om samarbete så att de kan strykas från
listan. Vid Ekofinmötet 6 november ströks Namibia. Av de ursprungligen 17
jurisdiktionerna återstår nu Amerikanska Samoa, Guam, Samoa, Trinidad
och Tobago samt Amerikanska Jungfruöarna.

I samband med Ekofin-mötet var Sverige tillsammans med de EU-länder som
inte infört euron inbjudet att delta i möte med Eurogruppen för att diskutera
fördjupning av EMU. Finansminister Magdalena Andersson företrädde
Sverige i både Ekofin och Eurogruppen.



Artikel från Finansdepartementet

Klimatfinansiering och beskattning
av digital ekonomi på Ekofin
Publicerad 02 november 2018 Uppdaterad 02 november 2018

EU-ländernas finans- och ekonomiministrar träffas den
6 november i Bryssel inom ramen för Ekofinrådet. De
kommer att ha en diskussion om skatt på digitala
tjänster. På dagordningen står också bland annat
klimatfinansiering inför klimatmötet i Katowice i
december och en presentation av Revisionsrättens
årsrapport om EU:s budget för 2017.

Beskattning av den digitala ekonomin

Ekofinrådet ska diskutera EU-kommissionens förslag till direktiv om skatt på
intäkter från digitala tjänster. Enligt förslaget som presenterades i mars i år
ska företag över en viss storlek betala skatt för intäkter från vissa digitala
tjänster. Skattskyldigheten ska enligt förslaget gälla oberoende av om
företaget går med vinst eller förlust, det vill säga en omsättningsbaserad
skatt.

Sedan länge pågår ett internationellt arbete med att motverka så kallad
skattebaserosion och förflyttning av vinster. Syftet är säkerställa att vinster
beskattas där de uppkommer. I arbetet ingår också att möta de utmaningar
som digitaliseringen medför i skattehänseende. En avgörande fråga är var
värde skapas i de digitala företagen. I dag saknas en global samsyn i frågan.
OECD ska lägga fram en rapport 2020 som tar sig an frågeställningen.

Regeringen anser att det är oacceptabelt om företag med hjälp av
skatteplanering betalar låg eller ingen skatt alls. EU-kommissionens förslag
om beskattning av digitala ekonomi handlar emellertid inte om
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skatteplanering utan om beskattning som ett resultat av de nya
affärsmodeller som har växt fram genom digitaliseringen av ekonomin.

EU-kommissionens analys som ligger till grund för förslaget utgår från att det
finns en skillnad mellan var värdet skapas och var företagen beskattas.
Regeringen anser att EU-kommissionens analys inte stöder den
utgångspunkten. Regeringen håller inte med om att omsättningsbaserad skatt
ska användas för att lösa eventuella problem som handlar om på vilken plats
företag ska beskattas.

Slutsatser om EU-statistik

Rådet ska anta årliga slutsatser om EU-statistik. Slutsatserna följer upp
utvecklingen av europeisk statistik, slår fast prioriteringar och pekar ut
riktningen framåt.

Slutsatserna pekar på att det är positivt att arbetet med migrationsstatistiken
har prioriterats och att andra områden har utvecklats, bland annat forskning
och utveckling, miljö och klimat samt arbetsmarknad. Statistiken omfattar
fler länder och tidsserierna är längre.

Regeringen står bakom förslaget till slutsatser men anser att det behövs
tydligare prioriteringar, regelförenklingar och fortsatt effektivisering av EU:s
statistikproduktion.

Europeiska revisionsrättens årsrapport om EU:s
budget för 2017

Europeiska revisionsrätten ska presentera årsrapporten genomförandet av
EU:s budget för budgetåret 2017.

Rapporten innehåller både en revisionsförklaring om budgetens tillförlitlighet
och transaktionernas laglighet och korrekthet samt granskningar som
revisionsrätten gjort.

Vid Ekofinmötet i februari 2019 förväntas rådet besluta om en
rekommendation till Europaparlamentet om EU-kommissionen ska beviljas
ansvarsfrihet för budgetåret 2017.

Regeringen lägger stor vikt vid att EU:s medel hanteras korrekt och effektivt.



Slutsatser om klimatfinansiering inför COP24

Rådet ska anta slutsatser om internationell klimatfinansiering inför
klimatkonferensen COP24 i Katowice, Polen, i december 2018.

Slutsatser som EU:s ministerråd för miljö- och energifrågor antog 9 oktober
är tillsammans med slutsatser från Ekofinrådet det mandat som EU tar med
sig till mötet i Katowice.

Förslaget till slutsatser tar dels upp EU:s arbete och ambition med
klimatfinansiering generellt, dels EU:s arbete med klimatfinansiering utifrån
Parisavtalet som undertecknades vid COP21-mötet, 2015. I Parisavtalet
finns ett antal vägledningar och regler som ska utvecklas. De är COP24-
mötets huvudfrågor. De slutsatser som Ekofinrådet förväntas anta 6
november understryker bland annat vikten av regler för rapportering av
klimatfinansiering.

För 2017 uppgick EU:s samlade klimatfinansiering till 20,4 miljarder euro.
Den motsvarande finansieringen för i år summeras under 2019.

Regeringen står bakom förslaget till slutsatser.

Uppföljning av möten i G20 och IMF

Den globala ekonomin, risker och finansiell sårbarhet samt handelspolitik
och initiativ för att främja investeringar i Afrika diskuterades när
finansministrar och centralbankschefer träffades 11-12 oktober inom ramen
för G20. Globala utsikter och Internationella Valutafonden, IMF:s
verksamhet och prioritering stod i fokus vid IMF:s årsmöte 12-14 oktober.
Ministrarna kommer att få rapportering från de båda mötena.

I samband med Ekofin-mötet är Sverige tillsammans med EU-länder som inte
infört euron inbjudet att delta i möte med Eurogruppen för att diskutera
fördjupning av EMU. Finansminister Magdalena Andersson företräder
Sverige i både Ekofin och Eurogruppen. Mötena äger rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Sänkt moms i EU på elektroniska
publikationer
Publicerad 04 oktober 2018

EU-ländernas ekonomi- och finansministrar träffades 2
oktober inom ramen för Ekofinrådet. På mötet fattades
ett efterlängtat beslut om att sänka momsen på
elektroniska publikationer. På dagordningen fanns även
andra momsfrågor, den europeiska planeringsterminen
och tillsyn över bekämpning av penningtvätt.

Sänkt moms på elektroniska publikationer

Ekofinrådet enades om en ändring i mervärdesskattedirektivet för
skattesatser för elektroniska publikationer. Beslutet betyder att
medlemsstaterna kan tillämpa samma skattesatser på elektroniska
publikationer som sedan tidigare gäller för tryckta böcker, tidningar och
tidskrifter.

- Det här är en seger som vi arbetat länge för. Beslutet i dag om samma goda
momsvillkor för att publicera i tryck och digitalt handlar om medias
grundförutsättningar och är därför en principiell demokratisk fråga, sa
Magdalena Andersson i samband med mötet.

Enklare momsregler för handel över gränser

Ekofinrådet fattade beslut om justeringar för mervärdesskatt vid handel
mellan företag över gränser, så kallade enkla lösningar. De syftar till att
motverka bedrägerier och att förenkla och harmonisera
mervärdesskattereglerna vid varuhandel inom EU.
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Omvänd skyldighet att betala moms

Ekofinrådet enades om ett förslag om ändring i mervärdesskattedirektivet för
omvänd skattskyldighet.
Omvänd skattskyldighet innebär att köparen är skattskyldig för
mervärdesskatten i stället för säljaren. Systemet kan tillämpas på vissa varor
och tjänster som är särskilt utsatta för mervärdesskattebedrägerier. En
utökad användning av systemet drivs av ett antal medlemsstater som ett led i
att bekämpa bedrägerier.

Bekämpning av penningtvätt

Under de senaste åren har ett antal europeiska banker uppvisat brister i
efterlevnaden av det regelverk som ska motverka penningtvätt och
finansiering av terrorism. EU-kommissionen informerade om ett nytt
meddelande och förslag som bland annat ska ge den Europeiska
bankmyndigheten, EBA, ökade befogenheter inom bekämpning av
penningtvätt och finansiering av terrorism.

Europeiska planeringsterminen 2018

En uppföljning gjordes av genomförandet och erfarenheter av den
europeiska planeringsterminen 2018. Arbetet för att effektivisera terminen
har fortsatt under året.

G20:s och IMF:s kommande möten

Ministrarna antog EU:s gemensamma positioner inför G20-mötet 11–12
oktober och EU:s gemensamma uttalande inför Internationella valutafonden,
IMF:s, årsmöte 12–14 oktober.

EU:s positioner för G20-mötet betonar vikten av att stödja ett regelbaserat
multilateralt system för ekonomiskt samarbete och handel, en global
ekonomi präglad av öppenhet samt vikten av långsiktigt hållbar och
inkluderande ekonomisk tillväxt.

Det gemensamma uttalandet vid IMF-mötet handlar bland annat om åtgärder
för att stärka unionens bidrag till den globala ekonomin, om IMF:s roll i det
globala finansiella skyddsnätet samt vikten av att motverka protektionism
och stärka globalt ekonomiskt samarbete.



EU-kommissionen informerade om arbetet inom finansmarknadsområdet
som sedan finanskrisens kulmen 2009 präglats av ett stort antal direktiv och
förordningar i syfte att stärka den ekonomiska motståndskraften.

I samband med Ekofinrådet deltog Sverige tillsammans med EU-länder som
inte infört euron i ett möte med Eurogruppen. Finansminister Magdalena
Andersson företrädde Sverige i både Ekofin och Eurogruppen. Mötena ägde
rum i Luxemburg.



Artikel från Finansdepartementet

Momsfrågor och bekämpning av
penningtvätt på Ekofinrådet
Publicerad 28 september 2018

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar träffas i
oktober står momsfrågor på dagordningen liksom den
europeiska planeringsterminen och tillsyn över
bekämpning av penningtvätt. Finansminister
Magdalena Andersson företräder Sverige.

Enklare momsregler för handel över gränser

Ministrarna förväntas i Ekofinrådet fatta beslut om ett förslag om justeringar
för mervärdesskatt vid handel mellan företag över gränser, så kallade enkla
lösningar. De syftar till att motverka bedrägerier och att förenkla och
harmonisera mervärdesskattereglerna vid varuhandel inom EU.

Regeringen anser att det är viktigt att främja den gränsöverskridande handeln
och att företagen kan konkurrera på lika villkor. Det är också viktigt att
reglerna är praktisk enkla att hantera. Regeringen står bakom förslaget.

Omvänd skyldighet att betala moms

Vid mötet ska ministrarna överens om ett förslag om ändring i
mervärdesskattedirektivet för omvänd skattskyldighet.

Omvänd skattskyldighet innebär att köparen är skattskyldig för
mervärdesskatten i stället för säljaren. Systemet kan tillämpas på vissa varor
och tjänster som är särskilt utsatta för mervärdesskattebedrägerier. En
utökad användning av systemet drivs av ett antal medlemsstater som ett led i
att bekämpa bedrägerier.
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Regeringen är tveksam till en utökad omvänd skattskyldighet men den
föreslagna tillämpningen är så pass restriktiv att risken för negativa
konsekvenser är små. Regeringen kan därför acceptera förslaget.

Bekämpning av penningtvätt

Under de senaste åren har ett antal europeiska banker uppvisat brister i
efterlevnaden av regelverket som ska motverka penningtvätt och finansiering
av terrorism. EU-kommissionen kommer att informera om ett förslag som
ska ge Europeiska bankmyndigheten ökade befogenheter inom bekämpning
av penningtvätt och finansiering av terrorism.

Europeiska planeringsterminen 2018

Ministrarna kommer att diskutera genomförandet och erfarenheter av den
europeiska planeringsterminen 2018. 
EU-kommissionens arbete för att effektivisera terminen har fortsatt under
året.

Regeringen välkomnar diskussionen. Regeringen anser att ökat fokus på de
mest centrala utmaningarna, exempelvis att genomföra åtgärder för att stärka
den långsiktiga tillväxten i EU, är en utveckling i rätt riktning.

G20:s och IMF:s kommande möten

Ministrarna ska anta EU:s gemensamma positioner inför G20-mötet 11–12
oktober och EU:s gemensamma uttalande inför Internationella valutafonden,
IMF:s, årsmöte 12–14 oktober.

EU:s positioner för G20-mötet betonar vikten av att stödja ett regelbaserat
multilateralt system för ekonomiskt samarbete och handel, en global
ekonomi präglad av öppenhet samt vikten av långsiktigt hållbar och
inkluderande ekonomisk tillväxt.

EU:s gemensamma uttalandet vid IMF-mötet handlar bland annat om
åtgärder för att stärka unionens bidrag till den globala ekonomin, om IMF:s
roll i det globala finansiella skyddsnätet samt vikten av att motverka
protektionism och stärka globalt ekonomiskt samarbete.

Regeringen står bakom utkasten inför de båda mötena. Regeringen
välkomnar särskilt att öppenhet och ett regelbaserat multilateralt system för



ekonomiskt samarbete och handel lyfts fram.

Därutöver kommer EU-kommissionen att informera om arbetet inom
finansmarknadsområdet som sedan finanskrisens kulmen 2009 präglats av ett
stort antal direktiv och förordningar i syfte att stärka den ekonomiska
motståndskraften.

I samband med Ekofin-mötet är Sverige tillsammans med EU-länder som inte
infört euron inbjudet att delta i möte med Eurogruppen. Finansminister
Magdalena Andersson företräder Sverige i både Ekofin och Eurogruppen.
Mötena äger rum i Luxemburg.

 



Artikel från Finansdepartementet, Kulturdepartementet,
Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet,
Regeringskansliet

Statsråden på Stockholm Pride
2018
Publicerad 03 augusti 2018

Arbetet för lika rättigheter och möjligheter för hbtq-
personer är en viktig fråga för regeringen. Ett sätt att
sprida kunskap om regeringens strategi är att medverka
i Pride. Regeringskansliet medverkade för fjortonde
gången och flera statsråd besökte Regeringskansliets
tält för att träffa festivaldeltagare och svara på frågor om
regeringens politik när det gäller hbtq-personer.
Under torsdagen besökte kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke
Regeringskansliets tält. Under lördagen besökte statsminister Stefan Löfven,
finansminister Magdalena Andersson, infrastrukturminister Tomas Eneroth
och gymnasie- och kunskapslyftsminister Anna Ekström tältet.

- Jag vill att Sverige ska vara ett tryggt land att leva i oavsett var du bor, om
du är gammal eller ung, homo- eller hetero, född i Sverige eller i ett annat
land. Alla hbtq-personer ska stolta och trygga kunna gå omkring i vilket
område som helst i hela Sverige, även hand i hand med sin partner. Den
tryggheten och det fördomsfria samhället är mitt mål, säger statsminister
Stefan Löfven.

Festivalbesökarna fick möjlighet att träffa statsråden i Regeringskansliets
tält, testa sina hbtq-kunskaper i en quiz, och ta del av information om hur det
är att jobba inom Regeringskansliet.

– Det måste vara självklart att alla i Sverige ska ha lika rättigheter och
möjligheter. Pride är ett sätt att visa solidaritet med de som utsätts för
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förtryck och manifestera friheten att älska och vara precis den du är, säger
kultur- och demokratiminister Alice Bah Kuhnke.

I år arrangeras EuroPride 2018 gemensamt mellan de två festivalerna
Stockholm Pride och West Pride och äger rum i Stockholm 27 juli – 5
augusti och i Göteborg 14 – 19 augusti. EuroPride är en festivaltitel som
varje år får användas av en europeisk festival för HBTQ-personer.
Arrangemanget lockar besökare från hela Europa.



Artikel från Finansdepartementet

Österrikes arbetsprogram, moms
och G20 på Ekofins julimöte
Publicerad 16 juli 2018

Ekofinrådets möte 13 juli var det första under Österrikes
EU-ordförandeskap. Österrike presenterade
prioriteringar för Ekofin det kommande halvåret. På
dagordningen fanns bland annat också momsfrågor och
kommande möte inom ramen för G20.

Uppföljning av toppmöten

Den 28-29 juni hölls två europeiska toppmöten, dels Europeiska rådet, dels
eurotoppmötet. Ministrarna följde nu upp ekonomiskt relaterade frågor från
Europeiska rådet och fick en rapportering om arbetet med fördjupningen av
EMU från toppmötet där även de länder som inte har euron som valuta
deltog.

Ordförandeskapets arbetsprogram

Det österrikiska ordförandeskapet presenterade sina prioriteringar för
Ekofins arbetsområden för de kommande sex månaderna:

• Färdigställandet av bankunionen med fokus på riskreducering samt fortsatt
arbete med kapitalmarknadsunionen.
• Förstärkt koordinering av den ekonomiska politiken med betoning på
efterlevnad av stabilitets- och tillväxtpakten och att fördjupningen av EMU
fokuserar på åtgärder som ger EU mervärde.
• Effektivitet och rättvisa på skatteområdet vilket betyder att arbetet för att
förhindra skatteflykt och skatteundandragande prioriteras liksom frågan om
beskattning av den digitala ekonomin, att en gemensam bolagsskattebas
införs och mervärdesbeskattningen moderniseras.
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• Ekonomiska resurser och 2019 års budget med fokus på principerna om
sund och effektiv förvaltning. Under Österrikes ordförandeskap kommer
långtidsbudgetens förhandlingar om EU:s framtida egna medel att föras.

Omvänd skyldighet att betala moms

Vid mötet diskuterades förslaget om ändring i mervärdesskattedirektivet för
omvänd skattskyldighet. Frågan förväntas tas upp för beslut senare under
året.

Omvänd skattskyldighet innebär att köparen är skattskyldig för
mervärdesskatten i stället för säljaren. Systemet kan tillämpas på vissa varor
och tjänster som är särskilt utsatta för mervärdesskattebedrägerier. En
utökad användning av systemet drivs av ett antal medlemsstater som ett led i
att bekämpa bedrägerier.

Reducerad moms för elektroniska publikationer

Ministrarna diskuterade förslaget om ändring i mervärdesskattedirektivet för
skattesatser för elektroniska publikationer. Frågan förväntas tas upp för
beslut senare under året.

Enligt direktivet får medlemsstaterna endast tillämpa sänkta skattesatser på
tryckta böcker, tidningar och tidskrifter. Förslaget innebär att
medlemsstaterna ska kunna tillämpa reducerade skattesatser även på
elektroniska publikationer.

EU:s mandat inför G20-möte

Ekofinrådet antog EU:s gemensamma positioner inför nästa G20-möte
mellan G20-ländernas finansministrar och centralbankschefer som äger rum
21–22 juli i Buenos Aires.

EU:s positioner betonar bland annat vikten av att stödja ett regelbaserat
multilateralt system för ekonomiskt samarbete och handel och en global
ekonomi som präglas av öppenhet. Positionerna tar också upp behovet av att
finna globala lösningar för beskattning av den digitala ekonomin och att
stärka det internationella arbetet med transparens på skatteområdet.

Statssekreterare Karolina Ekholm företrädde Sverige på Ekofinmötet 13 juli.



Artikel från Finansdepartementet

Moms och G20 på Ekofin-råd med
nytt ordförandeskap
Publicerad 11 juli 2018

Ekofinrådets möte 13 juli är det första under Österrikes
EU-ordförandeskap. Österrike kommer då att
presentera prioriteringar för Ekofin det kommande
halvåret. På dagordningen 13 juli står bland annat
också momsfrågor och kommande möte inom ramen för
G20.

Omvänd skyldighet att betala moms

Vid mötet ska rådet komma överens om en allmän inriktning på förslaget om
ändring i mervärdesskattedirektivet för omvänd skattskyldighet. Förslaget
har behandlats i Ekofin tidigare men en överenskommelse kunde då inte nås.

Omvänd skattskyldighet innebär att köparen är skattskyldig för
mervärdesskatten i stället för säljaren. Systemet kan tillämpas på vissa varor
och tjänster som är särskilt utsatta för mervärdesskattebedrägerier. En
utökad användning av systemet drivs av ett antal medlemsstater som ett led i
att bekämpa bedrägerier.

Regeringen är tveksam till en utökad omvänd skattskyldighet men förslaget
har ett så pass restriktivt tillämpningsområde att risken för negativa
konsekvenser är små. Regeringen kan därför acceptera förslaget som en
åtgärd för att bekämpa bedrägerier.

Reducerad moms för elektroniska publikationer

Vid mötet ska ministrarna komma överens om en allmän inriktning för
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förslaget om ändring i mervärdesskattedirektivet för skattesatser för
elektroniska publikationer. Förslaget har behandlats i Ekofin tidigare men en
överenskommelse kunde då inte nås.

Enligt direktivet får medlemsstaterna endast tillämpa sänkta skattesatser på
tryckta böcker, tidningar och tidskrifter. Det förslag som nu ligger på bordet
innebär att medlemsstaterna ska kunna tillämpa reducerade skattesatser även
på elektroniska publikationer.

Regeringen anser att lika produkter ska beskattas på samma sätt och stödjer
därför förslaget.

Presentation av ordförandeskapets arbetsprogram

Det österrikiska ordförandeskapet kommer att presentera sina prioriteringar
för Ekofins arbetsområden för de kommande sex månaderna.

Färdigställandet av bankunionen med fokus på riskreducering samt
fortsatt arbete med kapitalmarknadsunionen.
Förstärkt koordinering av den ekonomiska politiken med betoning på
efterlevnad av stabilitets- och tillväxtpakten och att fördjupningen av
den europeiska monetära unionen, EMU, fokuserar på åtgärder som ger
EU mervärde.
Effektivitet och rättvisa på skatteområdet vilket betyder att arbetet för
att förhindra skatteflykt och skatteundandragande prioriteras liksom
frågan om beskattning av den digitala ekonomin, att en gemensam
bolagsskattebas införs och mervärdesbeskattningen moderniseras.
Ekonomiska resurser och 2019 års budget där Österrike fokuserar på
principerna om sund och effektiv förvaltning. Under Österrikes
ordförandeskap kommer långtidsbudgetens förhandlingar om EU:s
framtida egna medel att föras.

Regeringen välkomnar ordförandeskapets arbetsprogram för Ekofinrådet.

Uppföljning av toppmöten

Den 28-29 juni hölls två europeiska toppmöten, dels Europeiska rådet, dels
toppmötet i Eurogruppen. Ekofin kommer att följa upp ekonomiskt
relaterade frågor från Europeiska rådet. Ekofin får också en rapportering om
arbetet med fördjupningen av EMU från toppmötet i Eurogruppen 29 juni.
Utöver de länder som använder euron deltog även Sverige och andra EU-



länder som inte har euron som valuta.

EU:s mandat inför G20-möte

Ekofinrådet ska anta EU:s gemensamma positioner inför nästa G20-möte
mellan G20-ländernas finansministrar och centralbankschefer som äger rum
21–22 juli i Buenos Aires.

Utkastet till positioner betonar bland annat vikten av att stödja ett
regelbaserat multilateralt system för ekonomiskt samarbete och handel och
en global ekonomi som präglas av öppenhet. Förslaget tar också upp behovet
av att finna globala lösningar för beskattning av den digitala ekonomin och
att stärka det internationella arbetet med transparens på skatteområdet.

Regeringen står bakom förslaget.

EU-kommissionen kommer också att informera om det ekonomiska läget.

Statssekreterare Karolina Ekholm företräder Sverige på Ekofinmötet 13 juli
som äger rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Planeringsterminen och stabilitets-
och tillväxtpakten på Ekofin
Publicerad 25 juni 2018

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar
träffades 22 juni fattade de beslut om de landspecifika
rekommendationerna och om stabilitets- och
tillväxtpakten. Ministrarna fick också information om
arbetet med bankunionen och förslag som ska
underlätta för företag med finansiella problem.

Genomförande av stabilitets– och tillväxtpakten

Ministrarna fattade beslut inom ramen för stabilitets- och tillväxtpakten i
både korrigerande och förebyggande syfte. Det gällde dels budgetavvikelser i
Rumänien och Ungern, dels att Frankrike har vidtagit åtgärder för att komma
tillrätta med sitt alltför stora underskott och därför stryks från den lista av
medlemsländer som inte lever upp till paktens krav.

Bankunionens tredje och sista steg

Rådet fick en lägesrapport om arbetet med en gemensam
insättningsgarantiförsäkring i bankunionen. Arbetet pågår i en särskild
arbetsgrupp och har hittills enbart behandlat tekniska frågor i väntan på
politiskt mandat att inleda faktiska förhandlingar.

Förslaget är det sista steget för att färdigställa bankunionen och syftar till att
etablera en gemensam försäkringslösning för de nationella
insättningsgarantier som finns i de medlemsstater som är med i bankunionen.

Bättre regler för insolvens och omstrukturering
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Ordförande informerade ministrarna om arbetet med ett förslag till direktiv
om omstrukturering av företag och åtgärder för effektivare
insolvensförfaranden. Förhandlingarna sker under rådet för rätts- och inrikes
frågor. Eftersom förslaget bland annat siktar på att främja
kapitalmarknadsfinansiering för företag och hindra uppbyggnaden av dåliga
lån i den europeiska banksektorn har det bäring på både
kapitalmarknadsunionen och bankunionen

Förslaget ska underlätta för företag och entreprenörer att lösa finansiella
problem i ett tidigt skede istället för att hamna i konkurs. Förslaget innebär
en minimiharmonisering inom EU av regler för företagsrekonstruktion och
skuldavskrivning. Förslaget syftar också till att effektivisera vissa typer av
konkursförfaranden som ännu skiljer sig åt mellan medlemsstaterna.

Momsfrågor

Ekofinrådet nådde en överenskommelse till ett förslag som förblev olöst på
rådets förra möte 25 maj om förbättring av det administrativa samarbetet för
att motverka mervärdesskattebedrägerier. Syftet är att skattemyndigheterna i
medlemsländerna ska få bättre verktyg för att förhindra bedrägerier vid
handel mellan företag över gränser.

Däremot nådde rådet ingen överenskommelse om så kallade enkla lösningar
för gränsöverskridande handel inom området för mervärdesskatt som avser
harmonisera reglerna vid varuhandel inom EU.

Nationella reformprogram för 2018

Ministrarna godkände planeringsterminens ekonomiska landspecifika
rekommendationer.

Rapport om kriterierna för euron

Rådet hade en diskussion om de så kallade konvergensrapporterna. De tas
fram vartannat år av EU-kommissionen och Europeiska centralbanken för att
bedöma om de länder som inte infört euron uppfyller de så kallade
konvergenskriterierna för att gå över till den gemensamma valutan.

Enligt bedömningarna uppfyller Sverige kraven på sunda offentliga finanser,
långsiktig räntenivå och prisstabilitet men inte kravet på växelkursstabilitet.
Den svenska centralbankslagstiftningen bedöms inte heller överensstämma



med EU-rätten.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på Ekofin-mötet 22
juni. Mötet ägde rum i Luxemburg.

Finansministern deltog i samband med Ekofin-rådets möte också i
Eurogruppen 21 juni. Eurogruppen träffades då i ett så kallat inklusivt format
där både de länder som har euron som valuta, och de som står utanför
valutasamarbetet, deltog. På mötet förbereddes eurotoppmötet den 29 juni.

I samband med Ekofin-rådets möte hölls även det sedvanliga årsmötet i
EIB:s guvernörsstyrelse.



Artikel från Finansdepartementet

Reformtabeller 2015-2018
Publicerad 21 juni 2018

På denna sida har vi samlat länkar till de reformtabeller
som publicerats i samband med de ekonomiska
vårpropositionerna och budgetpropositionerna 2015-
2018.
Förslag i vårändringsbudget för 2018

Reformer och finansiering i budgetpropositionen för 2018

Åtgärder i vårändringsbudgeten för 2017

Reformer och finansiering i budgetpropositionen för 2017

Åtgärder med anledning av det rådande omvärldsläget, i
vårändringsbudgeten för 2016

Reformer och finansiering i budgetpropositionen för 2016

Reformer och finansiering i vårpropositionen för 2015
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Artikel från Finansdepartementet

Momsregler och bankunionen på
Ekofin 22 juni
Publicerad 20 juni 2018

Enklare momsregler och bankunionens fullbordande är
två viktiga frågor som EU-ländernas ekonomi- och
finansministrar behandlar när de träffas 22 juni inom
ramen för Ekofin-rådet. En andra chans, det vill säga
förslag som ska underlätta för företag med finansiella
problem står också på dagordningen.

Enklare momsregler för handel över gränser

Rådet förväntas fatta beslut om inriktning på förslaget om justeringar för
mervärdesskatt vid handel mellan företag över gränser, så kallade enkla
lösningar. Dessa syftar till att motverka bedrägerier och att förenkla och
harmonisera mervärdesskattereglerna vid varuhandel inom EU.

Bankunionens tredje och sista steg

Rådet kommer att få en lägesrapport om arbetet med en gemensam
insättningsgarantiförsäkring. Arbetet pågår i en särskild arbetsgrupp och har
hittills enbart behandlat tekniska frågor i väntan på politiska diskussioner.

Förslaget är det sista steget för att färdigställa bankunionen och syftar till att
etablera en gemensam försäkringslösning för de nationella
insättningsgarantier som finns i de medlemsstater som är med i bankunionen.

Regeringen anser att den rapport ordförandeskap har tagit fram ger en rättvis
beskrivning av läget i de tekniska diskussioner som pågår.
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Bättre regler för insolvens och omstrukturering

EU-kommissionen kommer att informera om arbetet med ett förslag till
direktiv om omstrukturering av företag och åtgärder för insolvens, det vill
säga en andra chans.

Förslaget ska underlätta för företag och entreprenörer att lösa finansiella
problem och innebär harmonisering inom EU av regler för
företagsrekonstruktion och skuldavskrivning. Förslaget ska också
effektivisera så kallade insolvensförfaranden.

Nationella reformprogram för 2018

Ministrarna förväntas godkänna planeringsterminens ekonomiska
landspecifika rekommendationer.
Regeringen är positiv till rekommendationerna men understryker också att
det är upp till varje medlemsland att avgöra hur de ska förhålla sig till dem.

Genomförande av stabilitets– och tillväxtpakten

Rådet förväntas fatta beslut om stabilitets- och tillväxtpakten i både
korrigerande och förebyggande syfte. Det gäller dels budgetavvikelser i
Rumänien och Ungern, dels att Frankrike har vidtagit åtgärder för att komma
tillrätta med sitt alltför stora underskott.

Regeringen anser att det är viktigt att medlemsstaterna följer stabilitets- och
tillväxtpakten för att säkerställa de offentliga finansernas utveckling.
Regeringen står därför bakom förslag till beslut.

Rapport om kriterierna för euron

Rådet kommer att ha en diskussion om de så kallade konvergensrapporterna.
De tas fram minst vartannat år av EU-kommissionen och Europeiska
centralbanken för att bedöma om de länder som inte infört euron uppfyller
de så kallade konvergenskriterierna för att gå över till den gemensamma
valutan.

Enligt bedömningarna uppfyller Sverige kraven på sunda offentliga finanser,
långsiktig räntenivå och prisstabilitet men inte kravet på växelkursstabilitet.
Den svenska centralbankslagstiftningen bedöms inte heller överensstämma
med EU-rätten.



Regeringen delar EU-kommissionens och centralbankens bedömningar.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på Ekofin-mötet 22
juni. Mötet äger rum i Luxemburg.

Finansministern deltar i samband med Ekofin-rådets möte också i
Eurogruppen 21 juni. Eurogruppen träffas då i ett så kallat inklusivt format
där både de länder som har euron som valuta, och de som står utanför
valutasamarbetet, deltar. Då diskuteras EMU:s framtid.

 



Artikel från Finansdepartementet

Ekofin antog bankpaketet
Publicerad 29 maj 2018

När EU-ländernas finans- och ekonomiministrar möttes
25 maj fattade de beslut om det så kallade bankpaketet.
Beslutet innebär förändringar i flera olika lagstiftningar i
syfte att stärka EU:s finansiella stabilitet. De diskuterade
också reformer och makroekonomiska utmaningar.

Bankpaketet

Ministrarna antog en allmän inriktning i det så kallade bankpaketet. Det
innefattar ändringar av kapitaltäckningsdirektivet, krishanteringsdirektivet,
tillsynsförordningen och förordningen för bankunionens
resolutionsmyndighet.

De olika delarna har förhandlats i rådet sedan januari 2017 och syftar till att
förbättra nuvarande regelverk som infördes i spåren av finanskrisen. Beslutet
är också en del i arbetet med att fullborda bankunionen.

I den del av paketet som handlar om kapitaltäckning finns införandet av
internationella standarder som krav på stabil finansiering och bruttosoliditet.
Det finns också ändringar för att minska den administrativa bördan för
mindre finansiella institut. En annan viktig del handlar om de särskilda
kapitalkrav som tillsynsmyndigheter kan sätta utöver minimikraven.

Den del av paketet som rör krishantering handlar i huvudsak om krav på
nedskrivningsbara skulder, det vill säga en slags krockkudde för att täcka
förluster om en bank fallerar.

2018 års djupgranskningar och de landsspecifika
rekommendationerna
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Ekofin antog rådsslutsatser om EU-kommissionens djupgranskningar av
medlemsländer med obalanser samt om genomförandet av 2017 års
landsspecifika rekommendationer.

EU-kommissionen publicerade den årliga förvarningsrapporten hösten 2017.
Där framkom att djupgranskningar skulle göras för 12 medlemsstater,
däribland Sverige.

2018 års åldranderapport

Ekofin antog rådsslutsatser om 2018 års åldranderapport som presenterades
av EU-kommissionen.

Rapporten går igenom de ekonomiska och finanspolitiska konsekvenserna på
lång sikt av EU:s åldrande befolkning.

Rådsslutsatserna betonar betydelsen av att uppnå målet om sunda och
uthålliga offentliga finanser och samtidigt upprätthålla en hög kvalitet i
sjukvård och äldreomsorg.

På mötet diskuterades också en ändring i mervärdesskattedirektivet för
skattesatser för elektroniska publikationer, stärkt samarbete i kampen mot
momsbedrägerier och användning av omvänd skattskyldighet.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på mötet som ägde
rum i Bryssel. Hon deltog också i Eurogruppens möte som kvällen innan
träffades i ett så kallat inklusivt format där både de länder som har euron
som valuta, och de som står utanför valutasamarbetet, deltog.

 



Artikel från Finansdepartementet

Sverige deltar i Eurogruppens
möte
Publicerad 24 maj 2018

När Eurogruppen träffas i Bryssel 24 maj deltar även
EU-länder som inte har euron som valuta. Mötet
kommer att handla om två övergripande frågor,
slutförandet av bankunionen och den framtida rollen för
den europeiska stabilitetsmekanismen, ESM.
Regeringen anser att det är viktigt att den europeiska monetära unionen,
EMU, fungerar väl och att sammanhållningen bland EU:s samtliga
medlemsstater värnas.

Ett så kallat inkluderande mötesformat för eurogruppen är positivt då
regeringen anser att medlemsstater bör ha inflytande över beslut som
påverkar det egna landet. I detta arbete och i framtiden betonar Sverige att
likvärdig behandling av icke-euroländer som deltar i bankunionen säkras. 

Regeringen står bakom att det arbete som påbörjats prioriteras och att
bankunionen slutförs. Regeringen är positiv till att ESM görs till finansiell
säkerhetsmekanism, så kallad backstop, för den gemensamma fonden för
krishantering av banker.

Eurogruppsmötet 24 maj är det andra på kort tid i ett så kallat inkluderande
format som innebär att EU-länder deltar som inte har gått över till euron.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på mötet som 25
maj följs av EU:s ministerråd för ekonomiska och finansiella frågor.
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Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet

Tillfälligt kommunstöd för
ensamkommande unga
asylsökande m.fl.
Publicerad 24 maj 2018

Regeringen presenterar nu fördelningen av de 200
miljoner kronor som föreslagits i förstärkning av det
tillfälliga kommunstödet för ensamkommande unga.
Riksdagen planerar att fatta beslut om
vårändringsbudgeten för 2018 den 20 juni, därefter
kommer regeringen att fatta beslut om att betala ut
medlen via Migrationsverket.
Fördelningen baseras på antalet ensamkommande unga 18 år eller äldre som
var inskrivna i Migrationsverkets mottagningssystem den 13 maj 2018. Totalt
fanns 13 500 i denna grupp varav 4 000 bodde i anläggningsboende.
Fördelningen baseras på de 9 500 ensamkommande unga som inte flyttat till
anläggningsboende och motsvarar 21 000 kronor per person. Gruppen 13
500 överensstämmer delvis med den grupp som omfattas av förslaget till ny
möjlighet till uppehållstillstånd för studier men är inte begränsad till dem som
sökt asyl före den 24 november 2015 utan omfattar alla inskrivna som sökt
asyl som ensamkommande barn och som nu är över 18 år.

Tabell: Fördelning i kronor till kommuner (pdf)
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Artikel från Finansdepartementet

Momsfrågor, bankpaketet och
makroekonomi på Ekofinrådet
Publicerad 23 maj 2018

När EU:s ministerråd för ekonomiska och finansiella
frågor möts 25 maj får frågor som handlar om
momsbedrägerier stort utrymme. Ministrarna ska också
fatta beslut som stärker den finansiella stabiliteten och
diskutera genomförandet av reformer på nationell nivå.

Stärkt samarbete i kampen mot momsbedrägerier

På ministrarnas bord ligger ett förslag om samarbete på
mervärdesskatteområdet. EU-kommissionen presenterade förslaget hösten
2017.

Ministrarna ska vid mötet komma överens om en allmän inriktning på
förslaget som innebär en ändring i rådets förordning om administrativt
samarbete och arbetet mot mervärdesskattebedrägeri.

Syftet med förslaget är att skattemyndigheterna i medlemsländerna ska få
bättre verktyg för att förhindra bedrägerier vid gränsöverskridande handel.
Det ska ske med hjälp av bättre användning av och utbyte av information
mellan myndigheter. Förslaget innebär bland annat möjlighet till
gemensamma revisioner, att information i vissa fall ska lämnas till
brottsbekämpande myndigheter på EU-nivå och utökat samarbete mellan
skatte- och tullmyndigheter.

Regeringen anser att åtgärder behövs för att bekämpning
mervärdesskattebedrägerier. Regeringen är positiv till förslaget.

Omvänd momsskyldighet
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Vid mötet ska rådet komma överens om en allmän inriktning på förslaget om
ändring i mervärdesskattedirektivet för omvänd skattskyldighet.
Omvänd skattskyldighet innebär att köparen är skattskyldig för
mervärdesskatten i stället för säljaren. Systemet kan tillämpas på vissa varor
och tjänster som är särskilt utsatta för mervärdesskattebedrägerier. En
utökad användning av systemet drivs av ett antal medlemsstater som ett led i
att bekämpa bedrägerier.

Regeringen är tveksam till en utökad omvänd skattskyldighet men förslaget
har ett så pass restriktivt tillämpningsområde att risken för negativa
konsekvenser är små. Regeringen kan därför acceptera förslaget som en
åtgärd för att bekämpa bedrägerier.

Reducerad moms för e-publikationer

Vid mötet ska ministrarna komma överens om en allmän inriktning för
förslaget om ändring i mervärdesskattedirektivet för skattesatser för
elektroniska publikationer.

Enligt direktivet får medlemsstaterna endast tillämpa sänkta skattesatser på
tryckta böcker, tidningar och tidskrifter.

Det förslag som nu ligger på bordet innebär att medlemsstaterna ska kunna
tillämpa reducerade skattesatser även på elektroniska publikationer.

Regeringen anser att lika produkter ska beskattas på samma sätt och stödjer
därför förslaget.

Bankpaketet

Rådet föreslås anta en allmän inriktning i det så kallade bankpaketet. Paketet
innefattar ändringar av tillsynsförordningen, kapitaltäckningsdirektivet,
krishanteringsdirektivet och förordningen för bankunionens
resolutionsmyndighet.

De olika delarna har förhandlats i rådet sedan januari 2017 och syftar till att
förbättra nuvarande regelverk som infördes i spåren av finanskrisen.
Förslaget är också en del i arbetet med att fullborda bankunionen.

Bland förslagen om kapitaltäckning finns införandet av krav på stabil
finansiering och bruttosoliditet. Ändringarna ska också minska den
administrativa bördan för mindre institut. En annan viktig del handlar om de



särskilda kapitalkrav som tillsynsmyndigheter kan sätta utöver minimikraven.

Den del av paketet som rör krishantering handlar i huvudsak om krav på
nedskrivningsbara skulder, det vill säga en slags krockkudde som kan
användas för att täcka förluster om en bank fallerar.

Regeringen är positiv till arbetet med att stärka det finansiella systemet i EU.
Regeringen understryker att det är viktigt att värna medlemsstaterna har
tillräcklig flexibilitet att hantera de risker som identifieras för att säkerställa
stabiliteten. Regeringen förväntar sig att kunna stödja förslaget till allmän
inriktning.

2018 års djupgranskningar och de landsspecifika
rekommendationerna

Ekofin ska anta rådsslutsatser om EU-kommissionens djupgranskningar av
medlemsländer med obalanser samt om genomförandet av 2017 års
landsspecifika rekommendationer.

EU-kommissionen publicerade den årliga förvarningsrapporten hösten 2017.
Där framkom att djupgranskningar skulle göras för 12 medlemsstater,
däribland Sverige.

Regeringen står bakom förslaget till rådsslutsatser och EU-kommissionen
övergripande bedömningar.

2018 års åldranderapport

Ekofinrådet förväntas anta rådsslutsatser om 2018 års åldranderapport.
Rapporten går igenom de ekonomiska och finanspolitiska konsekvenserna på
lång sikt av EU:s åldrande befolkning.

Förslaget till rådsslutsatser betonar betydelsen av att uppnå målet om sunda
och uthålliga offentliga finanser och samtidigt upprätthålla en hög kvalitet i
sjukvård och äldreomsorg.

Regeringen ställer sig bakom utkastet till rådsslutsatser

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige i mötet som äger
rum i Bryssel. Hon deltar också i Eurogruppens möte som kvällen innan
träffas i ett så kallat inklusivt format där också de länder som inte har euron



som valuta deltar.  



Artikel från Finansdepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige arrangerar Stockholm Tax
Conference - internationell
skattekonferens om
kapacitetsbyggnad, 30–31 maj
Publicerad 22 maj 2018

En effektiv och fungerande skatteförvaltning är grunden
till att bygga upp och långsiktigt finansiera ett
fungerande samhälle, bekämpa fattigdom och uppnå
målen i Agenda 2030. Sverige har därför bjudit in
representanter för regeringar i 160 länder, myndigheter,
internationella och regionala organisationer,
civilsamhälle och näringsliv för att utbyta erfarenheter
om kapacitetsbyggnad på skatteområdet. Stockholm
Tax Conference arrangeras 30–31 maj.
Finansminister Magdalena Andersson och vice statsminister och minister för
internationellt utvecklingssamarbete och klimat, Isabella Lövin är värdar för
konferensen som arrangeras av Sida och Skatteverket på Waterfront
Congress Centre i Stockholm. Konferensen ska bidra till att stötta
kapacitetsbyggnad på skatteområdet i låg- och medelinkomstländer och är en
del av regeringens 12-punktsprogram för att motverka skatteflykt,
skatteundandragande och penningtvätt.

Omkring 500 deltagare väntas delta på konferensen. Under konferensen
kommer flera goda exempel att belysas om ämnen som samarbetet mellan
regering och näringsliv, transparens inom skattesystem, hur digitalisering och
civilsamhällets kan främja kapacitetsuppbyggnad samt genomförandet av
Addis Tax Initiative som bl.a. innebär att Sverige till år 2020 ska fördubbla
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medlen till kapacitetsutveckling inom skatteområdet. Bland talarna under
konferensen kan nämnas Sydafrikas f.d. president Thabo Mbeki, Benins
finansminister Romuald Wadagni, Navid Hanif från FN, James A Brumby
från Världsbanken och Felix Fernandez Shaw från EU-kommissionen.

Med bl.a. det internationella arbetet för utvecklingsfinansiering (Addis
Ababa Action Agenda) som utgångspunkt utgör konferensen ett viktigt
komplement till internationella institutioners arbete och initiativ på
skatteområdet. Hit hör bland annat Platform for Collaboration on Tax-
initiativets konferens i februari 2018, Financing for Development Forum i
april 2018 och FN-toppmötet om SDG-finansiering i september 2018.

Mer information om konferensen samt program finner du på konferensens
hemsida www.stockholmtaxconference2018.se.

Följ gärna dialogen på sociala medier! Vi twittrar under hashtagg
#sthlmtaxconf och #tax4dev.

Datum: 30–31 maj.
Plats: Waterfront Congress Center

#sthlmtaxconf
#tax4dev



Artikel från Näringsdepartementet

Hur rustar vi oss för
konjunkturskifte och omställning?
Publicerad 16 maj 2018

Det går bra för svensk industri. Tillväxten i
industriproduktionen är stark, varuexporten ökar och
investeringarna ligger på historiskt höga nivåer.
Samtidigt vet vi att ett konjunkturskifte kommer förr eller
senare. Den teknologiska utvecklingen går samtidigt
snabbt och det finns ett stort behov av
kompetensomställning. I början på maj bjöd regeringen
in till expertseminarium och industrisamtal för att
diskutera hur vi rustar Sverige för dessa parallella
utmaningar och vilka roller samhället respektive
industrin har.
Samtalen samarrangerades av regeringen, Almega och Industrirådet.
Representanter från industrins parter, företag, regioner, kommuner och
myndigheter deltog. Slutsatserna från expertseminariet bidrog till det
efterföljande industrisamtalet som är ett återkommande högnivåmöte mellan
ministrar och industrins parter där näringsminister Mikael Damberg och
finansminister Magdalena Andersson deltog.

– Det är en paradox att man i högkonjunktur inte har tid till
kompetensutveckling och i lågkonjunktur inte har råd, sa
Näringsdepartementets statssekreterare Niklas Johansson när han inledde
expertseminariet.

– De flesta bedömare tror att vi kan vänta oss en mer normal nedgång än
under finanskrisen 2008–2009. Men när det kommer en
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konjunkturavmattning kommer finanspolitiken sannolikt behöva spela en
viktigare roll än tidigare. En utmaning är att veta om en nedgång är
konjunkturellt eller strukturellt betingad, sa Karolina Ekholm,
statssekreterare vid Finansdepartementet.

"Vikten av kommunikation"

Hans Lindblad, generaldirektör för Riksgäldskontoret och statssekreterare
under finanskrisen, talade om vikten av att agera snabbt, tydligt och resolut
samt att undvika tillfälliga riktade åtgärder eftersom de ger mindre effekt än
breda och generella åtgärder. Han poängterade också vikten av
kommunikation – det handlar om att hela tiden berätta vad som görs.

Under expertseminariet framkom bland annat:

För företagen är det av största vikt att säkra kompetensen inför och
under ett konjunkturskifte.
Det offentliga kan bidra på många sätt. Det är viktigt att använda
befintliga strukturer och paletter av lösningar, att skapa handlingsplaner
och identifiera vad som kan skalas upp snabbt.
Korttidsarbetessystemet lyftes som centralt för att kunna behålla
personal i tillfälliga nedgångar, liksom att det borde vara mer
konkurrensneutralt utformat visavi Sveriges konkurrentländer.
Det behövs nya modeller för livslångt lärande.
Finanskrisen visade vikten av statliga verktyg, t ex företagslån från Almi
och exportkrediter från Exportkreditnämnden, när företagens
lånemöjligheter på den reguljära marknaden drastiskt försämras. Dessa
erfarenheter utgör en bra grund för att utforma välfungerande verktyg
för en framtida nedgång.

"Statsskulden på lägsta nivå sen 1977"

Många kloka tankar togs vidare till industrisamtalet med näringsminister
Mikael Damberg och finansminister Magdalena Andersson. Här deltog
representanter från Industrirådet och Almega. Särskilt inbjudna var också
AB Volvo, Holmen AB, WSP Sverige AB och Combient AB.

– Det är glädjande att det går så bra för svensk ekonomi och industri just nu,
men vi ska passa på att i goda tider diskutera hur man kan möta och till och
med använda en nedgång för att stå starkare sedan, inledde närings- och
innovationsminister Mikael Damberg.



– Den ekonomiska prognosen ser bra ut just nu, men vi ser risker för svensk
ekonomi – inte minst risken för en mer utbredd protektionism. Just därför är
det bra att vi har rustat Sverige, främst genom att vi har minskat statsskulden
med tio procentenheter under mandatperioden. Statsskulden är på sin lägsta
nivå sen 1977, sa finansminister Magdalena Andersson.

Under industrisamtalet talades det om att en konjunkturnedgång kommer att
driva på och förstärka den digitala strukturomvandlingen. Vidare
diskuterades kompetensomställningen och att det krävs en ny kultur för
livslångt lärande både på företagen och i utbildningssystemet. För företagen
är det framför allt viktigt att sprida affärerna och försöka arbeta
kontracykliskt. Från det offentliga efterfrågades konkurrenskraftigt system
för korttidsarbete samt incitament för investeringar i kompetensutveckling.



Artikel från Finansdepartementet

Årets utgåva av Nordic Economic
Policy Review om ökade
inkomstskillnader i Norden
Publicerad 19 april 2018

Onsdagen den 18 april lanserades den senaste utgåvan
av Nordic Economic Policy Review (NEPR), i år på
temat ökade inkomstskillnader i de nordiska länderna.
Vid lanseringen som anordnades av
Finansdepartementet, Nordregio och Nordiska
ministerrådet presenterades och diskuterades artiklarna
i rapporten.
NEPR är en ekonomisk tidskrift som initierades av de nordiska
finansministrarna 2009 för att göra aktuell ekonomisk-politisk forskning mer
tillgänglig för beslutsfattare och för att uppmuntra en bredare diskussion om
gemensamma ekonomisk-politiska frågor i de nordiska länderna. Årets
utgåva innehåller fem artiklar av elva forskare som presenterar sin forskning
kring ökade inkomstskillnader i de nordiska länderna ur olika perspektiv.
Redaktörer för rapporten är professorerna Lars Calmfors och Jesper Roine.

- Ökad ojämlikhet leder till att samhällen slits isär. När det går bra för svensk
ekonomi ska det märkas för vanligt folk. Ett starkt samhälle byggs inte med
skattesänkningar för de som tjänar mest. Sverige utvecklas i rätt riktning,
men vi kommer att behöva göra mer, säger finansminister Magdalena
Andersson som inledningstalade under lanseringen.

I samband med lanseringen hölls en paneldiskussion med deltagande av
Carola Lemne, VD för Svenskt Näringsliv, Karl-Petter Thorwaldsson, LO-
ordförande och Karolina Ekholm, statssekreterare i Finansdepartementet.
Panelen modererades av professor Lars Calmfors.
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Artikel från Finansdepartementet

Finanspolitikens inriktning - april
2018
Publicerad 16 april 2018

Denna text är ett utdrag ur kapitlet Riktlinjer för den ekonomiska politiken
och budgetpolitiken i 2018 års ekonomiska vårproposition.

Samhällsbygget – ett tryggt och hållbart Sverige

Politikens uppgift är att finna lösningar på samhällsproblem och lägga
grunden för en bättre framtid. Under mandatperioden har reformer
genomförts för att öka tryggheten, hållbarheten och jämlikheten i hela
landet. Nu tar regeringen denna mandatperiods arbete i mål med ytterligare
offensiva satsningar. Jämlikheten ska öka. Välfärden ska byggas ut i hela
landet. Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland. Etableringen av
nyanlända behöver gå ännu snabbare. En nationell kraftsamling krävs för att
stävja och förebygga kriminaliteten och stärka demokratin.

De gångna åren har visat att ett bättre Sverige är möjligt, när vi håller ihop
och löser problem tillsammans. Med en fast politisk vilja kan det växande
välståndet komma alla i landet till del. Med principen att gemensamma
investeringar för framtiden går före stora skattesänkningar kan Sveriges
samlade styrka öka. Med en politik som minskar skillnader i ekonomiska
villkor mellan olika grupper ges förutsättningar för ett fritt och jämlikt
samhälle. Så kan trygghet och framtidstro växa.

När regeringen tillträdde var underskottet i de offentliga finanserna hela 60
miljarder kronor. Ungdomsarbetslösheten var mycket hög och
kunskapsresultaten i skolan sjönk. Växande klyftor, bostadsbrist och
bristande utbildningsinvesteringar hämmade tillväxten. Jobben, välfärden
och klimatet hade fått stå tillbaka till förmån för orättvisa och ofinansierade
skattesänkningar i många år.
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Regeringen har sedan 2014 i stället fört Sverige i en annan riktning.
Investeringar i samhällsbygget har ersatt skattesänkningarna. Ansvar för
statsfinanserna har präglat reformpolitiken. Stora underskott har vänts till ett
överskott på över 50 miljarder kronor. Statsskuldskvoten beräknas 2018 bli
den lägsta sedan 1977. Migrationspolitiken har lagts om. Skolresultaten har
vänt uppåt. Ytterligare en kvarts miljon människor i Sverige har nu ett jobb
att gå till. Ungdomsarbetslösheten är på den lägsta nivån sedan 2003. Sverige
är ledande i klimatomställningen. Nu går utvecklingen åt rätt håll.
Förutsättningarna för att lösa dagens samhällsproblem och rusta välfärden
inför framtida lågkonjunktur är goda. Med den svenska modellen som grund
och moderniseringen som verktyg kan vi bygga ett tryggt och hållbart
samhälle.

Under mandatperioden har ett antal omfördelande reformer genomförts. Det
arbetet ska fortsätta och Sverige ska vara ett jämlikt land. Investeringar och
reformer som stärker omfördelningen och ger alla möjlighet att delta på
arbetsmarknaden minskar klyftorna, ökar tilliten och stärker ekonomin.
Jämlikhet och utveckling förstärker varandra.

Fler ska komma i arbete. Regeringens mål om att Sverige ska ha EU:s lägsta
arbetslöshet vägleder den ekonomiska politiken. Sveriges arbetsgivare står
redo att anställa 100 000 personer om de hittar rätt kompetens. Därför
bygger regeringen ut kunskapslyftet, med fler platser inom yrkesinriktad
kommunal vuxenutbildning, folkhögskola, yrkeshögskola samt universitet
och högskolor, möjliggör fler extratjänster samt inför utbildningsplikt för
nyanlända. Alla kvinnor och män ska ha möjlighet till den frihet och
självbestämmande som en egen arbetsinkomst innebär. Vägen framåt är
kunskap, inte låga löner. Den svenska modellen förutsätter ordning och reda
på arbetsmarknaden med goda arbetsvillkor och trygga anställningar.
Regeringen stödjer parternas strävan att gemensamt utveckla
arbetsmarknaden med etableringsjobben. Med investeringar i vägar och
järnvägar, bostadsbyggande och bredband kan företag växa och människor
bo och arbeta i hela landet.

Välfärden ska finnas där människor bor och ska gå att lita på oavsett var i
Sverige man befinner sig. Det föds allt fler barn i Sverige och tack vare
bättre folkhälsa lever vi allt längre. Därför behöver sjukvården, skolan, barn-
och äldreomsorgen byggas ut i hela landet, arbetsvillkoren förbättras och nya
smarta lösningar skapas för att möta framtidens personalbehov. Det närmsta
årtiondet behöver därför minst 200 000 fler anställas inom välfärden.
Utbyggnaden har påbörjats. Redan i dag arbetar över 100 000 fler i välfärden
än när regeringen tillträdde. Den positiva trenden med höjda



kunskapsresultat för svenska elever ska förstärkas. Äldre som varit med och
byggt vårt land ska inte betala högre skatt än löntagare. Styrkan i svensk
ekonomi ska komma alla till del. I den gemensamt finansierade välfärden
finns en stark omfördelande kraft. Sverige ska fortsatt vara ett ledande
välfärdsland. Den ekonomiska ojämlikheten ska bekämpas med en aktiv
fördelningspolitik.

Regeringen har genomfört de största satsningarna på miljö och klimat i
svensk historia. Utsläppen från industrin, bostäder och transportsektorn
minskar. Satsningar på solceller, vind, bioenergi och ny teknik ökar takten
för att Sverige ska nå målet om 100 procent förnybar elproduktion till 2040.
Minskade växthusgasutsläpp går att kombinera med ekonomisk utveckling.
Hållbarheten i handeln måste öka och konsumtionens utsläpp minska.
Sveriges värdefulla natur ska skötas och skyddas för både friluftsliv och den
biologiska mångfalden. Det är rätt väg att gå. Riksdagen har antagit en
klimatlag som utgör grunden för regeringens klimatpolitiska arbete. Nu är
Sverige ledande i klimatomställningen. Dagens miljöproblem kan inte lämnas
över till kommande generationer att hantera.

Trygghet är en grundsten i den svenska modellen, ett hållbart samhälle är
vägen framåt. Det krävs också en kraftsamling för att stävja brottsligheten
och upprätthålla säkerhet och demokrati. Totalförsvaret ska stärkas.
Tryggheten ska öka i bostadsområden, på busstationer, på sjukhus och i
skolor. Polismyndigheten och Tullverket ges ökade resurser. Blåljuspersonal
ska skyddas. Sveriges beredskap mot terrorattentat ska fortsatt stärkas.
Narkotika och vapen ska stoppas vid gränsen. Förmågan att ingripa mot
organiserad brottslighet ska öka och straffen skärpas. Polisens förmåga att
utreda sexualbrott ska öka. Det förebyggande arbetet för att motverka
sexuella trakasserier, våld och kränkande behandling ska stärkas, bl.a.
genom utbildnings- och informationsinsatser inom rättsväsendet,skolan och
socialtjänsten och genom stärkt stöd till regionala skyddsombud. Samhället
måste bli mycket bättre på att förebygga våld mot kvinnor och hedersvåld.

I en ny tid när falska nyheter, hot och hat, rasism och intolerans förgiftar det
demokratiska samtalet måste vi gemensamt värna den infrastruktur av
myndigheter, domstolar, journalister, lärare och bibliotekarier som ska värna
rättssäkerheten, faktakunskapen och det fria ordet. Sverige ska vara ett land
i sammanhållning där yttrandefriheten står stark.

Regeringen har infört nya indikatorer på välstånd som kompletterar BNP och
är bredare mått på samhällsutveckling.



Prognoserna i denna ekonomiska vårproposition sträcker sig långt in i nästa
mandatperiod. De bygger på regeringens hittills förda politik och vägval
framåt, på att investeringar i samhällsbygget går före stora skattesänkningar.
Med en annan regering som väljer en annan politisk inriktning blir utfallet ett
annat. Ett tryggt och hållbart Sverige är regeringens vägval. Sverige står nu
väl rustat. Samhällsproblemen går att lösa, om vi gör det tillsammans.

Denna proposition bygger på en överenskommelse mellan regeringspartierna
och Vänsterpartiet.

 

Förslag i propositionen Vårändringsbudget för 2018

Av tabell 3.1 framgår de viktigaste åtgärderna som regeringen föreslår i
propositionen Vårändringsbudget för 2018 (prop. 2017/18:99).

Tabell 3.1 Förslag i propositionen Vårändringsbudget för 2018 (som pdf)

Tabell 3.1 Förslag i propositionen Vårändringsbudget för 2018 (som excel)



Artikel från Finansdepartementet

Alla som kan jobba ska jobba
Publicerad 16 april 2018

Utöver att vara grunden för den gemensamma välfärden innebär ett arbete
för individen både gemenskap, ekonomisk frihet och bättre möjlighet att
forma sitt eget liv. Sedan regeringen tillträdde har 300 000 fler kvinnor och
män ett arbete att gå till. Sysselsättningsgraden i åldrarna 20–64 år är den
högsta som uppmätts i EU. Arbetslösheten har sjunkit och
ungdomsarbetslösheten är den lägsta sedan 2002. Andelen personer som är
beroende av bidrag och ersättningar har inte varit så låg sedan 1981.

Men det är inte tillräckligt. Fortfarande har alltför många svårt att få ett
arbete, särskilt de som inte gått ut gymnasiet eller som är födda utanför
Europa. Samtidigt är bristen på arbetskraft stor i många sektorer, och
behovet av arbetskraft med minst en gymnasial utbildning är stort. Idag finns
det runt 120 000 lediga jobb i Sverige samtidigt som runt 350 000 personer är
arbetslösa.

Hela landet ska växa

En förutsättning för Sveriges välfärd är växande och innovativa företag,
bostäder och fungerande infrastruktur i hela landet.

Fler och växande företag; regeringen har bl.a. infört ett växa-stöd på
uppemot 63 000 kronor per år för enmansföretagare som anställer sin
första medarbetare. Dessutom har regeringen infört lättnader i
beskattning av vissa personaloptioner för att underlätta för små, unga
företag att rekrytera och behålla nyckelkompetens. Regeringen har
också samlat exportfrämjande myndigheter och organisationer i
regionala exportcentra i flera städer runtom Sverige för att få fler företag
att växa internationellt. Regeringen har även inrättat ett innovationsråd
och fem strategiska samverkansprogram, för att i samverkan med
offentliga aktörer, näringsliv och akademi, identifiera nya, innovativa
lösningar som stärker konkurrenskraften, bidrar till en hållbar utveckling
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och skapar fler jobb.
Stärkt regional utveckling; en ny, sammanhållen landsbygdspolitik har
tagits fram med förslag om förbättrat företagsklimat och stärkta
möjligheter till utbildning och kompetensförsörjning i hela landet.
Sammanlagt har 21 myndigheter helt eller delvis omlokaliserats och en
ny serviceorganisation ska skapas i Statens servicecenter. Det väntas
omfördela över 2 000 nya arbetstillfällen från Stockholm till övriga delar
av landet och förbättra den statliga servicen. Regeringen har också
målsättningen att hela Sverige ska vara uppkopplat till 2025.
Fler bostäder och bättre infrastruktur; regeringen har gjort den
största bostadspolitiska satsningen på 20 år med runt 6 miljarder kronor
per år på ett investeringsstöd för hyresrätter med rimliga hyror, bonus till
kommuner som tilldelar mark, upprustning och energieffektivisering av
miljonprogrammen, ett investeringsstöd för byggande av äldreboenden
och ett stöd för marksanering. Förra året beviljades stöd för att bygga 10
000 hyresrätter och studentbostäder med rimliga hyror. Regeringen
genomför också 22 åtgärder för fler bostäder. Det handlar bl.a. om
kortare ledtider, sänkta kostnader, mer byggklar mark samt fler
hyresrätter. Även satsningen på infrastrukturen är historiskt stor, och
resurserna till järnvägsunderhåll har ökat med 20 procent.

Kompetensen ska motsvara de behov som finns

Investeringar i kunskap och matchning krävs för att arbetsgivare ska kunna
anställa dem de behöver. Sveriges arbetsgivare står redo att anställa 120 000
personer om de hittar rätt kompetens.

Kunskapslyftet; utbildningsplatser inom högskola, yrkeshögskola,
folkhögskola samt regionalt yrkesvux har byggts ut kraftigt. Lyftet
kommer att omfatta cirka 100 000 utbildningsplatser 2021.
Stöd till studier; ett studiestartsstöd har införts med ett bidrag på ca 9
200 kronor per studiemånad för de med stora utbildningsbehov.
Bidragsdelen inom studiemedlet har höjts med ca 300 kronor per
studiemånad.
Lån för körkortsutbildning; vissa arbetslösa och unga kommer att
erbjudas lån för körkortsutbildning för att förbättra möjligheten till
etablering på arbetsmarknaden.

Vägarna till jobb ska bli fler och enklare

Fler människor ska ges möjlighet att delta i arbetslivet. Vägarna till arbete



stärks för fler och matchningen på arbetsmarknaden underlättas.

Extratjänster; kommuner, landsting och vissa ideella aktörer kan
anställa personer på extratjänster där långtidsarbetslösa eller nyanlända
kan gå sida vid sida med de som har utbildning och samtidigt vara till
hjälp vid till exempel städning och matlagning. Statliga myndigheter kan
också anställa personer på extratjänster, de kallas då moderna
beredskapsjobb. I slutet av februari hade drygt 14 000 personer en
extratjänst varav 1 000 är moderna beredskapsjobb.
Introduktionsjobb; regeringen förenklar och förstärker systemet för
anställningsstöd. Fem olika stödformer blir ett. Med färre, enklare och
mer kraftfulla stöd blir det mer attraktivt för arbetsgivare att anställa de
kvinnor och män som har svag förankring på arbetsmarknaden.
Lönebidrag: taket för den högsta bidragsgrundande lönen i lönebidragen
höjs stegvis för att uppgå till 20 000 kronor per månad år 2020 och
harmoniseras därmed med övriga anställningsstöd.
Etableringsjobb; regeringen, LO, Unionen och Svenskt Näringsliv är
överens om en helt ny modell för staten att stimulera att nyanlända och
långtidsarbetslösa får jobb.
90-dagarsgaranti; regeringen har infört en garanti som innebär att alla
unga arbetslösa ska få ett erbjudande om jobb, utbildning eller annan
insats inom 90 dagar.

Fler nyanlända ska in på arbetsmarknaden

Etableringen går snabbare. Det har tidigare tagit upp till tio år innan hälften
av de nyanlända har etablerat sig på arbetsmarknaden. Nu ser vi att nästan
hälften, 48,5 procent, av dem som mottogs 2011 hade jobb redan efter fem
år. Men nyanländas integration behöver gå ännu snabbare än idag, inte minst
kvinnornas. Regeringen har därför infört en rad åtgärder.

Mer insatser under asyltiden har införts bland annat genom att öka
tillgången till samhällsinformation och insatser i svenska.
Samma krav som för andra arbetssökande; det finns möjlighet till
etableringsinsatser men det ställer samma krav som för andra arbetslösa
på att t.ex. söka och ta del av utbildning. Regeringen har också infört en
utbildningsplikt.
Särskilda insatser för utrikes födda kvinnor; vårdnadsbidraget har
avskaffats och föräldrapenningen begränsats för de föräldrar som
kommer till Sverige med barn äldre än ett år. Möjligheter att lära sig
svenska under föräldraledigheten, studieförbundens uppsökande och



studiemotiverande insatser och bättre förutsättningar att kunna starta
eget företag kan också bidra till att öka sysselsättningen bland utrikes
födda kvinnor.

Ordning och reda på arbetsmarknaden

Den svenska modellen förutsätter ordning och reda på arbetsmarknaden och
jämbördiga parter. Svenska löner och villkor ska gälla för alla som arbetar i
Sverige.

Lex Laval har rivits upp. Nya regler som innebär stärkt rätt att kräva
kollektivavtal av utländska företag som skickar anställda på tillfälliga
jobb i Sverige (så kallad utstationering) gäller från 1 juni 2017.
Entreprenörsansvar i bygg- och anläggningsbranschen; har införts
för att skydda arbetstagare från utnyttjande och motverka fusk och
kriminalitet. En arbetstagare som inte får lön ska kunna få betalt av det
företag som anlitat arbetstagarens arbetsgivare. I andra hand ska
huvudentreprenören ansvara.
Myndighetsgemensamma kontroller; Arbetsmiljöverket har
tillsammans med sju andra myndigheter fått i uppdrag att utveckla
metoder för gemensam kontroll för att motverka fusk, regelöverträdelser
och brottslighet i arbetslivet.
Personalliggare i fler verksamheter; har införts även för
fordonsserviceverksamhet, livsmedels- och tobaksgrossister samt
kropps- och skönhetsvård. Sådana krav finns redan idag för
restauranger, frisörer, tvätterier och byggarbetsplatser och är ett
effektivt sätt att förebygga svartarbete. Det är inte bara fler
verksamheter som omfattas av kravet på personalliggare, reglerna har
också skärpts. Skatteverket får därmed bättre förutsättningar att besluta
om rätt skatter och avgifter.
Sociala villkor vid offentlig upphandling; målet är att göra den
offentliga delen av samhällsekonomin fri från lönedumpning och
oschysta villkor. Under 2017 trädde nya lagar i kraft på området.
Stärkt a-kassa och avdragsgill fackavgift; regeringen har stärkt a-
kassan under mandatperioden och föreslår att den som är med i facket
fr.o.m. den 1 juli 2018 får en skattereduktion med 25 procent av
medlemsavgiften.

Tabell: Satsningar för fler jobb



Artikel från Finansdepartementet

Styrkan i svensk ekonomi ska
komma alla till del
Publicerad 16 april 2018

När Sverige står starkt ska det märkas i vardagen också för pensionärer,
barnfamiljer och studenter. Den ekonomiska ojämlikheten ska bekämpas
med en aktiv fördelningspolitik.

Inkomstskillnaderna – mätt som både löne- och kapitalinkomst – har ökat
såväl i Sverige som i omvärlden de senaste 20 åren. Gemensamt finansierad
välfärd bidrar till ökad jämlikhet, varför regeringen gjort historiskt stora
satsningar på vård, skola och omsorg. Men regeringen har också gjort riktade
satsningar på hushåll med låga inkomster. Mycket har gjorts, varav några
exempel nämns nedan, men mer behövs.
(Se vårpropositionens fördelningsbilaga för en fullständig lista över samtliga
reformer som har påverkat de disponibla inkomsterna under
mandatperioden.)

Familjer med barn ska ha bättre villkor

Den ekonomiska familjepolitiken är en grundläggande del av den svenska
modellen.

Höjt barnbidrag; med 200 kronor i månaden från och med mars 2018.
Det hade inte höjts på 12 år.
Höjt flerbarnstillägg för tredje barnet från 454 till 580 kronor från den
1 januari 2017.
Höjt studiebidrag respektive bidragsdel i studiemedlen; med 200
kronor i månaden för bl.a. gymnasieelever fr.o.m. mars 2018, men med
utbetalningar från juli. Samtidigt höjs bidragsdelen i studiemedlen med
ca 300 kr per månad fr. o. m. juli 2018.
Höjt underhållsstöd; med 150 kronor i månaden för barn som har fyllt
15 år. Höjningen trädde i kraft januari 2018. Regeringen har också
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föreslagit ytterligare höjningar med 350 kronor i månaden för barn över
15 år som ska träda i kraft 1 augusti 2018 och 150 kronor i månaden för
barn 11-14 år som ska träda i kraft den 1 januari 2019.

Pensionärer ska ha större ekonomisk trygghet

Pensionärer med ett långt yrkesliv bakom sig har bidragit till att bygga vår
välfärd. Jobbskatteavdragen som den förra regeringen införde innebar att
pension beskattades hårdare än lön. Regeringen har tagit flera steg för att
sluta den oanständiga skatteklyftan och har då börjat med de som har lägst
inkomst. Skatteklyftan ska vara borta till 2020.

Minskad skatteklyfta och sänkt skatt för alla över 65; de över 65 år
med inkomster upp till ca 17 000 kr i månaden har nu samma skattesats
som de som arbetar. Regeringen avser att sluta hälften av den
återstående klyftan 2019 och resten 2020. Men alla över 65 år som har
inkomster på upp till 35 000 kr i månaden har fått sänkt skatt. Det
motsvarar ungefär 85 procent av alla personer över 65 år.
Höjt bostadstillägg; har höjts i flera steg och kommer att höjas
ytterligare. 290 000 pensionärer, 75 procent kvinnor, har hittills fått ett
höjt bostadstillägg med upp till 470 kronor i månaden.

Den som blir arbetslös ska ha bättre skydd

Ny och effektivare arbetslöshetsförsäkring; regeringen tillsätter en
utredning som ska ge ett förslag senast 31 januari 2020.
Höjt tak i a-kassan; den högsta dagpenningen höjdes från 680 till 910
kr fr.o.m. september 2015, vilket gör att den som har en månadsinkomst
på upp till 25 000 kronor får 80 procent av sin inkomst de första 100
dagarna. Det är den första höjningen sedan 2002.
Höjt grundbelopp; grundbeloppet i arbetslöshetsförsäkringen höjdes
från 320 kronor till 365 kronor per dag fr.o.m. september 2015.
Bättre möjlighet till ersättning för deltidsarbetslösa; fr.o.m. 15 maj 2017
går det att vara deltidsarbetslös och få ersättning under 60 veckor istället
för 75 dagar. Detta för att den som söker jobb inte ska känna sig tvingad
att tacka nej till deltidsarbete under tiden.

Sjukförsäkringen ska fungera som skydd

Sjukförsäkringen ska skydda mot inkomstbortfall när arbetsförmågan är
nedsatt på grund av sjukdom och samtidigt ge drivkrafter till omställning och



arbete.

Höjt tak i sjukförsäkringen; från 7,5 till 8 prisbasbelopp från och med
den 1 juli 2018.
Avskaffande av den bortre tidsgränsen från och med den 1 februari
2016.
Nytt åtgärdsprogram för bättre stöd; regeringen har presenterat ett
åtgärdsprogram för att den som är sjukskriven ska kunna få bättre stöd i
vägen mot bättre hälsa och arbetsförmåga.

De med sjuk- och aktivitetsersättning ska ha större
ekonomisk trygghet

Personer som har sin försörjning från sjuk- eller aktivitetsersättning får
varken jobbskatteavdrag eller det förhöjda grundavdraget för äldre.

En skattereduktion för sjuk- och aktivitetsersättning har införts
fr.o.m. 2018.
Höjd garantinivå i sjuk- och aktivitetsersättningen; från och med den
1 juli 2018.
Höjt bostadstillägg; ersättningsgraden har höjts i flera steg precis som
för pensionärer och är fr.o.m. den 1 januari 2018 96 procent för
kostnader upp till 5000 och 70 procent för kostnader på upp till 5 600
kronor.

Tabell: Satsningar för minskade klyftor

 



Artikel från Finansdepartementet

Sverige ska vara ett bra land att
åldras i
Publicerad 16 april 2018

Äldre ska kunna leva ett gott och aktivt liv efter arbetslivet och har rätt till
ekonomisk trygghet. De har genom ett långt yrkesliv bidragit till att bygga
dagens välfärd och ska beskattas på samma sätt som de som arbetar idag.

Dessutom - om välfärden inte fungerar går det inte bara ut över de äldre,
utan även anhöriga drabbas. Regeringen har därför satsat på en trygg
äldreomsorg med god kvalitet. Sverige ska vara ett bra land att åldras i.

Att fler människor har arbetat har påverkat pensionerna positivt.
Tillsammans med den goda utvecklingen av inkomst- och garantipensionen
har regeringens skattesänkning för pensionärer och höjning av
bostadstillägget gjort att Sveriges pensionärer i år i genomsnitt får över 1 100
kronor mer i plånboken varje månad, det är över 13 000 kronor mer per år
jämfört med när regeringen tillträdde år 2014. Det är ett konkret resultat av
regeringens politik med satsningar på vanligt folk och ett samhälle som håller
ihop.

Tryggare äldre

Många blir kvar för länge på sjukhus trots att de egentligen är
färdigbehandlade där, och behöver annan omsorg och vård. Det gäller
inte minst äldre. De ska få en trygg vård på rätt plats. Därför satsar
regeringen ytterligare 10 miljoner kronor på detta för innevarande år i
vårändringsbudgeten för 2018.
Regeringen satsar också 350 miljoner kronor på ny teknik i
äldreomsorgen för innevarande år i vårändringsbudgeten 2018. Det kan
t.ex. handla om mobila trygghetslarm för äldre, som t.ex. innebär att
människor med begynnande demens kan vistas ute men kan larma om de
känner otrygghet.
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Artikel från Finansdepartementet

Sverige ska vara säkert
Publicerad 16 april 2018

Människors trygghet och säkerhet är avgörande för att samhället ska hålla
ihop. Hög sysselsättning, bra skolor och en generell välfärd lägger grunden
för ett tryggt samhälle. Men det krävs också en kraftsamling för att
upprätthålla säkerhet och demokrati. Stora satsningar genomförs för att de
polisanställda ska bli fler och bättre rustade i kampen mot brott, för att
terrorism ska bekämpas samt för att stärka försvaret. Arbetet har inletts, men
mer behöver göras.

Säkerheten ska öka i hela landet

Tryggheten ska öka i bostadsområden, på busstationer, på sjukhus och i
skolor. Brottsligheten ska förebyggas och förhindras, och fler brott klaras
upp. Kampen mot organiserad brottslighet, terrorism och hatbrott ska
fortsätta.

Färre brott; polisen ska finnas närmare medborgarna i hela landet och
bli bättre på att förebygga och bekämpa brott. Regeringen gjorde i
budgetpropositionen för 2018 den största satsningen på
Polismyndigheten under 2000-talet, vilket innebär att 2 mdr kr tillförs
permanent i år och därefter sker ytterligare höjningar 2019 och 2020.
Målet är att det ska bli 10 000 fler anställda inom polisen fram till 2024.
Antalet polisstudenter har fördubblats under mandatperioden. I
vårändringsbudgeten föreslås ytterligare tillskott för att förbättra
förmågan att ingripa mot organiserad brottslighet och terrorism samt
stärka kompetensen avseende sexualbrott.

Sverige ska hålla ihop

Alla ska ha goda möjligheter att utvecklas oavsett var man bor. Regeringen
vill därför motverka segregationen och öka jämlikheten genom såväl
generella som riktade insatser. Det kan exempelvis handla om tidiga insatser
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för barn och unga, satsningar på utbildning, ökad trygghet, ökad
sysselsättning och insatser för att stärka demokratin och det civila samhället.
Det förebyggande arbetet ska stärkas och tryggheten öka i områden med
socioekonomiska utmaningar.

Minskad segregation; regeringen presenterade 2016 ett långsiktigt
reformprogram för minskad segregation för åren 2017-2025. Fokus
ligger på att bekämpa brottsligheten, minska långtidsarbetslösheten, lyfta
skolorna och elevernas resultat, stärka samhällsservicen och minska
boendesegregationen samt stärka demokratin och stödja det civila
samhället. En ny myndighet har även bildats - Delegationen mot
segregation – som ska främja samverkan mellan aktörer för att bidra till
kunskaps- och erfarenhetsutbyte, följa forskningen, göra analyser och
uppföljningar samt fördela statsbidrag.
Stärkt lokal ekonomisk och social utveckling; en långsiktig satsning
genomförs på kommuner och områden med socioekonomiska
utmaningar. För 2018 avsätts 425 mkr, för 2019 1,35 mdr kr och därefter
2,2 mdr årligen 2020–2027. De 32 kommuner som under 2018 kan
ansöka är områden som i dag kännetecknas av stora utmaningar när det
gäller lågt valdeltagande, hög arbetslöshet och låg sysselsättningsgrad.

Gränserna ska vara säkra

Sverige ska vara ett öppet och välkomnande land. Samtidigt behövs ordning
och reda vid Sveriges gränser för att upprätthålla säkerhet och trygghet.
Arbetet vid gränserna är också en viktig väg mot en minskad organiserad
brottslighet och 2018 fick Tullverket det största tillskottet på tio år.

Stopp av narkotika och vapen vid gränserna; kontrollerna ska öka så
att den illegala handeln med narkotika och vapen stoppas redan vid
gränserna.
Minskad smuggling av varor; varor som förs in utan att beskattas ger
den organiserade brottsligheten ekonomiska muskler. Regeringen har
arbetat för att myndigheterna ska samverka mer. Tullverket, Polisen,
Skatteverket och Ekobrottsmyndigheten har tillsammans slagit ut de
spritbussar som smugglade in alkohol. Försäkringskassan,
Arbetsförmedlingen, Migrationsverket och Transportstyrelsen bidrog
också i det arbetet. Hela byråkratins verktygslåda aktiveras.

Totalförsvarets förmåga ska utvecklas



Det försämrade säkerhetspolitiska läget innebär ett fortsatt behov av att
stärka totalförsvarets samlade förmåga.

Stärkt totalförsvar; regeringen har i tre överenskommelser med
oppositionen bestämt inriktning och resurser för försvaret fram till 2020.
De sammantagna förstärkningarna av totalförsvaret uppgår till cirka 26
miljarder kronor under perioden 2016-2020, vilket är de största
tillskotten sedan 1960-talet.

Internationell samverkan och utvecklingssamarbete
ska ge ökad säkerhet

Mot bakgrund av det växande antalet konflikter i världen och den
försämrade säkerhetspolitiska situationen i vårt närområde fortsätter
regeringen att stärka Sveriges försvars- och säkerhetspolitiska samarbeten.

Höjt bistånd; genom biståndet till andra länder sker ett viktigt
samarbete med andra länder för att förebygga konflikter och skapa fred,
öka jämställdheten och förbättra klimatet. 1 januari 2018 höjdes
biståndet till 1 procent av BNI. Tillsammans med en stark BNI-
utveckling innebär det att biståndsramen höjts med drygt 10 miljarder
kronor jämfört med 2014.
Fler fredsfrämjande och konfliktförebyggande åtgärder; Sverige
verkar i FN:s säkerhetsråd för detta samt för mer dialog och ökat
inflytande för kvinnor i fredsprocesser.

Sexuella trakasserier och sexualbrott ska motverkas

De många initiativen inom #metoo har riktat uppmärksamhet mot
förekomsten av sexuella trakasserier, våld och kränkande behandling inom
flera sektorer och branscher i samhället.

Ny samtyckeslag; regeringen har lämnat förslag om en ny lag som slår
fast att sex ska vara frivilligt, sänker kravet för uppsåt (så att det räcker
med vårdslöshet) och stärker skyddet för unga.
Satsning på kompetenshöjande insatser inom Polismyndigheten;
regeringen tillför extra resurser bl.a. för att Polismyndigheten ska kunna
utveckla sina arbetsmetoder för hur de hanterar sexualbrott.
Ökat stöd till brottsoffer; stärkt rätt till målsägandebiträde till offer för
sexualbrott, samt extra satsning på brottsofferjourer.
Förebyggande och kompetenshöjande arbete; regeringen har gett bl.a.



Diskrimineringsombudsmannen och Arbetsmiljöverket uppdrag.
Regeringen föreslår även att medel tillförs för utbildnings- och
informationsinsatser i rättsväsendet, skolan och socialtjänsten.

Tabell: Satsningar på säkerhet



Artikel från Finansdepartementet

Sverige ska ha en jämlik
kunskapsskola
Publicerad 16 april 2018

I skolan läggs grunden för resten av våra liv. Alla elever ska ges möjligheter
att rustas för vidare studier, arbetsmarknad och samhällsliv. Ingen elev ska
lämnas efter och ingen ska hållas tillbaka.

Regeringen har sedan början av mandatperioden gjort stora investeringar i
skolan och satsat dubbelt så mycket på skolan under fyra år som den förra
regeringen gjorde på åtta. Dubbelt så mycket, dubbelt så fort således. I år
uppgår satsningarna till över 13 miljarder kronor. Resultatet är 28 000 fler
anställda, de minsta barngrupperna i förskolan på 25 år och högre lärarlöner.
Och kunskapsresultaten förbättras i internationella mätningar. Men samtidigt
har ojämlikheten i skolan ökat. För att kunskaperna ska fortsätta öka och
ojämlikheten i skolsystemet brytas krävs fortsatta insatser.

Alla skolor ska vara bra skolor

För att regeringens mål om en jämlik kunskapsskola för alla ska nås krävs att
resurserna i större utsträckning fördelas efter behov.

Nytt statligt stöd för stärkt likvärdighet och kunskapsutveckling;
införs i enlighet med Skolkommissionens förslag. Därmed fördelas
resurserna till skolan i större utsträckning efter behov. Fördelningen
baseras på socioekonomiska faktorer och sammanställs i ett index som
SCB räknar fram varje år. De kommuner som får ta störst del av stödet
är de med högst indexvärde, men alla får mer resurser. Under 2018
avsätts 1 mdr kr, under 2019 3,5 mdr kr och för 2020 och framåt avsätts
6 mdr kr årligen.
Samverkan för bästa skola; skolor med låga kunskapsresultat eller där
många elever inte fullföljer sina studier ska få stöd. Regeringen har
därför gett i uppdrag till Skolverket att i dialog med kommunen eller den
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som ansvarar för dessa skolor identifiera de utvecklingsinsatser som kan
stärka deras förmåga att planera, följa upp och utveckla utbildningen.

Alla elever ska få samma möjligheter

Alla barn har rätt att få en bra och likvärdig grund för fortsatt lärande. För
att alla elever ska få det stöd de behöver i sin utveckling och lärande är det
avgörande att stödinsatser sätts in tidigt.

Tidiga insatser är avgörande; mer personal anställs och skolplikten
förlängs och blir tioårig genom att förskoleklassen blir obligatorisk.
Barngrupperna minskar och är i förskolan mindre än de varit på 25 år.
Regeringen har också föreslagit en läsa-skriva-räkna-garanti för att alla
elever i förskoleklassen och lågstadiet ska få rätt stöd i rätt tid. Fler
specialpedagoger anställs och utbildas och den specialpedagogiska
kompetensen stärks.
Minska skolsegregationen; regeringen har förslagit att kommunen eller
den som är ansvarig för förskoleklass, grundskola eller gymnasieskola
aktivt ska verka för en allsidig social sammansättning av elever i enlighet
med Skolkommissionens förslag. Rektor ska på samma sätt ansvara för
sammansättningen i undervisningsgrupperna.
Fler ska bli behöriga till gymnasieskolan; kvaliteten på
gymnasieskolans introduktionsprogram ska bli bättre så att fler blir
behöriga till nationella program. Nyanlända ungdomar som kommer till
Sverige först i högstadiet ska få bättre förutsättningar att nå behörighet
till gymnasieskolan.
Kvaliteten i gymnasieskolan ska bli bättre; målet är att alla ungdomar
ska slutföra en gymnasieutbildning eftersom det är avgörande för att få
jobb och läsa vidare. Idag är det bara två tredjedelar av eleverna som tar
en examen inom tre år och av de som börjar på ett introduktionsprogram
är det knappt en femtedel som tagit examen fem år senare. Regeringen
har därför lämnat förslag för att förbättra kvaliteten och öka
genomströmningen – introduktionsprogrammen ska förbättras och
yrkesprogrammen göras mer attraktiva. Elever ska få bättre stöd och
rektorer ska ha ett tydligare ansvar att utreda frånvaro.

Läraryrket ska bli mer attraktivt

Det måste finnas legitimerade och behöriga lärare i skolan. Vägen dit går
såväl via ökade möjligheter att utbilda sig som via högre löner.



Ökade möjligheter att utbilda sig; regeringen har byggt ut
lärarutbildningen med mer än 10 000 platser och infört sommarkurser för
att öka genomströmningen i lärarutbildningen. Insatser har också gjorts
för att göra det lättare att vidareutbilda sig till lärare.
Högre löner; Lärarlönelyftet är en statlig satsning på 3 mdr kr per år
som ger 65 000 lärare i snitt 2 600 kr mer i månaden.

Tabell: Satsningar på skolan



Artikel från Finansdepartementet

Sverige ska bli ett fossilfritt
välfärdsland
Publicerad 16 april 2018

Dagens miljöproblem ska inte lämnas över till kommande generationer att
hantera. Regeringen har därför genomfört de största satsningarna på miljö-
och klimat i svensk historia. Minskade växthusgasutsläpp går att kombinera
med ekonomisk utveckling. Utsläppen från industrin, bostäder och
transportsektorn minskar. För att Sverige ska bli fossilfritt stödjer regeringen
en ökad utbyggnadstakt av vindkraft, solceller, bioenergi och utveckling av
ny teknik. Sveriges värdefulla natur ska skötas och skyddas för både
friluftsliv och den biologiska mångfalden.

Nu är Sverige ledande i klimatomställningen. Det är rätt väg att gå.

Samhällsbygget ska vara hållbart och fossilfritt

Senast 2045 ska Sverige inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser till
atmosfären.

En tydligare ram för arbetet; Sverige ska ha en ambitiös, långsiktig
och stabil klimatpolitik. För att skapa ordning och reda i klimatpolitiken
har regeringen tagit fram ett klimatpolitiskt ramverk som består av nya
klimatmål, en klimatlag och ett klimatpolitiskt råd som ska utvärdera
politiken. Ramverket har beslutats av riksdagen med brett stöd.
Klimatklivet är en av regeringens viktigaste klimatsatsningar. Den ger
investeringsstöd till företag, kommuner, regioner och organisationer på
totalt 1,5 miljarder kronor i år och 2 miljarder nästa år. De investerade
medlen ska ge största möjliga klimatnytta.
Fossilfria transporter och resor; regeringen har infört en rad åtgärder
för att minska utsläppen. Bland annat införs ett bonus–malus-system
med en bonus för fordon med låga koldioxidutsläpp och högre skatt för
de som har höga utsläpp av koldioxid. Regeringen inför också
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Bränslebytet för att öka användningen av biobränslen samt en
elbusspremie. Dessutom har regeringen ökat anslagen till
järnvägsunderhåll och infört en skatt på flygresor liksom satsat mer
resurser för att främja cykling och gett myndigheter i uppdrag att i större
utsträckning ha resfria möten.

Miljömålen ska nås

Det svenska miljömålssystemet består av ett generationsmål, sexton
miljökvalitetsmål och cirka tjugo aktuella etappmål. Under mandatperioden
har regeringen gjort historiskt stora satsningar för att nå dessa mål.

Skydd av värdefull natur; under mandatperioden har regeringen
väsentligt ökat anslagen för skötsel och skydd av värdefull natur. Fler
värdefulla naturmiljöer för biologisk mångfald och friluftsliv har därmed
kunnat skyddas.
Rent hav; regeringen har genomfört satsningar för att komma tillrätta
med övergödning, miljögifter, nedskräpning och andra hot mot Sveriges
sjöar, hav och kuster. Det handlar om att minska mängden plast i haven
och samla upp den plast som hamnat fel, sanera miljöfarliga vrak,
finansiera projekt mot övergödning och stärka skyddet av marina
områden.
Initiativ för ett globalt ramverk för kemikalier; en hållbar hantering
av kemikalier och avfall är en förutsättning för att genomföra de globala
målen för hållbar utveckling i Agenda 2030. Sverige verkar för ett
globalt ramverk för kemikalier, för att effektivare kunna ge en
internationell respons på globala hälso- eller miljöproblem orsakade av
den ökande och komplexa mängden kemikalier.

Energisystemet ska bli mer hållbart

Sverige ska ha ett robust elsystem, med en hög leveranssäkerhet, en låg
miljöpåverkan och el till konkurrenskraftiga priser. År 2040 ska
elproduktionen vara 100 procent förnybar och energianvändningen ska 2030
vara 50 procent effektivare än 2005. Regeringens målsättning är 100 procent
förnybar energi.

Genomföra energiöverenskommelsen som slöts mellan
regeringspartierna, Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna
2016. Det handlar bl.a. om ett förlängt och utökat elcertifikatsystem, ett
antal skatteförändringar, förändringar för kärnavfallsfonden och
moderna miljökrav för vattenkraften för att skapa högre miljönytta och



fortsatt effektiv vattenkraftsproduktion. Regeringen har föreslagit att
målen i överenskommelsen ska beslutas av riksdagen.

Tabell: Satsningar på miljö och klimat



Artikel från Finansdepartementet

Samhällsförändring är möjlig –
reformer och resultat under
mandatperioden 2014–2018
Publicerad 16 april 2018

Regeringen har sedan 2014 bedrivit en politik som förändrat Sverige i rätt
riktning. Finanspolitiken har varit ansvarsfull, samtidigt som angelägna
satsningar gjorts.

Underskottet i de offentliga finanserna på ca 60 miljarder kronor 2014
har vänts till överskott på omkring 50 miljarder kronor per år 2016, 2017
och 2018.
Statsskuldskvoten beräknas ha minskat med ungefär 10 procentenheter
under mandatperioden och beräknas i år vara på sin lägsta nivå sedan
1977.

Stora satsningar har gjorts för att skapa fler jobb och bygga ut välfärden. Fas
3 har avskaffats och långtidsarbetslösheten är bland de lägsta i EU.
Regeringen har kraftigt byggt ut kunskapslyftet, som 2021 kommer att
omfatta ca 100 000 utbildningsplatser. Andelen personer inom vissa
transfereringssystem är i år på den lägsta nivån sedan 1981. Regeringen har
gjort den största bostadspolitiska satsningen på 20 år för att få fram fler
hyresrätter och studentbostäder med rimliga hyror. Regeringen har höjt
barnbidraget med 200 kronor i månaden. Steg har tagits för att helt avskaffa
skatteklyftan mellan pensionärer och löntagare genom att skatten sänkts för
tre av fyra pensionärer.

Sedan regeringen tillträdde har 300 000 fler människor ett jobb att gå till,
varav över 100 000 i välfärden. Antalet sysselsatta i kommunfinansierad
verksamhet har ökat kraftigt i förhållande till befolkningen.
Sysselsättningsgraden i åldrarna 20–64 år, dvs. andelen av befolkningen
som har jobb, är den högsta som Eurostat någonsin uppmätt i ett EU-
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land.
Ungdomsarbetslösheten är på den lägsta nivån sedan 2002 och 90-
dagarsgarantin är uppfylld.

Efter en lång period av försvagade kunskapsresultat förbättras nu dessa
enligt internationella mätningar. Samtidigt är ojämlikheten i skolan alltför
stor. Regeringen har genomfört stora reformer för att stärka
kunskapsresultaten och öka likvärdigheten i skolan. Barngrupperna i
förskolan är de minsta sedan 1992.

Ytterligare 28 000 personer är anställda i skolan jämfört med läsåret
2014/15.
Lärarlönelyftet har givit 65 000 lärare höjda löner.
Förbättrade skolresultat i internationella mätningar, där bl.a. senaste
PISA-undersökningen visar att svenska 15-åringars resultat förbättras i
läsförståelse, matematik och naturvetenskap.

Sverige ska bli världens första fossilfria välfärdsland. Därför har ett
klimatpolitiskt ramverk införts med ambitiösa klimatmål. Regeringen har
också mer än fördubblat miljöbudgeten, ökat stödet till solceller med
närmare 20 gånger och investerat kraftigt i klimatomställningen, bl.a. med
Klimat- och Industriklivet. Utsläppen minskar, särskilt inom
transportsektorn.

Bonus–malus för nya bilar och Bränslebytet för mer och bättre
biodrivmedel gör det lättare att välja det klimatsmarta alternativet.
Regeringen har höjt och indexerat miljöskatterna samt infört en flygskatt
för att bidra till att flyget i större utsträckning ska bära sina egna
klimatkostnader.
Under mandatperioden har 700 nya naturreservat och en ny nationalpark
inrättats.

Läs mer om regeringens arbete under mandatperioden:

Alla som kan jobba ska jobba
Sverige ska ha en jämlik kunskapsskola
Sverige ska bli ett fossilfritt välfärdsland
Välfärden ska stärkas
Sverige ska vara säkert
Styrkan i svensk ekonomi ska komma alla till del
Sverige ska vara ett bra land att åldras i



Artikel från Finansdepartementet

Välfärden ska stärkas
Publicerad 16 april 2018

Sverige ska fortsatt vara ett ledande välfärdsland. Om välfärden fungerar väl
så främjar det en god ekonomisk utveckling – inte minst genom att ge såväl
kvinnor som män möjlighet att arbeta heltid – och bidrar till ökad trygghet,
jämlikhet och jämställdhet.

Behoven av välfärdstjänster ökar när befolkningen växer, särskilt när det blir
fler barn och äldre. Det är därför regeringen gjort historiskt stora satsningar -
över 35 mdr kr på vård, skola och omsorg 2018 och mer än så för åren
framöver (de 35 miljarderna består av de totala 25,65 mdr i tabellen minus
en del mindre reformer som inte är vård/omsorg (t.ex. socialtjänst) plus drygt
13 mdr kr till skolan för 2018).

Det har gjort det möjligt att öka sysselsättningen. Idag arbetar över 100 000
fler i välfärden än när regeringen tillträdde. Till exempel har regeringen
satsat 2 mdr kr per år för att öka bemanningen i äldrevården, som enligt
utvärderingarna resulterat i omkring 5 000 nya heltidsanställningar. I
utbildningsväsendet har antalet anställda, i kommunala och privata
verksamheter, ökat med 45 000 personer, i hälso- och sjukvården med 13
000 personer och i omsorgen med 14 000 personer.

Den generella välfärden ska stärkas

I budgetpropositionen för 2017 gjorde regeringen en historisk satsning på
välfärden genom att skjuta till 10 miljarder kronor per år permanent till
kommunsektorn. Det är den största enskilda förstärkningen av statsbidragen
till kommunerna någonsin. Välfärden ska fortsätta att utvecklas och
regeringen vill fortsätta att höja bidraget till kommuner och landsting med 5
miljarder kronor fr.o.m. 2019 och ytterligare 5 miljarder kronor fr.o.m. 2020.
Regeringen bedömer att det kommer krävas ytterligare statliga tillskott
framöver för att hantera den demografiska utmaningen och behovet av mer
personal.
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Vården ska gå att lita på i hela landet

Alla ska ha samma förutsättningar att ha en god hälsa. Regeringen vill sluta
de påverkbara hälsoklyftorna inom en generation. Vården ska vara både
jämlik och jämställd. Mellan 2017 och 2018 ökade tillskotten till sjukvården
med 5,5 miljarder kronor, vilket är det största resurstillskottet till vården i
modern tid.

Mer tillgänglig vård genom mer personal; vårdpersonalen är
fundamentalt viktig för att alla ska kunna erbjudas behovsanpassad,
tillgänglig och effektiv vård av god kvalitet.

Förutom de tio välfärdsmiljarderna som också gått till landstingen har
också riktade satsningar gjorts på vårdens anställda. I
budgetpropositionen för 2016 infördes en professionsmiljard för att höja
kvaliteten, förbättra förutsättningarna för rätt användning av
professionernas kompetens och påverka landstingens
kompetensförsörjning i positiv riktning. Ytterligare 1 miljard kronor
sköts till 2016 och 500 miljoner kronor från och med 2017 för en allmän
förstärkning av sjukvården.

I budgeten för 2018 sköt regeringen till ytterligare 2 miljarder kronor till
sjukvårdens personal. Detta för att förbättra personalsituationen och
utveckla vårdens verksamheter genom förbättrade arbetsvillkor,
kompetensutveckling, ökad bemanning och utvecklade arbetssätt.

Regeringen har ökat utbildningsplatserna och tillfört resurser som
motsvarar 2 600 nya utbildningsplatser för sjuksköterskor,
specialistsjuksköterskor och barnmorskor. Regeringen har även byggt ut
yrkesvux och tillfört medel specifikt för utbildningsplatser för
tidsbegränsat anställda inom äldreomsorg och hälso- och sjukvård och
därmed möjliggjort att fler ska kunna utbilda sig till undersköterska.
Regeringen fortsätter även att bygga ut läkarutbildningen.
Mer jämlik vård; flera riktade satsningar har gjorts. Bland annat på en
mer jämlik cancervård genom kortare köer och mindre regionala
skillnader, förbättrad tandhälsa genom både avgiftsfri tandvård upp till
23 år och genom att det allmänna tandvårdsbidraget dubbleras fr.o.m.
den 15 april 2018. En patientmiljard per år 2018-2021 satsas för att
korta köer och förbättra samordningen genom en skärpning av
vårdgarantin i primärvården och införande av patientkontrakt för ökad
kontinuitet.



Bättre vård för dem med psykisk ohälsa; att den psykiska ohälsan har
ökat är ett samhällsproblem, inte minst när den ökar bland barn och
unga. Regeringen har därför gjort ett antal satsningar. I
budgetpropositionen för 2016 satsades 280 miljoner kronor per år 2016–
2019. Dessa fylldes på med ytterligare 100 miljoner kronor för 2017 i
vårändringsbudgeten. Denna satsning ska fortsätta under 2018–2020. I
budgetpropositionen för 2018 gjordes tillskott på 650 miljoner kronor för
2018 och 1,05 miljarder kronor för de efterföljande åren. Regeringens
nya satsningar för att komma tillrätta med psykisk ohälsa uppgår därmed
till nästan 1 miljard kronor totalt.
Mer jämställd hälsa; flera insatser har gjorts för att förbättra kvinnors
hälsa. En historiskt stor satsning på 1,8 miljarder kronor har gjorts i år
för fler anställda och en bättre förlossningsvård. Screening för
livmoderhalscancer och mammografi har också gjorts avgiftsfria.

Sverige ska hålla ihop

Med tillit och samhörighet mellan människor byggs ett starkare Sverige. Men
ojämlika livsvillkor mellan människor och segregation hotar tilliten.
Regeringen vill motverka detta genom såväl generella som riktade insatser i
socialt utsatta områden.

Stärkt lokal ekonomisk och social utveckling; en långsiktig satsning
genomförs på kommuner och områden med socioekonomiska
utmaningar. För 2018 avsätts 425 mkr, för 2019 1,35 mdr kr och därefter
2,2 mdr årligen 2020–2027. De 32 kommuner som under 2018 kan
ansöka är områden som i dag kännetecknas av stora utmaningar när det
gäller lågt valdeltagande, hög arbetslöshet och låg sysselsättningsgrad.
Mer resurser för att motverka hemlöshet; regeringen har ökat
resurserna för att motverka hemlöshet, både genom stora generella
tillskott till kommunerna och riktade satsningar på 165 miljoner kronor
per år som bland annat går till skuldsanering och till de kommuner som
har flest personer som är akut hemlösa.

Förutsättningar för barn och unga ska förbättras

Barn och unga ska ha likvärdiga förutsättningar oavsett socioekonomisk
bakgrund. Alla barn ska få växa upp i en trygg och stimulerande miljö. Att
inget barn far illa är vårt gemensamma ansvar.

Mer resurser till den sociala barn- och ungdomsvården.



Socialtjänsten är samhällets yttersta skyddsnät och ska vara en ryggrad i
den svenska modellen. Regeringen har vidtagit en rad åtgärder för att
stärka och utveckla den sociala barn- och ungdomsvården. I budgeten
för 2016 sköts 250 miljoner kronor till, som sedan ökades med 150
miljoner för 2017 i vårändringsbudgeten 2017. I budgeten för 2018
förstärktes satsningen med ytterligare 250 miljoner kronor per år jämfört
med budgeten för 2016.
Aktiviteter och kollektivtrafik under loven samt avgiftsfri simskola;
barn från socioekonomiskt svagare hem har sämre möjligheter till en
meningsfull fritid. Det kan i vissa fall inte bara leda till stillasittande och
en sämre hälsa, utan också till ensamhet. Barn ska ha rätt till lek,
aktivitet och samvaro. Därför har regeringen satsat på lovstöd respektive
sommarlovsaktiviteter, avgiftsfri simskola samt avgiftsfri kollektivtrafik
för skolbarn- och ungdomar under loven.
Kostnadsfria läkemedel och ökade bidrag till glasögon; föräldrar ska
inte tvingas välja mellan hyran och att köpa glasögon eller läkemedel till
sina barn. Därför har regeringen infört kostnadsfria läkemedel och ökat
bidragen till glasögon för barn och unga 8-19 år.

Tabell: Satsningar på välfärd (exklusive skola)



Artikel från Finansdepartementet

Regeringen anvisar medel för
tidigare asylmottagande
Publicerad 07 april 2018

I propositionen Vårändringsbudget 2018 kommer
regeringen att föreslå att ytterligare 4,9 miljarder kronor
anvisas för ersättningar och boendekostnader på
utgiftsområde 8 Migration. Medlen avser täcka
ersättningar till kommuner för kostnader för tidigare
mottagande av asylsökande.
Regeringen införde den 1 juli 2017 ett nytt ersättningssystem för
ensamkommande barn och unga. Det nya ersättningssystemet bygger på en
schabloniserad ersättningsmodell som gör handläggningsprocessen enklare
och kostnaderna för mottagandet mer förutsägbara för både staten och
kommunerna.

Fram till och med 31 december 2017 kunde kommuner dock ansöka om
ersättning för mottagande av ensamkommande barn och unga enligt ett
tidigare ersättningssystem. När alla ansökningar enligt det tidigare systemet
kommit in visar det sig att det samlade beloppet blev högre än den
bedömning som gjordes i budgetpropositionen för 2018. Regeringen kommer
därför föreslå att ytterligare 4,9 miljarder kronor anvisas anslag 1:2
Ersättningar och bostadskostnader på utgiftsområde 8 Migration.

Att utgifterna blir högre än väntat beror huvudsakligen på att kommunerna
haft högre kostnader för mottagande av ensamkommande barn och unga
under 2015-2017 än beräknat. En annan bidragande orsak är att
kommunerna har ansökt om ersättning för skolkostnader i större omfattning
än vad som antogs i regeringens prognos i höstas.
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Artikel från Finansdepartementet

Skattefrågor och den europeiska
planeringsterminen på Ekofin
Publicerad 16 mars 2018

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar möttes
i Bryssel 13 mars inom ramen för Ekofinrådet fattade de
beslut om åtgärder som motverkar skattefusk och
skatteundandragande. De behandlade också delar av
den europeiska planeringsterminen.

Gränsöverskridande skatteupplägg och utbyte av
information, DAC 6

Ministrarna fattade beslut om direktivet om informationsskyldighet för bland
annat förmedlare av vissa gränsöverskridande skatteupplägg och automatiskt
utbyte av upplysningar om dessa upplägg mellan behöriga myndigheter.

- Att de som arbetar med att sälja skatteupplägg ska rapportera till
medlemsländernas skattemyndigheter är något som vi från svensk sida
arbetat för. Det är ett välkommet beslut och ett viktigt steg framåt i EU:s
arbete med att stoppa skattefusk och aggressiv skatteplanering, sa
finansminister Magdalena Andersson i samband med att hon företrädde
Sverige på mötet.

Skyldigheten att informera gäller alla som vanligtvis är involverade i att
utforma, marknadsföra, organisera eller hantera genomförandet av en enligt
förslaget rapporteringspliktig gränsöverskridande transaktion. Skyldigheten
gäller också de som tillhandahåller hjälp eller råd i dessa fall, det vill säga
förmedlare av skatteupplägg. I vissa fall kan informationsskyldigheten även
åläggas den skattskyldige, det vill säga användaren av skatteupplägget.

Beslutet var ett i raden av många inom EU:s målinriktade arbete de senaste
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åren för att täppa till möjligheterna till skattefusk och skatteundandragande.

Europeiska planeringsterminen 2018

Landrapporterna och djupgranskningarna 2018

Ekofinrådet fick en presentation av den europeiska planeringsterminens
årliga landrapporter och djupgranskningar och diskuterade den del av
planeringsterminen som handlar om produktivitetstillväxt.

Landrapporterna är en grund för EU-kommissionens analys och förslag till
landspecifika rekommendationer som publiceras senare i vår.

Makroekonomiska obalanser

Ekofinrådet antog slutsatser om hur EU-kommissionen kan förbättra arbetet
med makroekonomiska obalanser i medlemsländerna baserat på en rapport
av Europeiska revisionsrätten. I slutsatserna framgår bland annat behovet av
en mer systematisk koppling till de landspecifika rekommendationerna och
en tydligare karaktärisering av hur allvarliga obalanserna är.

Förfarandet vid makroekonomiska obalanser är en del av den europeiska
terminen och avser att identifiera, förebygga och rätta till potentiella
makroekonomiska obalanser i EU-länderna.

EU:s gemensamma position vid G20-mötet

Rådet antog EU:s gemensamma positioner inför G20-mötet den 19–20 mars.
Positionerna fokuserar på åtgärder som ska säkerställa hållbarheten i
världsekonomins återhämtning.

Ministrarna fick också information från EU-kommissionen om
medlemsstaternas genomförande av aktuella EU-rättsakter på
finansmarknadsområdet.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på Ekofinrådets
möte 13 mars.

 



Artikel från Finansdepartementet

Skattefrågor, planeringsterminen
och bankpaket på Ekofins
marsmöte
Publicerad 12 mars 2018

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar möts i
Bryssel 13 mars står det fortsatta arbetet med att
motverka skattefusk och skatteundandragande på
dagordningen. De ska också fatta beslut om
bankpaketet och behandla delar av den europeiska
planeringsterminen.

Gränsöverskridande skatteupplägg och utbyte av
information, DAC 6

EU-länderna har under de senaste åren stärkt samarbetet i ett antal
skattefrågor och tar nu ytterligare ett steg framåt på området.

Ministrarna ska den 13 mars besluta om direktivet om
informationsskyldighet för bland annat förmedlare av vissa
gränsöverskridande skatteupplägg och automatiskt utbyte av upplysningar
om dessa upplägg mellan behöriga myndigheter.

Skyldigheten att informera omfattar alla som vanligtvis är involverade i att
utforma, marknadsföra, organisera eller hantera genomförandet av en enligt
förslaget rapporteringspliktig gränsöverskridande transaktion. Skyldigheten
ska också gälla de som tillhandahåller hjälp eller råd i dessa fall det vill säga
förmedlare av skatteupplägg. I vissa fall kan informationsskyldigheten även
åläggas den skattskyldige det vill säga användaren av skatteupplägget.
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Regeringen är positiv till förslaget då det motverkar skattefusk,
skatteundandragande och skadlig skattekonkurrens.

Bankpaketet

Rådet ska besluta om en allmän inriktning i det så kallade bankpaketet.
Förslaget innebär ändringar av tillsynsförordningen, krishanteringsdirektivet,
kapitaltäckningsdirektivet och förordningen för bankunionens
resolutionsmyndighet.

Förslagen till ändringar har förhandlats sedan januari 2017 och rör både
kapitalkrav och krishantering för banker. Ändringsförslagen omfattar hela
EU men utgör även en del i fullbordandet av bankunionen.
Bland förslagen om kapitaltäckning finns införandet av krav på stabil
finansiering och bruttosoliditet. Ändringarna ska också minska den
administrativa bördan för mindre institut. En annan viktig del handlar om de
särskilda kapitalkrav som tillsynsmyndigheter kan sätta utöver minimikraven.

Den del av paketet som rör krishantering handlar i huvudsak om krav på
nedskrivningsbara skulder, en slags krockkudde som kan användas för att
täcka förluster om en bank fallerar.

Regeringen är positiv till det fortsatta arbetet med att stärka det finansiella
systemet i EU och att upprätthålla finansiell stabilitet.

Den europeiska planeringsterminen 2018

Landrapporterna och djupgranskningarna 2018

Ekofinrådet kommer att få en presentation av den europeiska
planeringsterminens årliga landrapporter och djupgranskningar.
Landrapporterna är en grund för EU-kommissionens analys och förslag till
landspecifika rekommendationer som publiceras senare i vår.
Ministrarna kommer att ha en horisontell diskussion om den del av
planeringsterminen som handlar om produktivitetstillväxt.

Regeringen anser att det finns behov av att genomföra strukturreformer och
att främja investeringar som bidrar till produktivitetstillväxten i EU.
Regeringen välkomnar därför diskussionen.

Makroekonomiska obalanser



Förfarandet vid makroekonomiska obalanser är en del av den europeiska
terminen och avser att identifiera, förebygga och rätta till potentiella
makroekonomiska obalanser i EU-länderna.

Ekofinrådet ska anta rådslutsatser om hur EU-kommissionen kan förbättra
arbetet med makroekonomiska obalanser i medlemsländerna baserat på en
rapport av Europeiska revisionsrätten. Bland annat anser revisionsrätten att
det behövs en mer systematisk koppling till de landspecifika
rekommendationerna och en tydligare karaktärisering av hur allvarliga
obalanserna är.

Regeringen välkomnar granskningen av förfarandet vid makroekonomiska
obalanser och står bakom förslaget till slutsatser.

Beslut om EU:s gemensamma position vid G20-
mötet

Rådet ska anta EU:s gemensamma positioner inför G20-mötet den 19–20
mars. Positionerna fokuserar på åtgärder som ska säkerställa hållbarheten i
världsekonomins återhämtning.

Regeringen är positiv till utkastet till EU:s gemensamma positioner.
Ministrarna kommer också att få information från EU-kommissionen om
medlemsstaternas genomförande av aktuella EU-rättsakter på
finansmarknadsområdet.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på Ekofinrådets
möte 13 mars.

 



Artikel från Finansdepartementet

Budgetfrågor och hållbar
finansmarknad på Ekofinrådet
Publicerad 22 februari 2018

När EU-ländernas ekonomi- och finansministrar möttes
i Ekofinrådet i Bryssel 20 februari stod budgetfrågor,
offentlig upphandling och hållbara finansmarknader på
dagordningen. Sverige röstade nej till att bevilja EU-
kommissionen ansvarsfrihet för genomförandet av EU-
budgeten 2016.

En hållbar finansmarknad

Ministrarna diskuterade möjligheterna att öka finansmarknadernas främjande
av hållbara investeringar. Grund för diskussionen var en rapport från en
expertgrupp som bland annat föreslår klimatredovisning för företag och
investerare.

Det var i slutet av 2016 som EU-kommissionen tillsatte en särskild grupp av
experter med uppdrag att ta fram rekommendationer för hur
finansmarknaderna kan bidra till hållbara investeringar och hur aktörer på
marknaden bör ta hänsyn till hållbarhetsrelaterade risker. EU-kommissionen
förväntas presentera en handlingsplan för en hållbar finansmarknad under
våren.

Ansvarsfrihet för EU-kommissionen för budgeten
2016

Ekofinrådet antog en rekommendation till Europaparlamentet om huruvida
EU-kommissionen ska beviljas ansvarsfrihet för genomförandet av EU-
budgeten för 2016. En majoritet av medlemsländerna var positiva men en
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trio av länder som bestod av Sverige, Nederländerna och Storbritannien hade
en avvikande mening.

- EU-kommissionens arbete med att få ner felnivån har gått framåt men en
felprocent på 3,1 för 2016 är fortfarande för hög. Det är viktigt att EU-
kommissionen arbetar vidare med frågan. Ett sätt att få ner
felutbetalningarna under nästa budgetperiod skulle kunna vara att förbättra
systemet så att det helt enkelt blir svårare att göra fel, sa finansminister
Magdalena Andersson i samband med mötet.

Det är sjunde året i rad som Sverige röstar nej i frågan om EU-
kommissionens ansvarsfrihet.

Revisionsrätten har kommit fram till att den totala felprocenten uppgår till
3,1 procent för 2016, vilket överstiger riktmärket på 2 procent för väsentliga
fel. Det är en minskning från 3,8 procent för 2015.

Riktlinjer för budgeten 2019

Ekofinrådet antog slutsatser om riktlinjer för EU:s budget för 2019.

I slutsatserna betonas att EU-budgeten fortsatt ska stödja tillväxt,
konkurrenskraft, sysselsättning, sammanhållning och jordbruk. Även andra
viktiga områden såsom säkerhet, migration och skydd av yttre gränser måste
hanteras. I slutsatserna framgår också att EU-kommissionen behöver
prioritera bland utgifterna så att medel för prioriterade områden ökar medan
medel för andra områden minskar.
I förslaget till slutsatser understryks behovet av tillräckliga marginaler för
eventuella oförutsedda behov under året samt att budgetdisciplin
upprätthålls.

Offentlig upphandling och strategiska investeringar

Ekofinrådet fick också få information från EU-kommissionen om ett initiativ
som syftar till att bättre ta vara på möjligheterna inom offentlig upphandling
och på så sätt bidra till att stärka ekonomin, stimulera innovation och en
hållbar utveckling. Initiativet är i första hand en fråga för EU:s ministerråd
för konkurrensfrågor.

I samband med Ekofinrådet möttes också den så kallade Eurogruppen. Även
länder som inte har euron som valuta var inbjudna att delta på mötet där det



fortsatta arbetet med bankunionen diskuterades. Magdalena Andersson
deltog i Europgruppens möte.

 



Artikel från Finansdepartementet, Försvarsdepartementet

Finansminister Magdalena
Andersson och försvarsminister
Peter Hultqvist besökte Haninge
garnison
Publicerad 31 januari 2018

Finansminister Magdalena Andersson och
försvarsminister Peter Hultqvist besökte den 31 januari
Amfibieregementet och 4:e Sjöstridsflottiljen på Berga
utanför Stockholm.
Haninge garnison i Berga är basen för Amfibieregementet och 4:e
Sjöstridsflottiljen. Amfibieregementet utbildar soldater, sjömän och
officerare till marinens amfibiebataljon, bevakningsbåtskompani och ett
säkerhetskompani. Här utbildas också tre hemvärnsbataljoner.
4:e Sjöstridsflottiljen löser uppgifter inom såväl minröjning och ubåtsjakt som
övervakning av havsområden och luftrum och har bland annat korvetter,
minröjningsfartyg och underhållsfartyg i tre divisioner baserat på Berga. Till
förbandet hör också en röjdykardivision som är baserad i Bohuslän.

Sedan försvarsbeslutet från 2015 har regeringen fattat flera beslut för att öka
den marina förmågan och uthålligheten. Det handlar exempelvis om inköp av
ny materiel för ubåtsbekämpning och undervattenssensorer,
halvtidsmodifiering och livstidsförlängning av korvetter och stridsbåtar samt
att fler soldater, sjömän och officerare utbildas.
Försvarsuppgörelsen i augusti 2017 mellan regeringen, Moderaterna och
Centerpartiet gav utökade förutsättningar för investeringar i marinen då
försvarsekonomin ökades med 8,1 miljarder kronor under kommande tre år.

Besökte grundutbildningsövning
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Försvarsministern och finansministern fick under sitt besök bland annat se en
övning genomförd av ett grundutbildningskompani i att hantera ordinarie
uppgifter under omständigheter där de måste skydda sig från CBRN-vapen,
det vill säga kemiska, biologiska och radiologiska och nukleära vapen.

- Det är väldigt stort att ministrarna kom på besök till hos. Det värmde att
höra finansministern prata om den viktiga roll hon tycker att vi har i
Försvarsmakten och för Sverige. Jag fick gåshud, sa en av soldaterna i
grundutbildningskompaniet.

Ministrarna fick också en presentation av arbetet med minröjning ombord på
minröjningsfartyget Ven och hur underhållskompaniet arbetar på en av
marinens svävare.

- Jag är en varm anhängare av det svenska försvaret. Här idag har jag fått se
många exempel på Försvarsmaktens kompetens och professionalism och
också fått uttrycka min och regeringens tacksamhet för de insatser som görs
för att försvara Sverige och svensk demokrati, säger Magdalena Andersson.

Bland de investeringar som regeringen gör under den nuvarande
försvarsbeslutsperioden finns också installationer av
antiubåtsgranatkastarsystem på minröjningsfartygen och ett utökat
vidmakthållande för sjöminor.

- Vi har i dag en hög tillgänglighet för marinen dygnet runt året om, för att
kunna genomföra nationella operationer och hävda territoriell integritet. För
att bibehålla och utveckla den operativa förmågan kommer vi behöva säkra
uthålligheten med fler besättningar och investera i ny materiel, säger  Peter
Hultqvist.



Artikel från Finansdepartementet

EMU:s framtid och dåliga lån på
Ekofins januarimöte
Publicerad 31 januari 2018

Ekofinrådets möte 23 januari var det första under
bulgariskt ordförandeskap. EU-ländernas finans- och
ekonomiministrar diskuterade den ekonomiska och
monetära unionens framtid och följde upp arbetet med
dåliga lån. De fattade också beslut om den europeiska
planeringsterminen för 2018.

Bulgariens ordförandeskap

Det bulgariska ordförandeskapet presenterade sitt arbetsprogram för de
kommande sex månaderna. För Ekofinrådet lyfter ordförandeskapet fram två
övergripande prioriteringar: arbetet med det finansiella samarbetet och med
en rättvis och effektiv företagsbeskattning.

I det finansiella samarbetet ingår att färdigställa bankunionen och att
fortsätta utveckla kapitalmarknadsunionen. Det handlar också om det så
kallade bankpaketet med åtgärder för att minska riskerna i banksektorn. I
prioriteringen om företagsbeskattning handlar det främst om att fortsätta
minska möjligheterna för aggressiv skatteplanering och förbättra
transparensen på skatteområdet för att främja investeringar, en hållbar
ekonomisk tillväxt och rättvis konkurrens på den inre marknaden.

En fördjupad ekonomisk och monetär union

Baserat på EU-kommissionens förslag i december diskuterade ministrarna
vägen framåt för fördjupning av den ekonomiska och monetära unionen,
EMU. De enades om att frågorna berör alla EU:s medlemsstater och att de
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fortsatta diskussionerna i så stor utsträckning som möjligt även ska inkludera
de länder som inte använder euron som valuta. På kort sikt kommer arbetet
med att färdigställa bankunionen och att utveckla den europeiska
stabilitetsmekanismen, ESM, prioriteras.

I förslaget till fördjupning av samarbetet ingår bland annat att ge ESM en
större roll i utformning av ekonomiska stödprogram och att använda ESM
som finansiell säkerhetsmekanism, så kallad backstop till den gemensamma
resolutionsfonden i bankunionen. Andra förslag gäller överföring av det
mellanstatliga fördraget om den så kallade 

Finanspakten till EU:s rättsliga ramverk och att inrätta en ny funktion som
benämns europeisk ekonomi- och finansminister.

EU-kommissionen kommer att återkomma till fler förslag samtidigt med att
förslaget om den nya långtidsbudgeten läggs fram senare i vår.

Europeiska planeringsterminen 2018

Ekofinrådet antog slutsatser om den årliga tillväxtöversikten för 2018 som
innehåller förslag till prioriteringar för den ekonomiska politiken och
sysselsättningspolitiken. Fokus är liksom tidigare år på att öka investeringar,
genomföra strukturreformer och bedriva en ansvarsfull finanspolitik. 

Nytt är att den europeiska pelaren för sociala rättigheter som antogs hösten
2017 är en del av årets europeiska termin och omnämns i översikten.

Rådet antog slutsatser om den årliga förvarningsrapporten och om
makroekonomiska obalanser för 2018. I rapporten undersöker EU-
kommissionen om det finns obalanser i medlemsstaterna och motiverar
varför 12 medlemsstater ska granskas 2018.

Rådet godkände också rekommendationen till euroområdet om riktlinjer för
den ekonomiska politiken 2018. Liksom 2017 handlar det om fem
rekommendationer, det vill säga fortsatta reformer för att öka
produktiviteten och främja investeringar och jobbskapande, om
finanspolitikens utformning, om färdigställandet av EMU och bankunionen
samt om sysselsättnings- och socialpolitiska aspekter.

Endast länder med euron som valuta hade rösträtt om rekommendationen.



Handlingsplanen för hantering av dåliga lån i Europa

EU-kommissionen presenterade en första lägesrapport om arbetet med
handlingsplanen för att minska andelen dåliga lån i den europeiska
banksektorn. Handlingsplanen antogs av rådet i juli 2017.

Handlingsplanen består av fyra åtgärdsområden: tillsyn,
andrahandsmarknader för dåliga lån, omstrukturering av banksektorn och
reformer av insolvensprocesser.

Icke samarbetsvilliga jurisdiktioner

Ekofin beslutade att stryka åtta jurisdiktioner från förteckningen för icke
samarbetsvilliga jurisdiktioner på skatteområdet efter att de meddelat att de
hörsammat EU:s krav på bland annat öppenhet. Beslutet innebär att de
flyttas till en separat kategori som ska övervakas noga. Strykningen betyder
att nio jurisdiktioner finns kvar på förteckningen som presenterades i
december 2017.

Ekofinrådet fick därtill information om ett nytt förslag till förenklingar i
mervärdesskattedirektivet med avseende på små företag och skattesatser och
om arbetet med aktuella lagstiftningsförslag som handlar om finansiella
tjänster.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på mötet som ägde
rum i Bryssel. Ekofinrådet träffas nästa gång 20 februari.



Artikel från Finansdepartementet, Statsrådsberedningen

Första utbetalningen med sänkt
skatt för pensionärer
Publicerad 18 januari 2018

I dag sker den första pensionsutbetalningen med lägre
skatt till Sveriges pensionärer. Upp till 5 000 kr mer per
år blir resultatet för 75 procent av alla personer över 65
år.
– De som varit med och byggt upp vårt land och grunden för vår välfärd ska
ha en trygg och bra pension. Det är en del av den svenska modellen. Pension
är uppskjuten lön och ska inte beskattas på annat sätt än arbetsinkomster.
Det är en fråga om anständighet, säger statsminister Stefan Löfven.

Statsministern Stefan Löfven och finansminister Magdalena Andersson
besöker i dag PRO Stockholms IT-utbildning för äldre och uppmärksammar
den första utbetalningen av pension med lägre skatt.

Under dagen kommer flera statsråd att uppmärksamma den första
pensionsutbetalningen genom att delta i olika aktiviteter runt om i landet.
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Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Budgetbeslut 2015 – 2018 om
ekonomisk trygghet för
pensionärer
Publicerad 18 januari 2018 Uppdaterad 17 januari 2018

Från och med den 1 januari 2018 sänks inkomstskatten
för personer över 65 år med upp till 5 000 kronor per år.
Dessutom har regeringen höjt bostadstillägget vilket
också innebär en förstärkning av många pensionärers
ekonomi.
"De flesta pensionärer har ett långt yrkesliv bakom sig och har bidragit till att
bygga vår välfärd. Sverige ska vara ett bra land att åldras i och pensionärer
har rätt till ekonomisk trygghet under sin ålderdom. Skillnaden i beskattning
mellan lön och pension är orättvis och därför arbetar regeringen för att den
skillnaden ska vara helt borta från och med 2020, säger finansminister
Magdalena Andersson."

Sänkt skatt för personer över 65 år

En konsekvens av de jobbskatteavdrag som infördes av den förra regeringen
är att pension beskattas hårdare än lön. Regeringen har stegvis minskat den
skillnaden och i sitt senaste budgetförslag aviserar regeringen att den vill ta
bort skillnaden helt till år 2020.

Regeringens sänkningar av skatten för personer över 65 år:

I januari 2016 sänktes skatten med upp till cirka 3 400 kronor per år för
personer med inkomster lägre än cirka 240 000 kronor per år.
Från och med 1 januari 2018 sänks skatten med upp till 5 000 kronor per
år för personer med inkomster mellan cirka 124 000 - 416 000 kronor
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per år. 

Andra budgetbeslut för förstärkning av
pensionärernas ekonomi

Förutom sänkt skatt för personer över 65 år har regeringen höjt
bostadstillägget vilket också innebär en förstärkning av många pensionärers
ekonomi. Bostadstillägget är en förmån som lämnas till pensionärer som har
små ekonomiska marginaler efter att hyran är betald. Tillägget är därför
särskilt viktigt för pensionärer med låga inkomster. Eftersom kvinnor i
genomsnitt har lägre pension än män är de allra flesta som får bostadstillägg
kvinnor.

Exempel på andra budgetbeslut är höjningar av tandvårdsbidraget samt
avgiftsfri öppenvård för de som är äldre än 85 år.

Förstärkning av äldreomsorgen

Regeringen har också arbetat för att förstärka äldreomsorgen, till exempel
resurser för att öka bemanningen i äldreomsorgen samt ett nytt
investeringsstöd för att stimulera byggandet av äldre- och trygghetsboenden.

Några exempel på budgetbeslut för åren 2015 -
2018

Budgetbeslut från Budgetpropositionen för 2018:

Sänkt skatt för personer som är 65 år eller äldre från 1 januari 2018
Förbättringar av bostadstillägget, det särskilda bostadstillägget och
äldreförsörjningsstödet
Fördubbling av det allmänna tandvårdsbidraget från 15 april 2018, vilket
för personer äldre än 65 år innebär en höjning från 300 till 600 kronor
per år.

Budgetbeslut från Budgetpropositionen för 2017:

Permanent tillskott på tio välfärdsmiljarder per år till kommuner och
landsting
Fördubbling av det allmänna tandvårdsbidraget, vilket för personer 65 -
74 år innebär en höjning från 150 till 300 kronor per år



Budgetbeslut från Budgetpropositionen för 2016:

Sänkt skatt för personer som är 65 år eller äldre från 1 januari 2016
Avgiftsfri öppenvård för de som är äldre än 85 år
Investeringsbidrag för äldreboenden
Satsning för att förebygga fallolyckor

Budgetbeslut från 2015 års ekonomiska vårproposition samt
Vårändringsbudgeten för 2015:

Ökad bemanning inom äldreomsorgen
Höjt bostadstillägg för pensionärer från september 2015



Artikel från Finansdepartementet

Krafttag mot skattefusk och
aggressiv skatteplanering
Publicerad 06 december 2017

EU-ländernas finans- och ekonomiministrar hanterade
en bredd av frågor av stor vikt för det ekonomiska
samarbetet när de träffades inom ramen för Ekofinrådet
5 december. Flera av frågorna handlade om EU-
ländernas finansiella stabilitet. Ministrarna gick också
vidare i kampen mot skatteundandragande, nu i form av
en lista över så kallade icke samarbetsvilliga
jurisdiktioner.

Icke samarbetsvilliga jurisdiktioner på skatteområdet

Att bekämpa skatteundandragande är ett av Ekofinrådets viktigaste
samarbetsområden. På mötet 5 december gick rådet vidare i arbetet genom
att lista jurisdiktioner som avstår från att samarbeta på skatteområdet.

- Det här är ett viktigt steg i arbetet med att bekämpa skattefusk och
aggressiv skatteplanering. Vi vill naturligtvis ha transparens och öppenhet
som gör att det inte är möjligt att tillämpa den här typen av skatteregim, sa
finansminister Magdalena Andersson i samband med mötet.

På den lista som Ekofinrådet antog finns för närvarande 17 länder.

- Syftet är givetvis att listan ska bli kortare och vi har under arbetet med
listan sett att flera länder har lovat förändringar, underströk Magdalena
Andersson vidare.

Listan kommer att ses över löpande under kommande rådsmöten.
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Finansmarknadens stabilitet

EU-kommissionen presenterade 2015 ett förslag om en europeisk
insättningsgarantiförsäkring för de nationella insättningarna i bankunionens
medlemsländer. Ordförandeskapet gav ministrarna en lägesrapport om
förhandlingarna. Försäkringen är det sista och tredje steget för att fullborda
bankunionen. Sverige deltar inte i bankunionen.

Ordförandeskapet informerade också ministrarna om läget i förhandlingarna
om det så kallade bankpaketet. Det innehåller fyra regelverk:
tillsynsförordningen, krishanteringsdirektivet, kapitaltäckningsdirektivet och
förordningen för bankunionens resolutionsmyndighet.

Regelverken infördes i spåren av finanskrisen 2008 i syfte att stärka det
finansiella systemets motståndskraft, minska risken för framtida kriser och
kostnaderna för skattebetalarna vid finanskris.
Ändringsförslagen är en del av arbetet med bankunionen men gäller hela EU.

EU-kommissionen informerade också om arbetet med att åtgärda mängden
dåliga lån i den europeiska banksektorn. Arbetet sker enligt en handlingsplan
med åtgärder bland annat för tillsyn och utvecklande av en
andrahandsmarknad för dåliga lån.

Stabilitets- och tillväxtpakten

EU-kommissionen har utifrån sin höstprognos från den 9 november gjort nya
bedömningar av de offentliga finanserna i EU:s medlemsstater. Mot
bakgrund av dessa fattade Ekofinrådet beslut om att avsluta
underskottsförfarandet för Storbritannien och att rekommendera Rumänien
att vidta åtgärder för att landets offentliga finanser ska leva upp till de krav
som stabilitets- och tillväxtpakten ställer.

Den europeiska planeringsterminen 2018

EU-kommissionen presenterade den årliga tillväxtöversikten, den årliga
förvarningsrapporten och sitt förslag till rekommendation för den
ekonomiska politiken i euroområdet som helhet. De ingår i den europeiska
terminen som är ett samlat ramverk för samordningen av EU:s tillväxt- och
sysselsättningsstrategi. Efter denna inledande presentation kommer den
europeiska terminen återigen att komma upp på Ekofinrådets januarimöte.



Momspaketet och förslag om en europeisk utvecklingsbank
EU-kommissionen informerade om ett förslag om administrativt samarbete
på mervärdesskatteområdet.

Europeiska investeringsbanken, EIB, presenterade ett förslag om att göra
förändringar i hur de arbetar med utlåning utanför Europa. Denna utlåning
utgör ungefär tio procent av EIB:s verksamhet. Idén är i ett tidigt skede, men
förslaget handlar om att på sikt skapa en särskild fond för den
utomeuropeiska utlåningen.

Mötet ägde rum i Bryssel.

Listan över icke samarbetsvilliga jurisdiktioner 



Artikel från Finansdepartementet

Ekonomisk stabilitet dominerar
Ekofinrådet 5 december
Publicerad 01 december 2017

Det är en diger dagordning med frågor av central vikt för
EU:s ekonomiska samarbete som ligger på bordet då
EU-ländernas ekonomi- och finansministrar träffas inom
ramen för Ekofin 5 december. Finansiell stabilitet,
åtgärder mot skatteundandraganden och den
europeiska terminen för 2018 står i mötets fokus.

Europeisk insättningsgarantiförsäkring

Ministrarna kommer att få en lägesrapport om framstegen i förhandlingarna
om en gemensam insättningsgarantiförsäkring. Försäkringen är det sista och
tredje steget för att fullborda bankunionen.
EU-kommissionen presenterade 2015 ett förslag om en europeisk
insättningsgarantiförsäkring för de nationella insättningsgarantierna i
bankunionens medlemsländer. En del av försäkringslösningen innebär att en
gemensam fond ska finansieras med bidrag från bankerna i bankunionens
medlemsstater.

Sverige deltar inte i bankunionen.

Riktlinjer för bankpaketet

Ministrarna får en lägesrapport om arbetet inom ramen för det så kallade
bankpaketet, det vill säga ändringar av tillsynsförordningen,
krishanteringsdirektivet, kapitaltäckningsdirektivet och förordningen för
bankunionens resolutionsmyndighet.
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Nuvarande regelverk infördes i spåren av finanskrisen 2008 i syfte att stärka
det finansiella systemets motståndskraft, minska risken för framtida kriser
och kostnaderna för skattebetalarna vid finanskris.
Förra året presenterade EU-kommissionen ett paket med förslag på ändringar
och kompletteringar av reglerna för kapitaltäckning och krishantering för
banker. Förslagen gäller hela EU men är samtidigt en del av arbetet med
bankunionen.

Regeringen är positiv till det fortsatta arbetet med att stärka det finansiella
systemet i EU och upprätthålla finansiell stabilitet.

Dåliga lån

Ekofinrådet följer arbetet med att åtgärda mängden dåliga lån i den
europeiska banksektorn och kommer att få en lägesuppdatering. Ekofin har
tidigare antagit en handlingsplan med åtgärder bland annat för tillsyn och
utvecklande av en andrahandsmarknad för dåliga lån.

Icke-samarbetsvilliga jurisdiktioner på skatteområdet

I maj 2016 antog Ekofinrådet slutsatser om en extern strategi och åtgärder
mot skatteundandraganden. Rådet har tidigare kommit överens om kriterier
för en EU-förteckning över icke-samarbetsvilliga jurisdiktioner på
skatteområdet. Rådet förväntas nu fatta beslut om att upprätta
förteckningen.

Regeringen står bakom förslaget om en gemensam EU-förteckning över icke-
samarbetsvilliga jurisdiktioner.

Stabilitets- och tillväxtpakten

EU-kommissionen har utifrån sin höstprognos från den 9 november gjort nya
bedömningar av de offentliga finanserna i EU:s medlemsstater. Mot
bakgrund av bedömningarna kommer Ekofinrådet anta beslut inom ramen
för stabilitets- och tillväxtpakten.

Regeringen anser att efterlevnad av reglerna i stabilitets- och tillväxtpakten
är viktigt för att undvika ohållbara offentliga finanser. Regeringen välkomnar
att Storbritannien nu kan lämna underskottsförfarandet och står bakom
rekommendationen till Rumänien om att ytterligare åtgärder behöver vidtas
för att de ska leva upp till kraven inom paktens förebyggande del.



Den europeiska planeringsterminen 2018

EU-kommissionen ska presentera den årliga tillväxtöversikten och den årliga
förvarningsrapporten. De ingår i den europeiska terminen som är ett samlat
ramverk för samordningen av EU:s tillväxt- och sysselsättningsstrategi, det
vill säga Europa 2020, stabilitets- och tillväxtpakten och det
makroekonomiska obalansförfarandet.

Detta blir det första tillfället för ministrarna att diskutera den europeiska
terminen för 2018. EU-kommissionen kommer även presentera sitt förslag
till rekommendation för den ekonomiska politiken i euroområdet som helhet.

Regeringen kan på ett övergripande plan ställa sig bakom de prioriteringar
som EU-kommissionen föreslår för den ekonomiska politiken det kommande
året, det vill säga fortsatt fokus på investeringar, genomförandet av
strukturreformer och en ansvarsfull finanspolitik.

Momspaketet och förslag om en europeisk
utvecklingsbank

EU-kommissionen väntas informera om ett förslag om administrativt
samarbete på mervärdesskatteområdet.

Europeiska investeringsbanken, EIB, ska presentera ett förslag om att
etablera en europeisk utvecklingsbank. Förslaget handlar om att separera
EIB:s inom- och utomeuropeiska utlåning. Målet är att skapa en särskild
fond för den utomeuropeiska utlåningen, det vill säga en global europeisk
utvecklingsbank.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige vid mötet som äger
rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

EU:s budget för 2018 är klar
Publicerad 24 november 2017

Ekofinrådet möttes 17 november för att tillsammans
med Europaparlamentet slutförhandla EU:s budget för
2018. Förhandlingarna resulterade i en
överenskommelse som innebär åtaganden om 160,1
miljarder euro och betalningar om 144,7 miljarder euro.
Vid förhandlingen som påbörjades fredag morgon men varade ända in på
natten nådde parterna en överenskommelse om att EU:s årsbudget för 2018
uppgår till 160,1 miljarder euro. Det är en ökning med 282 miljoner euro. Det
motsvarar en ökning med 0,2 procent jämfört med 2017.

Åtaganden

Utgiftsnivån för åtaganden ökar bland annat för budgetens rubriker
konkurrenskraft, sammanhållning och administration, men minskar för
säkerhet/medborgarskap och det globala Europa. Att utgiftsnivån för
åtaganden inom rubrik 3 och 4 minskar jämfört med år 2017 förklaras främst
av att dessa områden har fått stora tillskott föregående år, främst med
anledning av migrationskrisen, men att behoven inte bedöms vara lika
omfattande för år 2018.

Betalningar

Utgiftsnivån för betalningar i överenskommelsen uppgår totalt till 144,7
miljarder euro. Det innebär en ökning med 17,9 miljarder, det vill säga 14,1
procent. Ökningen gäller främst rubriker sammanhållning. Detta beror på att
genomförandet av de projekt som planerats för programperioden 2014-2020
nu väntas ta fart.
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Europaparlamentet fick backa och rådet fick igenom
krav på buffert

Inför förhandlingen hade Europaparlamentet förväntningar på ökningar för
både åtaganden och betalningar med 1,9 miljarder euro respektive 1,3
miljarder euro jämfört med EU-kommissionens förslag. EU:s medlemsländer,
det vill säga ekofinrådet, har inte ansett att så pass stora ökningar är
förenliga med en effektiv och återhållsam EU-budget. Dessutom medger inte
utgiftstaken i den fleråriga budgetramen, MFF, så pass drastiska ökningar.
Europaparlamentet fick därför inte gehör för sin position.

En annan förhandlingsframgång för Ekofin var att den så kallade
åtagandemarginalen som utgör en buffert i budgeten har ökat betydligt
jämfört med EU-kommissionens ursprungliga förslag. Bufferten ökar från 1,1
till 1,6 miljarder euro. Att ha en tillräcklig buffert är avgörande för att bättre
kunna hantera oförutsedda behov som kan uppstå under året.

För regeringen är det generellt sett viktigt i EU:s budgetförhandlingar att
hålla fast vid linjen om en effektiv och återhållsam EU-budget med inriktning
på aktuella EU-prioriteringar och som ger ett tydligt europeiskt mervärde.

Max Elger, statssekreterare på finansdepartmentet företrädde Sverige på
mötet som ägde rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Slutförhandling av EU:s budget för
2018
Publicerad 16 november 2017

När Ekofinrådet möts 17 november ska EU:s budget för
2018 fastställas. Slutförhandlingarna med
Europaparlamentet sker parallellt med Ekofinmötet.

Positioner inför förhandlingarna om EU:s budget
2018

EU-kommissionens förslag till EU:s årsbudget för 2018 är totala utgifter om
160,3 miljarder euro i åtaganden och 145,3 miljarder euro i betalningar.

Ekofinrådets position innebär att åtagandena minskar med 1,7 miljarder euro
och att betalningarna minskar med 996 miljoner euro jämfört med EU-
kommissionens förslag.

Europaparlamentets position innebär att åtagandena ökar med 1,9 miljarder
euro och att betalningarna ökar med 1,3 miljarder euro jämfört med EU-
kommissionens förslag.

I slutförhandlingarna ska EP och rådet nå en gemensam överenskommelse.

Regeringens ståndpunkter

Regeringen förespråkar en effektiv och återhållsam EU-budget med
inriktning på aktuella EU-prioriteringar och som ger ett tydligt europeiskt
mervärde.

I förhandlingarna driver regeringen en linje som syftar till minskade
utgiftsnivåer och till realistiska betalningsnivåer. Regeringen verkar för en
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effektiv användning av EU:s medel med förbättrade resultat.

Regeringen värnar om budgetdisciplin och god ekonomisk förvaltning och
för en återhållsam medlemsavgift till EU.

Därför är regeringen kritisk till Europaparlamentets förslag som innebär att
det överenskomna budgetramstaket överskrids. Regeringen anser därtill att
det måste finnas marginaler för anslagen både till åtaganden och betalningar
som ger utrymme vid oförutsedda händelser.

Max Elger, statssekreterare på finansdepartmentet företräder Sverige på
mötet som äger rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Finansiell tillsyn, kapitalmarknad
och momsregler på Ekofinmöte
Publicerad 08 november 2017

När EU:s finans- och ekonomiministrar träffades 7
november inom ramen för Ekofinrådet behandlade de
förslag om nya regler för moms på e-handel. På
dagordningen fanns också finansiell tillsyn och EU:s
kapitalmarknadsunion.

Finansiell tillsyn

Ministrarna gick igenom EU-kommissionens förslag till översyn av det
Europeiska systemet för finansiell tillsyn. Översynen omfattar Europeiska
systemrisknämnden och de tre så kallade Esa-myndigheterna, Europeiska
värdepappers- och marknadsmyndigheten, Esma, Europeiska
bankmyndigheten, Eba och Europeiska försäkrings- och
tjänstepensionsmyndigheten, Eiopa.

I förslaget ingår ändringar av myndigheternas uppdrag och befogenheter
samt styrning och finansiering av myndigheterna. Syftet är bland annat att
öka konvergensen i tillsynen av EU:s finansiella marknader och att bättre
kunna möta nya utmaningar som exempelvis brexit medför.

Kapitalmarknadsunionen

EU-kommissionen presenterade hösten 2015 en handlingsplan för att skapa
en kapitalmarknadsunion. Flera förslag har presenterats inom ramen för detta
paraplyinitiativ och Ekofinrådet fick 7 november information om arbetet
med ett förslag till direktiv om ramar för förebyggande omstrukturering av
företag, en så kallad andra chans.
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Förslaget förhandlas under rådet för rättsliga och inrikes frågor men har
bäring på både kapitalmarknadsunionen och arbetet med att motverka dåliga
lån i den europeiska banksektorn.

Moms på e-handel

Ministrarna diskuterade nya regler om mervärdesskatt vid
gränsöverskridande e-handel med privatpersoner. Diskussionen kommer att
fortsätta med målet att nå en överenskommelse före årets slut.

Europeiska revisionsrättens rapport för budgetåret
2016

Europeiska revisionsrätten presenterade sin årsrapport om EU-
kommissionens genomförande av budgeten för år 2016.

Felutbetalningarna har procentuellt sett minskat de senaste åren.
I februari 2018 förväntas rådet besluta om en rekommendation till
Europaparlamentet om EU-kommissionen ska beviljas ansvarsfrihet för
budgetgenomförandet för budgetåret 2016.

EU:s arbete mot skattefusk och
skatteundandragande

EU har under de senaste åren skärpt lagstiftningen för att hindra skattefusk
och skatteundandragande. I detta arbete ingår som en av många åtgärder att
upprätta en lista med icke samarbetsvilliga jurisdiktioner. Ekofinrådet
förväntas fatta beslut om en lista vid mötet i december.

Listan togs upp på mötet den 7 november i kölvattnet av det avslöjande i
början av månaden som den så kallade paradisläckan lett till och som visar
att olika lagstiftningar i EU möjliggör skattundandragande i flera länder.

Statistik

Rådet antog slutsatser om EU-statistik och genomförande av
uppförandekoden för europeisk statistik. Slutsatserna innehåller en årlig
uppföljning av utvecklingen av det europeiska statistiksystemet.

Uppföljning av senaste mötet i G20 och IMF:s



årsmöten

EU-kommissionen och det estniska ordförandeskapet rapporterade om G20-
mötet med finansministrar och centralbankschefer samt IMF:s årsmöten som
ägde rum den 12-13 respektive den 13-15 oktober i Washington.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på mötet som ägde
rum i Bryssel.

 



Artikel från Finansdepartementet

Bättre momsregler för e-handeln
Publicerad 06 november 2017

När EU:s finans- och ekonomiministrar träffas den 7
november ska de fatta beslut om regler för moms på
elektronisk handel, diskutera ett förslag om finansiell
tillsyn och ett förslag inom ramen för
kapitalmarknadsunionen. På dagordningen står också
EU:s statistiksamarbete och revisionsrättens rapport för
budgetåret 2016.

Moms på e-handel

Ministrarna förväntas besluta om en allmän inriktning om ett förslag i två
delar om mervärdesskatt vid gränsöverskridande e-handel med
privatpersoner. Syftet är att förbättra konkurrensen, minska bortfallet av
skatt och underlätta för e-handelsföretag. Förslagen ska förbättra de regler
som redan gäller vid försäljning av elektroniska tjänster.

Den ena delen av förslaget ska träda i kraft 2019 och innebär bland annat att
företag med en årlig omsättning under 10 000 euro ska kunna tillämpa det
egna landets regler för mervärdesskatt.

Andra delen av förslaget, som ska träda i kraft 2021, innebär bland annat att
regelverket ska gälla alla tjänster och distansförsäljning av varor och att
plattformar blir skattskyldiga för försäljning av vissa varor. Det innebär
också att befrielsen från mervärdesskatt vid import av så kallade
lågvärdesförsändelser tas bort.

Regeringen står bakom förslaget. Det är positivt med regler som är
anpassade till nya affärsmodeller, som säkrar att mervärdesskatt betalas in
och gynnar handel och konkurrens på lika villkor. Regeringen framhåller att
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reglerna måste vara enkla att tillämpa för både företag och myndigheter.

Finansiell tillsyn

Ministrarna ska gå igenom EU-kommissionens förslag till översyn av det
Europeiska systemet för finansiell tillsyn.

Tillsynen utförs av Europeiska systemrisknämnden och de tre så kallade Esa-
myndigheterna som omfattar Europeiska värdepappers- och
marknadsmyndigheten, Esma, Europeiska bankmyndigheten, Eba och
Europeiska försäkrings- och tjänstepensionsmyndigheten, Eiopa.

Ändringar föreslås för myndigheternas uppdrag och befogenheter,
omfattningen av dess direkta tillsyn, styrning och finansiering.

Regeringen välkomnar översynen och att väl fungerande kapitalmarknader
inom EU främjas. Regeringen ser fördelar med förslaget men anser att vissa
delar kan innebära oklara ansvarsförhållanden och därmed leda till att
tillsynen blir mindre effektiv, mindre förutsägbar och sämre anpassad till
nationella förhållanden.

Kapitalmarknadsunionen

Kommissionen presenterade hösten 2015 en handlingsplan för att skapa en
kapitalmarknadsunion. Syftet är att främja tillväxt och sysselsättning i EU
genom att stärka den europeiska kapitalmarknadens förmåga att allokera
kapital och öka gränsöverskridande investeringar i framförallt små och
medelstora företag, nystartade företag och infrastrukturprojekt.

Flera förslag har presenterats inom ramen för kapitalmarknadsunionen och
Ekofinrådet kommer den 7 november att få information om arbetet med ett
förslag till direktiv om ramar för förebyggande omstrukturering av företag,
en så kallad andra chans.

Europeiska revisionsrättens rapport för budgetåret
2016

Europeiska revisionsrätten kommer att presentera sin årsrapport om EU-
kommissionens genomförande av budgeten 2016. Vid Ekofinrådets möte i
februari 2018 förväntas rådet besluta om en rekommendation till
Europaparlamentet om EU-kommissionen ska beviljas ansvarsfrihet för



budgetgenomförandet för budgetåret 2016.

Regeringen lägger stor vikt vid att medel som hanteras av EU-kommissionen,
alla andra EU-institutioner och medlemsstaterna förvaltas på ett korrekt och
effektivt sätt. Revisionsrättens årsrapport är viktig för att säkerställa detta.

Statistik

Rådet ska anta slutsatser om EU-statistik och genomförande av
uppförandekoden för europeisk statistik. Slutsatserna innehåller en årlig
uppföljning av utvecklingen av det europeiska statistiksystemet.

Regeringen står bakom slutsatserna. Regeringen anser att utmaningen att
möta ökad efterfrågan på data samtidigt som resurserna krymper kräver
tydligare prioriteringar, regelförenklingar och fortsatt effektivisering av
produktionen av statistik.

Uppföljning av senaste mötet i G20 och IMF:s
årsmöten

EU-kommissionen och det estniska ordförandeskapet ska rapportera från
G20-mötet med finansministrar och centralbankschefer samt IMF:s årsmöten
som ägde rum den 12-13 respektive den 13-15 oktober i Washington.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på mötet som äger
rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

En bredd av frågor på Ekofins
oktobermöte
Publicerad 12 oktober 2017

När EU-ländernas finans- och ekonomiministrar
träffades 10 oktober inom ramen för Ekofin, antog de
gemensamma positioner inför möten i G20 och IMF. De
fattade beslut om klimatfinansiering och antog ett
direktiv som ska göra det lättare att lösa tvister vid
dubbelbeskattning. Den europeiska planeringsterminen
behandlades liksom skattereformer till följd av den
digitala ekonomins utveckling.

Inför klimatkonferensen COP 23

Ekofinrådet antog rådsslutsatser om internationell klimatfinansiering inför
klimatkonferensen COP 23 i Bonn i november 2017. COP 23-konferensen
ska följa upp det globalt överenskomna Parisavtalet från december 2015.

Rådsslutsatserna från Ekofinrådet 10 oktober och EU:s miljöråd 13 oktober
utgör tillsammans EU:s gemensamma position för COP 23-mötet.
Slutsatserna beskriver både EU:s arbete och ambition med klimatfinansiering
generellt och EU:s arbete med genomförandet av Parisavtalet mer specifikt.
Slutsatserna är också det mandat som EU:s förhandlare har med sig när
klimatfinansieringen behandlas i Bonn.

Förberedelser inför G20 och IMF

Ekofinrådet antog gemensamma positioner för EU inför G20-mötet 12-13
oktober. De fokuserar på åtgärder för att säkra en långsiktigt hållbar
ekonomisk tillväxt och en global ekonomi präglad av öppenhet och
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samverkan.

Rådet beslutade om ett gemensamt uttalande för EU vid IMF:s årsmöte 13-
15 oktober. Uttalandet handlar om åtgärder för att stärka EU:s bidrag till den
globala ekonomin och om IMF:s roll i det globala finansiella skyddsnätet.

Tvistelösning vid dubbelbeskattning Rådet antog ett direktiv om ett nytt
system för att lösa tvister mellan medlemsländer om dubbelbeskattning.
Direktivet syftar till att ytterligare stärka befintliga mekanismer för
tvistelösning.

Europeiska planeringsterminen 2017

Rådet utvärderade den europeiska planeringsterminen 2017. EU-
kommissionen arbetar med att effektivisera och förenkla terminen. Bland
annat har de landsspecifika rekommendationerna blivit färre över tid och en
flerårig utvärdering av genomförandet av rekommendationerna har införts.

Digital beskattning

EU-kommissionen presenterade meddelandet Ett rättvist och effektivt
skattesystem för den digitala inre marknaden som publicerades tidigare i
höst. Där redogör kommissionen för utvecklingen av den digitala ekonomin
och påpekar att nuvarande skattesystem mot bakgrund av denna bör
reformeras. Kommissionen framhåller att EU bör agera samordnat och om
inte tillräckliga framsteg görs på global nivå så kan EU gå före med
lagstiftning.

Det estniska ordförandeskapet avser att återkomma till frågan om digital
beskattning på ett Ekofinmöte senare i höst.  

Mervärdesskatt och finansiella tjänster

Ett stort antal direktiv och förordningar för finansmarknaden har antagits de
senaste åren. EU-kommissionen informerade ministrarna om läget i
genomförandet av lagstiftningen.

EU-kommissionen informerade också om arbetet med ett kommande
förslagspaket med reformer av mervärdesskattesystemet för företag som
handlar över landsgränser.  



Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på mötet som ägde
rum i Luxemburg.

Nästa Ekofinmöte är 7 november i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Dagordning med stor variation på
Ekofins oktobermöte
Publicerad 06 oktober 2017

En bred dagordning möter ekonomi- och
finansministrarna när de träffas 10 oktober. De kommer
att fatta beslut om EU:s gemensamma position i G20
och IMF liksom om internationell klimatfinansiering.
Genomförandet av den europeiska planeringsterminen
är också uppe för diskussion liksom skattereformer till
följd av den digitala ekonomins utveckling.

Inför klimatkonferensen COP 23

Ekofin ska anta rådsslutsatser om internationell klimatfinansiering inför
klimatkonferensen COP 23 i Bonn i november 2017.

Rådsslutsatser från Ekofin 10 oktober och EU:s miljöråd 13 oktober utgör
tillsammans EU:s gemensamma position för COP 23-mötet. Slutsatserna
beskriver dels EU:s arbete och ambition med klimatfinansiering generellt,
dels EU:s arbete med genomförandet av Parisavtalet mer specifikt.

Regeringen står bakom rådsslutsatserna.

Förberedelser inför G20 och IMF

Ekofinrådet ska förbereda G20-mötet och IMF:s årsmöten som äger rum 12-
13 respektive 13-15 oktober i Washington.

Rådet ska anta EU:s gemensamma positioner inför G20-mötet. De fokuserar
på åtgärder för att säkra en långsiktigt hållbar ekonomisk tillväxt och en

https://www.regeringen.se/


global ekonomi präglad av öppenhet och samverkan.

Rådet ska också besluta om EU:s gemensamma uttalande vid IMF:s årsmöte.
Uttalandet handlar om åtgärder för att stärka EU:s bidrag till den globala
ekonomin och om IMF:s roll i det globala finansiella skyddsnätet.

Regeringen är positiv till föreslagna positioner och särskilt till att betydelsen
av att motverka protektionism och stärka det globala ekonomiska samarbetet
lyfts fram.

Europeiska planeringsterminen 2017

Rådet ska diskutera genomförandet och erfarenheter av den europeiska
planeringsterminen 2017. EU-kommissionen arbetar med att effektivisera
och förenkla terminen. Bland annat har de landsspecifika
rekommendationerna blivit färre över tid och en flerårig utvärdering av
genomförandet av rekommendationerna har införts.

Regeringen välkomnar diskussionen. Regeringen anser att terminens ökade
fokus på horisontella problem och de största utmaningarna är positiva
förändringar. Det är också prioriterat från regeringens sida att den
europeiska terminen fokuserar på att reformer som stärker EU:s långsiktiga
tillväxt. 

Digital beskattning

Det estniska ordförandeskapet kommer att informera om det digitala
toppmötet i Tallinn 29 september. Därtill kommer EU-kommissionen att
presentera meddelandet Ett rättvist och effektivt skattesystem för den
digitala inre marknaden som publicerades tidigare i september.

Där redogör kommissionen för utvecklingen av den digitala ekonomin och
påpekar att nuvarande skattesystem mot bakgrund av denna bör reformeras.
Kommissionen framhåller att EU bör agera samordnat och om inte
tillräckliga framsteg görs på global nivå så kan EU gå före med lagstiftning.

Regeringen anser att diskussion om eventuella skatteåtgärder för den digitala
ekonomin bör baseras på en grundlig analys och att EU bör invänta OECD:s
arbete på området. Regeringen påpekar att det är viktigt att små, öppna och
exportberoende ekonomiers intressen beaktas.



Mervärdesskatt och finansiella tjänster

Ett stort antal direktiv och förordningar för finansmarknaden har antagits de
senaste åren. Ekofinrådet kommer att få information från EU-kommissionen
om läget i genomförandet av lagstiftningen.

EU-kommissionen väntas också informera om ett förslagspaket med
reformer av mervärdesskattesystemet för företag som handlar över
landsgränser.  

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige.

Mötet äger rum i Luxemburg.



Artikel från Finansdepartementet

Bonus-Malus och bränslebytet
Publicerad 03 september 2017 Uppdaterad 03 september 2017

Bonus-malus för lätta bilar (personbilar, lätta lastbilar
och lätta bussar)

Regeringen föreslår ett bonus malus-system för nya lätta fordon, med
ikraftträdande 1 juli 2018. Huvudmotivet är att öka andelen miljöanpassade
fordon med lägre koldioxidutsläpp. Bonus–malus-systemet kan här
komplettera de mer generellt verkande drivmedelsskatterna och bidra till att
minska transportsektorns oljeberoende och klimatpåverkan.

Bonus malus-systemet berör endast nya personbilar klass I och II, lätta
bussar och lätta lastbilar. Den befintliga fordonsflottan påverkas alltså inte
av förslaget och får en oförändrad fordonsskatt när bonus malus-systemet
införs. Att befintliga fordon inte föreslås få någon skattehöjning är en
skillnad gentemot tidigare remitterat förslag.

Bonus–malus är ett vallöfte från både S och MP, som regeringen nu infriar.

Förslaget innebär följande ändringar för fordon som omfattas av bonus
malus-systemet:

För bensin- och dieseldrivna fordon tas en förhöjd fordonsskatt (malus)
ut under de tre första åren från det att fordonet blir skattepliktigt för
första gången. Koldioxidbeloppet är då summan av 82 kronor per gram
koldioxid som fordonet släpper ut per kilometer utöver 95 gram och upp
till och med 140 gram, och 107 kronor per gram koldioxid som fordonet
släpper ut per kilometer utöver 140 gram. Från år 4 och därefter är
koldioxidbeloppet 22 kronor per gram koldioxid utöver 111 gram.
Den femåriga befrielsen från fordonskatt för miljöbilar tas bort och
supermiljöbilspremien ersätts av en bonus för bilar med mycket låga
utsläpp. För bilar med noll-utsläpp är den högsta bonusen 60 000 kronor.
Bonusen trappas av linjärt upp till en utsläppsnivå på 60 gram där
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bonusen uppgår till 10 000 kronor. Vidare är kravet att bonus får medges
med ett belopp som högst motsvarar 25 procent av bilens nypris.
Gasbilar erhåller en bonus på 10 000 kronor. I dag får dessa bilar inte ta
del av supermiljöbilspremien.
Fordon som kan drivas med alternativa drivmedel, som E85 (etanol) och
fordonsgas (blandning av biogas och naturgas) får ingen förhöjd
fordonsskatt.
Bränslefaktorn för nya dieselfordon ersätts med ett bränsletillägg som
görs oberoende av fordonsskattens storlek.
Miljötillägget för dieselfordon på 250 kronor behålls.
Givet den osäkerhet som finns kring effekterna av EU:s nya körcykel
WLTP (Worldwide Harmonized Light-Duty Vehicles Test Procedure)
anser regeringen att den gamla körcykeln NEDC (New European
Driving Cycle) bör ligga till grund för fordonsbeskattningen inom bonus
malus-systemet under en övergångsperiod. Den 1 januari 2020 sker en
övergång till WLTP. Då finns möjlighet att justera nivåerna så att minst
samma miljöstyrning upprätthålls.

EU:s nya körcykel

Från den 1 september 2017 införs en ny, mer verklighetsnära körcykel för
mätningar av fordons drivmedelsförbrukning och koldioxidutsläpp, WLTP
(Worldwide Harmonized Light-Duty Vehicles Test Procedure). WLTP införs
i två steg. Från den 1 september 2017 måste alla nya fordonstyper godkännas
enligt WLTP. Ett år senare måste alla nya fordon godkännas enligt WLTP.
Under en övergångsperiod kommer det alltså finnas nya bilar som är
godkända enligt WLTP och andra som är godkända enligt det tidigare
systemet NEDC (New European Driving Cycle). Kunskapen om hur WLTP
kommer att påverka ett fordons utsläppsvärde är knapphändig i nuläget.

Fordonsskattebefrielsen för miljöbilar slopas

I dag ges befrielse från fordonsskatten i fem år till bilar som uppfyller
miljöbilsdefinition i fordonsskattelagen. I miljöbilsdefinitionen tas hänsyn till
bilens vikt vilket gör att även små dieselbilar klarar kraven. Förslaget om att
slopa den femåriga skattebefrielsen för mer miljöanpassade lätta fordon
påverkar inte de fordon som redan är i trafik. Däremot kommer inga nya
fordon att erhålla skattebefrielsen efter förslagets ikraftträdande. De fordon
som drivs av annat bränsle än dieselbränsle och som idag erhåller befrielsen
har ofta relativt låga utsläpp av koldioxid per kilometer och betalar därmed
ofta enbart grundbeloppet om 360 kronor i fordonsskatt. För framtida köpare



av sådana fordon innebär förändringen en ökad fordonsskatt med totalt 1
800 kronor under fordonets fem första år i trafik.

För dieseldrivna fordon är värdet av befrielsen högre eftersom
fordonsskatten för dessa innehåller ytterligare komponenter. Värdet för
fordonskattebefrielsen för dieseldrivna fordon uppgår ofta till cirka 1 100
kronor per år eller 5 500 kronor för fem år.

Miljöstyrning

Bonus–malus-systemet med sin högsta bonus på 60 000 kronor (dvs. högre
än den högsta nivån på nuvarande supermiljöbilspremie på 40 000 kronor)
och med sin lägsta bonus på 10 000 kronor (dvs. något lägre än nuvarande på
20 000 kronor, men som också går till gasbilar) innebär en fortsatt tydlig
styrning mot miljöanpassade fordon. Dessutom innebär den förhöjda
fordonsskatten i tre år (malusen) en tydligt ökad miljöstyrning jämfört med
nuvarande fordonsskatt och ger ökade incitament att välja bilar med låga
utsläpp.

Offentligfinansiella effekter

Förslaget bedöms öka skatteintäkterna 2018 med 0,45 miljarder kronor
(halvårseffekt), 1,34 miljarder kronor 2019 och 2,22 miljarder kronor 2020.
Klimatbilsbonusen bedöms preliminärt kräva ett begränsat anslag andra
halvåret 2018 då premien avses betalas ut med fördröjning. För 2019 och
2020 bedöms kostnaderna för bonus preliminärt uppgå till ca 1,25 respektive
1,64 miljarder kronor. Bonus–malus-systemet bedöms därmed resultera i ett
överskott om 0,43 miljarder kronor 2018, 0,09 miljarder kronor 2019 och
0,58 miljarder kronor 2020.

Tabell 1 Intäkter från malus i förhållande till prognosticerade kostnader för
bonus.

miljarder kronor 2018 2019 2020
Intäkt malus 0,45 1,34 2,22
Prognosticerad kostnad bonus¹ 0,02 1,25 1,64
Summa 0,43 0,09 0,58
¹I kostnaden för bonus ingår ökade administrationskostnader för Transportstyrelsen.

Bränslebytet

Riksdagen beslutade i juni 2017 om ett klimatpolitiskt ramverk för Sverige



som består av en klimatlag, nya klimatmål och ett klimatpolitiskt råd.
Ramverket baseras på överenskommelsen inom den parlamentariska
Miljömålsberedningen och är central för klimatpolitiken. För
transportsektorn finns ett etappmål. Det anger att utsläppen. från inrikes
transporter utom inrikes flyg senast 2030 ska ha minskat med minst 70
procent 2030 jämfört med 2010. I förlängningen ska fordonsflottan vara
fossilfri. Biodrivmedel är en av flera viktiga komponenter för att nå detta mål
och det finns en stor potential för klimatsmarta investeringar i produktion i
Sverige.

De långsiktiga förutsättningarna för biodrivmedel har varit otydliga varför
regeringen tidigare uttalat målsättningen att få ett regelverk på plats som ger
långsiktigt hållbara och stabila villkor för biodrivmedel.

Regeringen har tidigare i en lagrådsremiss i juni presenterat ett förslag om
"Bränslebytet" med ett reduktionspliktssystem samt ändrade skatteregler,
som syftar till att minska växthusgasutsläpp från bensin och dieselbränsle
genom inblandning av biodrivmedel med bra klimatprestanda. Regeringen
går nu vidare med förslaget.

Reduktionsplikten innebär en skyldighet för bränsledistributörer att minska
utsläppen av växthusgaser från bensin eller dieselbränsle genom inblandning
av biodrivmedel. Målet är att på ett långsiktigt och tydligt sätt skapa
förutsättningar för att fasa ut fossila drivmedel och öka andelen biodrivmedel
med låga växthusgasutsläpp i ett livscykelperspektiv. Detta förutsätter en
successiv skärpning av kraven över tid.

I det lagförslag som regeringen avser att gå fram med fastställs
reduktionsnivåer för åren 2018 till 2020. Reduktionsnivån för bensin föreslås
vara 2,6 % 2018 och öka till 4,2 % 2020. Reduktionsnivån för dieselbränsle
föreslås vara 19,3 % 2018, 20 % 2019 och 21 % 2020.

I syfte att skapa ökad förutsägbarhet för aktörerna på marknaden presenteras
också en indikativ reduktionsnivå för 2030 vilken syftar till att bidra till
målet om 70 procent minskade utsläpp av växthusgaser från inrikes
transporter, utom luftfart, till 2030. Regeringen föreslår att Bränslebytet
inkluderar återkommande översyner och regeringen kommer i den första
översynen föreslå lagstadgade målnivåer för år efter 2020.

En reduktionsplikt har förutsättningar att utgöra ett långsiktigt styrmedel,
inte minst eftersom den till skillnad från dagens skattenedsättning inte utgör
statligt stöd och därmed inte är beroende av kommissionens tidsbegränsade



godkännanden. En fördel med en reduktionsplikt är också att den främjar
biodrivmedel med låga utsläpp av växthusgaser, såsom avancerade
biodrivmedel baserade på skoglig råvara. Bränslebytet behöver dock
kompletteras med fortsatt skattebefrielse för vissa biodrivmedel som inte
omfattas av plikten, för att säkerställa dessa bränslens konkurrenskraft.
Detta innebär att höginblandade och rena biodrivmedel såsom E85, ED95,
B100, HVO100 och biogas får fortsatt skattebefrielse. Vidare föreslås att
energiskatten för E85 (etanol) och B100 (Fame) sätts ned till 0, så att deras
konkurrenskraft förbättras. Förslagen bedöms sammantaget minska priset vid
pump med ungefär 40 öre per liter på E85 och 122 öre litern för Fame,
inklusive moms.

Koldioxidskatt tas ut på de bränslen som ingår i kvoten men skatten
uppdateras efter de energivärden och kolinnehåll som gäller för dagens
bränslen. Hänsyn tas också till drivmedlets innehåll av biodrivmedel. För
2018 är förslaget konstruerat för att på ett ungefär inte påverka priset vid
pump för bensin och dieselbränsle.

Som konsument ska man inte behöva bekymra sig för hållbarheten i
biodrivmedel, det är viktigt att regelverk ser till att bara hållbara alternativ
finns tillgängliga vid pump. Alla biodrivmedel som används i
reduktionsplikten måste uppfylla hållbarhetskriterier som Energimyndigheten
har tillsyn över. I samband med genomförandet av ett EU-direktiv som ska
säkerställa hållbarheten för råvaror som används till biodrivmedel har
regeringen sett över reglerna kring vad som idag kallas restprodukter, och
där vissa biodrivmedel baserade på palmoljeprodukter har ifrågasatts.
Översynen har gjorts i samband med prop. 2016/17:217 Genomförande av
ändringar i förnybartdirektivet – ILUC som har bordlagts i riksdagen.
Avsikten är att regeringen ska ta fram generella kriterier på förordningsnivå
för hur definitionen av restprodukter ska tolkas. Ett förslag till förordning har
remitterats. När vi nu höjer ambitionen med mer biodrivmedel är det mycket
viktigt att säkerställa att den ökningen ska fyllas med hållbara drivmedel.

Detta totalt sett kommer ge oss en kraftig skjuts i bränslebytet från fossilt till
hållbara förnybara bränslen.



Artikel från Finansdepartementet

Förändringar avseende tre
remitterade skatteförslag
Publicerad 26 augusti 2017

Regeringen presenterade idag, den 26 augusti,
förändringar avseende tidigare remitterade förslag om
skatt på flygresor, förändringar av 3:12-reglerna samt
skiktgränserna.
Vad gäller förändringar av 3:12-reglerna och skiktgränserna kommer
regeringen, i samarbete med Vänsterpartiet, inte lägga fram de remitterade
förslagen.

Vad gäller förslaget om skatt på flygresor föreslår regeringen förändringar i
förhållande till lagrådsremissen på följande sätt: Skattenivåerna har sänkts
från 80, 280 respektive 430 kronor till 60, 250 respektive 400 kronor.
Regeringen kommer vidare att säkerställa att eventuella ökade
driftsunderskott för lokala/regionala flygplatser som följer av skatten kan
kompenseras, vilket bedöms kunna bli aktuellt för flygplatser i Norrland och
på Gotland. För detta eventuella behov av kompensation kommer regeringen
att föreslå att ca 120 miljoner kronor anslås per år. Det kan även innebära
lägre utdelning från Swedavia.

De förändringar som gjorts avseende skatt på flygresor ligger också i linje
med de signaler som kommit från riksdagen.
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Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Justitiedepartementet

Ensamkommande unga i
asylprocessen ska kunna bo kvar i
kommunen efter att de fyller 18 år
Publicerad 30 juni 2017 Uppdaterad 21 september 2017

Regeringen och Vänsterpartiet har tidigare
kommunicerat överenskommelsen om ett tillfälligt
kommunbidrag på 195 miljoner kronor i
höständringsbudgeten. Genom tillskottet kan
kommunerna låta ensamkommande barn som hinner
fylla 18 år under asylprocessen bo kvar i kommunen.
Regeringen och Vänsterpartiet föreslår nu i
höständringsbudgeten att 390 miljoner kronor avsätts
2017 och att 195 miljoner kronor avsätts för ändamålet i
budgetpropositionen för 2018.
Den 1 juli i år börjar ett nytt ersättningssystem att gälla för kommuners
mottagande av ensamkommande barn och unga. Enligt det nya systemet
kommer kommunerna i normalfallet inte att få någon ersättning för
asylsökande ensamkommande efter att de fyllt 18 år. Staten ansvarar för
mottagandet av vuxna under asyltiden. De som har fyllt 18 år förväntas
därmed flytta till Migrationsverkets anläggningsboenden.

Dessa medel som regeringen nu tillför kommer att fördelas proportionellt till
kommunerna utifrån hur många inskriva asylsökande ensamkommande barn
och unga som väntar på ett slutligt avgörande i sitt asylärende. Pengarna
kommer att betalas ut till kommunerna under december 2017.

Regeringens och Vänsterpartiets överenskommelse gör det således möjligt
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för kommuner att låta de ensamkommande unga i asylprocessen, som
fortfarande väntar på ett slutgiltigt beslut i sitt ärende, bo kvar i den kommun
där de vistas.



Artikel från Finansdepartementet

Nya mått på välstånd
Publicerad 15 juni 2017

Nya mått på välstånd är ett ramverk av femton
indikatorer för ekonomiska, miljömässiga och sociala
aspekter av livskvalitet. Indikatorerna är tänkta att
komplettera BNP och ska vara ett verktyg för att följa
utvecklingen av människors livskvalitet och ekonomins
långsiktiga hållbarhet.
BNP är ett viktigt mått för att beskriva ekonomisk tillväxt. Det är enkelt och
tydligt, men det ger ändå en begränsad bild av ett samhälles utveckling.
BNP-måttet behöver därför kompletteras med ytterligare ett antal
indikatorer för att kunna ge en bild av välståndets utveckling.
Förutsättningarna för ekonomins och välfärdens utveckling beror dels på hur
mycket resurser som skapas, dels på hur de fördelas, används och förvaltas.
Nya mått på välstånd är ett nytt ramverk för att följa utvecklingen av
livskvalitet och ekonomins långsiktiga hållbarhet.

BNP per capita

En ökad BNP leder generellt till högre välstånd, men det måste inte vara så.
En anledning till det är att BNP inte tar hänsyn till hur produktionen fördelas
i befolkningen. BNP per capita tar hänsyn till förändringar i
befolkningstillväxt men speglar inte utvecklingen av exempelvis
inkomstskillnader i samhället.

Sysselsättningsgrad

När fler försörjer sig genom arbete frigörs resurser i den offentliga sektorn
eftersom trycket på de offentliga transfereringssystemen minskar. När fler
arbetar minskar även inkomstskillnaderna. En hög sysselsättningsgrad
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möjliggör att den offentliga välfärden kan stärkas. Trots en hög
sysselsättningsgrad kan arbetslösheten också vara hög om
arbetskraftsdeltagandet är högt. Därför behövs både indikatorn
sysselsättningsgrad och indikatorn arbetslöshet för att visa utvecklingen på
arbetsmarknaden.

Arbetslöshet

Ett arbete innebär gemenskap, tillhörighet och ekonomisk trygghet.
Arbetslöshet mäter hur stor andel av arbetskraften som inte har något arbete
men som vill och kan ta ett jobb. Arbetslöshet kan få betydande
konsekvenser för välståndet. Arbete ger individen möjlighet till egen
försörjning och bättre möjligheter att forma sitt liv.

Hushållens skuldsättning

Hushållen i Sverige skuldsätter sig alltmer vilket kan innebära en risk. Risken
är dels på individnivå där konsekvenserna för individen kan bli stora vid
eventuella räntehöjningar eller prisfall på bostäder. Högt skuldsatta hushåll
kan även påverka ekonomin på ett makroekonomiskt plan om människor blir
tvungna att dra ner på sin konsumtion vid ett kraftigt bostadsprisfall. I
förlängningen kan både tillväxt och sysselsättning påverkas negativt.

Den offentliga sektorns konsoliderade bruttoskuld

Indikatorn visar den offentliga sektorns konsoliderade bruttoskuld som andel
av BNP, ofta kallad Maastrichtskulden. Det är det mått på offentlig sektors
skuld som används inom EU. Alla EU-länder har genom stabilitets- och
tillväxtpakten förbundit sig till att den offentliga sektorns konsoliderade
bruttoskuld inte får överstiga 60 procent av BNP. Att nivån hålls på en låg
nivå är viktigt för ekonomins långsiktiga hållbarhet.

Luftkvalitet

Luftföroreningar kan orsaka svåra hälsoproblem och de bidrar även till
försurning och övergödning. Indikatorn luftkvalitet visar utvecklingen av två
av de vanligaste och mest hälsovådliga luftföroreningarna i svenska städer,
kvävedioxid (NO2) och små partiklar (PM2,5). Luftföroreningarna beror
främst på vägtrafiken, där tunga och lätta dieselfordon står för den största
delen av utsläppen av kväveoxider.



Vattenkvalitet

God vattenkvalitet är centralt för dricksvatten och många vattenlevande
växter och djur. Indikatorn vattenkvalitet visar vattenförekomster som har
hög eller god status i enlighet med EU:s ramdirektiv för vatten. Indikatorn
ger även en översikt av de största problemen kopplade till vatten,
övergödning, vissa miljögifter och fysisk påverkan.

Skyddad natur

Långsiktigt skydd är viktigt för att bevara världens natur- och kulturarv och
för att tillvarata grundläggande värden som rent vatten, ren luft samt
oförstörd natur. Indikatorn skyddad natur visar den andel av den svenska
naturen som har ett långsiktigt skydd. Skyddad natur består här av
nationalparker, naturreservat och naturvårdsområden i Sverige.

Kemikaliebelastning

Indikatorn kemikaliebelastning mäter kemikaliebelastningen i människor.
Genom att följa halter av farliga kemikalier över tid får man en översikt av
vilka ämnen vi utsätts för och i vilka mängder. Indikatorn visar att
kemikaliebelastningen minskar långsamt trots att användning och spridning
begränsats genom förbud. Ett problem är att ämnena är långlivade i miljön,
att de ansamlas i fettvävnad hos människor och djur och att de redan är
spridda i varor, byggnader och miljö.

Utsläpp av växthusgaser

Att möta klimatförändringarna är en av mänsklighetens största utmaningar.
Om utsläppen av växthusgaser fortsätter i nuvarande omfattning ökar risken
för allvarliga, genomgripande och oåterkalleliga effekter för människor och
ekosystem. Mätningarna av utsläpp av växthusgaser utgörs av de samlade
utsläppen av koldioxid, metan, dikväveoxid och fluorerade gaser och har
kopplingar till miljökvalitetsmålet Begränsad klimatpåverkan och det av
riksdagen beslutade etappmålet Minskade utsläpp av växthusgaser till 2020.

Låg ekonomisk standard

Indikatorn låg ekonomisk standard avser den andel av befolkningen som har
en disponibel inkomst som är lägre än 60 procent av medianinkomsten. Låg



ekonomisk standard definieras av EU som den andel av befolkningen som
har så låg inkomst att det kan medföra risk för fattigdom. Även om de
fysiska behoven är uppfyllda, kan relativ fattigdom medföra att individer inte
fullt ut kan delta i sociala relationer och sammanhang.

Självskattad allmän hälsa

En viktig förutsättning för ett gott liv är en god hälsa. Men att mäta hälsa är
komplext eftersom många olika faktorer bidrar till en god hälsa. Indikatorn
självskattad allmän hälsa har fördelen att den i ett enda mått ger en
övergripande bild av den svarandes upplevda fysiska och psykiska hälsa.
Självskattad allmän hälsa redovisas som den andel i befolkningen som
bedömer sin hälsa som bra eller mycket bra.

Utbildningsnivå

Det är viktigt att följa utvecklingen i utbildningsnivån, inte minst eftersom
flera av de andra sociala indikatorerna i ramverket har ett tydligt samband
med utbildningsnivå. Indikatorn avser högsta avslutad utbildning enligt
Svensk utbildningsnomenklatur.

Mellanmänsklig tillit

Hög tillit människor emellan kan ses som ett socialt kapital som fungerar som
ett sammanhållande kitt i samhället, medan låga tillitsnivåer kan skapa
problem. Exempel på hur social tillit ökar livskvalitet är om man kan be sin
omgivning om hjälp och stöd i olika situationer. Hög tillit och breda sociala
nätverk underlättar också till exempel affärstransaktioner och matchningen
på bostads- och arbetsmarknaderna.

Nöjd med livet

Nöjd med livet utgörs av ett mått på subjektivt välbefinnande. Det subjektiva
välbefinnandet är generellt sett högt i rika, demokratiska och politiskt stabila
samhällen med låg arbetslöshet, där myndighetsutövningen fungerar väl,
rättssäkerheten är hög och korruptionen låg. På individnivå har nära
relationer störst betydelse för hur nöjd en person är med sitt liv, men även ett
meningsfullt arbete och en rik fritid har visat sig ha stor betydelse. Att följa
indikatorns utveckling ger ett viktigt bidrag vid utformningen av politikens
inriktning.



Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Pensionärskommittén diskuterade
bostäder, ekonomi och
levnadsvillkor
Publicerad 24 maj 2017

– Bostäder är en viktig fråga för äldre. Vi måste bygga
fler särskilda boenden. Dessutom måste vi se till att
äldre kvinnor och män, som inte vill bo kvar hemma,
inte tvingas till det. Med den ensamhet och otrygghet
som det kan innebära. Det sa äldreminister Åsa Regnér
när hon och finansminister Magdalena Andersson den
22 maj mötte Pensionärskommittén.

Ny mellannivå för äldreboenden

Vid mötet med Pensionärskommitten berättade äldreministern främst om
boende för äldre och vad regeringen gör i den frågan.

– Regeringen har infört ett investeringsstöd för äldreboenden och ett förslag
om att ge kommunerna möjlighet att införa en ny nivå av särskilda boenden,
ett slags mellanboende, Det är bra. Men vi behöver göra ännu mer, sa
äldreminister Åsa Regnér.

Åsa Regnér berättade också om läget när det gäller ett par utredningar och
att eventuellt göra ett studiebesök i Danmark till hösten.

Pension ska beskattas som lön

Inbjuden gäst vid mötet var finansminister Magdalena Andersson. Hon
talade främst om sin syn på pensionärers ekonomi och levnadsvillkor.
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– Vi har hela tiden varit emot att pensionärer betalar högre skatt än löntagare
på motsvarande inkomst. Det känns därför väldigt bra att vi redan tagit ett
första steg och nu föreslår ett andra steg mot att helt avskaffa den
pensionärsskatt som infördes av den förra regeringen. Pension är uppskjuten
lön och ska beskattas som lön, sa finansminister Magdalena Andersson.

Vid den efterföljande frågestunden fick Pensionärskommittén tillfälle att
diskutera bland annat skatter för pensionärer, reavinstbeskattningens
inlåsningseffekt, bostäder för äldre, bostadstillägg, tandvård för äldre och
kompetensen hos personalen vid äldreomsorgen.

Therese Svanström Andersson, statssekreterare hos socialförsäkringsminister
Annika Strandhäll, avslutade mötet med att berätta om Pensionsgruppens
arbete för trygga och hållbara pensioner.  



Artikel från Finansdepartementet

Skattefrågor och makroekonomi
på Ekofins majmöte
Publicerad 24 maj 2017

När medlemsländernas finansministrar träffades inom
ramen för Ekofinrådet 23 maj fattade de beslut om
tvistlösning vid dubbelbeskattning och den europeiska
planeringsterminen. Ministrarna diskuterade också EU:s
fria rörlighet av kapital och förslaget om en gemensam
bolagsskattebas.

Tvistlösning vid dubbelbeskattning

Rådet kom överens om en allmän inriktning för direktivet om
tvistlösningsmekanismer vid dubbelbeskattning i EU. Direktivet bygger på
EU:s så kallade skiljemannakonvention men har ett bredare
tillämpningsområde och omfattar alla gränsöverskridande situationer inom
EU med dubbelbeskattning av företag och individer.

Oftast kan tvisterna lösas utan problem av skattemyndigheterna i berörda
länder men direktivet är viktigt för att exempelvis garantera att tvisterna inte
drar ut på tiden. Det bidrar till förutsägbarhet och stabilitet och därmed
också till att EU:s inre marknad fungerar väl. Direktivet hör samman med
EU:s omfattande lagstiftningsarbete på skattesidan det senaste året.

Europeiska planeringsterminen 2017

Ekofinrådet antog slutsatser om EU-kommissionens djupgranskningar av
makroekonomiska obalanser i medlemsländerna och om genomförandet av
2016-års landsspecifika rekommendationer.
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Frågan om en gemensam bolagsskattebas

Rådet debatterade inriktningen på förslaget om en gemensam
bolagsskattebas. Syftet är att förbättra EU:s inre marknad. Förslaget kommer
att återkomma på Ekofinrådets dagordning.   

Finansiella tjänster och rörligheten av kapital

Finansministrarna behandlade två rapporter om fri rörlighet av kapital. Det
handlade dels om friheten att utföra betalningar inom EU och dels om
nationella hinder mot den fria rörligheten av kapital. Rådet fick också
information om arbetet med lagstiftningsförslag om finansiella tjänster och
rapportering från G20-mötet med finansministrar och centralbankschefer
som ägde rum i april.

Ekofinrådet träffades i Bryssel och finansminister Magdalena Andersson
företrädde Sverige. 



Artikel från Finansdepartementet, Socialdepartementet

Rundabordssamtal om
jämställdhetsbudgetering
Publicerad 19 maj 2017

Onsdagen den 17 maj bjöd finansminister Magdalena Andersson och
jämställdhetsminister Åsa Regnér tillsammans med Dr Caren Grown
(Världsbanken) och Torbjörn Pettersson (Sida) till ett lunchseminarium om
jämställdhetsbudgetering.

Syftet med mötet var att dela erfarenheter, slutsatser och rekommendationer
för att vidareutveckla och stärka arbetet för jämställdhet.
Jämställdhetsminister Åsa Regnér inledde och berättade bland annat om
regeringens nya jämställdhetspolitik, och hur regeringen implementerat
jämställdhetsbudgetering i det löpande arbetet.
- Jämställdhetsbudgetering är ingenting vi gör vid sidan av, det ingår i den
ordinarie processen. Jag är stolt över att vara minister i en feministisk
regering och jag är stolt över att vi har en finansminister som kräver en
jämställdhetsintegrerad budget. En medveten resursfördelning är avgörande
för att uppnå det jämställdhetspolitiska målet att män och kvinnor ska ha
samma makt och möjlighet att forma samhället och sina egna liv.

Finansminister Magdalena Andersson förklarade att hon kräver att förslag till
ramberedningen ska vara analyserade ur ett jämställdhetsperspektiv, för att
de över huvud taget ska beaktas.
- Jämställdhet handlar inte bara om mänskliga rättigheter, det är också
ekonomiskt smart. Vi behöver ta till vara på flickors och pojkars, kvinnors
och mäns fulla potential, det är en viktig förutsättning för hållbar ekonomisk
tillväxt och för utvecklingen av arbetsmarknaden, välfärden och den svenska
modellen.

Dr Caren Brown menade kort och gott att "jämställdhetsbudgetering är bra
budgetering", att det handlar om ekonomi. Agneta Stark, ekonomisk
genusforskare och rektor emerita för Högskolan Dalarna, var inne på samma
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linje och svarade med en retorisk på frågan om varför man ska
jämställdhetsbudgetera:
- Ja, varför budgetering över huvud taget?

Lunchseminariet arrangerades av Regeringskansliet i samarbete med
Världsbanksgruppen och Sida. Deltog gjorde aktörer som arbetar med
jämställdhetsbudgetering inom statliga myndigheter, kommuner, akademin,
fackföreningar och civilsamhällsorganisationer med erfarenhet från arbete i
Sverige och internationellt.



Artikel från Finansdepartementet

Dubbelbeskattning och
makroekonomi på Ekofins
majmöte
Publicerad 19 maj 2017

När medlemsländernas finansministrar träffas inom
ramen för Ekofinrådet 23 maj står beslut om tvistlösning
vid dubbelbeskattning och den europeiska
planeringsterminen på dagordningen. Ministrarna
kommer också att diskutera den gemensamma
bolagsskattebasen och fri rörlighet av kapital.

Tvistlösning vid dubbelbeskattning i EU

Rådet förväntas komma överens om en allmän inriktning för direktivet om
tvistlösningsmekanismer vid dubbelbeskattning i EU.
Förslaget innehåller bestämmelser om hur medlemsstaterna ska lösa fall av
dubbelbeskattning. Förslaget innehåller bland annat bestämmelser för
hantering av fall där medlemsstaterna inte når fram till en överenskommelse
inom viss angiven tid.
Direktivet bygger på EU:s så kallade skiljemannakonvention men har ett
bredare tillämpningsområde och omfattar alla gränsöverskridande situationer
inom EU med dubbelbeskattning för företag och individer.
Regeringen är positiv till förslaget då det bidrar till en väl fungerande inre
marknad, minskar företagens administration och underlättar beslut om
investeringar.

Europeiska planeringsterminen 2017

Ekofinrådet förväntas anta slutsatser om EU-kommissionens
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djupgranskningar av makroekonomiska obalanser i medlemsländerna och om
genomförandet av 2016 års landsspecifika rekommendationer.
Regeringen står bakom slutsatserna och stödjer att EU-kommissionen
granskar såväl Sveriges som andra EU-länders ekonomi.

Finansiella tjänster och rörligheten av kapital

Ministrarna kommer att diskutera två rapporter som handlar om fri rörlighet
av kapital. Det handlar dels om den Ekonomiska och finansiella kommitténs
årliga rapport om kapitalrörelser och friheten att utföra betalningar inom EU
och dels en rapport från EU-kommissionen om nationella hinder mot den fria
rörligheten av kapital. Denna inkluderar även ett förslag till en handlingsplan
för hur arbetet med att undanröja sådana hinder ska tas vidare.

Regeringen välkomnar båda rapporterna och delar bedömningen att initiativ
inom kapitalmarknadsunionen är viktiga för att stötta EU:s ekonomiska
återhämtning.

Rådet kommer också att få information om arbetet med lagstiftningsförslag
om finansiella tjänster.

Därtill kommer rådet att diskutera inriktningen på förslaget om en gemensam
bolagsskattebas.

Uppföljning av G20-mötet, IMF:s och Världsbankens
möten i april

Ekofinrådet kommer att få en rapportering från G20-mötet med
finansministrar och centralbankschefer samt IMF:s och Världsbankens
vårmöten som alla ägde rum i april.

Ekofins möte äger rum i Bryssel och finansminister Magdalena Andersson
företräder Sverige.

 



Artikel från Finansdepartementet

Finanspolitikens inriktning - april
2017
Publicerad 18 april 2017 Uppdaterad 18 april 2017

Samhällsbygget – för trygghet och en hållbar framtid
Sverige och svensk ekonomi är i ett helt nytt läge.

Underskott har vänts till överskott.
Sysselsättningen stiger och arbetslösheten sjunker.
Stora ofinansierade skattesänkningar har bytts till investeringar för
framtiden.

När regeringen tillträdde 2014 var underskottet i de offentliga finanserna
drygt 60 miljarder kronor. Arbetslösheten, särskilt bland ungdomar, var
skyhög. Efter 140 miljarder kronor i ofinansierade skattesänkningar fanns
stora brister i välfärden.

De senaste två åren har Sverige styrts i en annan riktning. Ett hållbart
samhällsbygge, med investeringar i jobb, skola, välfärd och klimat, har ersatt
skattesänkningar och nedskärningar. Steg för steg, med en ansvarsfull
finanspolitik, har Sveriges ekonomiska styrka byggts upp igen.
Arbetslösheten har pressats tillbaka. Den ekonomiska tryggheten för
pensionärer, ensamstående föräldrar, sjuka och arbetslösa har stärkts.
Straffen har skärpts för de grova brotten och polisen har fått mer resurser.

Regeringens samhällsbygge har gett resultat. Underskotten har vänts till
överskott. Ordning och reda präglar de offentliga finanserna. Varje dag går
150 000 fler till jobbet och ungdomsarbetslösheten är den lägsta på 13 år.
Välfärdsmiljarderna är ett historiskt stort tillskott till kommunsektorn som nu
leder till att fler lärare, sjuksköterskor, kuratorer, undersköterskor,
förskollärare, socionomer och hemtjänstpersonal kan anställas.
Kunskapsresultaten i skolan vänder uppåt. Klimatinvesteringar genom
Klimatklivet och stadsmiljöavtalen samt skärpta styrmedel har bidragit till att
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göra Sverige ledande i klimatomställningen. Gemensamma investeringar i
infrastruktur och bostäder bidrar till att öka sysselsättningen och tillväxten.
Jämlikhet och utveckling förstärker varandra.

Sverige har nu styrkan och resurserna för att genomföra reformer som ökar
framtidstron. Så möter vi oro och otrygghet – inte genom skattesänkningar,
nedskärningar och sänkta klimatambitioner. Framtidsinvesteringar och
reformer som minskar klyftorna ökar tilliten och sammanhållningen, och
motverkar samtidigt rädsla, egoism och rasism.

Regeringen vill uppnå jämlikhet, utveckling och sammanhållning i hela
landet. Sverige ska fortsätta att vara ett föregångsland, som tar internationellt
ansvar för klimatet, för jämställdhet och för demokrati. Sverige har i dag
goda förutsättningar att gripa de möjligheter som globaliseringen,
kunskapsekonomin och den tekniska utvecklingen för med sig. Regeringens
ambition med samhällsbygget är att alla deltar när vi bygger framtiden.
Utbildning, ett arbete, en bostad, en förskoleplats där barnen trivs och
utvecklas, upplevelsen av fantastisk natur med allemansrätt, och en
samhällsservice med välfungerande och tillgänglig sjukvård, polis och
äldreomsorg – det ska inte stanna vid en dröm utan vara verklighet för alla, i
hela landet. För Sverige ska vara ett land i arbete och sammanhållning, i
jämlikhet och med en hållbar utveckling. Med den svenska modellen som
grund och moderniseringen som verktyg bygger vi ett hållbart samhälle, där
ingen lämnas efter, men ingen heller hålls tillbaka.

De utmaningar Sverige står inför kräver kraftfulla åtgärder. Den svenska
ekonomins och de offentliga finansernas styrka ska användas till ett
gemensamt samhällsbygge som minskar orättvisorna. I ett svårt
parlamentariskt läge och en osäker omvärld ligger regeringens ekonomiska
politik fast. Så tar regeringen ansvar i en orolig tid.

Denna proposition bygger på en överenskommelse mellan regeringspartierna
och Vänsterpartiet.

De offentliga finanserna ska förbli starka

En ansvarsfull finanspolitik och en god tillväxt i sysselsättningen har lett till
överskott i de offentliga finanserna under både 2015 och 2016 och en
minskad statsskuld. Från ett underskott på över 60 miljarder år 2014 har det
finansiella sparandet förbättrats med över 100 miljarder till 2016 och
överskottet hamnade på 40 miljarder.



Arbetslösheten ska minska

Regeringens jobbagenda består av insatser för ökad kompetens och en aktiv
arbetsmarknadspolitik, investeringar i bostäder och infrastruktur samt en
aktiv näringspolitik. Därutöver behöver fler anställas i välfärden. Att stärka
skolan, vården och polisen skapar också fler jobb. Målet om EU:s lägsta
arbetslöshet 2020 vägleder den ekonomiska politiken.

Välfärden ska gå att lita på. Genom satsningen på 10 välfärdsmiljarder har
regeringen gjort ett av de största tillskotten till kommunsektorn sedan det
generella statsbidraget infördes. Riktade satsningar görs också för en mer
jämlik vård och så att fler kan anställas och kvaliteten höjas i sjukvården.

Behoven inom psykiatrisk vård och socialt stöd för barn och unga har visat
sig större än tidigare bedömningar och totalt ytterligare 250 miljoner kronor
tillförs därför detta område i år.

Situationen inom förlossningsvården är mycket ansträngd. Därför utökas den
tidigare satsningen med 500 miljoner kronor i år.

Kunskapsresultaten i skolan ska fortsätta stiga

Regeringens mål är en jämlik kunskapsskola för alla. Välfärdsmiljarderna
stödjer kommunerna, men det gör också regeringens satsningar på bland
annat mindre barngrupper, läsa-skriva-räkna-garanti och högre lärarlöner.

I vårändringsbudgeten avsätts 500 miljoner kronor i år till grundskolor med
allra störst behov. Gymnasieskolans introduktionsprogram tillförs även 150
miljoner kronor. Inklusive dessa förslag uppgår regeringens totala riktade
satsningar på skolan till 11 miljarder kronor bara i år.

Sverige ska ha en ledande roll i klimatomställningen

Det klimatpolitiska ramverket ska vägleda denna och framtida regeringars
klimatarbete. Skattesystemets miljöstyrande effekt ska öka och styra mot
mer klimatsmarta transporter och energislag. Sverige ska utvecklas till ett av
världens första fossilfria välfärdsländer. Den omställningen leder också till
fler jobb, när investeringar görs i järnväg och tåg och när Sveriges export av
miljöteknik ökar. Genom Klimatklivet deltar hela landet i att minska
klimatutsläppen för att vi ska nå det nationella utsläppsmålet till 2020.



I vårändringsbudgeten föreslås ytterligare 500 miljoner kronor som en
förstärkning av Klimatklivet.

Sverige ska vara tryggt

Sverige ska vara ett tryggt land. Samhället måste därför stå upp mot
brottsligheten genom brottsbekämpning, brottsförebyggande arbete och att
lagföra de individer som begår brott. Straffen har skärpts för de grova
brotten och polisen har fått mer resurser. Polismyndigheten har fått medel
för att fortsätta arbetet med att få fler poliser närmare medborgarna. Ökad
polisnärvaro är angeläget. Vi ska både vara hårda mot brotten och mot
brottens orsaker.

Polismyndigheten behöver ett tillskott av medel redan innevarande år. Det
föreslagna tillskottet på 700 miljoner kronor möjliggör bland annat för
myndigheten att ytterligare öka antalet anställda.

Regeringen ser även - tillsammans med de andra partierna i
försvarsuppgörelsen - ett behov av att stärka totalförsvaret redan i år, mot
bakgrund av det försämrade säkerhetsläget. Totalförsvaret tillförs ytterligare
500 miljoner kronor.

Samhällsbygget ska öka jämlikheten och
sammanhållningen

Även om Sverige fortfarande är relativt jämlikt i ett internationellt perspektiv
har de ekonomiska klyftorna ökat under lång tid. Ökande ojämlikhet
tenderar att minska samhörigheten och tilliten bland medborgarna, vilket kan
leda till ökade sociala problem och till att förtroendet för samhällets
institutioner undergrävs. Därför är det viktigt med en omfördelning av
resurser. Ett centralt mål för den ekonomiska politiken är att det växande
välståndet ska komma alla till del. Detta är en förutsättning för att
medborgarna ska känna ett fortsatt förtroende för samhällets funktion.



Artikel från Finansdepartementet

Momsfrågorna dominerade på
Ekofin
Publicerad 23 mars 2017

Medlemsländernas ekonomi- och finansministrar
träffades 21 mars inom ramen för Ekofinrådet. På
dagordningen stod momsnivå på elektroniska
publikationer och omvänd skattskyldighet i syfte att
stoppa momsbedrägerier. Ekofin fick en presentation av
den europeiska planeringsterminens landrapporter och
information om arbetet med en rad olika förslag.

Reducerad moms för elektroniska publikationer

Ekofin diskuterade EU-kommissionens förslag om ändring i
mervärdesskattedirektivet i den del som gäller mervärdesskatt på böcker,
tidningar och tidskrifter.

Enligt direktivet får medlemsstaterna endast tillämpa reducerad
mervärdsskatt på tryckt material. Elektroniska publikationer beskattas med
normal skattesats. EU-kommissionens förslag innebär att det ska vara möjligt
att reducera denna.

Direktivets nuvarande lägstanivå för mervärdesskatt på tryckta böcker,
tidningar och tidskrifter är fem procent. Enligt förslaget ska medlemsstaterna
kunna tillämpa mervärdesskatt som är lägre än fem procent ner till så kallad
nollskattesats. Förslaget ingår i EU:s arbete med den digitala inre marknaden.

En överenskommelse väntas senare i år.

Omvänd skyldighet att betala moms
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Rådet diskuterade EU-kommissionens förslag om omvänd skattskyldighet för
mervärdesskatt.

Omvänd skattskyldighet innebär att köparen är skattskyldig i stället för
säljaren. Metoden kan användas i sektorer som är särskilt utsatta för
mervärdesskattebedrägerier. Sverige tillämpar denna på bland annat
byggtjänster.

Flera medlemsstater vill utöka de möjligheter som EU:s
mervärdesskattedirektiv ger att tillämpa omvänd skattskyldighet.

En överenskommelse väntas senare i år.

Europeiska terminen

Ekofin fick en presentation av 2017 års landrapporter och djupgranskningar
och diskuterade behov och erfarenheter av reformer för förbättrat
företagsklimat.

Landrapporterna är en del av den europeiska planeringsterminen och är
grund för EU-kommissionens förslag till rekommendationer som publiceras
senare i vår.

G20-mötet 17-18 mars

Rådet fick en rapport från G20-mötet med finansministrar och
centralbankschefer som ägde rum 17-18 mars.

Övriga frågor

Rådet informerades om genomförandet av EU-rättsakter på
finansmarknadsområdet och arbetet med aktuella lagstiftningsförslag om
finansiella tjänster. EU-kommissionen informerade också rådet om förslaget
om en Europeisk försvarsfond.

Finansminister Magdalena Andersson företrädde Sverige på Ekofins möte 21
mars. Mötet ägde rum i Bryssel.



Artikel från Finansdepartementet

Momsfrågor på Ekofins
dagordning 21 mars
Publicerad 16 mars 2017

Medlemsländernas ekonomi- och finansministrar träffas
21 mars inom ramen för Ekofinrådet. På dagordningen
står momsnivå på elektroniska publikationer och
omvänd skattskyldighet i syfte att stoppa bedrägerier.
Ekofinrådet kommer att få en presentation av den
europeiska planeringsterminens landrapporter om
makroekonomiska obalanser.

Reducerad moms för elektroniska publikationer

Ekofin kommer att diskutera EU-kommissionens förslag om ändring i
mervärdesskattedirektivet i den del som gäller moms på böcker, tidningar
och tidskrifter.

Enligt direktivet får medlemsstaterna endast tillämpa reducerad
mervärdsskatt på tryckt material. EU-kommissionens förslag innebär att det
ska vara möjligt att reducera denna även för elektroniska publikationer.
Direktivets lägstanivå för mervärdesskatt på tryckta böcker, tidningar och
tidskrifter är fem procent. Enligt förslaget ska medlemsstaterna kunna
tillämpa mervärdesskatt som är lägre än fem procent ner till så kallad
nollskattesats.

Regeringen är positiv till möjligheten att införa reducerad mervärdesskatt för
elektroniska publikationer men är tveksam till kraftigt reducerad
mervärdesskatt eller nollskattesats.

Omvänd skyldighet att betala moms
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Rådet kommer att diskutera EU-kommissionens förslag om omvänd
skattskyldighet för mervärdesskatt.

I EU:s mervärdesskattedirektiv finns möjlighet att tillämpa omvänd
skattskyldighet på varor och tjänster som är särskilt utsatta för
mervärdesskattebedrägerier. Det innebär att köparen är skattskyldig i stället
för säljaren. Sverige tillämpar omvänd skattskyldighet på bland annat
byggtjänster. Flera medlemsstater vill utöka dessa möjligheter.

Förslaget innebär att medlemsstaterna efter tillstånd av EU-kommissionen
kan införa omvänd skattskyldighet för inhemska varor och tjänster som
överstiger 10 000 euro per faktura under förutsättning att vissa krav är
uppfyllda.

Regeringen stödjer inte generell omvänd skattskyldighet och är tveksam till
en utökning av möjligheterna. Omvänd skattskyldighet kan i vissa fall
användas för att motverka bedrägerier men metoden måste begränsas i
omfattning och i tid.

Europeiska terminen

Ekofin kommer att få en presentation av 2017 års landrapporter och
djupgranskningar. Landrapporterna ingår i den europeiska
planeringsterminen och är grund för EU-kommissionens förslag till
rekommendationer som publiceras senare i vår.

Regeringen välkomnar diskussionen om reformer för ett förbättrat
företagsklimat och anser att åtgärder behövs för att stärka tillväxten i EU.
Ökade investeringar, strukturreformer och en ansvarsfull finanspolitik är
avgörande för Europas ekonomiska återhämtning.

G20-mötet 17-18 mars

Rådet ska få en rapportering från G20-mötet med finansministrar och
centralbankschefer som äger rum den 17-18 mars.

Övriga frågor

Rådet kommer att informeras om genomförandet av EU-rättsakter på
finansmarknadsområdet och arbetet med aktuella lagstiftningsförslag om
finansiella tjänster. Rådet får också information om den Europeiska



försvarsfonden från EU-kommissionen.

Finansminister Magdalena Andersson företräder Sverige på Ekofins möte 21
mars. Mötet äger rum i Bryssel.

 



Artikel från Finansdepartementet

Skatteförslag och aviseringar i
budgetpropositionen för 2018
Publicerad 16 mars 2017 Uppdaterad 23 november 2017

På denna sida finns samlat de förslag och aviseringar
inom skatteområdet i budgetpropositionen för 2018.
Den 22 november 2017 antog riksdagen regeringens
budgetförslag vilket innebär att skatteförslagen är
antagna av riksdagen. Förslagen och aviseringarna är
en del av en överenskommelse mellan
regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Sänkt skatt för pensionärer

Regeringen sänker skatten för pensionärer ännu kraftfullare än vad som
tidigare utlovats och fördubblar satsningen för 2018. Skatteklyftan mellan
pensionärer och löntagare tas nu helt bort till 2020. Redan den 1 januari
2018 sänks skatten med upp till 5 000 kronor per år för 75 procent av alla
personer över 65 år.
Pressmeddelande: Sänkt skatt för pensionärer

Inkomstökningar i budgetpropositionen för 2018

Regeringen föreslår och aviserar ett antal förändringar på skatteområdet.
Vissa av förändringarna innebär ökade skatteintäkter, tre aviseringar på
inkomstökningar är: Höjd beskattning av sparande på investeringssparkonto
och i kapitalförsäkring, Beskattning av e-cigaretter och Skattetillägg vid
rättelser på eget initiativ.
Pressmeddelande: Inkomstökningar i budgetpropositionen för 2018

Promemoria: Höjd beskattning av sparande på investeringssparkonto och i
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kapitalförsäkring

Skattereduktion för fackföreningsavgift

Regeringen värnar den svenska modellen med starka parter som tar ansvar
för ordning och reda på arbetsmarknaden. En förutsättning för detta är att
många arbetstagare väljer att vara med i facket. Regeringen föreslår därför
att det ska vara möjligt att få skattereduktion för medlemsavgift till
fackföreningar.

Pressmeddelande: Regeringen föreslår skattereduktion för
fackföreningsavgift

Minskade kostnader för första medarbetaren och
skattelättnader för personaloptioner

För att ännu fler ska komma i arbete vill regeringen nu göra det enklare för
små företag att anställa sin första medarbetare och föreslår i
budgetpropositionen för 2018 sänkta arbetsgivaravgifter för fler
företagsformer. Samtidigt vill regeringen införa skattelättnader för
personaloptioner.
Pressmeddelande: Regeringen föreslår minskade kostnader för första
medarbetaren och skattelättnader för personaloptioner

Avskaffad reklamskatt

Reklamskatten för annonser i periodiska publikationer, det som brukar kallas
dagspress, avskaffas nästa år.

Pressmeddelande: Förslag om avskaffad reklamskatt

Förändringar avseende tre remitterade skatteförslag

Regeringen presenterade, den 26 augusti 2017, förändringar avseende
tidigare remitterade förslag om skatt på flygresor, förändringar av 3:12-
reglerna samt skiktgränserna. 
Förändringar avseende tidigare remitterade skatteförslag

Ett bonus-malus-system samt bränslebyte för minskade
utsläpp från bilar



Regeringen föreslår två viktiga åtgärder för att minska utsläppen från bilar.
Ett bonus-malus-system med syfte att öka andelen miljöanpassade fordon
och på sikt bidra till en fossilfri fordonsflotta samt bränslebyte med syftet att
göra det lättare för alla att tanka klimatsmart genom att alla som säljer
drivmedel successivt ska blanda in mer biobränsle i den bensin och diesel
som säljs.

Pressmeddelande: Regeringen föreslår ett bonus-malus-system samt ett
bränslebyte för minskade utsläpp från bilar

Höjt transporttillägg samt deklarationstidpunkten för
mervärdesskatt i vissa fall

Nivån för transporttillägg höjs från 20 procent till 40 procent av de
punktskatter som belöper på eller kan antas belöpa på de varor där aktuella
bestämmelser inte har iakttagits.

Lagrådsremiss: Höjt transporttillägg samt deklarationstidpunkten för
mervärdesskatt i vissa fall

Vissa punktskattefrågor inför budgetpropositionen 2018

Lagrådsremissen innehåller bland annat följande förslag:

Sänkt energiskatt på el för mindre datacenter
Sänkt energiskatt på el för leveranser av värme och kyla till datorhallar
samt på hjälpförbrukning av el vid leverans till bl.a. datorhallar
Indexering av miljöskatter
Ändrad beskattning av viss värmeproduktion
Övriga förändringar av energiskatten på el

Lagrådsremiss: Vissa punktskattefrågor inför budgetpropositionen 2018

Reduktionsplikt för minskning av växthusgasutsläpp från
bensin och dieselbränsle

I promemoria finns förslag till en ny lag om minskning av växthusgasutsläpp
från bensin och dieselbränsle.

Promemoria: Reduktionsplikt för minskning av växthusgasutsläpp från



bensin och dieselbränsle

Höjd särskild inkomstskatt för utomlands bosatta

Den särskilda inkomstskatten för utomlands bosatta höjs från 20 till 25
procent.

Promemoria: Höjd särskild inkomstskatt för utomlands bosatta

Sänkt skatt för personer med sjukersättning och
aktivitetsersättning

Skatten sänks för personer med sjukersättning och aktivitetsersättning. Detta
sker genom att det införs en ny skattereduktion för sjukersättning och
aktivitetsersättning. En person med högsta möjliga sjukersättning, och
genomsnittlig kommunalskattesats, beräknas genom förslaget få en
skattesänkning med ca 2 483 kronor per år.

Lagrådsremiss: Sänkt skatt för personer med sjukersättning och
aktivitetsersättning

Sänkt mervärdesskatt på förevisning av naturområden

Skattesatsen på mervärdesskatteområdet sänks från 25 procent till 6 procent
på förevisning av naturområden. Förslaget föreslås träda i kraft den 1 januari
2018.

Lagrådsremiss: Sänkt mervärdesskatt på förevisning av naturområden

Lättnader i beskattningen av personaloptioner i vissa fall

Lättnader i beskattningen av personaloptioner ska införas. Förmån av
personaloption ska inte tas upp till beskattning i inkomstslaget tjänst om vissa
villkor är uppfyllda för såväl det företag som ingår optionsavtalet, som
personaloptionen och optionsinnehavaren. Arbetsgivaren ska därmed inte
heller betala arbetsgivaravgifter. I stället sker beskattning i inkomstslaget
kapital först när den skattskyldige avyttrar den andel som har förvärvats
genom utnyttjande av personaloptionen.

Lagrådsremiss: Lättnader i beskattningen av personaloptioner i vissa fall



Vissa inkomstbeskattningsfrågor

Bestämmelserna om avyttringstidpunkt ändras och att vad som sägs om
värdepapper som har getts ut av ett svenskt aktiebolag eller en svensk
ekonomisk förening även ska gälla för värdepapper som har getts ut av
motsvarande utländska företag.

Lagrådsremiss: Vissa inkomstbeskattningsfrågor

Redovisningsskyldighetens inträde samt vissa andra
förfarandefrågor på punktskatteområdet

Redovisningsskyldigheten för punktskatter som huvudregel ska inträda
samtidigt med skattskyldigheten. För redovisning av energiskatt på elektrisk
kraft i vissa fall föreslås en specialreglering som innebär att
redovisningsskyldigheten inträder senare.

Lagrådsremiss: Redovisningsskyldighetens inträde samt vissa andra
förfarandefrågor på punktskatteområdet

Skatt på flygresor

En punktskatt på flygresor införs.
Genom en skatt på flygresor kan flyget i högre utsträckning bära sina
egna klimatkostnader. Skatten har utformats som en skatt på
kommersiella flygresor som ska betalas för passagerare som reser från en
flygplats i Sverige i ett flygplan som är godkänt för fler än tio
passagerare.

Lagrådsremiss: Skatt på flygresor



Artikel från Finansdepartementet

Budgetfrågor och kampen mot
skatteflykt på Ekofin
Publicerad 23 februari 2017 Uppdaterad 23 februari 2017

EU tog vid Ekofinmötet 21 februari beslut om ytterligare
insatser i bekämpningen av skatteflykt. Rådet fick också
information om det pågående arbetet med en
förteckning på jurisdiktioner som inte samarbetar på
skatteområdet. Ekofin behandlade slutrapporteringen av
2015-års EU-budget där regeringen uttryckte kritik mot
en fortsatt för hög andel fel i utbetalningarna.

EU:s fortsatta arbete mot skatteflykt

Finansministrarna kom överens om regler som täpper till möjligheten att
undvika skatt genom att exploatera olika skattelagstiftning i länder utanför
EU, så kallade hybrida missmatchningar. Beslutet är i linje OECD:s
rekommendationer på skatteområdet.

- Det här är en av de frågor inom mitt ansvarsområde där EU-samarbete kan
göra en viktig skillnad. Att stora företag kan komma undan avsevärda delar
av skattskyldigheten är varken bra för skattesystemens trovärdighet eller för
konkurrensen för företag som inte gör på det här sättet, sade finansminister
Magdalena Andersson efter mötet.

Ekofin informerades också om läget i arbetet med en förteckning över icke
samarbetsvilliga jurisdiktioner på skatteområdet. Uppförandekodgruppen för
företagsbeskattning fick förra året i uppdrag att ta fram ett förslag. Arbetet
sker parallellt med OECD:s insatser på området och ska vara klart innan
årets slut.

https://www.regeringen.se/


Regeringen är kritisk till budgethantering

Ekofin godkände en rekommendation till Europaparlamentet om att bevilja
EU-kommissionen ansvarsfrihet för genomförandet av EU:s budget för 2015.

Finansminister Magdalena Andersson röstade tillsammans med sina kollegor
från Nederländerna och Storbritannien nej till att rekommendera
Europaparlamentet att ge EU-kommissionen ansvarsfrihet. Trots
förbättringar jämfört med föregående år uppgick andelen fel i utbetalningar
från 2015-års budget till 3,8 procent.

- Jag välkomnar att felen i utbetalningar från EU:s budget har minskat.
Tyvärr är nivån fortfarande för hög. EU-kommissionen bör därför arbeta
med att få ner felbetalningarna ytterligare, sade Magdalena Andersson.

Ekofin antog därtill riktlinjer för 2018 års EU-budget.

Förberedelser av G20-mötet

Ekofin behandlade EU:s förberedelser inför G20-mötet där finansministrar
och centralbankschefer träffas. Mötet äger rum den 17–18 mars 2017 i
Baden-Baden i Tyskland.



Artikel från Finansdepartementet

Budgetfrågor och kampen mot
skatteflykt på Ekofinrådets
kommande möte
Publicerad 17 februari 2017 Uppdaterad 17 februari 2017

EU tar nu ytterligare steg i bekämpningen av skatteflykt.
På Ekofins bord ligger både förslag till förstärkning av
direktivet mot skatteundandragande och en rapportering
om arbetet med kriterier för en lista på jurisdiktioner
som inte samarbetar på skatteområdet. Rådet kommer
också att behandla slutredovisningen av 2015-års
budget och arbetet med 2018-års budget.

Direktivet mot skatteundandraganden

I juli förra året antog rådet ett direktiv mot skatteundandragande (ATAD).
Rådet förväntas nu fatta beslut om en allmän inriktning avseende förslag för
att ytterligare stärka arbetet mot skatteundandragande. Förslaget som rådet
ska ta ställning till handlar om en utvidgning av de så kallade hybridreglerna
och att dessa gäller även tredjeländer. Förslaget är i linje med OECD:s
rekommendationer.

Regeringen prioriterar åtgärder mot skatteflykt och skatteundandragande och
är därför positiv till inriktningen på förslaget.

EU-förteckning över icke samarbetsvilliga
jurisdiktioner

Rådet kommer att få en rapport om läget i arbetet med att upprätta en
förteckning över icke samarbetsvilliga jurisdiktioner på skatteområdet. Det
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var i november förra året som rådet i syfte att motverka
skatteundandragande gav Uppförandekodgruppen för företagsbeskattning i
uppdrag att ta fram ett förslag på kriterier.

Regeringen anser att det är viktigt med starka internationella påtryckningar
mot jurisdiktioner som inte vill samarbeta på skatteområdet. Regeringen är
därför positiv till att EU upprättar en förteckning över dessa jurisdiktioner.
Målet bör vara en global lista där kriterierna för listning bygger på
internationellt accepterade standarder.

Ansvarsfrihet för EU-kommissionen

På rådets dagordning står frågan om ansvarsfrihet för EU-kommissionen om
genomförandet av budgeten för 2015. Det maltesiska ordförandeskapet
föreslår att rådet rekommenderar Europaparlamentet att ge kommissionen
ansvarsfrihet.

Regeringen ser allvarligt på att EU-kommissionen inte har fått en
revisionsförklaring utan reservation för alla delar av budgeten. Regeringen
anser att bilagan med rådets kommentarer till revisionsrättens rapport
innehåller viktiga påpekanden. Det gäller till exempel behovet av att
förenkla regelverken så att det blir lättare att göra korrekta utbetalningar.
Regeringen avser att rösta nej till att rekommendera Europaparlamentet att
bevilja EU-kommissionen ansvarsfrihet då felen för kommissionens
genomförande av budgeten fortfarande är på en för hög nivå.

EU:s budget 2018

Rådet ska anta slutsatsser om EU:s riktlinjer för EU:s budget år 2018. Rådet
anser liksom tidigare år att tillväxt, konkurrenskraft, sysselsättning och
sammanhållningspolitiken samt säkerhet och migration är prioriterade
området.

Regeringen står bakom slutsatserna eftersom förslaget därtill innehåller
formuleringar om budgetsrestriktivitet.

Inför G20-mötet i mars

Rådet ska disktuera slutbehandlingar av EU:s gemensamma riktlinjer inför
mötet mellan G20-ländernas finansministrar och centralbankschefer 17-18
mars. Frågor som rör den globala ekonomin, internationella skattefrågor,



regleringar av finansmarknader och stärkta investeringar i Afrika inom
ramen för initiativet Compact for Africa kommer att diskuteras.

Rådet kommer därtill att få information om arbetet med lagstiftningsförslag
på området för finansiella tjänster.

Mötet hålls i Bryssel 21 februari. Sverige företräds av finansminister
Magdalena Andersson.



Artikel från Finansdepartementet

Finansministrar eniga om
satsningar på investeringar i
Europa
Publicerad 09 december 2016 Uppdaterad 09 december 2016

När EU-ländernas finansminister träffades inom ramen
för Ekofin-rådet den 6 december låg en ovanligt
omfattande agenda på bordet. Rådet förlängde bland
annat den europeiska investeringsfonden, Efsi. I och
med mötet så kan nu också den så kallade
planeringsterminen starta.

Förlängning av fonden för strategiska investeringar

Den Europeiska garantifonden för strategiska investeringar, Efsi, ingår i den
europeiska investeringsplanen som är avsedd att komplettera nationella
åtgärder för att stärka konkurrenskraft, tillväxt och hållbar utveckling.

Rådet blev ense om en förlängning av Efsi från 2018 till 2020. Enligt EU-
kommissionen förväntas Efsi, i och med förlängningen, generera privata och
offentliga investeringar på totalt minst 500 miljarder euro.

- Det är en hel del svenska företag som har fått lån via Efsi och när fonden
nu förlängs så finns det möjlighet för flera innovativa företag att söka stöd.
Det gäller både direkt via EIB och Almi eller Norrlandsfonden, sade
finansminister Magdalena Andersson efter mötet.

Fondens övergripande syfte är att skapa mervärde genom att önskvärda
investeringar som inte hade gjorts annars nu kan ske. Det gäller inte minst
investeringar med hög risk och investeringar bland små och medelstora
företag. I mötesbeslutet ingår också förbättringar inom rådgivning, bättre
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geografisk spridning och starkare fokus på klimatinvesteringar.

Överenskommelsen i rådet ska nu godkännas av Europaparlamentet.

Den europeiska planeringsterminen och
stabilitetspakten

Finansministrarna diskuterade den årliga tillväxtöversikten för 2017 och
andra dokument som ligger till grund för planeringsterminen för 2017, som
nu inleds. Det övergripande syftet är bland annat att identifiera
makroekonomiska obalanser. Generellt sett gäller att ökade investeringar,
strukturreformer och ansvarsfull finanspolitik är avgörande för
återhämtningen i Europas ekonomier.

Arbetet med nästa års termin avslutas i juli.

Rådet fattade också beslut om förenkling och förbättrad transparens i EU:s
finanspolitiska ramverk, vilket ska underlätta medlemsländernas arbete med
att upprätthålla den så kallade stabilitets- och tillväxtpaktens principer.

Kampen mot skatteflykt

Rådet diskuterade förslaget om att ändra direktivet om skatteflykt för att
hantera så kallade hybridarrangemang också med länder utanför EU.

Syftet är att hindra bolag att utnyttja olikheter i nationella skattesystem för
att undvika skattskyldighet. Direktivet är i huvudsak i linje med OECD-
rekommendationer.

Slutsatser om företagsbeskattning

Rådet antog slutsatser om riktlinjer för det fortsatta arbetet med det förslag
om en konsoliderad bolagsskattebas som presenterades för EU:s
finansministrar tidigare i höstas.

Ytterligare frågor

Rådet fick information om arbetet med bekämpning av finansiering av
terrorism, bankunionen, valutaunionen EMU och skatt på finansiella
transaktioner. Tio EU-länder samarbetar om att införa en sådan skatt
(Sverige deltar inte).



Finansministrarna hade en inledande diskussion om ett nytt förslagspaket för
att ytterligare minska riskerna i banksektorn. Förslagen handlar om
kapitaltäckning och minimikrav för nedskrivningsbara skulder vid kris.

Rådet diskuterade också åtgärder mot penningtvätt, ett nytt förslagspaket om
moms på digitala tjänster och utvecklingen av kapitalmarknadsunionen.



Artikel från Finansdepartementet

Diger dagordning för EU-
ländernas finansministrar på årets
sista möte
Publicerad 05 december 2016 Uppdaterad 05 december 2016

När EU-ländernas finansminister träffas inom ramen för
Ekofin-rådet den 6 december är dagordningen minst
sagt omfattande. Rådet kommer bland annat diskutera
investeringar i Europa, planeringsterminen och
riskhantering i banksektorn.

Förlängning av fonden för strategiska investeringar

Finansministrarna förväntas komma överens om en förlängning av
Europeiska fonden för strategiska investeringar, Efsi. Syftet med förslaget är
att förlänga löptiden för fonden till och med den 31 december 2020 samt
göra vissa ändringar för att öka mervärdet och förbättra den geografiska
spridningen av Efsi.

Enligt EU-kommissionens förväntas Efsi generera privata och offentliga
investeringar på totalt 500 miljarder euro.

Regeringen har välkomnat den Europeiska investeringsplanen, där Efsi ingår
som en av planens tre delar. Efsi verkar hittills ha utvecklats som planerat.
Det finns behov av förbättrad tillgång till kapital för investeringar med hög
risk och här kan Efsi ha en uppgift att fylla.

Regeringen anser att det är positivt att förslaget stärker kraven på mervärde,
geografisk spridning och klimatfrämjande åtgärder och understryker att
inriktningen ska vara tydlig på investeringar som inte hade blivit av utan
initiativet. Regeringen anser att finansiering ska beviljas på transparenta och
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objektiva grunder. Efsi:s garantifond ska i första hand finansieras genom
omfördelning av medel inom EU:s budget med respekt för taket i
budgetramen. Vidare ser Regeringen positivt på den oberoende utvärdering
som har gjorts.

Även om att det är för tidigt att bedöma de ekonomiska effekterna av
initiativet kan Regeringen ställa sig bakom det aktuella förslaget  eftersom
det syftar till att åtgärda identifierade brister.

Färre hinder för investeringar

Rådet ska anta slutsatser om frågor som hör till den så kallade tredje pelaren
för Europas investeringsplan. Slutsatserna syftar till att förbättra regelverket
och kommer att utgöra en grund för rekommendationer till medlemsländerna
inom ramen för EU:s årliga ekonomiska övervakningsprocess, det vill säga
planeringsterminen.

Regeringen är positiv till investeringsplanen, där arbete för att förbättra
investeringsklimatet ingår som en av tre pelare. Pelaren anses vara en särskilt
viktig del av investeringsplanen och kan fungera som ett komplement till
nationella åtgärder och reformer, för att stärka konkurrenskraft, tillväxt och
hållbar utveckling.

Den europeiska planeringsterminen och
stabilitetspakten

Finansministrarna kommer att diskutera den årliga tillväxtöversikten för
2017 och andra dokument som ligger till grund för planeringsterminen för
2017, som nu inleds.

Ökade investeringar, strukturreformer och ansvarsfull finanspolitik är
avgörande för återhämtningen i Europas ekonomier. Regeringen kan på ett
övergripande plan ställa sig bakom de prioriteringar för den ekonomiska
politiken som kommissionen föreslår.

För den europeiska terminen finns det skäl att ge euroområdet större fokus
med tanke på dess särskilda utmaningar. Regeringen anser också att det är
viktigt att stabilitets- och tillväxtpakten följs för att undvika ohållbara nivåer
i de offentliga finanserna. Stabilitets- och tillväxtpakten är applicerbar på
EU:s alla 28 medlemsstater och bör således diskuteras i detta format.



Stabilitets- och tillväxtpakten är en separat punkt på dagordningen med ett
förslag om förenkling och transparens. Regeringen är positiv till förslaget.

Starkare europeisk banksektor

Ministrarna kommer att ha en inledande diskussion om ett nytt förslagspaket
för att minska riskerna i banksektorn. Här finns bland annat förslag på
ändringar av reglerna för kapitaltäckning vars syfte är att förbättra bankernas
riskhantering. Här finns också förslag till minimikrav för nedskrivningsbara
skulder vid kris.

Regeringen välkomnar förslagen och understryker att det är viktigt att
kraven svarar upp mot bankernas risker och att nationella
tillsynsmyndigheter kan ta hänsyn till landsspecifika risker när de sätter
kapitalkraven.

Kampen mot skatteflykt

Rådet förväntas bli enigt om en riktlinje om att ändra direktivet om
skatteflykt för att hantera så kallade hybridarrangemang också med länder
utanför EU.

För regeringen är det prioriterat att motverka skatteflykt och
skatteundandragande och är därför positiv till förslaget. Regeringen kommer
däremot inte att kunna rösta ja till förslaget vid mötet den 6 december då
riksdagen inte synat förslaget utifrån subsidaritetsprincipen.

Företagsbeskattning

Ministrarna kommer att uppmanas att anta slutsatser om förslaget om en
övergripande företagsskattereform som syftar till att bygga ett rättvist,
konkurrenskraftigt och stabilt system för företagsbeskattning i EU.

Ytterligare frågor

Rådet kommer bland annat att få information om arbetet med bekämpning
av finansiering av terrorism, valutaunionen och skatt på finansiella
transaktioner. Tio EU-länder samarbetet om att införa en sådan skatt
(Sverige deltar inte). Regeringen är kritisk med motiveringen att skatten
påverkar jobb och tillväxt negativt. Ministrarna kommer också att diskutera
åtgärder mot penningtvätt.





Artikel från Finansdepartementet

Ekofin träffas för förlikning om
nästa års EU-budget
Publicerad 15 november 2016 Uppdaterad 15 november 2016

Finansministrarna träffas 16 november i Ekofinrådet för
förhandlingar med Europaparlamentet om EU:s
årsbudget för 2017. Detta görs genom en förlikning
mellan parlamentet och rådet.
EU-kommissionen presenterade ett förslag till budget för 2017 i juni som
rådet och Europaparlamentet tagit ställning till.

Rådet har föreslagit en budgetnivå som är något lägre medan
Europaparlamentet har föreslagit en generellt högre nivå med utgiftsökningar
för många olika områden. Det gör att det skiljer drygt sex miljarder euro
mellan rådets förslag och Europaparlamentets.

Rådet meddelade Europaparlamentet den 26 oktober att det inte kunde anta
alla ändringar i budgeten som parlamentet föreslagit. I och med detta
inleddes en tre veckor lång förlikningsperiod.

Regeringens stöttar rådets hållning att inte godkänna parlamentets föreslagna
utgiftsnivå då regeringen förespråkar en strikt budgetdisciplin där beslutade
ramar inte överskrids.

Max Elger, statssekreterare vid finansdepartementet, deltar i mötet för
Sveriges räkning. Mötet äger rum i Bryssel.
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Artikel från Finansdepartementet

Ekofin enigt om kriterier för en så
kallad svart lista
Publicerad 10 november 2016 Uppdaterad 11 november 2016

EU-ländernas finansministrar träffades i Bryssel 8
november inom ramen för Ekofinrådet. Där diskuterade
de fortsatta åtgärder för att stoppa skatteflykt.
Diskussionen handlade främst om det nya förslaget om
en gemensam konsoliderad bolagsskattebas och
kriterier för att upprätta en lista över skatteparadis – det
vill säga icke samarbetsvilliga jurisdiktioner.

Kriterier för en lista över icke samarbetsvilliga
jurisdiktioner

Initiativet till en lista kom bland annat som en reaktion på avslöjandena i
Panamadokumenten i april 2016.

Ekofin enades på mötet om både kriterier och själva förfarandet för att
upprätta en EU-förteckning över icke samarbetsvilliga jurisdiktioner på
skatteområdet. Förteckningen har kommit att ofta kallas för en svart lista
över skatteparadis.

- Det är klart att detta är en stor framgång i arbetet mot skattefusk och
skatteundandragande, sade finansminister Magdalena Andersson efter mötet.

Kontrollen av icke samarbetsvilliga jurisdiktioner ska slutföras senast i
september 2017 och en lista ska godkännas innan årsskiftet 2017-2018.
Listan ska sedan uppdateras kontinuerligt.

- Jag tror inte att det kommer vara särskilt attraktivt för länder att vara på
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listan. Vi hoppas naturligtvis att så många som möjligt vill samarbeta så att
listan kan bli så kort som möjligt, underströk Magdalena Andersson när hon
träffade journalister efter mötet den 8 november.

Förslag om en gemensam bolagsskattebas

Finansministrarna höll en första diskussion om ett paket om
företagsbeskattning. Förslaget är en fortsättning på EU:s arbete mot
skatteflykt. Syftet är att införa en gemensam konsoliderad bolagsskattebas,
CCCTB, med enhetliga regler för beräkning av beskattning av bolagsvinster.
Det innebär att alla företag i en koncern behandlas som en enhet och att det
gemensamma resultatet fördelas ut. Att företag kan dra nytta av olika
skatteregler i olika EU-länder för att undvika skatt ska alltså stoppas.

I paketet finns förslag på tvistelösning för situationer då bolag drabbas av
dubbelbeskattning. Enligt förslaget ska en kommitté inrättas och ett
skiljeförfarande inledas. I förslaget ingår också åtgärder för att hantera så
kallade hybridarrangemang mellan EU-länder och länder som inte tillhör EU.

Skatteflykt och penningtvätt

Bland annat avslöjandena i Panamadokumenten ledde till höjda krav på ett
förbättrat informationssamarbete mellan myndigheter med ansvar för att
förhindra penningtvätt.

Finansministrarna enades på mötet om förslaget om att medlemsstater måste
ge åtkomst till information om företags verkliga ägare. Direktivet ska gälla
från och med den 1 januari 2018 och antas så snart Europaparlamentet yttrat
sig.



Artikel från Finansdepartementet

Ekofinrådet diskuterar gemensam
bolagsskattebas
Publicerad 07 november 2016 Uppdaterad 07 november 2016

Finansministrarna i EU:s medlemsstater träffas 8
november. De ska då diskutera ett nytt förslag om en
gemensam bolagsskattebas. De ska också anta
slutsatser om stärkt samarbete om ekonomisk statistik
och om det fortsatta arbetet med en förteckning av
jurisdiktioner som inte vill samarbeta på skatteområdet.

Förslag om gemensam bolagsskattebas

Kommissionen kommer att presentera ett paket om företagsbeskattning som
har tre delar. Paketet innehåller en nylansering av 2011-års förslag till en
gemensam konsoliderad bolagsskattebas, CCCTB, i två steg, och ett
ändringsdirektiv med hybridregler till direktivet mot
skatteundandraganden samt ett direktiv om tvistelösningsmekanism inom EU
för fall av dubbelbeskattning.

Den första delen är två direktiv avseende en gemensam konsoliderad
bolagsskattebas. Det ena direktivet avser att harmonisera bolagsskatteregler.
Det andra direktivet innehåller dessutom regler om konsolidering. Det
innebär att alla företag i en koncern behandlas som en enhet och att det
gemensamma resultatet fördelas ut. Avsikten är att direktivet om
harmoniserade bolagsskatteregler ska beslutas i ett första steg och att
direktivet om konsolidering därefter ska beslutas i ett andra steg.

Den andra delen, ATAD 2, innebär att redan antagna hybridregler om
hybridföretag och hybridinstrument ska utvidgas och även involvera
tredjeländer. EU har redan beslutat om regler om hybrida missmatchningar
inom EU. En hybrid missmatchning uppstår när företag utnyttjar länders

https://www.regeringen.se/


skillnader i den skattemässiga behandlingen av till exempel företag och
finansiella instrument i syfte att undvika beskattning.

Den tredje delen är ett direktiv om tvistelösningsmekanism inom EU för fall
av dubbelbeskattning. Syftet är att lagstifta om förfarande där ett företag har
dubbelbeskattats men inte myndigheterna har kommit överens om en lösning
inom en viss tid. Enligt förslaget ska en kommitté inrättas och ett
skiljeförfarande inledas.

Regeringens ståndpunkt är att motverkande av skatteflykt och åtgärder som
förbättrar den inre marknaden är positivt. Förslagen måste analyseras
noggrant och vägas mot medlemsstaternas befogenheter och nationella
lagstiftning på området innan regeringen tar ställning

EU:s förteckning över icke samarbetsvilliga länder på
skatteområdet

Ekofin enades i maj om att upprätta en förteckning över jurisdiktioner som
inte är samarbetsvilliga. Ekofin ska nu anta slutsatser om kriterier för urval
av hur granskning ska ske och riktlinjer för det fortsatta arbetet med att ta
fram en EU-förteckning.

Regeringen ställer sig bakom förslag till slutsatser då det är viktigt att stärka
möjligheterna till internationella påtryckningar.

Genomförandet av EU:s budget 2015

Europeiska revisionsrätten kommer att presentera sin årliga rapport om EU-
budgetens genomförande. Regeringens utgångspunkt är att årsrapporten är
ett viktigt underlag för att säkerställa att EU-institutionerna och
medlemsstaterna förvaltar gemensamma medel på ett korrekt och effektivt
sätt.

Slutsatser om EU-statistik och stärkt samarbete

Ekofin ska anta slutsatser om EU-statistik och ett starkare samarbete mellan
Eurostat och Europeiska centralbanken, ECB.

Regeringen är positiv till slutsatserna och till att kvaliteten av
kvartalsrapporteringen från medlemsstaterna har förbättrats.



Finansministrarna kommer också att få en rapport om bankunionens
genomförande och om så kallade paketerade och försäkringsbaserade
investeringsprodukter.

Det pågående slovakiska EU-ordförandeskapet kommer därtill att informera
om arbetet med förändringar av det fjärde penningtvättsdirektivet.

Finansminister Magdalena Andersson deltar i mötet för Sveriges räkning.

 



Artikel från Finansdepartementet

Ekofin beslutade om
klimatfinansiering och fortsatta
krafttag mot skatteflykt
Publicerad 13 oktober 2016 Uppdaterad 14 oktober 2016

EU:s ministerråd för ekonomiska och finansiella frågor,
Ekofin, möttes i Luxemburg den 11 oktober. Ministrarna
fattade beslut om att EU gemensamt ställer sig bakom
så kallad klimatfinansiering inför genomförandet av
klimatavtalet som klubbades i Paris förra hösten. På
dagordning stod också EU:s arbete mot skatteflykt, den
Europeiska terminen och en rapport om
hälsovårdssystem och finanspolitisk hållbarhet och
andra aktuella ekonomiska frågor.

Finansieringsbehov kopplat till klimatförändring

Rådet antog slutsatser om klimatfinansiering inför det stora klimattoppmötet
COP22 inom Förenta nationernas ramkonvention om klimatförändringar som
äger rum i Marrakech den 7–18 november 2016.

Beslutet syftar till stöd till utvecklingsländer för att genomföra
klimatåtgärder och betonar framförallt vikten av stöd för
anpasssningsinsatser och dämpning av effekterna av klimatförändringen i
mindre utvecklade länder som särskilt utmanas av förändringar i klimatet.

Beslutet bekräftar EU:s avsikt att uppnå sin del av höginkomstländernas
gemensamma åtagande att mobilisera 100 miljarder dollar årligen vid 2020
och därefter fram till och med 2025. Detta åtagande ska kunna uppnås med
både offentliga och privata medel.
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Transparens på skatteområdet

Ekofin-rådet antog slutsatser inriktade på att EU:s arbete mot skatteflykt
måste fortsätta bland annat genom utbyte av information och transparens.
Syftet är att motarbeta möjligheter till kryphål som gör det möjligt att dölja
tillgångar och på så sätt komma undan skatt. Slutsatserna är ett svar på ett
meddelande tidigare i år från EU-kommissionen med anledning av de läckta
så kallade Panamadokumenten som avslöjade omfattande skatteplanering,
skatteflykt och även illegal verksamhet.

Slutsatserna är en del i ett intensivt EU-arbete mot skatteundandragande på
företagsområdet de senaste åren.

Europeiska terminen 2016

Ekofin-rådet diskuterade genomförande och erfarenheter av årets
Europeiska planeringstermin. Bakgrunden var bland annat de
effektiviseringar av terminen som gjorts och att denna numer fokuserar på de
mest centrala makroekonomiska utmaningarna i EU:s medlemsstater.

Bekämpning av bedrägerier

Ekofinrådet fick information om läget i det pågående arbetet med ett direktiv
om bedrägeribekämpning genom straffrättsliga bestämmelser.

Ytterligare frågor

Ministrarna tog del av en rapport från EU-kommissionen om
hälsovårdssystem och finanspolitisk hållbarhet som bland annat tar avstamp i
utmaningar kopplade till EU:s åldrande befolkning. Rådet fick också
rapportering om genomförande av Bankunionen och arbetet vid
Baselkommittén för banktillsyn.

Finansminister Magdalena Andersson deltog för Sveriges räkning.



Artikel från Finansdepartementet

EU:s finansministrar beslutar om
klimatfinansiering
Publicerad 06 oktober 2016 Uppdaterad 06 oktober 2016

Ekofinrådet träffas 11 oktober i Luxemburg. På
ministrarnas dagordning står beslutet om
klimatfinansiering som är kopplat till genomförandet av
det globala klimatavtalet som antogs i Paris för snart ett
år sedan. Finansministrarna kommer också att
behandla den Europeiska terminen och diskutera en
rapport om hälsovårdssystem och finanspolitisk
hållbarhet.

Beslut om klimatfinansiering

Ministrarna kommer att anta slutsatser om klimatfinansiering. Slutsatserna
ingår i förberedelserna inför det kommande mötet inom Förenta nationernas
ramkonvention om klimatförändringar som äger rum i Marrakech den 7–18
november 2016. Mötet i Marrakech är första gången parterna möts sedan det
globala klimatavtalet klubbades i december 2015 i Paris.

Regeringen har aktivt drivit att en så kallad färdplan för klimatfinansiering
som gäller fram till 2020 tas fram. Regeringen ställer sig bakom
rådsslutsatserna.

Europeiska terminen 2016

Ekofin-rådet ska diskutera genomförande och erfarenheter av årets
Europeiska planeringstermin. Rådet har tidigare fattat beslut om
effektiviseringar av terminen som fokuserar på de mest centrala
makroekonomiska utmaningarna i EU:s medlemsstater.
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Regeringen välkomnar en diskussion om årets erfarenheter från arbetet med
terminen.

Bekämpning av bedrägerier

Ekofinrådet ska informeras om läget i det pågående arbetet med ett direktiv
om bedrägeribekämpning genom straffrättsliga bestämmelser.

Regeringens ståndpunkt är att direktivet inte ska omfatta momsbedrägerier
då den moms som EU:s medlemsstater betalar in till EU i första hand är
statistiskt beräknad och bara indirekt beräknas på faktiska momsintäkter.

Hälsovårdssystem och finanspolitik

EU-kommissionen kommer att presentera en rapport om hälsovårdssystem
och finanspolitisk hållbarhet.

Regeringen välkomnar den länderövergripande rapporten då åldrande
befolkningar är en finanspolitisk utmaning för hållbara offentligt finansierade
hälsovårdssystem.

Ekofinrådet kommer också att få information av kommissionen om
genomförandet av Bankunionen och om arbetet inom Baselkommittén för
banktillsyn. Därtill ska rådet ta del av rapportering från G20- och IMF-
mötena i Washington DC den 7-9 oktober.

Finansminister Magdalena Andersson representerar Sverige vid Ekofins möte
11 oktober.



Artikel

Tydliga budskap från Magdalena
Andersson om EU:s framtida
budget
Publicerad 29 september 2016 Uppdaterad 29 september 2016

Bördan i flyktingmottagandet ska delas solidariskt och
EU:s budget måste krympa när Storbritannien lämnar
unionen. Det var finansminister Magdalena Andersson
tydlig med i ett anförande i Bryssel, 27 september, vid
högnivåkonferensen ”EU Budget Focused on Results.
Magdalena Andersson underströk att EU bör fokusera på migrationsfrågorna
och att finna långsiktiga lösningar på den irreguljära migrationens
grundordsaker.

Hon påpekade också att EU:s budget mycket tydligare måste kopplas till
gemensamma utmaningar och till att främja den just nu låga ekonomisk
tillväxten i EU.

- Problemet i dag är att alltför stor del av EU-budgeten används för att
bevara ekonomiska strukturer och hindra strukturella reformer, sade
Magdalena Andersson och förtydligade att offentliga utgifter på lång sikt inte
kan ersätta strukturella reformer.

Konferensen arrangerades för andra året i rad inom ramen för EU-
kommissionens initiativ "Budget for Results". Värd och huvudmoderator var
budgetkommissionär Kristallina Georgieva.

Konferensen livesändes över internet och kan ses via videolänken i
högerkolumnen. Magdalena Andersson kan ses i videoklippets senare del vid
cirka fyra timmar och 45 minuter in i inspelningen.  
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Artikel från Finansdepartementet

Prognos för den ekonomiska
utvecklingen - september 2016
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Svensk ekonomi växte snabbt 2015 och BNP-tillväxten
väntas bli stark även 2016. Arbetsmarknaden går starkt,
sysselsättningsgraden ökar och arbetslösheten minskar
gradvis. Det finansiella sparandet ökar åren efter 2017
och det stora underskott regeringen ärvde är i allt
väsentligt utraderat. Prognosen publicerades i
Budgetpropositionen för 2017 som lämnades till
riksdagen den 20 september 2016.

Fortsatt stark BNP-tillväxt

Svensk ekonomi växte snabbt 2015 och BNP-tillväxten väntas bli stark även
2016. Tillväxten är mycket hög i förhållande till jämförbara länder och mer
än dubbelt så hög som genomsnittet i EU. Den förhållandevis höga tillväxten
kan bland annat förklaras av en positiv utveckling av näringslivets
investeringar och hushållens konsumtion. Resursutnyttjandet bedöms vara i
det närmaste balanserat, och de kommande åren väntas tillväxten hamna på
mer normala nivåer.

Goda utsikter på arbetsmarknaden

Sedan regeringen tillträdde har utvecklingen på arbetsmarknaden varit stark.
Sysselsättningen har ökat med 120 000 personer. Sysselsättningsgraden är
högre än före finanskrisen och den högsta i EU. Ungdomsarbetslösheten och
långtidsarbetslösheten har minskat. Den stigande efterfrågan i ekonomin och
regeringens reformer väntas bidra till fortsatt god tillväxt i sysselsättningen
och till att arbetslösheten minskar till 6,3 procent 2017.
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Stor osäkerhet i omvärlden

Tillväxten i omvärlden bedöms tillta 2017 men osäkerheten om den
makroekonomiska utvecklingen är stor. Utvecklingen kan bli svagare än i
prognosen om exempelvis tillväxten i euroområdet bromsar in. Utgången i
folkomröstningen där Storbritanniens befolkning röstade för att lämna EU
bidrar till denna osäkerhet. Det finns också risker i omvärlden kopplade till
att många människor är på flykt till Europa. Den ekonomiska utvecklingen
kan även bli starkare än i prognosen. Exempelvis är utvecklingen i Kina och
många andra framväxande ekonomier svårbedömd. En starkare tillväxt i
framväxande ekonomier skulle leda till en högre svensk exporttillväxt.

Gradvis förstärkning av de offentliga finanserna

Regeringen har sedan den tillträdde fört en stram finanspolitik, som medfört
att underskottet i den offentliga sektorns finansiella sparande har minskat
kraftigt sedan 2014. Det finansiella sparandet förstärks kraftigt fram till
2020. Den offentliga sektorns finansiella sparande förstärks med mer än en
procent av BNP mellan 2014 och 2016 och förväntas vara nära balans det
sistnämnda året. År 2017 försämras sparandet åter något, främst till följd av
tillfälliga faktorer. Åren efter 2017 stärks sparandet kontinuerligt för att i
slutet av prognosperioden ligga över nivån på överskottsmålet.

Nyckeltal prognos (pdf)

Nyckeltal prognos (excel)



Artikel från Finansdepartementet

Finanspolitikens inriktning -
september 2016
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

Samhällsbygget – ansvar för Sverige
Sverige ska vara ett land i arbete och sammanhållning, i jämlikhet och
hållbar utveckling. Orättvisorna i vårt samhälle har tillåtits öka. Växande
klyftor göder oro, egoism och rasism. Med den svenska modellen som grund
och moderniseringen som verktyg bygger vi ett hållbart samhälle där ingen
lämnas efter, men där ingen heller hålls tillbaka. Angelägna investeringar i
vårt gemensamma samhällsbygge ska ha företräde framför skattesänkningar.
Sverige ska vara ledande i klimatomställningen och ett föregångsland för
jämställdhet, både nationellt och internationellt.

Ekonomisk jämlikhet måste vara centralt i Sverige. Skatt efter bärkraft, full
sysselsättning, låg arbetslöshet och en hållbar utveckling ligger till grund för
politiken.

Den svenska modellen bidrar till välstånd och utveckling. Välfärden
möjliggör ett högt arbetskraftsdeltagande, skapar trygghet och jämnar ut
skillnader i levnadsvillkor. Starka parter som förhandlar löner och villkor
bidrar till ordning och reda på arbetsmarknaden, konkurrenskraftiga och
innovativa företag samt en god löneutveckling för breda grupper. Tydliga
regelverk, ansvarsfulla investeringar för jobb och hållbar tillväxt samt en
stram finanspolitik har tryggat ett högt förtroende och en stabil utveckling
för svensk ekonomi. Det finanspolitiska ramverket är grunden för
regeringens ekonomiska politik. Ordning och reda i de offentliga finanserna
bidrar till en god ekonomisk utveckling och till att värna välfärden.

Regeringen har under två års tid genomfört en rad viktiga reformer. Många
av dessa investeringar börjar redan visa resultat: jobben blir fler,
nyföretagandet växer och arbetslösheten pressas ner, skolorna anställer
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tusentals fler och Sverige leder klimatomställningen. Regeringen har även
slutit blocköverskridande överenskommelser om försvarspolitiken,
migrationspolitiken, energipolitiken, klimatpolitiken och det finanspolitiska
ramverket samt på en rad andra områden.

I en värld präglad av långsam ekonomisk återhämtning står Sverige starkt.
Den svenska tillväxten är mycket hög i ett internationellt perspektiv och
fortsätter under 2017 att vara bland de högsta i vår del av världen.
Arbetslösheten faller och sysselsättningsgraden är högst i EU. Sedan
regeringen tillträdde har sysselsättningen ökat med 120 000 personer. Det
stora underskott på drygt 60 miljarder kronor som regeringen ärvde är i allt
väsentligt utraderat. Detta trots den betydande effekt som det stora antalet
asylsökande haft på de offentliga finanserna.

Trots den positiva utvecklingen saknas inte utmaningar som hög arbetslöshet,
fallande skolresultat, stora behov av klimatomställning och växande
ekonomisk ojämlikhet. Flera av de samhällsproblem som regeringen nu tar
itu med tilläts växa under de senaste två mandatperioderna. Regeringen står
för en annan inriktning på politiken. Denna proposition bygger på en
överenskommelse mellan regeringspartierna och Vänsterpartiet.

Mer resurser till välfärden

När Sveriges befolkning växer är det särskilt viktigt att stärka välfärden. Den
förra regeringen prioriterade stora skattesänkningar och antalet anställda i
välfärden i förhållande till befolkningens storlek minskade med 5 procent.
Många verksamheter i kommuner och landsting är ansträngda. Därför
genomför regeringen en historisk satsning på välfärden genom att skjuta till
10 miljarder kronor per år permanent till kommunsektorn. Det är den största
enskilda förstärkningen av statsbidragen till kommunerna någonsin.
Tillskottet kommer att göra det möjligt att utveckla välfärdens verksamheter,
inte minst genom att anställa fler. Regeringens sammanlagda
välfärdssatsningar i tidigare ekonomiska propositioner motsvarar tillsammans
med välfärdsmiljarderna kostnaden för över 30 000 anställda.

Kunskapsresultaten i skolan har fallit i snart två decennier och under det
senaste årtiondet har skolan blivit allt mer ojämlik. Den förra regeringen
satsade närmare 20 gånger så mycket på skattesänkningar som på skolan.
Denna utveckling måste vändas. Skolan är grunden i det jämlika
samhällsbygget och en förutsättning för vårt framtida välstånd. För att stärka
läraryrkets attraktivitet har regeringen bl.a. förbättrat lärarnas villkor och
infört en stimulans för högre löner. Betydande medel har skjutits till för



tidiga insatser så att alla elever kan få det stöd de behöver.

Utöver välfärdsmiljarderna föreslår regeringen bl.a. fortsatta satsningar för
att motverka lärarbristen, främja läsande och förbättra förutsättningarna för
skolor med svåra utmaningar. När antalet elever ökar i skolan tillförs skolan
mer resurser.

Även i hälso- och sjukvården krävs förbättringar. Regeringen har gjort en rad
viktiga satsningar, bl.a. inom cancervården och genom införandet av
avgiftsfri vård för de allra äldsta. Ohälsan och sjukfrånvaron i arbetslivet ska
bekämpas, inte minst i våra välfärdsyrken. Regeringen genomför ett brett
åtgärdsprogram och arbetar med arbetsmarknadens parter för att nå längre.
Den ökning av sjuktalet som började 2010 mattas nu av.

Fler jobb

Under många år tilläts arbetslösheten bita sig fast på höga nivåer, inte minst
bland unga. Trots att arbetslösheten nu faller snabbt, och att
sysselsättningsgraden är den högsta i EU, är alltför många fortfarande
arbetslösa.

Samtidigt som arbetslösheten är hög i vissa grupper upplever arbetsgivare att
det är svårt att hitta rätt kompetens. Bristen på arbetskraft i många sektorer
begränsar utveckling och tillväxt.

Regeringen fortsätter arbetet för att nå EU:s lägsta arbetslöshet 2020. För att
stärka människors jobbchanser och förbättra matchningen på
arbetsmarknaden har ett nytt kunskapslyft påbörjats. Den aktiva
arbetsmarknadspolitiken har stärkts och särskilda åtgärder för att få
nyanlända i arbete har byggts ut i snabb takt. En 90-dagarsgaranti för unga
byggs ut och ungdomsarbetslösheten är den lägsta på 13 år. Mer kommer
dock att behöva göras, särskilt för att de som nu bygger sina liv i Sverige
snabbare ska komma i arbete. Regeringen föreslår en utökning av
kunskapslyftet, fortsatta steg i omläggningen av arbetsmarknadspolitiken,
förbättrade etableringsinsatser för nyanlända och moderna beredskapsjobb i
staten.

Sedan regeringen tillträdde har investeringarna i bostäder och infrastruktur
stärkts för att stimulera ekonomin och öka människors möjligheter att finna
en bostad, kunna flytta och pendla dit jobben finns. Efter en lång tid med låg
byggtakt ökar bostadsbyggandet kraftigt och den höga takten väntas bestå.
Bristen på bostäder är dock fortfarande stor i många delar av Sverige.



Regeringen genomför angelägna reformer och presenterade i juni 2016 ett
bostadspolitiskt åtgärdsprogram.

En väl fungerande infrastruktur för transporter och resor bidrar till
sysselsättning, minskade utsläpp och konkurrenskraft i hela landet.
Regeringen har stärkt järnvägsunderhållet och tagit viktiga steg för att främja
hållbara transporter. Regeringen avser att lämna en proposition med förslag
till ekonomiska ramar för en nationell plan för 2018–2029.

Sverige står starkt i den globala konkurrensen, men en aktiv närings- och
innovationspolitik krävs för att bygga vidare på våra styrkor.
Innovationsrådet har initierat fem samverkans-program. Det statliga
riskkapitalet utvecklas. Den kommande propositionen för forskning,
innovation och högre utbildning kommer att ge långsiktiga förutsättningar för
Sverige som kunskapsnation.

Ett av världens första fossilfria välfärdsländer

Klimatet är vår tids ödesfråga och Sverige ska visa globalt ledarskap genom
att bli ett av världens första fossilfria välfärdsländer. Ett nytt klimatavtal
finns på plats och världens länder måste nu skrida till verket. Nyckeln till att
minska de globala klimatutsläppen är att rikare länder går före och sprider
lösningar, samtidigt som utvecklingsländer ges stöd i sin klimatomställning
och klimatanpassning. Regeringen har vidtagit flera åtgärder för att minska
utsläppen och för att påskynda omställningen till ett hållbart samhälle. Nu tas
fortsatta steg mot att nå målet om att Sveriges utsläpp ska minska med 40
procent till 2020 jämfört med 1990. Regeringen föreslår att de stöd som
införts för klimatinvesteringar och stadsmiljöavtal utökas. Regeringen höjer
också klimatambitionen med en utsläppsbroms som annullerar utsläppsrätter
och driver på för en skärpt EU-politik. Den förstärkning av klimatklivet som
föreslås kommer att stärka möjligheterna för lokala och regionala
klimatinvesteringar och laddstolpar i hela Sverige.

För att bidra till att minska konsumtionens negativa effekter på klimat och
miljö presenterar regeringen i denna proposition en strategi för hållbar
konsumtion. Regeringen förstärker också miljöarbetet i Sverige för att nå
miljökvalitetsmålen och generationsmålet. En stor satsning för att skydda
värdefull natur har påbörjats och fler marina skyddade områden inrättas.
Regeringen föreslår även satsningar på arbetet för en giftfri miljö och en
cirkulär ekonomi. För att möta klimat- och miljöutmaningarna måste
moderniseringen av Sverige fortsätta. Regeringen genomför FN:s Agenda
2030, som förenar ansvaret för klimat och miljö med social och ekonomisk



utveckling.

Jämställdhet i samhället

Sverige präglas fortfarande av stora skillnader i livsförutsättningar mellan
kvinnor och män. Regeringen avser att genomlysa betydelsen av
skattesystemets utveckling ur ett jämställdhetsperspektiv. Arbetet ska vara
avslutat senast 2018. Regeringens mål är att kvinnors sysselsättningsgrad ska
vara lika hög som mäns och att löneskillnaderna mellan kvinnor och män ska
utjämnas. Sverige har en feministisk regering som arbetar med ett
jämställdhetsperspektiv i budgetpolitiken. Det innebär att samhällets resurser
ska komma hela befolkningen till del. Regeringen avser att inrätta en
jämställdhetsmyndighet 2018.

De ökade resurser till kommunsektorn som regeringen föreslår bidrar till
bättre förutsättningar för kvinnors förvärvsarbete och arbetsmiljö. I denna
proposition avsätter regeringen även medel för ett strategiskt arbete mot
mäns våld mot kvinnor.

Ett säkert och tryggt samhälle

Många i utsatta områden känner otrygghet på grund av brottslighet.
Samhället måste både stå upp mot och förebygga brottsligheten.
Polismyndigheten tillförs därför ytterligare resurser. Regeringen har även
aviserat en översyn av lagstiftningen avseende attacker mot blåljuspersonal.
För att motverka osund konkurrens i transportbranschen avser regeringen att
ge Polismyndigheten i uppdrag att vidareutveckla sitt arbete med kontroller
av cabotagetransporter.

Det är även viktigt att intensifiera arbetet mot skattebrott, skattefusk och
skatteundandragande.

Under det senaste året har Europa fått uppleva flera fruktansvärda terrordåd.
Hotbilden mot Sverige går inte att negligera. Säkerhetspolisen tillförs därför
ytterligare medel.

I en orolig tid behöver vi en regering som tar ansvar för Sverige. På allt fler
platser ser vi att när stora grupper tillåts halka efter gror populism och
misstroende mot samhället.

Ett jämlikt samhälle



Andelen individer med låg ekonomisk standard har ökat. Kampen mot
ojämlikheten är en viktig del av samhällsbygget. Jämlikhet bygger tillit och
bättre livsvillkor.

Skillnaderna i de disponibla inkomsterna har ökat under en längre tid. Det
finns även forskning som tyder på att skillnaderna i förmögenhet har ökat
sedan finanskrisen. Det finns tecken på att tillgångarna hos hushåll med stora
förmögenheter har ökat snabbt i värde, samtidigt som utvecklingen för
hushåll med mindre tillgångar varit betydligt svagare.

Ett av målen inom Agenda 2030 avser jämlikhet. Ett delmål är att till 2030
successivt uppnå och upprätthålla en högre inkomsttillväxt än det nationella
genomsnittet för de 40 procent av befolkningen som har lägst inkomst.
Regeringens politik har bidragit till en jämnare inkomstfördelning och
reformerna i denna proposition förväntas bidra till att ytterligare minska
inkomstskillnaderna och till att nå delmålet inom Agenda 2030.

Utmaningar i vår omvärld

I januari 2017 tar Sverige plats som ordförande i FN:s säkerhetsråd och
kommer att föra en engagerad politik för internationell fred och säkerhet. Att
investera i fredsbyggande och konfliktförebyggande arbete är ett effektivt
sätt att främja hållbar utveckling och bekämpa fattigdom och förtryck.

Förra hösten vidtog regeringen ett antal åtgärder, såsom tillfälliga gräns- och
ID-kontroller. Åtgärderna har tillsammans med politiska förändringar i andra
länder och inom EU gjort att betydligt färre personer har sökt asyl i Sverige
hittills i år jämfört med samma period föregående år. Arbetet med att fördela
asylmottagandet jämnare inom EU fortsätter. Sverige bidrar bl.a. med
humanitära insatser och stödjer fredsprocessen i Syrien.

Sverige ska ha ett väl fungerande mottagande som möjliggör för nyanlända
att etablera sig på arbetsmarknaden och i samhället i övrigt. Sverige har en
reglerad invandring och asylrätten ska värnas. Tillsammans måste vi de
kommande åren se till att alla, såväl nyanlända som arbetslösa, får
förutsättningar för att kunna börja jobba och bidra till samhällsbygget.

Myndigheterna behöver snabbt och rättssäkert ta ställning till
skyddsbehoven hos de många asylsökande och de som får stanna måste
snabbare komma i utbildning eller jobb. Samtidigt måste vi säkerställa ett
rättssäkert, effektivt och ändamålsenligt mottagningssystem.



Sverige ska inte möta framtiden med nedskärningar i välfärden, låga löner
och sänkta klimatambitioner. Sverige ska hålla ihop. Vår framgång ska
byggas med arbete, kunskap, jämlikhet och investeringar för framtiden.



Artikel från Finansdepartementet

Förändringar på skatteområdet i
budgetpropositionen för 2017
Publicerad 20 september 2016 Uppdaterad 20 september 2016

För att finansiera nödvändiga reformer som värnar
välfärden, få fler i jobb och möta klimatutmaningen
föreslår regeringen följande förändringar på
skatteområdet i budgetpropositionen för 2017.

Begränsad uppräkning av skiktgränserna för statlig
inkomstskatt

I budgetpropositionen för 2017 föreslås att uppräkningen av skiktgränserna
för statlig inkomstskatt för 2017 begränsas till förändringen i
konsumentprisindex plus en procentenhet. Den begränsade uppräkningen av
den nedre skiktgränsen aviserades i budgetpropositionen för 2016. Förslaget
innebär att ca 39 000 fler personer beräknas betala statlig inkomstskatt 2017
och att ca 13 000 fler personer beräknas betala s.k. värnskatt. Den maximala
effekten för en person av att skiktgränserna räknas upp långsammare
beräknas till knappt 100 kronor per månad. Utöver de 1,13 miljarder kronor
som redan budgeterats i budgetpropositionen för 2016 beräknas förslaget öka
skatteintäkterna med 0,13 miljarder kronor 2017.

I budgetpropositionen för 2017 aviseras att uppräkningen av den nedre och
övre skiktgränsen även 2018 bör begränsas till förändringen i
konsumentprisindex plus en procentenhet. Det aviserade förslaget bedöms
öka skatteintäkterna med 1,35 miljarder kronor 2018.

Nedsatt förmånsvärde för vissa miljöanpassade bilar

Den tidsbegränsade nedsättningen av förmånsvärdet för vissa miljöanpassade
bilar förlängs till och med 2020. Detta för att göra det mer förmånligt och
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långsiktigt förutsägbart att välja en bil med mindre miljöpåverkan. Den
maximala nedsättningen sänks emellertid av offentligfinansiella skäl från 16
000 till 10 000 kronor. En förlängning till och med 2019 aviserades i
budgetpropositionen för 2016. I budgetpropositionen för 2017 föreslås
ytterligare ett års förlängning till och med 2020.

Förlängningen bedöms minska skatteintäkterna med 188 miljoner kronor
2017, en summa som stiger till 300 miljoner kronor 2020.

Skattereduktion för reparation och underhåll av vitvaror

Att reparera och återanvända produkter är ofta bättre ur miljösynpunkt än
att skrota, återvinna och köpa nytt. Reparationer tar mindre råvaror och
energi i anspråk och ger lägre utsläpp än produktion av nya varor. Dessutom
minskar det mängden avfall. Förslaget innebär att reparation och underhåll
av vitvaror som utförs i bostaden införlivas i RUT-avdraget (s.k. REP-
avdrag). Om man till exempel får sitt kylskåp reparerat och arbetskostnaden,
inkl. mervärdesskatt, uppgår till 1 000 kronor blir kostnaden för arbetet i
stället 500 kronor efter skattereduktionen.

Förslaget beräknas minska skatteintäkterna med 190 miljoner kronor 2017
och varaktigt.

Höjd beloppsgräns vid avdrag för resor

Idag får man i vissa fall dra av kostnader som överstiger 10 000 kronor per år
för resor till och från arbete. Förslaget innebär att beloppsgränsen höjs till 11
000 kronor per år. Gränsen ändrades senast vid årsskiftet 2011/2012.

Förslaget bedöms öka skatteintäkterna med 338 miljoner kronor.

Växa-stöd införs; sänkta arbetsgivaravgifter för enskilda
näringsidkare

För att fler enskilda näringsidkare ska våga ta steget att anställa sin första
medarbetare föreslås att enskilda näringsidkare, som inte har haft någon
anställd sedan den 1 januari 2016 och som anställer en person efter den 31
mars 2016, får nedsatta arbetsgivaravgifter för den anställde under de första
tolv månaderna. Nedsättningen innebär att endast ålderspensionsavgiften om
10,21 procent ska betalas på den del av ersättningen till den anställde som
inte överstiger 25 000 kronor per månad. För en enskild näringsidkare som



betalar en månadslön på 25 000 kronor till den anställde innebär förslaget att
lönekostnaden minskar med ca 5 300 kronor per månad eller ca 16 procent.

Reglerna föreslås gälla t.o.m. den 31 december 2021. Förslagets
offentligfinansiella kostnad beräknas uppgå till 407 miljoner kronor 2017.

Avdragsförbud för ränta på vissa efterställda skulder

Förslaget innebär att vissa företag inom finanssektorn, som till exempel
banker och försäkringsföretag, inte får göra avdrag för ränteutgifter på vissa
efterställda skulder. Ett efterställt lån innebär att långivaren vid till exempel
låntagarens konkurs kan göra anspråk på betalning av kapitalbelopp och
ränta först sedan alla andra fordringsägare har fått betalt. Avdragsförbudet
införs bl.a. för att öka neutraliteten mellan finansiering med eget kapital och
finansiering med efterställda skulder som får ingå i kapitalbasen.

Reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2017 och tillämpas första gången
på ränteutgifter som belöper sig på tiden efter den 31 december 2016.

Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med 1,7 miljarder kronor.

Avdrag för representation – slopade avdrag vid
inkomstbeskattning och utökat momsavdrag

Företagen kommer att få en slopad avdragsrätt vid inkomstbeskattningen,
samtidigt som de får en utökad avdragsrätt för moms, när det gäller förtäring.
Annan representation än måltider (till exempel julgåva till personalen)
påverkas inte alls. I jämförelse med nuvarande ordning blir reglerna något
enklare för företagen.

Innebörden av båda förslagen förväntas öka skatteintäkterna med cirka 700
miljoner kronor 2017.

Exempel på extern representation, utan alkohol: Kostnaden uppgår till 300
kronor per person inklusive moms. Innan förändringen hade den som bjuder
rätt att dra av ca 32 kronor på moms och 90 kronor inkomstskatt, och
kostnaden efter avdrag blev därmed 178 kronor. Efter förändringen blir
kostnaden efter avdrag istället 268 kronor. Den slutliga förändringen före
och efter ändringen motsvarar att företaget får betala ca 20 kronor mer i
bolagsskatt för den externa representationen i exemplet (90 * 0,22 = 19,80
SEK)



Införande av skatt på kemikalier i viss elektronik

För att minska förekomsten av farliga kemikalier i människors hemmiljö
föreslås en skatt på vitvaror och hemelektronik som ska styra mot mindre
farliga alternativ från 1 juli 2017. Produkter som köps av en privatperson
direkt från en utländsk handlare beskattas inte med denna skatt.

Skatteintäkterna beräknas öka med cirka 1 miljard kronor 2017 och den
varaktiga effekten är ca 2 miljarder kronor per år.

Sänkt skatt på dieselbränsle till båtar och skepp som
används i jordbruk, skogsbruk och vattenbruk

I dag beskattas dieselbränsle som används i båtar och skepp högre än
dieselbränsle som används i arbetsmaskiner inom de areella näringarna. Det
innebär en konkurrensnackdel för de företag som använder båt eller skepp i
verksamheten. Förslaget innebär att dieselbränsle som används i skepp och
båtar inom jordbruk, skogsbruk och vattenbruk beskattas på samma sätt som
dieselbränsle som används i arbetsmaskiner inom de areella näringarna.

Förändringen medför att det genomsnittliga vattenbruksföretagets skatt på
dieselbränsle reduceras med cirka 5 000 kronor per år.

Förslaget förväntas minska statens intäkter med ca 1 miljon kronor per år
från 2017.

Sänkt energiskatt för datorhallar och fortsatt lägre
skattenivå i vissa kommuner i norra Sverige för förbrukning
av el

Den lägre skattenivån som gäller i vissa kommuner i norra Sverige bevaras i
allt väsentligt men justeras något för att stämma överens med EU-rätten.
Förändringen innebär bl.a. att den särskilda skattesatsen ersätts med en
nedsatt skattenivå samt att nedsättningen fr.o.m. 2017 begränsas till 9,6 öre
per kWh, jämfört med 9,9 öre per kWh 2016. Förslaget förväntas öka statens
skatteintäkter med 29 miljoner kronor per år.

Energiskatten på förbrukning av elektrisk kraft i datorhallar (dvs. större
datacenter) sänks till samma nivå som den som gäller för bl.a.
tillverkningsprocessen i industriell verksamhet (0,5 öre/kWh) för att
förbättra konkurrenskraften för näringen och stärka förutsättningarna för



nyetableringar.

Skattesänkningen för datorhallar förväntas minska statens skatteintäkter med
knappt 250 miljoner kronor per år.

Sänkt reklamskatt

En bred majoritet i riksdagen har uttalat att reklamskatten bör avvecklas.
Med detta steg genom en sänkning av skatten förbättras villkoren för
tidningar och annan tryckt media, liksom för ideella föreningar och andra
som säljer annonser. Förslaget innebär att skatten på annonser i tidningar och
magasin sänks från 3 procent till 2,5 procent och skattesatsen för övriga
annonser och reklam sänks från 8 procent till 7,65 procent. Gränsen för
återbetalning av reklamskatt avseende annonser i tidningar och magasin höjs
från ett belopp motsvarande en skattepliktig omsättning om högst 50
miljoner kronor till 75 miljoner kronor för helt år. Gränsen för
redovisningsskyldighet för reklamskatt för övriga annonser och reklam höjs
från 20 000 kronor till 60 000 kronor. Sänkningen förväntas minska
skatteintäkterna med 20 miljoner kronor 2017.

Höjda alkoholskatter

Skatten på sprit höjs med 1 procent och på övriga alkoholdrycker med 4
procent. Det innebär att en flaska öl (50 cl, 5,3 %) blir ca 25 öre dyrare, en
flaska vin (75 cl, 13%) ca 95 öre, en bag-in-box (3 l, 14%) ca 4 kronor och
en flaska sprit (70 cl, 37,5 %) ca 2 kronor dyrare. Alla ökningarna inkluderar
mervärdesskatt. Exemplen avser de mest sålda produkterna.

Skatten på alkohol höjs av folkhälsoskäl – efterfrågan på alkohol minskar när
priset ökar och minskad konsumtion leder till minskade alkoholskador.

Höjningen förväntas öka skatteintäkterna med nära 400 miljoner kronor
2017.

Omsättningsgräns för mervärdesskatt införs

Förslaget innebär att det blir frivilligt för företag att momsregistrera sig om
företagets omsättning understiger 30 000 kronor per år.

Moms kan innebära en administrativ börda, särskilt för de allra minsta
företagen. Det är därför rimligt att näringsidkare med mycket liten



omsättning, exempelvis mikroproducenter av förnybar el som säljer sitt
överskott på elnätet, inte behöver ta in och redovisa moms från första
kronan. För att förenkla för mindre näringsverksamheter och därmed
uppmuntra till försäljning även i mindre skala införs ett golv för när man
behöver börja redovisa moms.

Förslaget förväntas minska skatteintäkterna med 277 miljoner kronor 2017.

Sänkt mervärdesskatt på vissa reparationer

Eftersom klimatpåverkan normalt är mindre om man låter reparera något än
om man köper nytt sänks momsen från 25 till 12 procent på reparationer av
cyklar, skor, lädervaror, kläder och hushållslinne. Förslaget skulle innebära
att till exempel en reparation av en cykel för 1 000 kronor skulle kosta 896
kronor efter momssänkningen.

Förslaget förväntas minska skatteintäkterna med 270 miljoner kronor 2017.

Ändrad intäktsränta på Skatteverkets skattekonto

Golvet för intäktsräntan på skattekontot sätts ner till 0. Intäktsräntan
kommer alltså att bli 0 vid nuvarande ränteläge, men kommer att följa med
det allmänna ränteläget upp när det stiger.

Det finns indikationer på att skattekontot har börjat användas som
sparkonto, dvs. att inbetalningar gjorts på kontot i syfte att få ränta på insatta
medel i stället för att täcka debiteringar av skatter och avgifter. Anledningen
är att skattekontots intäktsränta under en tid har varit klart högre än
bankräntorna. Detta innebär kostnader för det allmänna för något som inte
varit avsikten med systemet.

De nya bestämmelserna avses gälla från och med den 1 januari 2017.

Sänkningen av räntan på skattekontot förväntas minska statens kostnader
med 730 miljoner kronor under 2017.

Slopat tak för uppskovsbeloppet och mer generöst uppskov
vid flytt till billigare bostad (avisering i BP17)

För att få fler att ta steget att byta bostad och därmed öka rörligheten på
bostadsmarknaden, föreslås att taket för uppskov med beskattning vid



bostadsförsäljningar slopas under perioden21 juni 2016 – 30 juni 2020, och
att den som köper en billigare bostad ska kunna få ett större uppskov än i
dag.

Den som t.ex. säljer sin bostad för 1 miljon kronor, gör en vinst om 300 000
kronor och köper en ny bostad för 800 000 kronor kan i dag få ett uppskov
på maximalt 100 000 kronor. Med den föreslagna regeln skulle det maximala
uppskovet i stället bli 240 000 kronor. Även detta föreslås gälla för
försäljningar som sker från och med den 21 juni 2016 men utan
tidsbegränsning framåt i tiden.

Kostnaden för förslaget bedöms vara marginell de närmaste åren eftersom
eventuella nya uppskov kommer att räntebeläggas.

Ett förslag med angivna ändringar har remissbehandlats och regeringen avser
att senare under hösten 2016 återkomma till riksdagen med ett förslag.

Genomförande av den blocköverskridande
ramöverenskommelsen på energiområdet (avisering i
BP17)

För att ge svenska företag och hushåll trygg och långsiktig energiförsörjning
till rimliga priser föreslås vissa förändringar på energiområdet. Enligt den
blocköverskridande ramöverenskommelsen på energiområdet ska skatten på
termisk effekt i kärnkraftsreaktorer avvecklas stegvis under en tvåårsperiod
med start 2017 och fastighetsskattesatsen på vattenkraftverk ska stegvis
sänkas till 0,5 procent av taxeringsvärdet under en fyraårsperiod med start
samma år. Finansieringen av dessa åtgärder ska ske genom en höjning av
energiskatten på elektrisk kraft för hushåll och tjänsteföretag.

De aviserade regeländringarna, som bedöms träda i kraft med ett första
ikraftträdande den 1 juli 2017, innebär att skatten på termisk effekt i
kärnkraftsreaktorer fasas ut 2017-2018 samtidigt som energiskatten på el för
hushåll och tjänstesektor höjs 2017 respektive 2019. Därutöver aviseras en
stegvis sänkning av fastighetsskatten på vattenkraftverk till 0,5 procent av
taxeringsvärdet 2017-2020.

Ändringarna innebär för vattenkraftsföretagen sänkt skatt med ca 1,9
miljarder kronor per år och för kärnkraftsföretagen med ca 1,4 miljarder
kronor, när samtliga steg har genomförts. Skattesänkningarna för vatten- och
kärnkraft finansieras genom en höjd energiskatt på el för hushåll och



tjänstesektor. Höjningen bedöms sammantaget, när den genomförts fullt ut
2019, behöva uppgå till 4,2 öre per kWh, exklusive mervärdesskatt.

Finansdepartementet avser att remittera ett förslag med samtliga ändringar
för perioden 2017–2020 och regeringen avser att under 2017 återkomma till
riksdagen med ett förslag.

Uppgifter på individnivå i arbetsgivardeklarationen
(avisering i BP17)

För att minska skattefusk och skatteundandragande vill regeringen att
uppgifter på individnivå om utbetalda ersättningar för arbete och
skatteavdrag ska lämnas löpande till Skatteverket. Uppgifterna bör lämnas i
en arbetsgivardeklaration i stället för en gång om året i en kontrolluppgift.

Avsikten är att reglerna ska börja gälla stegvis från och med den 1 juli 2018.
Bedömningen är att statens intäkter ökar med 300 miljoner 2018 och
därefter 2 miljarder kronor per år.

Definition av beskattningsår för vissa punktskatter

En definition av beskattningsår för punktskatt ska införas i
skatteförfarandelagen. Anledningen är att det med dagens lagstiftning finns
en oklarhet om inom vilken tid ett beslut om återbetalning av eller
kompensation för punktskatt kan omprövas eller överklagas och vad som ska
avses med beskattningsår för dessa beslut. Motsvarande problem finns när
det gäller omprövning och överklagande av beslut om beskattning vid
oegentlighet. Denna oklarhet skapar svårigheter för såväl enskilda som
Skatteverket.

Förslaget medför att skatteintäkterna ökar med 9 miljoner kronor per år
fr.o.m. 2017.

Golv för statslåneräntan i skattelagstiftningen (avisering i
BP17)

Förändringen innebär att det införs bestämmelser om golv för statslåneräntan
i skattelagstiftningen. Två olika nivåer på golven bör införas, 0 respektive 0,5
procent. Bestämmelser som berörs är bl.a. beräkning av skatteunderlaget för
avkastningsskatt på pensionskapital. Syftet med att införa golv för
statslåneräntan är att förhindra att vissa bestämmelser i skattelagstiftningen



får oavsedda effekter om den genomsnittliga statslåneräntan eller
statslåneräntan vid utgången av november skulle bli noll eller negativ.

Förslaget beräknas öka skatteintäkterna med ca 0,56 miljarder kronor 2017.
Effekten är temporär då de föreslagna golven inte kommer att få någon
effekt enligt ränteprognosen för 2018 och 2019.

De nya bestämmelserna bör träda i kraft den 1 januari 2017 och tillämpas
första gången för beskattningsår som börjar efter den 31 december 2016.

Ett förslag med angivna ändringar har remissbehandlats och en lagrådsremiss
överlämnats till Lagrådet. Regeringen avser att senare under hösten 2016
återkomma till riksdagen med ett förslag.



Artikel från Finansdepartementet

Skiktgränsförslag för 2018
Publicerad 16 september 2016 Uppdaterad 16 september 2016

Av offentligfinansiella och fördelningspolitiska skäl avser regeringen att
föreslå, i budgetpropositionen för 2017, att den nedre och övre skiktgränsen
för uttag av statlig inkomstskatt på förvärvsinkomster 2018 räknas upp med
förändringen i konsumentprisindex plus en procentenhet i stället för med
förändringen i konsumentprisindex plus två procentenheter.

De som berörs av förslaget är personer som har förvärvsinkomster som
överstiger den nedre brytpunkten för statlig inkomstskatt för 2018. Den
nedre brytpunkten beräknas preliminärt motsvara en genomsnittlig inkomst
på cirka 38 500 kronor per månad. Förslaget beräknas preliminärt innebära
att ca 40 000 fler personer betalar statlig inkomstskatt 2018 och att ca 13
000 fler personer betalar den s.k. värnskatten. Den maximala förändringen i
skatteuttaget för en person beräknas till cirka 100 kronor per månad.

Förslaget att begränsa uppräkningen av den nedre och den övre skiktgränsen
2018 bedöms öka skatteintäkterna med 1,35 miljarder kronor 2018, varav
1,22 miljarder kronor avser den nedre skiktgränsen och 0,13 miljarder kronor
avser den övre skiktgränsen.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2018.
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Artikel från Finansdepartementet

Förstärkta insatser mot skattefusk
Publicerad 14 september 2016 Uppdaterad 14 september 2016

Regeringen avser att föreslå i BP17 att Ekobrottsmyndigheten och
Skatteverket tillförs medel för att förstärka och intensifiera arbetet med att
bekämpa skattebrott, skattefusk och skatteundandraganden både inom
respektive myndighet och för att stärka samverkan dem emellan.

Förslaget innebär en sammanlagd satsning om 175 miljoner kronor från 2017
till och med 2020. Myndigheterna föreslås en ökning om 25 miljoner kronor
2017 och 50 miljoner kronor per år 2018–2020.

Syftet med förslaget är att intensifiera arbetet med att bekämpa skattebrott,
skattefusk och skatteundandraganden. Vilka är problematiska ur flera
perspektiv bland annat genom att de skapar illojal konkurrens, underminerar
skattemoralen och är samhällsekonomiskt kostsam då andra måste betala för
dem som inte betalar. Att motverka skattefusk och skatteundandragande är
en hög politisk prioritering.

Regeringen presenterade i april 2016 ett 10-punktsprogram mot skatteflykt
som är styrande för det fortsatta arbetet mot skatteflykt,
skatteundandragande och penningtvätt. Regeringen har också tagit initiativ
till flera åtgärder för att stärka det myndighetsgemensamma arbetet mot
organiserad brottslighet och verka för att begränsa vinsterna av brott och
brottslig verksamhet. Den huvudsakliga undandragna brottsvinsten inom
ekobrottsområdet är den skatt som inte betalas.

Förslaget medför ökade utgifter för perioden 2017‑2020 när de två
myndigheternas förvaltningsanslag tillförs medel. En framgångsrik insats kan
dock förväntas öka statens skatteintäkter, men storleken på sådan effekt är
svår att beräkna.
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Artikel från Statsrådsberedningen

Statsministern tog idag emot
chefen för Asiatiska banken för
infrastrukturinvesteringar (AIIB)
Liqun Jin
Publicerad 12 september 2016 Uppdaterad 12 september 2016

Asiatiska banken för infrastrukturinvesteringar
etablerades i januari i år och Sverige blev medlem vid
dess första årsmöte i juni. Statsministern och Jin
diskuterade bankens strategiska fokus framöver.
Statsministern uttryckte sin förhoppning att AIIB blir en institution med
tydligt fokus på miljö- och klimatvänliga investeringar. Vid mötet deltog
också EU- och handelsminister Ann Linde. 

Under sitt besök i Sverige kommer Jin även att träffa finansministern, träffa
representanter för svenska företag på Business Sweden och ha ett
seminarium på Utrikespolitiska institutet.
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Artikel från Finansdepartementet

Ekofin behandlar nytt förslag om
penningtvätt
Publicerad 07 juli 2016 Uppdaterad 07 juli 2016

EU:s finansministrar möts i Bryssel för första gången
under Slovakiens ordförandeskap. På agendan står
bland annat bekämpning av penningtvätt,
genomförande av bankunionen och ordförandeskapets
arbetsprogram för det kommande halvåret.
Slovakien tog över ordförandeskapet i EU:s ministerråd den 1 juli och leder
således Ekofin-mötet den 12 juli. I sitt arbetsprogram framhåller slovakerna
att de tar över i en tid då Europa befinner sig i ett läge utan motstycke. Detta
sett mot bakgrund av folkomröstningen i Storbritannien.

Ordförandeskapsprogrammet som har "ett ekonomiskt starkt Europa" som en
av fyra huvudprioriteringar innehåller också specifika prioriterade områden
för Ekofinrådets arbete.

Regeringen väntas välkomna att ordförandeskapet vill arbeta vidare med
frågor inom ekofinområdet som rör bland annat förhindrande av skatteflykt,
kapitalmarknadsunionen, förhindrande av finansiering av terrorism och
förenkling av stabilitets- och tillväxtpakten.

Bekämpning av penningtvätt

Kommissionen kommer att presentera de förslag på revidering av det fjärde
penningtvättsdirektivet som presenterades den 5 juli och som är en del av
åtgärdsplanen i kampen mot terrorism men också delvis ett svar på
Panamadokumenten. Regeringen ställer sig generellt positiv till att ytterligare
insatser vidtas på området och välkomnar därför rent allmänt kommissionens
förslag.
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Europeiska terminen – landsspecifika rekommendationer
2016

Rådet ska anta landsspecifika rekommendationer till medlemsländerna inom
ramen för den europeiska terminen. Kommissionen grundar
rekommendationerna på en analys av EU-ländernas nationella
reformprogram och stabilitets- eller konvergensprogram som lämnades in i
april. Europeiska rådet ställde sig bakom rekommendationerna den 28 juni.

För Sverige gäller att kommissionen har pekat på makroekonomiska risker
kopplade till hushållens skuldsättning samt vikten av att öka
bostadsbyggandet. Regeringen delar kommissionens bedömning.

Genomförande av bankunionen

Därutöver ska finansministrarna få en rapport om genomförandet av
bankunionen.

Statssekreterare Karolina Ekholm representerar Sverige vid Ekofin-rådet i
Bryssel den 12 juli.



Artikel från Finansdepartementet

Ekofin antog direktiv mot
skatteflykt
Publicerad 21 juni 2016 Uppdaterad 21 juni 2016

EU:s finansministrar kom på Ekofin-mötet den 17 juni
överens om direktivet mot skatteundandragande.
Direktivet är ett viktigt steg i arbetet med EU:s
åtgärdspaket mot skatteflykt. Ministrarna antog också
slutsatser om Bankunionen och godkände EU-
kommissionens landsspecifika rekommendationer.

Motverkande av skatteflykt

Åtgärder mot skatteflykt av företag har behandlats av EU:s finansministrar
ett flertal gånger under det gångna året. Tillsammans utgör de ett helt paket
av åtgärder. En viktig del av detta är direktivet mot skatteundandragande
som motverkar urholkning av skattebasen och överföring av vinster. Det
motverkar företagens möjligheter att minska sitt betalningsansvar genom att
utnyttja skillnader i nationella skattesystem.

- Det här är väldigt bra. Det är bra för Europa och det är något som också är
bra för Sverige eftersom det kommer att stärka konkurrenskraften för
Sverige när också andra länder i Europa inför tuffa skatteregler, sade
finansminister Magdalena Andersson efter mötet.

Direktivet är en kompromiss som i huvudsak överensstämmer med OECD:s
rekommendationer i kampen mot skattebaserosion och flytt av vinster.

En starkare bankunion

Ekofin antog rådsslutsatser om det fortsatta arbetet med förslaget om en

https://www.regeringen.se/


gemensam insättningsgaranti och riskreducerande åtgärder i banksektorn.
Åtgärderna handlar om att både dela och minska riskerna i banksektorn.

Sverige deltar inte i bankunionen men en väl fungerande bankunion är
positiv för finansiell stabilitet i Sverige och för EU i helhet.

Budgetunderskott, finansiella transaktioner och
omvänd skattskyldighet

Ekofin strök Cypern, Irland och Slovenien från listan av länder med alltför
stora underskott. Beslutet fattades inom ramen för EU:s finanspolitiska
ramverk, stabilitets- och tillväxtpakten.

Ekofin fick en lägesrapport om pågående förhandlingar om skatt på
finansiella transaktioner, FTT, som tio medlemsstater sagt att de vill inleda
ett fördjupat samarbete om. Sverige deltar inte i det fördjupade samarbetet.

EU-kommissionen presenterade en preliminär analys av konsekvenserna om
medlemsstater tillåts tillämpa omvänd skatteskyldighet i större omfattning.
Detta är i dag möjligt i vissa situationer enligt EU:s momsdirektiv. Omvänd
skattskyldighet innebär att köparen istället för säljaren betalar momsen vid
försäljningen av varor och tjänster. Detta kan vara en åtgärd i sektorer som
är särskilt utsatta för momsbedrägeri. Sverige tillämpar detta på exempelvis
byggtjänster.

Kampen mot finansiering av terrorism

EU-kommissionen presenterade en lägesrapport om arbetet med att förhindra
finansiering av terrorism. Förbättrad kontroll av virtuella valutor, kännedom
om kunder i ekonomiska relationer med högriskländer utanför EU och
samarbete mellan finansunderrättelsetjänster är några av åtgärderna samt att
omgående genomföra det fjärde penningtvättsdirektivet.

Förberedelser inför Europeiska rådets möte den 28-
29 juni

Ekofin godkände den ekonomiska terminens landsspecifika
rekommendationer från EU-kommissionen.

Ekofin diskuterade förslag om nationella konkurrenskrafts- och
produktivitetsnämnder, euroområdets externa representation och



investeringar.

Finansminister Magdalena Andersson deltog i Ekofin:s möte för Sveriges
räkning.



Artikel från Finansdepartementet

Många stora frågor när Ekofin
möts den 17 juni
Publicerad 16 juni 2016 Uppdaterad 16 juni 2016

En diger dagordning väntar EU:s finansministrar när de
träffas den 17 juni i Luxemburg. Ministrarna förväntas
komma överens om direktivet mot
skatteundandraganden. På dagordningen står också
kampen mot finansiering av terrorism och förberedelser
av Europeiska rådets möte den 28-29 juni. Ministrarna
ska bland annat också anta EU-kommissionens
landsspecifika rekommendationer och slutsatser om att
stärka bankunionen.

Motverkande av skatteflykt

Åtgärder mot skatteflykt av företag har behandlats av EU:s finansministrar
ett flertal gånger under det gångna året. Tillsammans utgör de ett helt paket
av åtgärder. En viktig del av detta är direktivet om skatteundandragande som
motverkar urholkning av skattebasen och överföring av vinster. När EU:s
finansministrar möttes 25 maj låg ett utkast till direktivet på bordet. Efter en
intensiv debatt beslutade Ekofin att återkomma till utkastet på mötet den 17
juni. Förslaget är en kompromiss som i huvudsak överensstämmer med
OECD:s rekommendationer i kampen mot skattebaserosion och flytt av
vinster.

Regeringen stödjer arbetet mot skatteflykt och skatteundandragande med
förbehållet att harmoniserade EU-regler måste vägas mot nationella
befogenheter på området. Regeringen lägger vikt vid OECD:s
rekommendationer om hur skatteundandragande bör motverkas och står
bakom kompromissförslaget till direktiv.
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En starkare bankunion

Ekofin väntas anta rådsslutsatser om det fortsatta arbetet med förslaget om
en gemensam insättningsgaranti och riskreducerande åtgärder i banksektorn.

Sverige deltar inte i bankunionen men regeringens ståndpunkt är att en väl
fungerande bankunion är positiv för finansiell stabilitet i Sverige.

Europeiska terminens landsrekommendationer

Ekofin ska godkänna terminens landsspecifika rekommendationer från EU-
kommissionen innan dessa tas upp på Europeiska rådets möte i juni.

Regeringen ställer sig bakom de rekommendationer som ges till
medlemsländerna.

Diskussion om omvänd skattskyldighet

Enligt EU:s momsdirektiv är det möjligt att för vissa situationer tillämpa en
ordning med omvänd skattskyldighet. Ordningen innebär att köparen istället
för säljaren betalar momsen vid försäljningen av varor och tjänster. Detta
kan vara en motåtgärd i sektorer som är särskilt utsatta för momsbedrägeri.
Sverige tillämpar detta på exempelvis byggtjänster. Några medlemsstater vill
få möjlighet att avvika från direktivet och tillämpa omvänd skattskyldighet i
större omfattning. EU-kommissionen kommer på mötet att presentera en
preliminär analys av vad konsekvenserna kan bli om några medlemsstater
tillåts göra detta.

Regeringen ställer sig inte bakom generell omvänd skattskyldighet eftersom
det bland annat ökar företagens administrativa börda.

Kampen mot finansiering av terrorism

EU-kommissionen kommer att presentera en lägesrapport om arbetet med
åtgärder för att förhindra finansiering av terrorism. Det handlar bland annat
om ökad kontroll av virtuella valutor och förstärkt kännedom om kunder i
ekonomiska relationer med högriskländer utanför EU och förbättrat
samarbete mellan finansunderrättelsetjänster. En viktig del är att det fjärde
penningtvättsdirektivet genomförs omgående.

Skatt på finansiella transaktioner



Ekofin kommer att få en lägesrapport om pågående förhandlingar om skatt
på finansiella transaktioner, FTT, som tio medlemsstater sagt att de vill
inleda ett fördjupat samarbete om.

Regeringen är kritisk till en skatt på finansiella transaktioner och deltar inte i
det fördjupade samarbetet.

Budgetunderskotten i Cypern, Irland och Slovenien
är inte längre alltför stora

Ekofin förväntas stryka de tre medlemsstaterna från listan av länder med
alltför stora underskott. Beslutet fattas inom ramen för EU:s finanspolitiska
ramverk, stabilitets- och tillväxtpakten.

Regeringen anser att det är viktigt att pakten följs och välkomnar beslutet.

Förberedelser inför Europeiska rådets möte den 28-
29 juni

Ekofin kommer också att förbereda andra frågor relaterade till Europeiska
rådets möte senare i juni. Bland annat ska ministrarna diskutera förslag om
nationella konkurrenskrafts- och produktivitetsnämnder, euroområdets
externa representation och investeringar.

Finansminister Magdalena Andersson deltar för Sveriges räkning på Ekofin:s
möte.

 



Artikel från Finansdepartementet

EU:s finansministrar diskuterade
skatteflykt, momsfusk och den
europeiska planeringsterminen
Publicerad 27 maj 2016 Uppdaterad 27 maj 2016

När EU:s finansministrar, Ekofin, sammanträdde den 25
maj avhandlades gemensamma åtgärder mot
momsfusk och ett förslag till direktiv som ska motverka
skatteflykt bland företag. Ministrarna diskuterade också
genomförandet av den europeiska planeringsterminens
rekommendationer utifrån kommissionens ekonomiska
landanalyser.

Motverkande av skatteflykt

Frågor som rör åtgärder mot skatteflykt av företag har behandlats av EU:s
finansministrar ett flertal gånger under det gångna året. Syftet är att
genomföra omfattande åtgärder för att förhindra skatteflykt. Flera åtgärder
har redan beslutats under våren.

På Ekofins bord den 25 maj låg ett utkast till direktiv om att motverka
urholkning av skattebasen och överföring av vinster. Förslaget till direktiv är
en kompromiss som i huvudsak överensstämmer med OECD:s
rekommendationer i kampen mot skattebaserosion och flytt av vinster.

Direktivet är en viktig del av hela åtgärdspaketet på området. Efter en
intensiv debatt beslutade Ekofin att återkomma till utkastet på
nästkommande möte den 17 juni.

Mervärdesskatt
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Ekofin antog rådsslutsatser om EU-kommissionens handlingsplan för
mervärdesskatt och en rapport om momsbedrägerier från Europeiska
revisionsrätten.

Handlingsplanen innehöll en presentation av kommissionens inställning till
hur mervärdesskattesystemet ska moderniseras och reformeras. EU-
kommissionen avser att senast 2017 att lägga fram ett förslag om ett slutligt
mervärdesskattesystem för gränsöverskridande handel.

Revisionsrätten framför i sin rapport rekommendationer i syfte att motarbeta
momsbedrägerier. I detta syfte framhåller rapporten vikten av administrativt
samarbete och särskilt automatiskt utbyte av information.

Europeiska planeringsterminen

Ekofin antog rådsslutsatser om kommissionens ekonomiska landrapporter
som presenterades vid årets början. Ekofin kommer vid mötet 17 juni att
återkomma till det fortsatta arbetet med planeringsterminen och 2016 års
landsspecifika rekommendationer.

Bankunionen

Finansministrarna fick en lägesrapport om genomförandet av bankunionen.



Artikel från Finansdepartementet

Skatteflykt, momsbedrägerier och
den europeiska
planeringsterminen på Ekofins
majmöte
Publicerad 23 maj 2016 Uppdaterad 23 maj 2016

När EU:s finansministrar, Ekofin, träffas den 25 maj står
både skattefrågor och den europeiska
planeringsterminen på dagordningen. Frågorna handlar
bland annat om att motverka skatteflykt och
momsbedrägerier. Den europeiska planeringsterminen
med rekommendationer baserade på kommissionens
ekonomiska landanalyser kommer också att behandlas.
Finansminister Magdalena Andersson representerar
Sverige.

Motverkande av skatteflykt

Ekofin avser anta en allmän inriktning avseende direktivet mot
skatteundandragande på företagsbeskattningsområdet. Frågor som rör
åtgärder mot flykt undan skatt har behandlats av EU:s finansministrar ett
flertal gånger under det gångna året. Direktivet är en del i ett omfattande
åtgärdspaket på området.

Det förslag till direktiv som nu ligger på bordet är en kompromiss som i
huvudsak överensstämmer med OECD:s rekommendationer i kampen mot
skattebaserosion och flytt av vinster. Förslaget är nu både tydligare men
samtidigt mer flexibelt i jämförelse med sin ursprungliga form.
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Regeringens ståndpunkt är att detta är prioriterade frågor men regeringen är
tydlig med att harmoniserade regler måste ge utrymme för omständigheter
som är specifika för det svenska liksom för andra nationella
beskattningssystem. Därför är regeringen tydlig med att OECD:s
rekommendationer bör följas då dessa tar sådan hänsyn.

Handlingsplan för mervärdesskatt

Ekofin avser anta rådsslutsatser om EU-kommissionens handlingsplan för
mervärdesskatt och Europeiska revisionsrättens rapport om
mervärdesskattebedrägerier. Handlingsplanen innehåller en presentation av
kommissionens inställning till hur mervärdesskattesystemet ska moderniseras
och reformeras. Revisionsrätten drar i sin rapport slutsatsen att det behövs
kraftfullare tag mot bedrägerier och den lämnar rekommendationer till
medlemsstaterna, EU-kommissionen, rådet och Europaparlamentet.

Regeringen är positiv till slutsatserna och handlingsplanen.

Europeiska planeringsterminen

Ekofin ska anta rådsslutsatser om kommissionens ekonomiska landrapporter
som presenterades vid årets början. Majmötet ligger till grund för det
fortsatta arbetet med de makroekonomiska obalanserna och 2016 års
landsspecifika rekommendationer under kommande möte.

Regeringen kan ställa sig bakom förslaget till slutsatser liksom att
kommissionen granskar svensk ekonomi. Regeringen anser därtill att det
finns behov av åtgärder för att stärka tillväxten i EU.

Bankunionen

Finansministrarna kommer att få en lägesrapport om genomförandet av
bankunionen. Lägesrapportens fokus är på medlemsstaternas genomförande
krishanteringsdirektivet.



Artikel från Finansdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Chilenska statsbesöket avslutat
Publicerad 12 maj 2016 Uppdaterad 12 maj 2016

På eftermiddagen den 12 maj lämnade Chiles president
Michelle Bachelet Sverige efter sitt tre dagar långa
statsbesök. Presidenten var i Sverige på inbjudan av
H.M. Konungen. Detta var det första inkommande
statsbesöket från Chile till Sverige. Regeringen deltog i
programmet med flertalet ministrar. Besöket syftade till
att bredda och fördjupa den bilaterala relationen mellan
Chile och Sverige.
Svenska företag har sedan länge en stark representation i Chile. Det
bilaterala handelsutbytet har ökat de senaste 15 åren. Samarbete bedrivs på
olika områden, såsom gruvindustri, skog, miljö och hållbart företagande.
Under statsbesöket togs ytterligare steg för att utveckla samarbetet. Chile
och Sverige har en samsyn i många utrikespolitiska frågor; inte minst vad
gäller mindre länders rättigheter, FN-samarbetet, jämställdhet, havsfrågor
och frihandel. Flera globala utmaningar diskuterades. Företrädare från de
båda länderna diskuterade också frågor som rör samarbetet för jämlikhet och
jämställdhet.

Statsbesöket inleddes på tisdagen med en sedvanlig välkomstceremoni på
Kungliga slottets inre borggård. Kungaparet och stora delar av regeringen var
tillsammans med andra representanter för det officiella Sverige på plats för
att välkomna presidenten. Därefter följde en lunch på slottet där också
kronprinsessparet deltog.

Samtal om ökad handel och investeringar

Under eftermiddagen tog statsminister Stefan Löfven emot presidenten för

https://www.regeringen.se/


samtal på Rosenbad. Presidenten och statsministern diskuterade bland annat
förutsättningarna för ökad handel och investeringar. Inom ramen för detta
ingicks samförståndsavtal om hållbar gruvnäring, skogsbruk, stadsutveckling
och CSR. Det politiska, ekonomiska och kulturella samarbetet var ett annat
tema och där ingicks samförståndsavtal om välfärd och om ferieavtal. Frågor
rörande det multilaterala samarbetet inom jämställdhet, MR och
fredsbyggande avhandlades också. Närings- och innovationsminister Mikael
Damberg, landsbygdsminister Sven-Erik Bucht, barn, äldre- och
jämställdhetsminister Åsa Regnér samt finansminister Magdalena Andersson
deltog också i samtalen.

Efter ett besök vid Olof Palmes grav på Adolf Fredriks kyrkogård begav sig
president Bachelet till Fryshuset där hon och kungaparet möttes av
Fryshusets vd Johan Oljeqvist. Under besöket medverkade även Anja Frey,
chef för Fryshuset i Stockholm och Camila Salazar Atìas, ansvarig för sociala
projekt, samt borgarrådet i Stockholms stad, Emilia Bjuggren.

Dagen avslutades med en statsbankett på Kungliga slottet.

Under onsdagen ingick ett svenskt-chilenskt Business Forum, ett
jämställdhetsseminarium, en lunch i Stockholms stadshus och ett möte med
riksdagens talman, Urban Ahlin, i programmet. President Bachelet gav ett tal
i riksdagen och deltog i en ceremoni där en byst av den svenska diplomaten
Harald Edelstam avtäcktes. Under eftermiddagen träffade presidenten delar
av den chilenska diasporan i Sverige. Därefter deltog hon tillsammans med
statsminister Stefan Löfven vid en seminarium om social dialog och Global
Deal.

Forskning och innovativa företag i Göteborg

På torsdag morgon avreste kungaparet och president Bachelet till Göteborg
där de välkomnades av landshövdingen i Västra Götalands län, Lars
Bäckström och Göteborgs kommunstyrelses ordförande Lena Malm.
Infrastrukturminister Anna Johansson närvarande också. Den första punkten
på programmet var ett besök på Astra Zeneca där presidenten och
kungaparet bland annat fick ta del av arbetet med forskning, utveckling och
samarbetet med mindre och innovativa företag. Därefter gjordes besök på
Volvo Torslanda och på Lindholmen Science Park. Dagen avslutades med en
lunch i länsresidenset.

På eftermiddagen tog kungaparet farväl av president Bachelet och den
chilenska delegationen på Landvetter flygplats.





Artikel från Finansdepartementet

Regeringens 10 åtgärder för att
motverka skatteflykt,
skatteundandragande och
penningtvätt
Publicerad 28 april 2016 Uppdaterad 12 december 2017

Ett fungerande skattesystem där var och en gör rätt för
sig är en förutsättning för den svenska modellen.
Skatteflykt och skatteundandragande innebär mycket
stora kostnader för Sverige och andra länder och det
drar undan resurser från vår gemensamma välfärd.
Regeringen arbetar kontinuerligt med åtgärder mot
skatteflykt, skatteundandragande och penningtvätt.
Internationella uppskattningar av skatteundandragandet tyder på att mycket
stora belopp går förlorade för världens länder. Till exempel bedömer EU-
kommissionen att EU-länderna förlorar 50 miljarder euro årligen på
organiserade momsbedrägerier och konservativa bedömningar från OECD
talar om ett globalt skatteundandragande inom företagsbeskattningen på 100-
240 miljarder dollar om året. Det bedrivs därför ett internationellt arbete i de
här frågorna, bland annat inom ramen för G20/OECDs projekt mot
skattebaserosion och vinstflyttning (BEPS) och genom det globala forumet
för transparens och informationsutbyte på skatteområdet.

Arbetet mot skatteflykt, skatteundandragande och penningtvätt behöver
dock fortsätta, på såväl internationell som nationell nivå. En viktig del i det
internationella arbetet är att stärka förutsättningarna för utvecklingsländer
att bekämpa kapital- och skatteflykt, eftersom detta ofta drabbar fattiga
länder särskilt hårt.

https://www.regeringen.se/


Åtgärder för att förhindra skatteflykt

Regeringen prioriterar följande åtgärder i arbetet mot skatteflykt,
skatteundandragande och penningtvätt:

Inkludera fler länder i globala standarder för transparens och
informationsutbyte
Sverige arbetar aktivt genom deltagande i OECD:s Global Forum on
Transparency and Exchange of Information for Tax Purposes för att fler
länder ska ansluta sig till arbetet med att genomföra de globala standarderna
för transparens och informationsutbyte på skatteområdet. Arbetet är
pågående sedan 2009. I dag är 147 jurisdiktioner medlemmar i Global
Forum. De senaste medlemmarna är Grönland, Kambodja, Madagaskar och
Haiti.

Sedan juli 2016 deltar Sverige i EU:s arbete med att ta fram en förteckning
över icke samarbetsvilliga jurisdiktioner på skatteområdet. Syftet med
arbetet är att främja standarderna för god förvaltning på skatteområdet,
inklusive standarderna för transparens och informationsutbyte. Den 5
december 2017 enades EU:s medlemsstater om att upprätta listan.

Införa automatiskt informationsutbyte om verkliga ägare
Sverige deltog under 2016 aktivt i EU:s arbete med att ta fram ett direktiv
som innebär att skattemyndigheterna ska få tillgång till den information om
verkliga huvudmän som samlas in i samband med åtgärder mot penningtvätt.
Sverige är även positivt till en global standard för automatiskt
informationsutbyte avseende verkliga huvudmän.

Sverige deltar också i arbetet inom OECD:s Global Forum on Transparency
and Exchange of Information for Tax Purposes. Global Forum arbetar bl.a.
med att utvärdera hur respektive land lever upp till sina åtaganden i fråga om
transparens och informationsutbyte. Inom Global Forum har man kommit
överens om att vid utvärderingar framöver lägga särskild fokus på frågor om
tillgång till uppgifter om verkliga huvudmän i samband med
informationsutbyte.

Sverige deltar vidare i arbetet i OECD:s arbetsgrupp nr. 10 som bl.a. arbetar
med att ta fram ett gemensamt IT-format för uppgifter om verkliga
huvudmän. OECD:s arbetsgrupp nr. 10 är den arbetsgrupp där man tidigare
tog fram standarder för informationsutbyte på skatteområdet.



Införa informationsplikt för skatterådgivare
I syfte att bekämpa skatteflykt, skattefusk och skatteundandragande, har
regeringen tillsatt en utredning som ska se över möjligheterna att införa en
skyldighet för bland annat skatterådgivare att informera Skatteverket om
skatteupplägg. Uppdraget ska redovisas senast den 31 oktober 2018.

Informationsskyldighet för skatterådgivare är ett kontrollverktyg som i dag
finns i ett antal OECD- och G20-länder och som, med rätt utformning,
sannolikt kan bli ett effektivt kontrollverktyg även i Sverige.

Sedan utredningen tillsattes har Europeiska Kommissionen kommit med ett
förslag om att införa EU-gemensamma bestämmelser om
informationsskyldighet för förmedlare av gränsöverskridande skatteupplägg
och automatiskt utbyte av upplysningar om skatteupplägg mellan
skattemyndigheter i medlemsstaterna.

Skapa en global svart lista över icke samarbetsvilliga länder och införa
skarpa motåtgärder
Sverige deltar sedan juli 2016 aktivt i arbetet med att upprätta en gemensam
EU-förteckning över icke samarbetsvilliga jurisdiktioner inom skatteområdet.
I november 2016 enades rådet om kriterier för granskning av jurisdiktioner.
Efter avslutad granskning kommer uppförandekodgruppen att
rekommendera vilka jurisdiktioner som ska placeras på förteckningen. Den 5
december 2017 beslutade EU:s medlemsstater att upprätta en lista över icke-
samarbetsvilliga jurisdiktioner mot bakgrund av den granskning som utförts
av experter från medlemsstaterna. Listan innehåller 17 jurisdiktioner med
identifierade problem. De jurisdiktioner som har gjort åtaganden på hög
politisk nivå att åtgärda identifierade problem placerades inte på listan med
kommer att vara föremål för övervakning. Uppförandekodgruppen kommer
att fortsätta att arbeta med frågan om motåtgärder. Inom ramen för OECD:s
deltar vi också i ett arbete med att upprätta en G20/OECD-lista över icke
samarbetsvilliga jurisdiktioner såvitt gäller transparens och
informationsutbyte. I juli 2017 publicerade OECD/G20 en lista som
innehåller en jurisdiktion som inte gjort tillräckliga framsteg med att införa
skattetransparens: Trinidad och Tobago.

Stärka arbetet mot momsbedrägerier
Regeringen beslutade den 22 juni 2016 om en översyn av
mervärdesskattelagstiftningen. Översynen förväntas bland annat leda till att



det blir lättare för företagen att göra rätt och för Skatteverket att genomföra
kontroller. Uppdraget ska redovisas senast den 1 april 2019.

Vidare deltar Sverige i det pågående arbetet inom EU med att förbättra
möjligheterna att upptäcka fusk med mervärdesskatt. Detta arbete pågår
både i rådsarbetsgruppen för skatter, inom EU-kommissionens arbetsgrupper
samt inom Eurofisc som är ett nätverk mellan medlemsstaternas
skattemyndigheter. Framförallt diskuteras nya metoder för att upptäcka fusk
och ett mer effektivt användande av befintligt regelverk.

Förstärka skattetilläggets avskräckande effekt
För att förstärka skattetilläggets avskräckande effekt och att göra
sanktionssystemet mer legitimt och rättvist, har regeringen den 19 oktober
2016 tillsatt en utredning som ska se över bestämmelserna om beräkning av
skattetillägg i skatteförfarandelagen. Uppdraget har redovisats den 30
november 2017.

Utredaren föreslår att skattetillägget vid inkomstbeskattningen ska beräknas
på underlag av undanhållet belopp och inte som i dag på underlag av
undandragen skatt. Förslaget innebär att storleken på skattetillägget inte
längre kommer att variera beroende på vilket inkomstslag som avses, eller
om skattetillägget avser juridiska personer, fysiska personer eller dödsbon.
När det gäller andra skatter än inkomstskatt, t.ex. mervärdesskatt, föreslås
att skattetillägget även i fortsättningen ska beräknas på undandragen skatt.

I syfte att förstärka skattetilläggets allmänpreventiva effekt föreslås att ett
förhöjt skattetillägg ska tas ut i två fall. Det ena fallet är om det är fråga om
undandragande av betydande skattebelopp och det andra fallet är om det är
fråga om upprepade felaktigheter.

Betänkandet Beräkning av skattetillägg – en översyn av reglerna (SOU
2017:94) har skickats ut på remiss.

Förstärka Skatteverkets resurser

Resurstillskott för kontroll av internationellt fusk

Regeringen har successivt sedan 2016 förstärkt Skatteverkets resurser för att
myndigheten ska kunna utöka den internationella kontrollen av skattefusk
och skatteupplägg. Den varaktiga höjningen av Skatteverkets anslag är 25



miljoner kronor fr.o.m. 2018. (Resursförstärkningen var med i BP16 och
alltså redan beslutad när 10-punktsprogrammet presenterades.)

Regeringen har efter att 10-punktsprogrammet presenterades i
budgetpropositionen för 2017 förstärkt Skatteverkets och
Ekobrottsmyndighetens resurser 2017–2020 i syfte att myndigheterna
tillsammans och enskilt ska kunna förstärka och intensifiera arbetet med att
bekämpa skattebrott, skattefusk och skatteundandraganden. Skatteverkets
anslag har ökat 15 miljoner kronor 2017 och resterande år av satsningen är
extraresurserna 30 miljoner kronor. Myndigheterna har beslutat att
internationell skattekontroll är ett av områdena som ska förstärkas med dessa
resurser.

Resurstillskott för arbete med inhemskt fusk och svartarbete:

I budgetpropositionen för 2018 ökas Skatteverkets anslag för att uppgifter
om utbetalda ersättningar för arbete och skatteavdrag på individnivå ska
lämnas månadsvis i en arbetsgivardeklaration till myndigheten (se punkt 10).
Ökningen är 30 miljoner kronor 2018, 75 miljoner kronor 2019 och 2020
beräknas anslaget öka varaktigt med 23 miljoner kronor. Av samma skäl
föreslår regeringen i höst-ändringsbudget för 2017 att Skatteverkets anslag
ökas med 18 miljoner kronor.

För att Skatteverket ska kunna genomföra oanmälda kontrollbesök i rätt
omfattning i all verksamhet som omfattas av kravet på att föra
personalliggare föreslås i budgetpropositionen för 2018 att Skatteverkets
anslag varaktigt ökas med 18 miljoner kronor.

Föra upp skattefrågor på styrelsenivå i företagen
Regeringen har i statens ägarpolicy för 2017, som beslutades december
2016, förtydligat att bolagen ska agera ansvarsfullt inom skatteområdet,
vilket bl.a. ska innefatta policybeslut på styrelsenivå. Skattefrågor lyfts nu
särskilt fram i ägarpolicyn för att stödja en högre grad av transparens i
arbetet och för att tydligare visa regeringens inställning i frågan. Vidare
bedriver Skatteverket arbete för att uppmuntra företag till att utarbeta en
skattepolicy och myndigheten har på uppdrag av regeringen redovisat
åtgärder för att förstärka detta arbete. Skatteverket arbetar med
attitydpåverkande aktiviteter t.ex. delta och anordna seminarier, diskussioner
i löpande kontakter med branschorganisationer, skatterådgivare, upphandlare
m.fl. Skatteverket arbetar även stödjande genom att visa goda exempel och
myndigheten planerar att ta fram modeller för hur en skattepolicy kan
utformas.



Stötta kapacitetsbyggnad i utvecklingsländer
Arbetet bedrivs såväl av olika internationella organisationer som av olika
länder och är av central betydelse. Sverige stödjer detta viktiga arbete, bl.a.
genom den av Sida finansierade verksamheten som Skatteverket bedriver.

Sverige medverkar i Addis Tax Initiative som är en överenskommelse om att
till 2020 fördubbla utvecklingssamarbetet inom skatteområdet. Sverige har
redan ökat sitt stöd på området avsevärt genom stöd från Sida och
Skatteverket. Skatteverkets tjänsteexport som finansieras av Sida omfattade
ca 33 miljoner kronor 2016 vilket är ca 10 miljoner mer än 2014. Utöver
detta har Sida lämnat stöd på skatteområdet till låg- och medelinkomstländer.

Under 2017 fortsätter Skatteverket projekten i Kambodja, Kenya, Kosovo,
Moçambique och Moldavien. Under 2016 har ett nytt långsiktigt
samarbetsprojekt med Bosnien-Hercegovina förberetts. Projektet har startats
under 2017 och de första insatserna med experter på plats genomförs i höst.

För att detta arbete ska kunna bedrivas så effektivt som möjligt är det viktigt
att förbättra koordineringen av de olika kapacitetsuppbyggande åtgärder som
vidtas av olika intressenter. För att förstärka arbetet kommer Sverige att stå
värd för en internationell konferens om kapacitetsuppbyggnad på
skatteområdet i maj 2018. Regeringen gav den 26 oktober 2017 Skatteverket
och Sida i uppdrag att arrangera konferensen.

Vidta ytterligare åtgärder mot inhemskt skattefusk och svartarbete
Uppgifter om bl.a. utbetalda ersättningar för arbete och skatteavdrag ska
framöver lämnas löpande på individnivå, dvs. per betalningsmottagare.
Uppgifterna ska normalt lämnas månadsvis i en arbetsgivardeklaration i
stället för årligen i en kontrolluppgift. Det nya systemet inför stegvis från och
med den 1 juli 2018.

Regeringen avser att utvidga systemet med personalliggare till att även avse
fordonsserviceverksamhet, livsmedels- och tobaksgrossistverksamhet samt
annan kropps- och skönhetsvårdsverksamhet än sådan frisörverksamhet som
redan i dag omfattas av systemet. Det vita arbetet bedöms öka med ca 800
årsarbetskrafter. Förslaget föreslås träda i kraft den 1 juli 2018.

Krav på certifierade kassaregister för näringsidkare som bedriver verksamhet
i Sverige, men saknar fast driftställe här, gäller sedan 1 maj 2017.

Utöka Skatteverkets möjligheter att arbeta brottsbekämpande



Falska eller manipulerade handlingar är ofta starten på en lång kedja av
brottslighet såsom förfalskningsbrott, bedrägerier och penningtvättsbrott för
att finansiera organiserad brottslighet. Skatteverket har tagit fram en
promemoria med förslag om att Skatteverket ges rätt att på eget initiativ
arbeta mot ett stort antal brott som är kopplade till användandet av falska
eller manipulerade intyg om brotten har samband med Skatteverkets
verksamhet samt penningtvättsbrott. I promemorian finns också förslag om
utökade möjligheter att lämna uppgifter mellan Skatteverkets
brottsbekämpande verksamheter och andra verksamhetsgrenar inom
Skatteverket så att det brottsbekämpande arbetet ska kunna bedrivas mer
effektivt. Promemorian har skickats ut på remiss.



Artikel från Finansdepartementet

Prognos för den ekonomiska
utvecklingen – april 2016
Publicerad 13 april 2016 Uppdaterad 13 april 2016

Prognosen publicerades i 2016 års ekonomiska
vårproposition som lämnades till riksdagen den 13 april
2016.

Långsam återhämtning i omvärlden

BNP-tillväxten i omvärlden var måttlig 2015. I många framväxande
ekonomier bromsade tillväxten in. En ökad osäkerhet om den framtida
utvecklingen har under inledningen av 2016 bidragit till att skapa osäkerhet
på de finansiella marknaderna. Tillväxten i omvärlden bedöms återigen ta
fart 2017.

Stark återhämtning i Sverige och fallande
arbetslöshet

Svensk ekonomi återhämtar sig i snabb takt från en lång period med lågt
resursutnyttjande. BNP-tillväxten var hög 2015 och bedöms bli hög även
2016. I takt med att resursutnyttjandet stiger bedöms BNP-tillväxten sakta in
något 2017.

Arbetslösheten minskade betydligt under 2015 och är nu cirka 7 procent. Det
är den lägsta nivån på sju år. Den höga tillväxten i efterfrågan gör att
arbetslösheten väntas fortsätta att minska till 6,3 procent 2017.

Inflationen har varit låg en längre tid. Ett högre resursutnyttjande medför ett
större utrymme för företagen att höja sina priser, vilket bidrar till att
inflationen stiger.

https://www.regeringen.se/


De offentliga finanserna stärks på sikt

Regeringen har lagt om finanspolitiken i en mer ansvarsfull riktning och
underskottet har minskat kraftigt sedan regeringen tillträdde. Det stora
antalet asylsökande till Sverige 2015, och de investeringar som detta medför
för att nyanlända ska kunna etablera sig i samhället och på arbetsmarknaden,
innebär tillfälliga kostnader som temporärt försvagar det finansiella
sparandet. Därför beräknas den offentliga sektorns finansiella sparande
förbättras senare under prognosperioden än vad som tidigare antogs. Under‐
skottet i finanserna beräknas växa till och med 2017.

Det gynnsamma konjunkturläget och den förda finanspolitiken medför att
det finansiella sparandet förstärks från och med 2018. För 2020 beräknas ett
överskott på 0,7 procent av BNP.

Den konsoliderade bruttoskulden minskade 2015 och uppgick då till 43,4
procent av BNP. Detta understiger med god marginal referensvärdet inom
stabilitets- och tillväxtpakten om 60 procent av BNP. Bruttoskulden väntas
fortsätta minska till 36,9 procent av BNP 2020.

Den konsoliderade statsskulden beräknas ha uppgått till 1 352 miljarder
kronor 2015, vilket motsvarar 32,5 procent av BNP. Statsskulden beräknas
också den minska som andel av BNP samtliga år 2015–2020.

Men den ekonomiska utvecklingen är osäker

Osäkerheten om den makroekonomiska utvecklingen är stor. Det finns
påtagliga risker för att utvecklingen blir svagare än i prognosen, till exempel
om tillväxten i euroområdet bromsar in. Men den ekonomiska utvecklingen
kan även bli starkare, till exempel om företag och hushåll i omvärlden blir
mer optimistiska om framtiden än vad som har antagits.

En ytterligare källa till osäkerhet är hur många som faktiskt kommer att söka
asyl. Prognosen grundar sig på Migrationsverkets mellanscenario över
antalet asylsökande, men detta antagande kan förändras eftersom det är
genuint svårt att förutse hur många som söker asyl i Sverige under de
kommande åren.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Finansdepartementet,
Försvarsdepartementet, Justitiedepartementet, Kulturdepartementet,
Miljödepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Statsrådens presentationer av
vårbudget 2016
Publicerad 11 april 2016 Uppdaterad 11 april 2016

Finansminister Magdalena Andersson kommer att
presentera vårbudget 2016 på en presskonferens
klockan 09.00 den 13 april i Rosenbad i Stockholm.
Flera andra statsråd kommer också att presentera
vårbudgeten på olika håll i Sverige.

Statsrådens presentationer av vårdbudgeten (den 13
april):

Finansdepartementet

Magdalena Andersson, finansminister

Stockholm

Kontaktperson: Miriam Abu Eid, 072-216 95 65

Per Bolund, finansmarknads- och konsumentminister

Uppsala

Kontaktperson: Martin Kling, 072-249 4 68

Ardalan Shekarabi, civilminister

https://www.regeringen.se/


Umeå

Kontaktperson: Peter Skeppström, 072-556 06 40

Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Karlskrona

Kontaktperson: Marinette Nyh Radebo, 072-238 77 44

Justitiedepartementet

Anders Ygeman, inrikesminister

Västmanland

Kontaktperson: Victor Harju, tel 072-504 36 70

Kulturdepartementet

Alice Bah Kuhnke, kultur- och demokratiminister

Visby

Kontaktperson: Kristoffer Talltorp, 072-542 80 32

Miljö- och energidepartementet

Åsa Romson, klimat- och miljöminister, vice statsminister

Stockholm

Kontaktperson: Jesper Liveröd, 073-052 92 32

Ibrahim Baylan, energiminister

Huddinge

Kontaktperson: Kristian Brangenfeldt, 072-543 95 89



Näringsdepartementet

Mikael Damberg, närings- och innovationsminister

Västernorrland

Kontaktperson: Ann Wolgers, tel 072-543 87 07

Mehmet Kaplan, bostads-, it- och stadsutvecklingsminister

Malmö

Kontaktperson: Hakim Belarbi, tel 072-543 74 56

Socialdepartementet

Annika Strandhäll, socialförsäkringsminister

Sundsvall

Kontaktperson: Tora Heckscher, tel 072-212 62 64

Gabriel Wikström, folkhälso-, sjukvårds- och idrottsminister

Kristianstad

Kontaktperson: Helena Paues, 072-209 45 20

Åsa Regnér, barn-, äldre- och jämställdhetsminister

Halmstad

Kontaktperson: Joanna Abrahamsson, 072-543 84 89

Utbildningsdepartementet

Aida Hadzialic, gymnasie- och kunskapslyftsminister

Göteborg och Borås

Kontaktperson: Gösta Brunnander, 072-544 28 66

Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning och forskning



Kalmar

Kontaktperson: Maria Soläng, 072-206 19 47



Artikel från Finansdepartementet

Regeringens arbete för att
motverka skatteundandragande
Publicerad 06 april 2016 Uppdaterad 06 april 2016

Sverige arbetar aktivt för att motverka internationellt
skattefusk tillsammans med andra länder. Utformningen
av nationella skattesystem, hur de samverkar och
möjligheterna för framför allt multinationella företag att
utnyttja olikheterna i systemen för att uppnå
skattefördelar, är frågor som diskuterats i många olika
internationella sammanhang under de senaste åren.
Det finns en internationell beslutsamhet om att utveckla och effektivisera det
internationella samarbetet för att motverka skatteundandragande, oavsett om
det sker genom utnyttjande av ofullständigheter och luckor i regelverk,
bedrägerier eller med hjälp av speciella skatteregimer.

Några exempel på det arbete som sker:

Utbyte av information

För att ge Skatteverket utökade möjligheter till information om svenskars
tillgångar utomlands samarbetar Sverige med andra länder.
Redan 2006 inledde Sverige och de övriga nordiska länderna ett gemensamt
projekt som syftade till att ingå avtal om utbyte av information på begäran i
enskilda fall med länder och jurisdiktioner som har en omfattande sekretess
på skatteområdet. Projektet, som avslutades 2014, var mycket framgångsrikt
och Sverige har nu 45 särskilda informationsutbytesavtal, vilket utgör ett av
världens största nät av sådana avtal. I anslutning till arbetet i projektet
omförhandlade Sverige även skatteavtalen med viktiga länder som Schweiz
och Luxemburg, i syfte att införa bestämmelser om informationsutbyte i

https://www.regeringen.se/


dessa avtal. Skatteverket beräknar att dessa avtal hittills inneburit närmare 4
miljarder kronor i ytterligare skatteintäkter.

OECD har också tagit fram en ny standard för utbyte av information mellan
länder. Den innebär en årlig automatisk rapportering om innehav av
finansiella tillgångar och kapitalinkomster, ett förfarande att identifiera
skattebetalaren och dennes hemvist samt en beskrivning av finansiella
institut som omfattas av rapporteringskravet. Fler än 95 länder har offentligt
åtagit sig att följa den nya standarden.

I augusti 2014 undertecknades avtalet mellan Sverige och Amerikas förenta
stater för att genomföra FATCA (Foreign Account Tax Compliance Act).
FATCA är en lagstiftning i USA om krav på avtal, antingen med
finansinstitut direkt eller med enskilda stater, om att automatiskt lämna
information om kapitaltillgångar och kapitalinkomster som amerikanska
personer har i finansinstitut utanför USA Avtalet mellan Sverige och USA
innebär att de svenska finansiella instituten i stället för att följa den
amerikanska lagstiftningen ska rapportera uppgifterna till Skatteverket som i
sin tur rapporterar till den amerikanska skattemyndigheten. Avtalet innebär
också att den amerikanska skattemyndigheten ska rapportera uppgifter till
Skatteverket om svenska personer som har konton i USA.

EU-länderna har kommit överens om att det automatiska informationsutbytet
inom EU ska utvidgas till att omfatta motsvarande information som ska
utbytas enligt FATCA-avtalen och den nya OECD-standarden.
Överenskommelsen innebär att det breda automatiska informationsutbytet
om bankkonton och kapitalinkomster kommer att ske första gången 2017.
Österrike kommer dock att delta i informationsutbytet första gången 2018.

Internationell översyn av skatteprinciper

Samtidigt som man vill skapa bättre efterlevnad av de regler som finns,
samarbetar man även internationellt för att täppa till luckor i dagens
regelverk.

Under våren 2013 inledde G20 och OECD-länderna ett stort och
övergripande arbete med att se över de internationella skatteprinciperna på
centrala områden med syfte att motverka skattebaserosion och flyttning av
vinster till lågskatteländer (Base Erosion and Profit Shifting, BEPS-
projektet). Arbetet har bedrivits enligt en handlingsplan för arbetet inom 15
olika åtgärdsområden. Slutliga rapporter om dessa åtgärdsområden
publicerades i oktober 2015. Arbetet med BEPS kommer nu att fokusera på



genomförande av åtgärderna. I januari 2016 enades OECD-länderna om ett
ramverk som innebär att alla intresserade länder och jurisdiktioner har
möjlighet att delta i detta arbete.

Under 2016 arbetar EU vidare med att gemensamt implementera stora delar
av resultatet av OECD:s arbete med BEPS.



Artikel från Finansdepartementet

Skattefrågor i vårbudget 2016 och
budget för 2017
Publicerad 16 mars 2016 Uppdaterad 31 mars 2016

På Finansdepartementet arbetas underlag fram till de
skatteförslag som är aktuella i årets vårändringsbudget
samt höstbudgeten. På denna sida samlar vi
kontinuerligt länkar till de förslag som remitteras.

Sänkt reklamskatt

I promemorian föreslås att reklamskatten ska sänkas med 20 miljoner kronor
2017 och med ytterligare 20 miljoner kronor 2019.
Promemoria: Sänkt reklamskatt

Kompletterande förslag avseende kemikalieskatterna

I promemorian föreslås att Kemikalieskatteutredningens tidigare remitterade
betänkande med förslag om skatt på viss elektronik ska kompletteras med en
metod för att avgöra om ämnen är additivt eller reaktivt tillsatta. Metoden
bedöms förenkla förfarandet både för de skattskyldiga och för
beskattningsmyndigheten.

Promemoria: Kompletterande förslag avseende kemikalieskatterna

Avdragsförbud för ränta på vissa efterställda
skuldförbindelser samt vissa förenklingar på
företagsskatteområdet

Förslaget innebär ett avdragsförbud för ränta på vissa efterställda
skuldförbindelser och vissa förenklingar på företagsskatteområdet. Förslagen
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föranleder ändringar i inkomstskattelagen, IL.

Promemoria: Avdragsförbud för ränta på vissa efterställda skuldförbindelser
samt vissa förenklingar på företagsskatteområdet

Avdrag för klimatkompensation genom borttagning
av utsläppsrätter

Förslaget innebär att avdraget ska gälla för företag, inklusive enskilda
näringsidkare, som inte omfattas av EU:s system för handel med
utsläppsrätter. Avdraget, som alltså inte omfattar privatpersoner, avser
kostnaden för utsläppsrätter som tas bort från handelssystemet för att
klimatkompensera för växthusgaser som har släppts ut i den egna
verksamheten.

Promemoria: Avdrag för klimatkompensation genom borttagning av
utsläppsrätter

Lika beskattning av dieselbränsle i båtar och
arbetsmaskiner inom vattenbruk, skogsbruk och
jordbruk

Förslaget innebär att dieselbränsle som används i skepp och båtar i
yrkesmässig jordbruks- skogsbruks- och vattenbruksverksamhet ska
beskattas på samma sätt som dieselbränsle som används i arbetsmaskiner
inom de angivna sektorerna. 

Promemoria: Lika beskattning av dieselbränsle i båtar och arbetsmaskiner
inom vattenbruk, skogsbruk och jordbruk

Skattereduktion för reparation och underhåll av
vitvaror

Förslaget innebär att det ska införas en skattereduktion för reparation och
underhåll av vitvaror i bostaden. Liksom för RUT-avdraget är det
arbetskostnaden man kan få en skattereduktion för, inte kostnader för
material, resor med mera. Arbetet ska utföras i bostaden, vilken inkluderar
garage, förråd eller tvättstuga.

Promemoria: Skattereduktion för reparation och underhåll av vitvaror



Sänkt mervärdesskatt på mindre reparationer

Förslaget innebär att momsen på mindre reparationer sänks från 25 procent
till 12 procent. Det gäller reparationer av cyklar, skor, lädervaror, kläder och
hemtextilier.

Promemoria: Sänkt mervärdesskatt på mindre reparationer

Växa-stöd för den första anställda – sänkta
arbetsgivaravgifter för enskilda näringsidkare

Förslaget innebär att enskilda näringsidkare som inte har haft någon anställd
under 2016 och som anställer en person efter 31 mars i år bara ska betala
ålderspensionsavgiften på ersättningen till den anställde under de tolv första
månaderna. Övriga arbetsgivaravgifter, allmän löneavgift och särskild
löneskatt behöver alltså inte betalas.

Promemoria: Växa-stöd för den första anställda – sänkta arbetsgivaravgifter
för enskilda näringsidkare

Kompletteringar av RUT-avdraget

Förslagen gäller en komplettering av RUT-avdraget med en skattereduktion
för trädgårdsarbete i form av beskärning och borttagande av träd och buskar,
flyttjänster och it-tjänster.

Förslaget är en del av den uppgörelse om insatser med anledning av
flyktingkrisen som träffats mellan regeringen, Moderaterna, Centerpartiet,
Liberalerna och Kristdemokraterna.

Förslaget ingår i Vårändringsbudget för 2016.

Lagrådsremiss: Komplettering av RUT-avdraget

Sänkt skatt på biodrivmedel

Regeringens ambition är att Sverige ska bli ett av världens första fossilfria
välfärdsländer. Att få ned utsläppen från transporter och resor är en
prioriterad del av detta arbete. Ett viktigt steg i arbetet med att nå målet är
att gynna förnybara drivmedel.



Förslagen innebär att befrielsen från energiskatt ökas från 73 till 92 procent
för höginblandad etanol som används i gnisttända motorer (E85), från 74 till
88 procent för etanol som låginblandas i bensin, från 50 till 63 procent för
höginblandad Fame och för låginblandad Fame i
dieselbränsle från 8 till 36 procent.

Förslaget ingår i Vårändringsbudget för 2016.

Promemoria: Sänkt skatt på biodrivmedel

Ändrad intäktsränta i skattekontot

Förslaget innebär att intäktsräntan i skattekontot sänks till som lägst 0
procent. Syftet är att motverka att skattekonton används för kapitalplacering
då räntan med nuvarande regler är skattefri och som lägst 0,5625 procent.
Förslaget gör att statens kostnad beräknas minska med 730 miljoner kronor
år 2017.
Slutgiltigt förslag är planerat att ingå i Budgetpropositionen för 2017.

Promemoria: Ändrad intäktsränta i skattekontot

Begränsad uppräkning av den nedre skiktgränsen
för statlig inkomstskatt för 2017

Förslaget innebär att uppräkningen av den nedre skiktgränsen för statlig
inkomstskatt för 2017 ska begränsas. Den nedre skiktgränsen beräknas
därmed enligt nuvarande prognos uppgå till 438 400 kronor för 2017. Utan
begränsningen av uppräkningen beräknas den nedre skiktgränsen uppgå till
442 700 kronor för 2017.
Slutgiltigt förslag är planerat att ingå i Budgetpropositionen för 2017.

Promemoria: Begränsad uppräkning av den nedre skiktgränsen för statlig
inkomstskatt för 2017

Förlängning av den tidsbegränsade nedsättningen av
förmånsvärdet för vissa miljöanpassade bilar

Förslaget innebär att den tidsbegränsade nedsättningen av förmånsvärdet för
vissa miljöanpassade bilar förlängs med tre år, dvs. t.o.m. det beskattningsår
som slutar den 31 december 2019. I promemorian föreslås också att den
maximala nedsättningen begränsas till 10 000 kronor per år.



Slutgiltigt förslag är planerat att ingå i Budgetpropositionen för 2017.

Promemoria: Förlängning av den tidsbegränsade nedsättningen av
förmånsvärdet för vissa miljöanpassade bilar

Avdragsrätt vid representation

Förlaget innebär ändringar av rätten till avdrag för representation vid
måltider och annan förtäring och avser både mervärdesskatt och
inkomstskatt. Förslagen syftar bl.a. till att få mervärdesskatteregler som är
förenliga med EU-rätten och till att förenkla tillämpningen.
Slutgiltigt förslag är planerat att ingå i Budgetpropositionen för 2017.

Promemoria: Avdragsrätt vid representation

Fortsatt sänkt energiskatt för företag och hushåll i
Norrlandskommuner

Skattesatsen är idag lägre i ett antal kommuner i Norrland. En statlig har
föreslagit att nedsättningen ska tas bort som en anpassning till EU-rätten.
Regeringen gör dock en annan bedömning.
Att uppvärmningskostnaderna är högre bör tas hänsyn till och förslaget är att
en nedsättning ska fortsätta att gälla. Nedsättningen gäller för hushåll samt
den privata och offentliga servicesektorn.
Slutgiltigt förslag är planerat att ingå i Budgetpropositionen för 2017.

Promemoria: Den särskilda norrlandsskattenivån och vissa statsstödskrav på
elskatteområdet

 



Artikel från Finansdepartementet

EU-beslut ska hindra aggressiv
skatteplanering
Publicerad 08 mars 2016 Uppdaterad 08 mars 2016

Åtgärder mot skatteflykt och makroekonomiska
utmaningar i EU:s medlemsstater stod på dagordningen
när EU:s finansministrar träffades den 8 mars i Bryssel.
Finansminister Magdalena Andersson representerade
Sverige på mötet.

Åtgärder mot skatteflykt

EU arbetar med att stärka reglerna för företagsbeskattning i syfte att
motverka skatteflykt. Förra året antog rådet regler som innebär att
medlemsstaterna måste informera varandra om vissa beslut om företags
skyldighet att betala skatt - så kallade tax rulings.

På mötet den 8 mars gick EU:s finansministrar vidare med en politisk
överenskommelse om regler för så kallad land-för-landrapportering. De
innebär att multinationella bolag ska redovisa ett flertal uppgifter till de
skattemyndigheter i länder där de är verksamma. Skattemyndigheterna ska
sedan utbyta uppgifterna med varandra och använda dem som verktyg i
kampen mot skatteflykt. Reglerna i rådets direktiv är i linje med redan
befintliga överenskommelser inom OECD.

Uppförandekod för beskattning av företag

Därtill antog finansministrarna slutsatser om EU:s uppförandekod för
företagsbeskattning. Koden är från 1997. I december förra året antog rådet
slutsatser om kodens framtid och uppmanade ansvarig arbetsgrupp att se
över möjligheter till förbättringar.
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Slutsatserna fokuserar på styrning, öppenhet och arbetsmetoder och syftar
bland annat till att förbättra utvärderingen av regimer och rapportering till
ministerrådet.

Europeiska planeringsterminen

Finansministrarna diskuterade EU-kommissionens landrapporter som
granskar medlemsländernas ekonomier och genomförandet av de tidigare
landsspecifika rekommendationerna.

Rapporten om Sverige tar bland annat upp hushållens skuldsättning,
bostadsmarknaden och arbetsmarknaden. Regeringen följer utvecklingen av
de svenska hushållens skuldsättning särskilt noga.

Finanspolitisk hållbarhet

Rådet antog slutsatser om EU-kommissionens rapport om finanspolitisk
hållbarhet. EU:s kortsiktiga finanspolitiska risker har minskat sedan 2012
men på lite längre sikt finns betydande utmaningar. Sverige bedöms ha en låg
risk fram till 2030 men ökade kostnader för äldreomsorg pekas ut som en
särskild utmaning för Sverige på längre sikt.

Övrigt

Rådet fick en lägesrapport om slutförandet av Bankunionen och en
återrapportering från G20-mötet i Shanghai den 26-27 februari.



Artikel från Finansdepartementet

EU stärker samarbetet för att
stoppa aggressiv skatteplanering
Publicerad 04 mars 2016 Uppdaterad 04 mars 2016

EU:s finansministrar träffas den 8 mars i Bryssel. På
dagordningen står bland annat EU:s reformer i syfte att
stävja skatteflykt, uppförandekoden för
företagsbeskattning och diskussioner om
makroekonomiska utmaningar i medlemsstaterna.
Finansminister Magdalena Andersson representerar
Sverige på mötet.

Åtgärder mot skatteflykt

EU arbetar med att stärka reglerna för företagsbeskattning i syfte att
motverka skatteflykt.

I december förra året antog rådet slutsatser som innebär att medlemsstaterna
måste informera varandra om vissa beslut om företags skyldighet att betala
skatt - så kallade tax rulings.

Nu går EU:s finansministrar vidare med en så kallad land-för-
landrapportering. Den handlar bland annat om att stora multinationella bolag
ska redovisa vissa uppgifter till de skattemyndigheter i länder där de är
verksamma. Skattemyndigheterna ska sedan ha ett obligatoriskt utbyte av
informationen som verktyg i kampen mot skatteflykt.

Regeringens ståndpunkt är att gemensamma bestämmelser för rapportering
och automatiskt utbyte av information motverkar skatteflykt. Regeringen är
därför positiv till förslaget som dessutom är i linje med redan befintliga
överenskommelser inom OECD.
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Uppförandekod för beskattning av företag

Därtill förväntas finansministrarna anta slutsatser om EU:s uppförandekod
för företagsbeskattning. Koden är från 1997. I december förra året antog
rådet slutsatser om kodens framtid och uppmanade ansvarig arbetsgrupp att
se över möjligheter till förbättringar.

Förslaget till slutsatser fokuserar på styrning, öppenhet och arbetsmetoder
och syftar bland annat till att förbättra utvärderingen av regimer och
rapportering till rådet samtidigt som konfidentialiteten i arbetet säkras.

Regeringen står bakom utkastet till slutsatser då de förbättrar möjligheterna
för gruppen att arbeta mer effektivt och göra arbetet mer synligt.

Europeiska planeringsterminen

Rådet kommer att diskutera EU-kommissionens landrapporter som granskar
medlemsländernas ekonomier.

Rapporten om Sverige tar bland annat upp hushållens skuldsättning,
bostadsmarknaden och arbetsmarknaden.

Regeringen anser att det finns behov av att genomföra åtgärder och
strukturella reformer för att förstärka den långsiktiga tillväxten i EU.

Regeringen välkomnar landrapporterna då de är ett led i att förebygga
makroekonomiska obalanser och följer utvecklingen av de svenska
hushållens skuldsättning särskilt noga.

Finanspolitisk hållbarhet

Rådet kommer att behandla EU-kommissionens rapport om finanspolitisk
hållbarhet. EU:s kortsiktiga finanspolitiska risker har minskat sedan 2012
men på lite längre sikt finns betydande utmaningar.

Sverige bedöms ha en låg risk fram till 2030 men ökade kostnader för
äldreomsorg pekas ut som en särskild utmaning för Sverige.

Regeringen välkomnar rapporten då den tar upp viktiga makroekonomiska
aspekter och anser att det är positivt att slutsatserna inbjuder till analys av
effekter av stora migrationsflöden.



Övrigt

Rådet kommer att få en lägesrapport om slutförandet av Bankunionen och
en återrapportering från G20-mötet i Shanghai den 26-27 februari.



Artikel från Finansdepartementet

EU trappar upp kampen mot
finansiering av terrorism
Publicerad 17 februari 2016 Uppdaterad 17 februari 2016

Ekonomiska och finansiella rådet beslutade när de
träffades i Bryssel den 12 februari vilka åtgärder som är
viktigast i kampen mot terrorismfinansiering.
Finansministrarna diskuterade också hur EU:s regler
kan stärkas för att hindra företag att fly undan skatt.
Under mötet röstade Sverige även mot att bevilja
kommissionen ansvarsfrihet för hur de hanterande EU-
budgeten 2014. Magdalena Andersson representerade
Sverige.

Kampen mot terrorismfinansiering fortsätter

Finansministrarna behandlade den åtgärdsplan mot finansiering av terrorism
som kommissionen presenterade i början av februari.

Finansministrarna kom överens om att det är viktigt att skynda på att införa
det fjärde penningtvättsdirektivet, helst senast i slutet av 2016. I slutsatserna
skrev rådet även in tydliga tidsfrister inom fyra olika områden som
exempelvis innebär ökad kontroll av virituella valutor och att förhindra
terrorismfinansiering genom att begränsa möjligheten till kontantbetalningar
och användningen stora sedlar.

Regeringen var i huvudsak positiv till åtgärderna och välkomnade
kommissionens åtgärdsplan. Regeringen tycker bland annat att det är positivt
att medlemsländerna snabbare ska införa det fjärde penningtvättsdirektivet.
Även den tydliga tidsramen var ett positivt beslut.
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Förhindra att företag flyr skatt

En stor del av förmiddagen ägnade finansministrarna åt att för första gången
diskutera flera förslag som ska stärka EU-lagstiftning som förhindrar att
företag flyr undan skatt. Det nederländska ordförandeskapet anser att frågan
är viktig och vill ha en politisk överenskommelse innan juni 2016.

Förslagen som presenterades ska bland annat förhindra skatteflykt genom ett
ökat informationsutbyte mellan länder om vad multinationella företag
exempelvis betalar i skatt och hur många anställda de har i olika länder.
Förslagen innehåller också regler för att stoppa de vanligaste metoderna för
skatteflykt genom att olikheter i medlemsländernas lagstiftning utnyttjas.

Regeringen anser också att det är mycket viktigt att förhindra skatteflykt och
stöder målet med den stärkta lagstiftningen. Fördelarna med harmoniserade
regler måste dock balanseras mot medlemsländernas rätt att bestämma över
sina regler.

Sverige sade nej till att bevilja kommissionen
ansvarsfrihet

Revisionsrättens granskning av hur kommissionen skötte budgeten 2014
visar att det finns brister i nästan var tjugonde transaktion. Det är en
marginell förbättring mot året innan. Trots att Europeiska revisionsrätten för
21:a året i rad kritiserat kommissionens budgethantering röstade rådet för att
rekommendera att EU-parlamentet i sin kommande votering i frågan beviljar
kommissionen ansvarsfrihet.

Regeringen röstade tillsammans med bland annat Storbritannien nej till att
rekommendera Europaparlamentet att bevilja kommissionen ansvarsfrihet i
hantering av budgeten. Däremot uppskattade regeringen de förslag som
presenterades för att kommissionen ska förbättra sin budgethantering.

Övriga punkter

Finansministrarna enades om EU:s gemensamma position inför G20-mötet i
Shanghai den 25-27 februari.

Rådet antog slutsatser om vilka prioriteringar de vill se i kommissionens
förslag till EU-budget under nästa år. För rådet var det viktigt att det finns
pengar tillgängliga för att kunna hantera både oväntade händelser och kriser.



Finansministrarna informerade även varandra om hur långt de har kommit
med att genomföra bankunionen.



Artikel från Finansdepartementet

Ekofin 15 januari
Publicerad 19 januari 2016 Uppdaterad 19 januari 2016

På årets första möte första ekonomiska och finansiella
rådet diskuterade finansministrarna den europeiska
terminen 2016, bekämpning av momsbedrägerier samt
kampen mot terrorismfinansiering. Finansminister
Magdalena Andersson deltog i mötet som hölls i Bryssel
fredagen 15 januari.

Den europeiska terminen 2016

Ekofin antog rådsslutsatser om den årliga tillväxtöversikten och den årliga
förvarningsmekanismen 2016. Därutöver godkändes rekommendationerna
till euroområdet.

Regeringen välkomnade tillväxtöversikten och förvarningsrapporten och
ställde sig bakom rådsslutsatserna.

Bekämpning av momsbedrägerier

Rådet diskuterade på initiativ av Tjeckien omvänd skattskyldighet för moms.
Enligt EU:s momsdirektiv finns möjlighet att tillämpa omvänd
skattskyldighet, det vill säga att köparen är skattskyldig för moms i stället för
säljaren för vissa varor och tjänster vilka är särskilt utsatta för
momsbedrägerier.

I Sverige tillämpas omvänd skattskyldighet på bland annat byggtjänster.
Regeringen stödjer dock inte en generell omvänd skattskyldighet. En sådan
skulle öka den administrativa bördan för företagen, minska förutsebarheten
och strida mot principen att moms är en så kallad flerledsskatt, anser
regeringen.
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EU-kommissionen kommer att ta upp för- och nackdelar samt juridiska
aspekter av att pröva omvänd skattskyldighet i den handlingsplan för det
framtida momssystemet som ska presenteras i mars.

Kampen mot terrorismfinansiering

Kommissionen rapporterade om arbetet med en handlingsplan med åtgärder
som ska stärka det europeiska ramverket för bekämpning av finansiering av
terrorism.

Frågan återkommer då Ekofin träffas i februari. Regeringen är positiv till
insatser på området.

Bankunionen

Ekofinrådet fick en lägesrapport om genomförandet av bankunionen med
fokus på medlemsstaternas genomförande av krishanteringsdirektivet och
upprättandet av den gemensamma resolutionsmekanismen.



Artikel från Finansdepartementet

Ekofin 15 januari
Publicerad 14 januari 2016 Uppdaterad 14 januari 2016

När EU:s finansministrar möts till årets första
ekonomiska och finansiella rådsmöte kommer främst
genomförandet av bankunionen, den europeiska
terminen 2016, bekämpning av momsbedrägerier samt
kampen mot terrorismfinansiering att diskuteras.
Finansminister Magdalena Andersson deltar i mötet
som hålls i Bryssel fredag 15 januari.

Bankunionen

Ekofinrådet ska få en lägesrapport om genomförandet av bankunionen med
fokus på medlemsstaternas genomförande av krishanteringsdirektivet,
upprättandet av den gemensamma resolutionsmekanismen och information
om den gemensamma resolutionsmyndigheten.

Eventuellt kommer även kommissionen att informera om genomförandet av
insättningsgarantidirektivet.

Krishanteringsdirektivet ska genomföras i alla EU:s medlemsstater. Sverige
har nu genomfört detta och lagstiftningen träder i kraft den 1 februari i år.

Den europeiska terminen 2016

Ekofin ska anta rådsslutsatser om den årliga tillväxtöversikten och den årliga
förvarningsmekanismen 2016. Därutöver ska rekommendationerna till
euroområdet godkännas.

Regeringen välkomnar tillväxtöversikten och förvarningsrapporten och kan
på ett övergripande plan ställa sig bakom de föreslagna rådsslutsatserna.
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Bekämpning av momsbedrägerier i EU

Rådet kommer på initiativ av Tjeckien att diskutera omvänd skattskyldighet
för moms. Det finns enligt EU:s momsdirektiv möjlighet att tillämpa omvänd
skattskyldighet, det vill säga att köparen är skattskyldig för moms i stället för
säljaren. Denna tillämpning gäller vissa varor och tjänster vilka är särskilt
utsatta för momsbedrägerier.

Tjeckien har nu föreslagit att utökad omvänd skattskyldighet ska prövas i ett
pilotprojekt, eller att momsdirektivet ska ändras så att det blir möjligt att i
större utsträckning använda omvänd skattskyldighet.

Regeringen anser att det är angeläget att motverka momsbedrägerier.
Omvänd skattskyldighet kan i vissa fall användas för att motverka
bedrägerier. I Sverige tillämpas det på bland annat byggtjänster.

Regeringen stödjer däremot inte en generell omvänd skattskyldighet
eftersom detta ökar den administrativa bördan för företagen, minskar
förutsebarheten och strider mot principen att moms är en så kallad
flerledsskatt.

Kampen mot terrorismfinansiering

På initiativ av Frankrike ska rådet följa upp kommissionens arbete med att ta
fram förslag på åtgärder för att stärka det europeiska ramverket för
bekämpning av finansiering av terrorism. Vid mötet kommer en avstämning
av detta arbete att göras.

Några konkreta förslag har kommissionen ännu inte presenterat. Regeringen
är positiv till att ytterligare insatser vidtas på området.



Artikel från Finansdepartementet

Ekofin 8 december
Publicerad 11 december 2015 Uppdaterad 11 december 2015

Medlemsländerna beslutar om ökad transparens i
bolagsbeskattningen för att minska risken för skatteflykt.
Det är syftet med det direktiv som Ekofin enades om på
årets sista möte 8 december. Därmed har också
Luxemburg fått igenom en av prioriteringarna för sitt
EU-ordförandeskap som tar slut vid årsskiftet. Sveriges
representerades av finansminister Magdalena
Andersson.

Skattefrågor

Rådet antog ett direktiv om automatiskt informationsutbyte vid
gränsöverskridande förhandsbesked, så kallade tax rulings. Direktivet
innebär att medlemsstaterna måste informera varandra om vissa beslut som
de fattar om företags skyldighet att betala skatt. De nya reglerna är ett led i
arbetet med att motverka skatteflykt.

Rådet fick också en lägesrapport över arbetet med förslag för
bolagsbeskattning som syftar till en gemensam bolagsskattebas. Ett reviderat
förslag kommer nästa år.

På agendan stod även skatt på finansiella transaktioner där 11 medlemsstater
valt att ha ett fördjupat samarbete. Sverige deltar inte i samarbetet.

Flexibilitet inom stabilitets- och tillväxtpakten

Ekofinrådet diskuterade den överenskommelse som nåtts på kommitténivå
om ramarna för hur flexibilitet ska tillämpas inom stabilitets- och
tillväxtpakten. Sverige kan acceptera förslaget som en slutlig kompromiss
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men betonar också att det är viktigt med klara begränsningar av
flexibiliteten, samt att ramverket inte får bli alltför komplext och svårt att
tolka.

Ekofin diskuterade också åtgärder för att hindra terroristfinansiering och
behandlade fullföljandet av bankunionen. På mötet hölls en första diskussion
om EU:s planeringstermin för 2016. Denna återupptas på möte i januari.

 



Artikel från Finansdepartementet

Ekofin 8 december
Publicerad 08 december 2015 Uppdaterad 08 december 2015

Ekofin sammanträder för sista gången i år den 8
december. På agendan står ett antal skattefrågor, bland
annat åtgärder mot skatteflykt och skatt på finansiella
transaktioner. Insättningsgaranti inom ramen för
Bankunionen tas också upp liksom åtgärder för att
hindra finansiering av terrorism. Finansminister
Magdalena Andersson representerar Sverige.

Förslag om insättningsgaranti

Ministrarna ska ta ställning till ett förslag om gemensam insättningsgaranti
för EU:s medlemmar i syfte att slutföra EU:s bankunion. Regeringens linje är
att förtroendet för insatta besparingar ska vara lika högt oavsett i vilket land
de är placerade. Regeringen anser att kommissionen måste konkretisera hur
den finansiella stabiliteten inom unionen kan stärkas ytterligare.

Beslut och rapporter om skattefrågor

Rådet förväntas anta slutsatser om motverkande av skattebaserosion och
vinstöverföring. Slutsatserna är baserade på OECD:s rekommendationer.
Regeringen stödjer slutsatserna. Rådet kommer också få en lägesrapport över
arbetet med direktivet för bolagsbeskattning (en gemensam konsoliderad
bolagsskattebas). Kommissionen avser komma med ett reviderat lagförslag
om detta nästa år. Rådet kommer även att få en lägesrapport om
diskussionerna om en skatt på finansiella transaktioner som elva
medlemsstater kommit överens om att införa genom ett fördjupat samarbete.
Rådet förväntas även anta direktivet om automatiskt informationsutbyte vid
gränsöverskridande förhandsbesked, så kallade tax rulings, vilket regeringen
är positiv till.
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EU:s planeringstermin för 2016

Kommissionen kommer på mötet att presentera det "paket" av dokument
som inleder den europeisk planeringsterminen.

Regeringen välkomnar en första diskussion om planeringsterminen 2016,
samt att sysselsättning och sociala frågor denna gång får större
uppmärksamhet. Vidare är det välkommet att flyktingsituationen tas upp.
EU:s gemensamma ansvar i den aktuella flyktingsituationen betonas.

Regeringen anser att planeringsterminen även fortsättningsvis ska vara ett
ramverk för hela EU28.

Kampen mot finansiering av terrorism

Kommissionen fick av ministerrådet för rättsliga och inrikesfrågor som hölls
20 november i uppdrag av att presentera initiativ som syftar till att förhindra
terrorismfinansiering. Initiativen presenteras på Ekofin-rådet. Det handlar
bland annat om bättre kontroller av betalningar som inte passerar banker.



Artikel från Finansdepartementet

Finansiering av kampen mot
klimatförändringarna
Publicerad 13 november 2015 Uppdaterad 13 november 2015

Ekofin-rådet träffades den 10 november för att behandla
frågan om internationell klimatfinansiering. På bordet
fanns också kommissionens paket om färdigställandet
av den ekonomiska och monetära unionen (EMU).
Finansminister Magdalena Andersson deltog i mötet.

Finansiering av kampen mot klimatförändringarna

Ekofin-rådet antog rådsslutsatser om internationell klimatfinansiering inför
klimatkonferensen COP21 som hålls i Paris i december.

Framförallt lyfter slutsatserna fram att EU-länderna i) står bakom
höginkomstländernas gemensamma mål om att mobilisera 100 miljarder USD
årligen per 2020, ii) kommer att bidra med substantiell finansiering även
efter 2020 samt iii) att den nya överenskommelsen bör uppmuntra till en
uppskalning av finansiering.

Regeringen anser att klimatfinansieringen är en viktig komponent för att nå
en uppgörelse i Paris.

Ekofin-rådets lutsatser ger ett förhandlingsmandat som uppmuntrar till ökad
ambition och som prioriterar stöd till de fattigaste länderna och de länder
som har mest behov av klimatrelaterade stöd.

Positivt är också att regeringen har fått gehör för vikten av att alla länder
som utlovat stöd till Gröna klimatfonden omvandlar sina löften till juridiskt
bindande avtal.
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Den ekonomiska och monetära unionen

Kommissionen presenterade det paket med förslag och initiativ som den lade
fram den 21 oktober. Det gäller förslag till uppföljning och konkretisering av
den så kallade fem ordförandenas rapport från i juni i år om färdigställandet
av EMU.

Regeringen anser att kommissionens paket innehåller en del positiva element
men även en del inslag där mer analys och diskussion behövs. Enligt
regeringens hållning är det viktigt att värna sammanhållningen bland EU:s 28
medlemsstater. Det är därför bra att flera av förslagen gäller samtliga 28
medlemsländer eller är öppna för icke-euroländer på frivillig basis.

Ekofin-rådet behandlade också kommissionens handlingsplan för en
kapitalmarknadsunion, information om genomförande av bankunionen samt
uppföljning av G20- och IMF-mötena den 8-11 oktober i Lima.



Artikel från Finansdepartementet

Frågor och svar om extra
ändringsbudget
Publicerad 12 november 2015 Uppdaterad 12 november 2015

Regeringen lämnade den 12 november en
ändringsbudget till riksdagen med förslag om ändringar
i statens budget för 2015. Den 10 december antog
riksdagen förslagen.
Vad föreslår regeringen i ändringsbudgeten?

I ändringsbudgeten föreslår regeringen att utgifterna i budgeten för 2015
ökas med 11 miljarder kronor.

9,8 miljarder kronor ska tillföras som en engångsutbetalning till
kommuner och landsting för att hantera den rådande flyktingsituationen. 

200 miljoner kronor tillförs det civila samhället i syfte att stödja dess
insatser för asylsökande och nyanlända.

961 miljoner kronor tillförs anslaget för ersättningar och
bostadskostnader för asylsökande.

Tabell: Ändrade ramar för utgiftsområden samt ändrade och nya anslag 2015

Hur får pengarna användas?

Anslaget under utgiftsområdet Migration får användas till stöd,
ersättningar och boendekostnader för flyktingar.

Anslaget Stöd till idrotten får användas av idrottsrörelsen för insatser för
asylsökande och etablering av nyanlända.
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Anslaget Insatser för den ideella sektorn får användas av civilsamhällets
organisationers insatser för asylsökande och arbete med etableringen av
nyanlända.

Anslaget Särskilda insatser inom folkbildningen ska stärka
studieförbundens insatser för asylsökande och personer med
uppehållstillstånd i anläggningsboenden när det gäller kunskaper i
svenska.

Anslaget Tillfälligt stöd till kommuner och landsting är ett nytt anslag
som får användas för bidrag till kommuners och landstings hantering av
flyktingsituationen för att minska trycket på den kommunala ekonomin.
Medlen avses även täcka kostnader som förväntas uppstå 2016.

Varför föreslår regeringen ändringarna?

Ökningen av utgifterna i statens budget för 2015 är en av de insatser som
regeringen och Moderaterna, Centerpartiet, Folkpartiet och
Kristdemokraterna enades om den 23 oktober med anledning av
flyktingsituationen. De 11 miljarderna kommer att underlätta arbetet för
kommunerna och civilsamhällets organisationer med att hantera det stora
antal flyktingar som kommer till Sverige och arbetet med etableringen av
nyanlända.

Varför har inte detta gjorts tidigare?

Antalet personer som söker asyl i Sverige har ökat kraftigt de senaste
månaderna. Antalet överstiger nu långt de antaganden som låg till grund för
tidigare förslag om medel för hantering av asylsökande.

Kommuner och landsting såväl som det civila samhället genomför
omfattande insatser för att hantera situationen. För att snabbt kunna vidta
åtgärder som minskar trycket på den kommunala ekonomin samt underlätta
för civilsamhällets organisationer i deras arbete med den rådande
flyktingsituationen och etableringen av nyanlända, gör regeringen
bedömningen att det föreligger särskilda skäl för att lämna förslag till
ytterligare ändringar i statens budget för 2015. Så snart en uppgörelse fanns
mellan regeringen och de fyra borgerliga partierna påbörjades arbetet med en
extra ändringsbudget för 2015 skyndsamt.

Hur fördelas medlen mellan kommuner och landsting?



Vid fördelningen av medel mellan kommunerna kommer antalet asylsökande
och nyanlända i en kommun samt fördelningen mellan barn och vuxna att
beaktas. Vid fördelning mellan landstingen kommer hänsyn tas till antalet
asylsökande och nyanlända i respektive landsting.

Fördelningen mellan kommun och landsting baseras på hur mycket
statsbidrag som har betalats till kommuner respektive landsting för
mottagande av asylsökande och nyanlända.

Hur mycket pengar får respektive kommun/landsting?

Hur pengarna fördelas mellan olika kommuner och landsting redovisas i
nedanstående tabell.

Tabell: Beslutad fördelning av det extra tillfälliga stödet till kommuner och
landsting

Hur ska förslagen finansieras?

De kommer att leda till ett större underskott i statens budget för 2015 – med
andra ord en ökad statlig upplåning, vilket är en vanlig ordning för hantering
av oförutsedda kostnader under pågående budgetår. Samtidigt pågår ett
arbete med att hitta sätt att dämpa kostnadsökningarna vi nu ser och hitta
besparingsmöjligheter inför kommande budgetar.

Varför finansieras inte detta krona för krona?

Samarbetsregeringen har som den enda regeringen i svensk historia hitintills
finansierat reformer enligt krona-för-krona principen. Det har gjort att vi
kunnat halvera underskotten under regeringens första år. Den stora mängden
asylsökande innebär däremot oförutsedda och på kort sikt så gott som
ofrånkomliga utgifter. Regeringen betraktar därför de oförutsedda utgifterna
på samma sätt som utgiftsökningar i rättighetsbaserade transfereringssystem.
Vidare är det rimligt att tänka sig att flyktingmottagningen på lång sikt också
ger positiva effekter för de offentliga finanserna.

Vad innebär detta för regeringens möjligheter att nå överskottsmålet?

De extra medlen är ett tillfälligt stöd som belastar de offentliga finanserna
under 2015 och 2016. Prognoserna på längre sikt är mycket osäkra.
Regeringen avser dock att under mandatperioden bedriva en politik som
leder till att de offentliga finanserna förstärks, samtidigt som
stabiliseringspolitisk hänsyn tas.



Kommer de extra resurserna att räcka?

Det är ett väl tilltaget tillskott till kommunernas och landstingens
verksamhet. Därtill finns förslag i budgetpropositionen för 2016 som kommer
att förbättra läget för kommunsektorn, t.ex. satsningar på höjd
schablonersättning för kommuner som tar emot nyanlända och höjd schablon
för asylsökande barns skolgång, samt förslag för att begränsa kostnaderna för
ensamkommande barns boende.

Vad innebär förslagen generellt för budgeten och ekonomin?

Anslagsförändringarna som föreslås innebär sammantaget att de
takbegränsade utgifterna ökas med 11,0 miljarder kronor 2015 och att
budgeteringsmarginalen minskar med motsvarande belopp. Underskottet i
statens budget 2015 ökar också med samma belopp.

Vilka partier ställer sig bakom förslagen i ändringsbudgeten?

Förslaget bygger på den uppgörelse om insatser med anledning av
flyktingkrisen som regeringen, Moderaterna, Centerpartiet, Folkpartiet
liberalerna och Kristdemokraterna ställt sig bakom.

Har regeringen en ny prognos för svensk ekonomi?

Regeringen återkommer med en ny prognos runt årsskiftet.



Artikel från Finansdepartementet

EMU och klimatfinansiering i fokus
på Ekofin-rådet
Publicerad 09 november 2015 Uppdaterad 09 november 2015

Det är bland annat kommissionens paket om
färdigställandet av den ekonomiska och monetära
unionen (EMU) samt frågan om internationell
klimatfinansiering som står på dagordningen när EU:s
finansministrar möts i Ekofin-rådet i Bryssel den 10
november. Finansminister Magdalena Andersson deltar
i mötet.

Den ekonomiska och monetära unionen

Kommissionen kommer att presentera det paket med förslag och initiativ
som den lade fram den 21 oktober. Det gäller förslag till uppföljning och
konkretisering av den så kallade fem ordförandenas rapport från i juni i år
om färdigställandet av EMU. De flesta av förslagen handlar om ekonomisk-
politisk samordning och bättre konvergens. Ekofin ges härmed en första
möjlighet att diskutera paketet.

Regeringen anser att kommissionens paket innehåller en del positiva element
men även en del inslag där mer analys och diskussion behövs. Enligt
regeringens hållning är det viktigt att värna sammanhållningen bland EU:s 28
medlemsstater. Det är därför bra att flera av förslagen gäller samtliga 28
medlemsländer eller är öppna för icke-euroländer på frivillig basis.

Finansiering av kampen mot klimatförändringarna

Ekofin-rådet ska anta rådsslutsatser om internationell klimatfinansiering
inför klimatkonferensen COP21 som hålls i Paris i december. Utkastet till
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rådsslutsatser redovisar EU:s rapporterade klimatfinansiering samt
identifierar viktiga principer som ska ge vägledning till EU:s förhandlare vid
COP21. Framförallt lyfter slutsatserna fram att EU-länderna i) står bakom
höginkomstländernas gemensamma mål om att mobilisera 100 miljarder USD
årligen per 2020, ii) kommer att bidra med substantiell finansiering även
efter 2020 samt iii) att den nya överenskommelsen bör uppmuntra till en
uppskalning av finansiering för klimatåtgärder från flera källor, med ett brett
deltagande efter förmåga och ansvar.

Vidare framhålls behovet av att säkerställa att avtalet är dynamiskt vad
gäller finansiering, d.v.s. att åtaganden/åtgärder bör kunna ändras över tid.

Regeringen kan ställa sig bakom utkastet till slutsatser om klimatfinansiering
och anser att klimatfinansiering kommer att utgöra en viktig komponent för
att nå en uppgörelse i Paris. Utkastet till slutsatser ger ett förhandlingsmandat
som uppmuntrar till ökad ambition och som prioriterar stöd till de fattigaste
länderna och de länder som har mest behov av klimatrelaterade stöd. Det är
också positivt att utkastet nu innehåller skrivningar om transparens i
rapportering av EU:s klimatfinansiering. Regeringen har även verkat och fått
gehör för att vikten av att alla länder som utlovat stöd till Gröna
klimatfonden omvandlar sina löften till juridiskt bindande avtal understryks.

Även dagordningspunkter om kommissionens handlingsplan för en
kapitalmarknadsunion, information om genomförande av bankunionen samt
uppföljning av G20- och IMF-mötena den 8-11 oktober i Lima tas upp på
Ekofin-rådets möte.



Artikel från Finansdepartementet

Bruegel på besök i Stockholm
Publicerad 06 november 2015 Uppdaterad 18 november 2015

Är vi på väg mot ett EU där medlemsländerna
integreras i olika hastigheter? Vilka följder kan detta få
för EU-samarbetet? Och vilken inställning bör vi ha till
denna utveckling? Det var frågor som diskuterades vid
ett seminarium den 12 november 2015 där politiska
beslutsfattare, forskare och näringslivsföreträdare från
hela EU deltog.
I år firar den Brysselbaserade tankesmedjan Bruegel tioårsjubileum och
anordnar med anledning av det en rad seminarier tillsammans med varje
medlemsland i deras respektive huvudstäder. Den 12 november var
det Sveriges tur och Bruegel kom till Stockholm för att hålla ett
halvdagsseminarium i samarbete med Finansdepartementet.

Tema: Two-speed Europe

Under temat “Two-speed Europe” diskuterade beslutsfattare, forskare och
näringslivsföreträdare huruvida EU:s medlemsländer är på väg mot nya
samarbetsformer och hur denna utveckling bör bemötas. Frågorna har under
den senaste tiden aktualiserats i synnerhet av de pågående diskussionerna
om fördjupningen av EMU samt av förhandlingarna inför Storbritanniens
folkomröstning om sitt EU-medlemskap. Under seminariet diskuterades
framförallt i vilken mån euroländerna behöver gå vidare med ytterligare
integrering eller ej, på vilket sätt detta i så fall bör genomföras och då inte
minst i termer av hur samarbetet med icke-euroländer ska se ut.

Finansminister Magdalena Andersson inledde seminariet. Bland talarna fanns
bland andra Guntram Wolff, chef för Bruegel, Jens Henriksson, VD Folksam
och Göran von Sydow, forskare vid Sieps. Från Bruegels sida deltar också
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Ashoka Mody som även är gästprofessor vid Princetonuniversitet.

Talarnas presentationsbilder

Magdalena Andersson Two-Speed Europe?

Guntram Wolff Monetary union and the single market: What governance
challenges? .

Servaas Deroose Deepening EMU: Why, how, when?

Ashoka Mody Multispeed Europe is the Future: It had better be



Artikel från Finansdepartementet

Riksdagens behandling av
höstbudgeten
Publicerad 26 oktober 2015 Uppdaterad 27 oktober 2015

Riksdagens behandling av Budgetpropositionen för
2016 avslutades den 17 december.
Riksdagsbehandlingen av Höständringsbudgeten för
2015 avslutades den 11 november 2015.
Riksdagsbehandlingen av Extra ändringsbudget för
2015 avslutades den 10 december. Nedan finns en
sammanfattning av de olika stegen i
riksdagsbehandlingen samt länkar till fördjupad
information.
Budgetpropositionen för 2016

Den 25 november beslutade riksdagen om ramarna för statens budget 2016.
Den 17 december sammanställde finansutskottet samtliga beslut om
budgetpropositionen och därmed är riksdagsbehandlingen avslutad. Nedan
finns länkar till regeringens förslag och riksdagens beslut.

21
september

Regeringen lämnade Budgetpropositionen för 2016
till riksdagen.
Ladda ner Budgetpropositionen för 2016

6 oktober Den allmänna motionstiden för riksdagens
ledamöter samt för följdmotioner med anledning av
budgetpropositionen gick ut. 
Se inkomna motioner på riksdagens webbplats

25
november

Riksdagsbeslut om utgiftsramar och beräkning
av statsinkomsterna (rambeslutet).
Mer om rambeslutet på riksdagens webbplats
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17
december

Finansutskottets sammanställning av samtliga
riksdagsbeslut om budgetpropositionen klar
(Betänkande 2015/16:FiU10).
Mer om sammanställningen på riksdagens
webbplats

December Regeringen utfärdar regleringsbrev till samtliga
myndigheter. Regleringsbrev finns på
Ekonomistyrningsverkets webbplats

 

Höständringsbudgeten för 2015

Riksdagsbehandlingen av Höständringsbudgeten för 2015 är klar.
Nedan finns länkar till regeringens förslag och riksdagens beslut.

21
september

Regeringen lämnade propositionen
Höständringsbudget för 2015 till riksdagen. 
Ladda ner Höständringsbudget för 2015

11
november

Riksdagsbeslut om Höständringsbudgeten för 2015.
Mer om riksdagsbeslutet på riksdagens webbplats

 

Extra ändringsbudget för 2015

Riksdagsbehandlingen av Extra ändringsbudget för 2015 är klar.
Nedan finns länkar till regeringens förslag och riksdagens beslut.

12 november Regeringen lämnade propositionen Extra
ändringsbudget för 2015 till riksdagen. Ladda ner
Extra ändringsbudget för 2015

10 december Riksdagsbeslut om Extra ändringsbudget för 2015. 
Mer om riksdagsbeslutet på riksdagens webbplats



Artikel från Finansdepartementet

Konferens om makroekonomiska
utmaningar och politikens
möjligheter
Publicerad 19 oktober 2015 Uppdaterad 19 oktober 2015

Trots mycket låga räntor har utvecklingen varit svag sedan finanskrisen och
förväntas bli så framöver. Vad beror det på? Och vad innebär det för den
ekonomiska politiken? Dessa frågor diskuteras vid en konferens med bland
andra finansminister Magdalena Andersson, OECD:s chefekonom Catherine
L. Mann samt professor Coen Teulings från Cambridge. 

Syftet med konferensen är att ge en bred översikt av tillväxtutsikterna för
världsekonomin. Men också att diskutera de politiska alternativ som finns att
hantera tänkbara hinder för återhämtningen – demografiska förändringar,
högt sparande, ökande klyftor och minskad innovationstakt.

Innovation, kompetens och investeringar: betydelse på medellång sikt
för Europa och den globala ekonomin
Catherine L. Mann, chefsekonom och chef för ekonomiska avdelningen,
OECD

Presentationsbilder: Innovation, skills and investment: their role in the
medium-term outlook

Tillväxtutsikterna för Sverige på medellång och lång sikt
Jesper Hansson, prognoschef, Konjunkturinstitutet

Presentationsbilder: Medium and long term economic outlook for
Sweden

Utmaningar för återhämtningen
Coen Teulings, professor, University of Cambridge och forskare, CEPR
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Presentationsbilder: Secular stagnation, deflation & fiscal policy

Paneldiskussion: Utmaningar för Sverige och euroområdet: politiska
åtgärder.

Deltagare:

Karolina Ekholm, statssekreterare, Finansdepartementet
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Artikel från Finansdepartementet

EU:s finansministrar eniga om
ökat samarbete för att förhindra
skatteflykt
Publicerad 07 oktober 2015 Uppdaterad 07 oktober 2015

EU:s finansministrar enades vid sitt senaste möte om
ökat informationsutbyte för att förhindra
gränsöverskridande skatteplanering bland större bolag.
Förslaget som ministrarna kom överens om vid Ekofin-
mötet i Luxemburg 6 oktober gör det möjligt för stater att
automatiskt utbyta information om förhandsbesked och
internbrissättningsbesked i syfte att motverka aggressiv
skatteplanering och skatteflykt. Man diskuterade även
en handlingsplan för att skapa en kapitalmarknadsunion
inom EU senast 2019. Finansminister Magdalena
Andersson deltog i rådet för ekonomiska och finansiella
frågor.
Gränsöverskridande samarbete mot skatteflykt 
Finansministrarna nådde en politisk överenskommelse om ett utkast till
direktiv som syftar till att förbättra insynen i de förhandsbesked och beslut
om internprissättningar som företagen fått från skattemyndigheterna i ett
annat land. Medlemsstaterna som tar emot informationen kommer kunna
begära in kompletterande uppgifter för att se hur företagen beskattas. Små
och medelstora företag får undantas från detta informationsutbyte.
Direktivet är ett av flera initiativ som kommissionen planerar att lägga fram
för att förhindra skatteflykt bland stora bolag. 

Framtida kapitalmarknadsunion 
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Kommissionens nyligen presenterade förslag att skapa en
kapitalmarknadsunion diskuterades av finansministrarna. Det utkast till
handlingsplan som tagits fram innehåller en rad åtgärder för att stärka
kapitalmarknaderna. Målet är locka fler investeringar till europeiska företag
och infrastrukturprojekt. Ett av de viktigaste målen med en
kapitalmarknadsunion är att förbättra tillgången till finansiering för små- och
medelstora företag och nystartade företag, särskilt inom nya branscher.
Rådet enades om att uppmana kommissionen att gå vidare med ett snabbt
genomförande av handlingsplanen.

 



Artikel från Finansdepartementet

Ökat samarbete kring skattefrågor
på EU:s finansministermöte
Publicerad 05 oktober 2015 Uppdaterad 05 oktober 2015

Rådet för ekonomiska och finansiella frågor väntas
besluta om utbyte av information mellan
medlemsländerna för att motverka skatteflykt. Därutöver
kommer bland annat genomförande av bankunionen
samt kommissionens färdplan för kapitalmarknadsunion
att diskuteras av finansministrarna, som möts i
Luxemburg tisdag 6 oktober. Finansminister Magdalena
Andersson deltar vid mötet.
Avsikten är att nå en politisk överenskommelse om kommissionens förslag
om automatiskt informationsutbyte om förhandsbesked om
gränsöverskridande skattefrågor och besked om framtida prissättning av
internationella transaktioner mellan parter som är i ekonomisk
intressegemenskap. Förslaget innebär bland annat att myndigheter i en
medlemsstat automatiskt delar information om förhandsbesked i
gränsöverskridande skattefrågor och förhandsbesked om prissättning.

Regeringen kan ställa sig bakom förslaget såsom det nu är utformat och
välkomnar åtgärder som förhindrar skatteflykt och skadlig skattekonkurrens.

Rådet kommer vid mötet även att få en presentation av kommissionens
färdplan för kapitalmarknadsunionen. Kapitalmarknadsunionen är ett
samlingsbegrepp för en serie initiativ för att stärka kapitalmarknadens bidrag
till realekonomin. Målet är att främja tillväxt och sysselsättning i EU.

Vid mötet väntas även lägesuppdatering om genomförandet av bankunionen.
Dagordningspunkten kommer sannolikt att utgöras av information om

https://www.regeringen.se/


medlemsstaternas genomförande av krishanteringsdirektivet och om
upprättandet av den gemensamma resolutionsmyndigheten.



Artikel från Finansdepartementet

Reformer och finansiering i
budgeten för 2016
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Här finns en sammanfattning av regeringens
reformförslag och förslag till finansiering av reformer
som presenterades i budgetpropositionen för 2016.
Tabell: Reformer och finansiering i budgetpropositionen för 2016 (tabell 1.2 i
finansplanen)
Tabell: Totala reformer VÅP15 & BP16 (tabell 1.1 i finansplanen)

Läs mer om reformförslagen i budgeten för 2016:
Investeringar för jobb
Investeringar i skolan
Investeringar i klimatomställning och energi
Bättre mottagande och snabbare etablering
Reformer för ökad välfärd och trygghet

Läs mer om finansieringsförslagen i budgeten för 2016:
Skatteförslag i budgeten för 2016
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Artikel från Finansdepartementet

Prognos för svensk ekonomi 21
september 2015
Publicerad 21 september 2015 Uppdaterad 21 september 2015

Svensk ekonomi befinner sig i en
konjunkturåterhämtning. En gradvis starkare utveckling
i omvärlden ökar efterfrågan på svensk export, vilket i
sin tur förväntas bidra till ökade investeringar, lägre
arbetslöshet och ett stigande resursutnyttjande.
Prognosen är dock osäker och risken för en svagare
utveckling är stor.

Återhämtning i omvärlden

En fortsatt återhämtning i omvärlden skapar förutsättningar för en förbättrad
konjunkturutveckling i svensk ekonomi. I euroområdet ser återhämtningen ut
att gå långsamt, även om utsikterna för den ekonomiska utvecklingen blivit
ljusare under 2015. Den europeiska centralbankens expansiva penningpolitik
har stimulerat exporten och förtroendet för den ekonomiska utvecklingen har
stärkts bland både företag och hushåll. I USA fortsätter den goda tillväxten
med en positiv utveckling av arbetsmarknaden där arbetslösheten fortsätter
minska under 2015.  I Kina pågår en omställning från en tillväxt som är
driven av investeringar till en tillväxt som i större utsträckning drivs av
inhemsk konsumtion. Denna omställning leder sannolikt till en mer
balanserad, om än lägre, tillväxttakt jämfört med 2000-2014. Men
omställningen bjuder också på stora utmaningar och den senaste tidens
omfattande turbulens på de finansiella marknaderna i Kina kan tyda på att
omställningen går sämre än förväntat.

Förhållandevis hög BNP-tillväxt framöver
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BNP förväntas växa i en relativt snabb takt 2015 och 2016. Det beror på
flera faktorer, bland annat att efterfrågan på svensk export förväntas ta fart
då konjunkturen i omvärlden förbättras. Under kommande år fortsätter även
konsumtions- och investeringstillväxten att bidra till tillväxten. Det gäller
såväl hushållens som den offentliga sektorns konsumtion och investeringar i
bostäder och i tjänstesektorn. Återhämtningen i ekonomi innebär att
resursutnyttjandet stiger både 2015 och 2016.

Arbetsmarknaden återhämtar sig

Svensk ekonomi har befunnit sig i en utdragen lågkonjunktur och
arbetslösheten har länge legat på en hög nivå kring 8 procent. Eftersom
arbetskraften växt snabbt har tillväxten i sysselsättning inte varit tillräckligt
hög för att kunna pressa tillbaka arbetslösheten. I och med att konjunkturen
förbättras i år och nästa år bedöms efterfrågan på arbetskraft öka. Därmed
ökar även sysselsättningen. Det är främst inom kommunsektorn som
sysselsättningen bedöms öka men även i näringslivets tjänstebranscher och i
byggbranschen väntas sysselsättningen stiga i god takt. Sammantaget bedöms
ca 250 000 fler personer vara sysselsatta 2018 jämfört med 2014. År 2018
bedöms arbetslösheten vara nära 6 procent.

Minskat underskott i offentliga finanser

År 2014 redovisade den offentliga sektorn ett finansiellt sparande på -75
miljarder kronor eller -1,9 procent av BNP*. Underskottet beräknas minska
fr.o.m. 2015. Det finansiella sparandet beräknas 2015 uppgå till -0,9 procent
av BNP och förväntas vändas till överskott 2019. Staten och
kommunsektorn beräknas uppvisa underskott 2015, medan
ålderspensionssystemet väntas vara i balans. Det är framför allt ett ökat
statligt sparande som gör att den offentliga sektorns finansiella sparande
bedöms öka. Det finansiella sparandet i ålderspensionssystemet bedöms
minska gradvis under hela prognosperioden, både till följd av att utgående
pensioner bedöms indexeras i en högre takt än avgiftsinkomstens tillväxt och
att antalet pensionärer ökar. Den kommunala sektorn bedöms redovisa ett
svagt negativt finansiellt sparande, medan sektorns ekonomiska resultat är
positivt under prognosperioden. Som andel av BNP bedöms bruttoskulden
gradvis minska. 

*SCB har efter det att siffermaterialet i budgetpropositionen låsts reviderat
den offentliga sektorns finansiella sparande för åren 2011–2014.



Underskottet 2014 har reviderats till 67 miljarder kronor vilket motsvarar 1,7
procent av BNP.



Artikel från Finansdepartementet

Prognos den 21 augusti
Publicerad 24 augusti 2015 Uppdaterad 24 augusti 2015

Det svenska konjunkturläget förbättras. Riskerna för att
utvecklingen ska bli svagare än väntat är dock stora.
Tillväxten i omvärlden förstärks i linje med Finansdepartementets tidigare
prognoser. Det ser allt bättre ut för euroområdet, framförallt för de stora
ekonomierna Spanien och Italien. I USA fortsätter den goda utvecklingen
med en positiv utveckling av arbetsmarknaden där arbetslösheten fortsätter
minska under 2015.

Den starkare utvecklingen i omvärlden gör att det svenska konjunkturläget
förbättras och utsikterna ser bättre ut jämfört med juniprognosen. I Sverige
ser sysselsättningen ut att utvecklas något starkare och arbetslösheten väntas
bli lägre än i förra prognosen. Detta beror både på att konjunkturen väntas
bli starkare framöver och att effekterna av ny politik[1] har tagits med i
prognoserna.

Riskerna för att utvecklingen ska bli svagare än väntat är dock stora.
Förutom risken för en stagnation i euroområdet finns större orosmoln vad
gäller de framväxande ekonomierna, bland annat pekar allt fler indikatorer
på en kraftigare inbromsning i Kina än i tidigare prognoser. Dessutom finns
problem i Sveriges direkta närområde, där den norska ekonomin växer
långsammare än för några år sedan samtidigt som den finländska ser ut att
fortsatta att utvecklas relativt svagt.

Prognosen för de offentliga finanserna är något högre än den bedömning som
gjordes i juni. Underskotten bedöms nu krympa snabbare och sparandet
förväntas nå balans 2019.

[1] Förhandlingar om budgeten pågår fortfarande vilket kan medföra
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justeringar.



Artikel från Finansdepartementet, Försvarsdepartementet,
Miljödepartementet, Socialdepartementet, Utrikesdepartementet

Äldreresa och uppdrag att åtgärda
plastföroreningar
Publicerad 06 augusti 2015 Uppdaterad 06 augusti 2015

Naturvårdsverket får i uppdrag att kartlägga och
åtgärda de viktigaste källorna till föroreningar av
plastartiklar i haven. Det var en av nyheterna som
presenterades på regeringens sommarfika den 6
augusti.
– Plankton och andra organismer som äter mikroplaster får en mättnad och
söker sig inte till annan föda, vilket leder till störningar som vandrar upp i
näringskedjan och i slutändan påverkar människor. Mikroplaster i haven är
därmed ett hot mot både människor och miljö och det sprids från många
olika källor, sade klimat- och miljöminister Åsa Romson.

Uppdraget till Naturvårdverket gäller till den 15 juni 2017 och ska
genomföras i samarbete med Havs- och vattenmyndigheten och andra
berörda myndigheter.

Pressmeddelande: Uppdrag för att minska mikroplast i haven 

Turné för att uppmärksamma frågor som rör
äldreområdet

På sommarfikan framkom även att äldreminister Åsa Regnér under det
kommande halvåret kommer åka på turnén ”Äldreresan” för att besöka ett
antal kommuner och uppmärksamma frågor som rör äldreområdet. – Jag vill
med resan få möjlighet att föra en dialog om framtidens äldreomsorg med
representanter för de äldre, ledning och tjänstemän i kommunerna, personal
och anhöriga, sade Åsa Regnér.
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Pressmeddelande: Äldreministern på turné i Sverige

Sista sommarfikan för i år

Sommarfikan var den sista för i år och leddes av försvarsminister Peter
Hultqvist som redogjorde för pågående processer inom försvaret. Dessutom
pratade finansminister Magdalena Andersson om händelser med påverkan på
ekonomin som skett under sommaren och biståndsminister Isabella Lövin
redogjorde för FN:s arbete med nya milleniemål.

Artikel: Isabella Lövin om Post 2015



Artikel från Finansdepartementet

Luxemburg presenterade sitt
arbetsprogram på Ekofin
Publicerad 15 juli 2015 Uppdaterad 15 juli 2015

Det nya ordförandeskapet Luxemburg presenterade sitt
arbetsprogram då EU:s finansministrar träffades i
Bryssel den 14 juli. I anslutning till mötet fick
finansministrarna en återrapportering från Eurogruppen
om de pågående förhandlingarna med Grekland.
Sverige representerades av finansminister Magdalena
Andersson.
Det roterande ordförandeskapet i EU innehas hösten 2015 av Luxemburg.
När ett nytt ordförandeskap tillträder presenteras en rad prioriteringar i form
av ett arbetsprogram på respektive politikområde. Bland Luxemburgs
prioriteringar ingår fortsatt arbete med tillväxtfrågor. Bland annat ska den
Europeiska fonden för strategiska investeringar, kallad Efsi, implementeras
under hösten. Ordförandeskapet kommer även att fortsätta arbetet med att
förhindra skatteflykt, skatteundandragande och skadlig skattekonkurrens.
Den svenska regeringen välkomnade arbetsprogrammet.

Uppföljning av toppmötet

Under mötet behandlades även de landsspecifika rekommendationerna och
de fem ordförandenas rapport om fördjupning av EMU-samarbetet. Detta
mot bakgrund av de diskussioner som hölls mellan stats- och
regeringscheferna på toppmötet i juni.

Uppdatering från Eurogruppen

I anslutning till mötet fick finansministrarna också en återrapportering från
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Eurogruppen om de pågående diskussionerna om ett nytt stödprogram till
Grekland.



Artikel från Finansdepartementet

Luxemburg presenterar höstens
ekonomiska EU-prioriteringar
Publicerad 08 juli 2015 Uppdaterad 08 juli 2015

Det nya ordförandeskapet Luxemburg kommer att
presentera sitt arbetsprogram på det ekonomiska
området för det kommande halvåret då EU:s
finansministrar möts i Bryssel den 14 juli. Sverige
representeras av finansminister Magdalena Andersson.
Bland prioriteringarna för ordförandeskapet framhåller Luxemburg ett
fortsatt arbete med tillväxtfrågor. Den Europeiska fonden för strategiska
investeringar, kallad Efsi, ska implementeras under hösten.
Ordförandeskapet kommer även att fortsätta arbetet med att förhindra
skatteflykt, skatteundandragande och skadlig skattekonkurrens.

Regeringen välkomnar ordförandeskapets arbetsprogram. Programmet tar
upp flera områden som är prioriterade även från svensk sida, bland annat
arbete med tillväxt- och sysselsättningsfrågor inklusive främjande av
investeringsklimatet, arbete som syftar till att förhindra skatteflykt,
skatteundandragande och skadlig skattekonkurrens, samt frågor rörande
klimatfinansiering.

Uppföljning av toppmötet

Under mötet kommer de landsspecifika rekommendationerna och de fem
ordförandenas rapport om fördjupning av EMU-samarbetet att behandlas.
Detta mot bakgrund av de diskussioner som hölls mellan stats- och
regeringscheferna på toppmötet i juni.
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Artikel från Finansdepartementet

Åtgärder för att stärka kreditinstitut
Publicerad 22 juni 2015 Uppdaterad 22 juni 2015

EU:s finansministrar enades om ett förslag till
bankstrukturreform vid ett möte i Luxemburg den 19
juni. Rådet informerades också om utfallet från
förhandlingarna med Europaparlamentet om inrättandet
av investeringsfonden Efsi. Sverige representerades av
finansminister Magdalena Andersson.
Förslaget till bankstrutkurreform syftar till att stärka kreditinstitut
och innebär bland annat att egenhandel, förutom om det gäller statspapper,
för större banker måste separeras ut och förläggas i ett separat dotterbolag.
Även annan handelsverksamhet kan behöva separeras om
tillsynsmyndigheter bedömer det nödvändigt.

Den svenska regeringen välkomnade förslaget och poängterade vikten av ett
skydd för market making och att uppdelning av handelsverksamhet inte får
ske per automatik.

Slutfas i arbetet med europeisk investeringsfond

Den svenska regeringen välkomnade förslaget och poängterade vikten av ett
skydd för market making och att uppdelning av handelsverksamhet inte får
ske per automatik.

Det lettiska ordförandeskapet informerade även finansministrarna om
utfallet från den så kallade trilogen med Europaparlamentet om den
Europeiska fonden för strategiska investeringar, kallad Efsi. Ministrarna
välkomnade att arbetet med fonden hållit tidsplanen.

Under mötet diskuterades även en rad skattefrågor så som ränte- och
royaltydirektivet.
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Artikel från Finansdepartementet

Skattefrågor i fokus på
finansministrarnas möte
Publicerad 17 juni 2015 Uppdaterad 17 juni 2015

Ett antal skatteförslag rörande bland annat automatiskt
informationsutbyte ska diskuteras då EU:s
finansministrar träffas den 19 juni. Bland de andra
frågorna på dagordningen återfinns en
informationspunkt om den europeiska fonden för
strategiska investeringar. Sverige representeras av
finansminister Magdalena Andersson.
Arbetet med informationsutbyte syftar till att förhindra skatteflykt,
skatteundandragande och skadlig skattekonkurrens. Förslaget innebär bland
annat att behöriga myndigheter i ett medlemsland ska kunna få information
om förhandsbesked i gränsöverskridande skattefrågor och förhandsbesked
om prissättning. Beskeden som omfattas gäller endast juridiska personer.

Regeringen välkomnar arbetet med förslaget och dess fokus på skatteflykt.
Dock anser regeringen att förslaget är för långtgående och väcker ett antal
frågor gällande bland annat förslagets räckvidd.

Information om förhandlingarna kring strategisk
investeringsfond

Det lettiska ordförandeskapet kommer under mötet att informera ministrarna
om den överenskommelse som nåddes i de så kallade trilogförhandlingarna
med Europaparlamentet om den europeiska fonden för strategiska
investeringar, kallad Efsi.

Regeringen har vid ett flertal tillfällen välkomnat Efsi och dess syfte att öka
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investeringar i EU och därmed bidra till fler jobb. Under arbetet med fonden
har regeringen poängterat värdet av att värna sunda offentliga finanser och
EU:s fleråriga budgetram. Regeringen kommer fortsatt att arbeta för att
eventuella risker för EU:s budget minimeras.  Regeringen har också arbetat
för att den Europeiska investeringsbanken EIB får en central roll i
bedömningen av de projekt som kan bli aktuella för finansiering genom Efsi.



Artikel från Statsrådsberedningen

Digitalisering och life-science i
fokus på Innovationsrådets möte
Publicerad 18 maj 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Måndag den 18 maj hade Nationella innovationsrådet
sitt andra möte och samlades i Rosenbad. Två teman
på mötet var digitalisering och life science.
Sverige står inför stora utmaningar och möjligheter i och med
digitaliseringen. Dagens möte var startskottet för ett kommande, långsiktigt
arbete hur regeringen på ett nationellt plan ska ta sig an denna fråga. I
framtiden kommer digitaliseringen att spela stor roll för exempelvis områden
som miljöarbetet, hälso- och sjukvården och företagens villkor.

Vid mötet talade Innovationsrådets ledamöter Darja Isaksson, Hans Vestberg
och Jane Walerud om digitaliseringen och Sveriges utmaningar och
möjligheter i samband med detta. Tillsammans med övriga ledamöter i
Innovationsrådet diskuterades digitaliseringen och Sveriges väg framåt inom
detta område.

– Digitaliseringen kommer att ändra förutsättningarna för hela samhället och
ställer större krav på anpassning. Sverige ska vara landet som glänser inom
detta område och vi har goda förutsättningar att klara detta, sa statsminister
Stefan Löfven, Innovationsrådets ordförande, vid en pressträff i samband
med dagens möte.

På mötet diskuterades också innovationsupphandlingen och
samverkansprogrammet för life science. Civilminister Ardalan Shekarabi
informerade om ny lagstiftning för denna upphandling och de möjligheter
detta medför.

Forskningsminister Helene Hellmark Knutsson och projektledare Anders
Lönnberg redovisade läget och det kommande arbetet med det strategiska
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samverkansprogrammet för life science.

Innovationsrådets nästa möte äger rum den 31 augusti.



Artikel från Finansdepartementet

Vårbudget 2015: reform- och
finansieringsförslag
Publicerad 12 maj 2015 Uppdaterad 20 maj 2015

Här finns en sammanfattning av regeringens
reformförslag och förslag till finansiering av reformer
som presenterades i vårbudgeten 15 april 2015. Hela
tabellen återfinns i 2015 års ekonomiska vårproposition.
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Artikel från Finansdepartementet

Prognos för den ekonomiska
utvecklingen april 2015
Publicerad 27 april 2015 Uppdaterad 05 maj 2015

15 April 2015

I regeringens ekonomiska vårproposition redovisas prognoser för den
makroekonomiska utvecklingen och den offentliga sektorns finanser.

Sammanfattning

En gradvis återhämtning i svensk ekonomi förväntas de kommande åren. I
omvärlden ser konjunkturläget ut att förstärkas, även om återhämtningen av
allt att döma kommer att gå långsamt, särskilt i euroområdet. En starkare
utveckling i omvärlden ökar efterfrågan på svenska exportvaror och tjänster,
vilket i sin tur väntas bidra till ökade investeringar i näringslivet, lägre
arbetslöshet och ett stigande resursutnyttjande.

Gradvis återhämtning i svensk ekonomi

Tillväxten i svensk ekonomi steg något 2014 jämfört med 2013 och en
återhämtning har inletts. Tillväxten drevs framför allt av investeringar och
hushållens konsumtion. Den långsamma återhämtningen i omvärlden ledde
däremot till en svag utveckling av svensk export. 
Under 2015 och 2016 väntas tillväxten åter stiga i många för Sverige viktiga
handelsländer, även om det i många länder i euroområdet förväntas ske i en
långsam takt. Därmed förväntas även tillväxten i svensk export öka. Även
tillväxten i hushållens konsumtion förväntas tillta, bland annat till följd av
låga räntor och av att läget på arbetsmarknaden gradvis förbättras.
Sammantaget ger det en gradvis återhämtning i svensk ekonomi med en
tillväxt på 2,4 respektive 2,5 procent innevarande och kommande år
(kalenderkorrigerad).
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Arbetslösheten minskar gradvis

Arbetslösheten väntas minska i takt med att konjunkturåterhämtningen ökar
efterfrågan på arbetskraft. Men arbetsmarknaden återhämtar sig relativt
långsamt. Sammantaget bedöms cirka 380 000 personer vara arbetslösa
2016, vilket motsvarar 7,1 procent av arbetskraften. Av dem kommer
sannolikt en stor andel att vara personer som har svårt att få en fast
förankring på arbetsmarknaden.

Risken för en svagare utveckling bedöms vara förhållandevis hög, framför
allt om konjunkturutvecklingen i omvärlden blir sämre än väntat. En svagare
utveckling skulle särskilt drabba de grupper som redan har en svag
förankring på arbetsmarknaden.

De offentliga finanserna visar underskott

De offentliga finanserna som successivt försämrats sedan 2010, försvagades
ytterligare 2014 jämfört med 2013 och den offentliga sektorn redovisade ett
underskott på 74 miljarder kronor eller 1,9 procent av BNP. Försämringen
beror dels på den relativt svaga ekonomiska återhämtningen och dels på
ofinansierade åtgärder, framför allt ofinansierade skattesänkningar, som den
förra regeringen genomförde. Underskottet i den offentliga sektorns finanser
beräknas minska från och med 2015 som en följd av den ekonomiska
återhämtningen samt en ansvarsfullt förd ekonomisk politik. Det finansiella
sparandet 2015 beräknas till -1,4 procent av BNP och förväntas vara i balans
2018.

Staten och kommunsektorn beräknas uppvisa underskott 2015, medan
ålderspensionssystemet väntas vara i balans. Den förstärkning av det
finansiella sparandet som bedöms ske från och med 2015 sker i huvudsak
inom staten. Det finansiella sparandet i ålderspensionssystemet bedöms
gradvis försvagas under hela prognosperioden. Den kommunala sektorn
bedöms redovisa ett svagt negativt, men stabilt, finansiellt sparande, medan
sektorns ekonomiska resultat är positivt och i linje med god ekonomisk
hushållning under prognosperioden, det vill säga 2015-2019.

Till följd av underskotten i den offentliga sektorn bedöms bruttoskulden
2015 som andel av BNP öka något. Bruttoskulden som andel av BNP
förväntas därefter gradvis minska något under prognosperioden.



Artikel från Utrikesdepartementet

Lövin deltog på Global Citizen
2015 Earth Day
Publicerad 19 april 2015 Uppdaterad 15 maj 2015

Det blev en fullspäckad helg när biståndsminister
Isabella Lövin och finansminister Magdalena Andersson
deltog på Global Citizen 2015 Earth Day i Washington.
På fredagen arrangerade Sverige tillsammans med Världsbanken ett
rundabordssamtal om koldioxidprissättning. Samtalet tog avstamp i det
svenska exemplet som visar att det går att kombinera en koldioxidskatt och
ekonomisk utveckling, något som regeringen vill skapa momentum kring
inför de globala klimatförhandlingarna i december. Utöver den svenska
delegationen deltog även bland annat Rachel Kyte, Världsbankens vice
president och särskilde representant för klimatfrågor.

Koldioxidprissättning liksom en översyn av subventioner av fossila bränslen
är viktiga redskap för att frigöra resurser som kan användas till andra
investeringar - som till exempel sociala investeringar, skola, hälsovård,
förnybar energi etc. Globalt lägger världens länder ner 550 miljarder USD på
att subventionera fossila bränslen - fyra-fem gånger så mycket som det totala
globala biståndet. Enligt en studie som Världsbanken hänvisar till kommer i
snitt 15 procent av subventionerna de 40 procent sämst ställda till del medan
de "översta" 40 procenten av befolkningen får del av 70 procent av
subventionerna.

På lördagen deltog Lövin i ett pressevent med vängruppen för Friends of
Fossil Fuel Subsidy reform där gruppen presenterade en kommuniké inför
klimattoppmötet i Paris som andra länder uppmuntras att skriva under:

Sidoevent om freds- och statsbyggande

Senare på lördagen arrangerades det ett möte om freds- och statsbyggande.
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Biståndsminister Lövin är tillsammans med Sierra Leones finansminister
Kaifala Marah ordförande för Internationella Dialogen för Freds- och
Statsbyggande.

Sverige ser nu ett trendbrott globalt där antalet krig åter ökar. Antalet
utdragna humanitära kriser blir fler samtidigt är antalet människor på flykt i
världen på historiskt höga nivåer. De länder som redan genomlevt krig löper
stor risk att falla tillbaka i våldsamheter och medan fattigdomen minskar i
världen generellt går utvecklingen i motsatt riktning i konfliktdrabbade och
sköra stater. Internationella Dialogien bygger på ett antal principer för hur en
hållbar fred kan säkras som OECD och G7+ länderna kommit överens om.
Under sessionen diskuteras hur detta arbete konkret kan genomföras i
praktiken. Representanter från Somalia kommer också att vara där som
jobbat just med dessa principer.

Subsidy Reform



Artikel

Sverige vill bli medgrundare i
investeringsbank i Asien
Publicerad 01 april 2015 Uppdaterad 19 maj 2015

Sverige har ansökt om att bli medgrundare i den nya
multilaterala investeringsbanken Asian Infrastructure
Investment Bank (AIIB). AIIB är ett kinesiskt initiativ som
syftar till att främja infrastrukturinvesteringar i Asien.
- Jag tror att Sverige gynnas av att bli blivande medgrundare i AIIB. Det är
bra för Sveriges relationer med Kina och övriga länder i Asien.
Handelsmässigt bör det innebära ökade affärsmöjligheter för svenska
företag. Dessutom får Sverige ökad möjlighet att påverka AIIB:s sociala och
miljömässiga standarder, säger finansminister Magdalena Andersson.

Medgrundare deltar i utformningen av AIIB

Sveriges intresseanmälan om att bli medgrundare meddelades den 30 mars
2015. Som blivande grundare kan Sverige delta i förhandlingarna om hur
AIIB ska utformas. Beslut om medlemskap och finansiering kommer att tas
när förhandlingarna om AIIB:s utformning är avslutade.

Det är bland annat viktigt att AIIB tillämpar höga sociala och miljömässiga
standarder för sina investeringar, att styrningen av banken utformas väl och
att ett land har möjlighet att gå ur banken i ett senare skede. Hur väl
genomslag Sverige får i dessa frågor kommer att bidra till det senare beslutet
om medlemskap.

Många länder har ansökt

Fram till och med den 30 mars hade många länder anslutit sig eller ansökt om medlemskap i AIIB som blivande grundare,
bland annat Storbritannien, Luxemburg, Italien, Frankrike, Tyskland, Finland, Danmark, Norge, Nederländerna, Österrike,
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Turkiet, Schweiz, Australien, Ryssland och Brasilien.

Mer om Asian Infrastructure Investment Bank (AIIB) på organisationens
webbplats



Artikel från Näringsdepartementet

Regeringen vill införa en stimulans
för anordnande av nya
hyresbostäder
Publicerad 25 mars 2015 Uppdaterad 09 april 2015

Regeringen har som målsättning att öka byggandet till
250 000 bostäder 2015-2020. För att öka
nybyggnationen av hyresrätter föreslår regeringen att
en investeringsstimulans för nybyggnation införs.
Förslaget kommer ingå i budgetpropositionen för 2016
och beräknas uppgå till 3,2 miljarder kronor per år.
Stimulansen kommer att finnas tills vidare, men vara rambegränsat, det vill
säga; stöd kommer utbetalas i mån av tillgång på medel. Den årliga ramen
kommer fullt utbyggt att kunna vara 3,2 miljarder kronor per år, vilket
innebär att risken för att en sökande nekas stöd på grund av medelsbrist är
liten.

Investeringsstimulansen kommer att vara möjligt att söka för hyresbostäder
som påbörjas efter den 25 mars 2015. Förordningen kommer dock att träda i
kraft tidigast 1 januari 2016, varför stöd för hyresbostadshus som påbörjats
före detta datum kan sökas först efter årsskiftet 2015/2016.

Investeringsstimulansens storlek

Stödet kommer att vara olika stort, dels beroende på lägenhetsstorlek, dels
beroende på var i landet bostäderna tillkommer.

För ytor upp till och med 35 kvadratmeter per lägenhet är stödbeloppet 5
300 kronor per kvadratmeter uppvärmd bruksarea ovan mark (BRA) i
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Stockholmsregionen. I Göteborgs- och Malmöregionerna samt i kommunerna
som gränsar till Stockholmsregionen är stödbeloppet 4 200 kronor per
kvadratmeter. och i övriga landet 3 000 kronor per kvadratmeter.

För ytor över 35 kvadratmeter och upp till och med 70 kvadratmeter BRA
lämnas ett reducerat stöd med 50 procent av det högsta stödbeloppet för
respektive region. För ytor därutöver utgår inget stöd.

Att stödet är störst för mindre lägenheter och minst för stora lägenheter är
rimligt då de nödvändiga fasta installationerna i kök och våtrum blir dyras
per kvadratmeter för små lägenheter.

Villkor

För att vara berättigad att söka investeringsstimulans kommer vissa villkor
att ställas för att säkerställa att det blir ett samhälleligt mervärde:

Riktvärden för hyror i hyresbostäder som byggts med stödet
En överkomlig hyra i 15 år
Låg energianvändning
Lägenhetsfördelning
Förmedling via den kommunala bostadsförmedlingen eller i samarbete
med kommunen
Företagen ska medverka till praktisk arbetsmarknadsutbildning

Riktvärden för hyror i subventionerade hyresbostäder

Riktvärdet för hyran är 1 450 kr per kvadratmeter BRA i
Stockholmsregionen, 1 350 kr per kvadratmeter BRA i Göteborgs- och
Malmöregionerna samt de kommuner som gränsar till Stockholmsregionen
och 1 300 kronor per kvadratmeter BRA i övriga landet.

Överkomliga hyresbostäder i 15 år

Bostäderna ska under minst femton år användas för de ändamål och i
enlighet med de villkor som förutsattes när bidraget beviljades. Detta
säkerställs genom att hyrorna fastställs enligt reglerna om s.k.
presumtionshyror enligt § 55 c i hyreslagen (12 kap. Jordabalken).

Om bostäderna inom denna femtonårsperiod inte längre används på det sätt
som avses, antingen genom att hyrorna höjs avsevärt eller bostäderna



används för andra ändamål, till exempel ombildas till bostadsrätt, ska hela
bidraget kunna krävas tillbaka.

Ett långsiktigt hållbart byggande

En förutsättning för att kunna söka investeringsstimulans är att de bostäder
som byggs projektet bidrar har låg energianvändning. Det uppnås genom att

byggnaden måste uppnå minst 20 procent bättre än kravet för en ny
byggnad enligt Boverkets byggregler (BBR), det vill säga högst 64 kWh
per kvm i klimatzon III,
byggnaden om den uppnår bättre energiprestanda, motsvarande 45 kWh
per kvm i klimatzon III, berättigar ett förhöjt stöd med 75 procent (det
vill säga 1,75 gånger de tidigare nämnda stödbeloppen),
den värme som alstras i byggnaden genom brukandet återanvänds.

Blandning av lägenhetsstorlekar

För att förhindra att investeringsstimulansen leder till att det inte byggs några
stora hyreslägenheter till överkomliga hyror ska varje projekt innehålla en
blandning av lägenhetsstorlekar, vilket innebär att det i stödbeviljat projekt
ska ingå minst en lägenhet med fler än tre rum och kök. Undantag från denna
regel kommer att medges om specifika förutsättningar finns. Vidare är
projekt som har en inriktning på en viss målgrupp, till exempel studerande,
undantagna från detta villkor.

Kommunal bostadsförmedling

Ytterligare krav som kommer att ställas är att mottagaren av stimulansen
förbinder sig att låta bostäderna i de hus som byggs med stöd av stimulansen
förmedlas via den kommunala bostadsförmedlingen eller i samarbete med
kommunen.

Arbetsmarknadsutbildning i praktiken

De företag som ansöker om investeringsstimulans ska medverka till
utbildningen av nya yrkesarbetande inom byggsektorn. Regeringen avser att
ställa krav på att mottagaren överenskommer med det aktuella byggföretaget
att ställa upp med platser för det arbetsplatsförlagda lärandet inom de
gymnasiala yrkesprogrammen.



Tidplan

Investeringsstimulansen förutsätter att riksdagen anslår medel för ändamålet
och att stödet godkänns av EU-kommissionen. En promemoria kommer att
tillsammans med ett utkast till förordning att remitteras inom kort. Under
beredningsarbetet kommer en anmälan att inlämnas till EU-kommissionen
för godkännande. En förordning kan tidigast börja gälla 1 januari 2016. De
bostäder som påbörjats efter den 25 mars 2015 och som uppfyller villkoren
för investeringsbidrag kommer dock att vara berättigade till stimulans.
Därmed finns det inget skäl att vänta med påbörjande av redan planerade
projekt.



Artikel från Finansdepartementet, Försvarsdepartementet

Regeringen vill förstärka försvaret
Publicerad 16 mars 2015 Uppdaterad 17 mars 2015

Försvarsminister Peter Hultqvist och finansminister
Magdalena Andersson presenterade den 12 mars nya
satsningar på försvaret. Det försämrade
säkerhetspolitiska läget och behov av utveckling av
försvarets operativa förmåga, har gjort att regeringen
ytterligare avser att förstärka försvaret utöver de
förstärkningar som regeringen redan har beslutat.
Under perioden 2016 till 2020 föreslås tillskott om ytterligare 5,9 miljarder
kronor. Därutöver föreslås överföringar på 300 miljoner kronor från
Försvarsmaktens internationella insatser till förbandsverksamhet och
materielsatsningar. Med redovisade tillskott hanteras också effekterna av
avskaffandet av rabatten på ungdomsarbetsgivaravgifterna och
Fortifikationsverkets höjda avkastningskrav. Det motsvarar 1,7 miljarder
kronor i försvarsinriktningsperioden.

Det är viktigt att Sveriges försvars- och säkerhetspolitik har ett brett stöd.
Regeringen strävar efter en bred politisk uppgörelse rörande försvarets
framtida inriktning. Utgångspunkten för denna breda uppgörelse är de sex
partier som står bakom försvarsberedningens förslag och slutsatser.

Grunden för regeringens kommande proposition är Försvarsberedningens
rapporter Vägval i en globaliserad värld och Försvaret av Sverige - starkare
försvar för en osäker tid. I Proposition om försvarspolitisk inriktning -
Sveriges försvar för perioden 2016-2020 kommer regeringen närmare att
redogöra för framtida inriktning av det svenska försvaret.
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Artikel från Finansdepartementet

Grönt ljus för inrättandet av
europeisk investeringsfond
Publicerad 10 mars 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

EU:s Finansministrar nådde en allmän inriktning om
inrättandet av en strategisk fond för investeringar i EU
under ett möte i Bryssel den 10 mars. Arbetet är en del
av kommissionens föreslagna investeringsplan. Under
mötet diskuterades också bland annat landrapporter
som en del av den Europeiska terminen. Finansminister
Magdalena Andersson deltog vid mötet.
Finansministrarna enades om en allmän inriktning om förordningen om
inrättandet av en strategisk fond för investeringar i EU, EFSI. Den allmänna
inriktningen är rådets position inför de fortsatta förhandlingarna med
Europaparlamentet i trilogformat.

Regeringen välkomnade att inrättandet av fonden sker enligt den av
kommissionen upprättade tidsplanen. Vidare välkomnades den centrala roll
som den Europeiska investeringsbanken EIB kommer att spela samt att
fonden ska bidra till omväxlingen till en hållbar och grön ekonomi.
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Artikel från Finansdepartementet

Sverige röstade mot ansvarsfrihet
för EU:s budget
Publicerad 17 februari 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

Under finansministrarnas möte i Bryssel den 17 februari
röstade Sverige tillsammans med Nederländerna och
Storbritannien emot att föreslå att Kommissionen
beviljas ansvarsfrihet för EU:s budget för 2013. Under
mötet diskuterades även det fortsatta arbetet med att
etablera en europeisk fond för strategiska investeringar.
Sverige representerades av finansminister Magdalena
Andersson.
EU:s finansministrar beslutar årligen om en rekommendation gällande
ansvarsfrihet för det föregående årets budget. Rekommendationen förmedlar
minsiterrådet syn på budgeten inför omröstningen i EU-parlamentet, där
kommissionen beviljas ansvarfrihet eller ej.

Under finansministermötet framförde finansminister Magdalena Andersson
att Sverige anser att antalet fel i nuvarande budget är för stort för att
ansvarsfrihet ska kunna rekommenderas. Felprocenten i föregående budget
uppgår till 4,7 procent. Noteras bör är att uppskattningen av felprocenten
inte är ett mått på bedrägeri eller slöseri, utan en uppskattning av hur mycket
pengar som felaktigt betalats ut eftersom de inte användes i enlighet med den
tillämpliga lagstiftningen.

Rådet valde dock att ändå rösta för att rekommendera ansvarsfrihet men
med vissa reseverationer mot att antalet fel fortsatt är för högt.

Sverige välkomnar EFSI
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Under mötet diskuterades även det fortsatta arbetet med att få förordningen
om etablerandet av en strategisk fond för europeisk a investeringar, EFSI, på
plats.

Sverige välkomnar fortsatt arbetet med EFSI, men Magdalena Andersson
påpekade än en gång vikten av att taken i den fleråriga budgetramen
respekteras och att de projekt som ska finansieras av fonden bedöms utifrån
sin kvalitet.



Artikel från Finansdepartementet

Strategisk fond ska främja privata
investeringar i EU
Publicerad 27 januari 2015 Uppdaterad 27 maj 2015

Den Europeiska fonden för strategiska investeringar var
en av dagordningspunkterna som stod på agendan då
EU:s finansministrar träffades i Bryssel den 27 januari.
Sverige representerades av finansminister Magdalena
Andersson.
Ett förslag till förordning för den Europeiska fonden för strategiska
investeringar (EFSI) presenterades av kommissionen under mötet.
Etableringen av EFSI är en del i kommissionens omfattande investeringsplan
och ambitionen är att regelverket för fonden ska kunna träda i kraft vid
halvårsskiftet.

Den strategiska investeringsfonden kommer att inordnas i den Europeiska
investeringsbankens (EIB) struktur och finansieras med medel från EU:s
budget samt EIB. De investeringar fonden finansierar ska riktas mot i första
hand små och medelstora företag. Kapitalisering av fonden förväntas inte
medföra några krav på inbetalningar av medel från medlemsstater till EU-
budgeten eller EIB, enligt kommissionen.

Regeringen välkomnade att fonden fokuserar på att stimulera privata
investeringar. Sverige stödjer kommissionens ambition att förbättra
investeringsklimatet genom bättre lagstiftning och enklare regler samt
fördjupning av den inre marknaden, särskilt den digitala inre marknaden.
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Artikel från Finansdepartementet

Investeringspaket välkomnades av
finansministrarna
Publicerad 09 december 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

Kommissionens investeringspaket, som ska främja
tillväxt och konkurrenskraft i EU, diskuterades bland
annat då EU:s finansministrar träffades i Bryssel den 9
december. Paketet kommer att behandlas på toppmötet
den 18-19 december. Finansminister Magdalena
Andersson deltog vid mötet.
Diskussionen om kommissionens investeringspaket, värderat till 315
miljarder euro, var den första i ministerrådet sedan kommissionens
ordförande Jean-Claude Juncker presenterat paketet i Europaparlamentet i
slutet av november.

Paketet består förenklat av tre delar: Den första delen syftar till att
mobilisera medel för investeringar, Den andra delen är ett instrument för att
få investeringarna att få effekt på realekonomin och den tredje delen ska till
att förbättra de juridiska förutsättningarna för investeringar.

Ska främja tillväxt och investeringar i EU

Syftet med investeringspaketet är att främja tillväxt och konkurrenskraft
utan att belasta medlemsländernas offentliga finanser. Sverige välkomnade
initiativet men påpekade samtidigt vikten av att taken i EU:s budget samt
reglerna i stabilitets- och tillväxtpakten respekteras. Sverige påpekade också
vikten av att struktureformer på nationell och EU-nivå genomförs.
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Artikel från Finansdepartementet

Fortsatt arbete för att nå
överenskommelse om EU:s
budget
Publicerad 17 november 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

Ministerrådet och parlamentet kunde inte enas om EU:s
budget för 2015 och ett antal ändringsbudgetar för
2014. Förhandlingarna avslutades i Europaparlamentet
den 17 november. Sverige representerades av
statssekreterare Max Elger.
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Artikel från Finansdepartementet

Budgetdiskussion om avgifter till
EU
Publicerad 07 november 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

EU:s finansministrar träffades i Bryssel den 7 november
för att bland annat diskutera ändringar i moder- och
dotterbolagsdirektivet. De behandlade även ett förslag
till med anledning av de avgifter till EU som ska betalas
den 1 december. Finansminister Magdalena Andersson
deltog vid mötet.
På det tidigare ordförandeskapet Greklands initiativ beslutades att
förändringar i moder- och dotterbolagsdirektivet skulle delas upp i två delar:
Den ena delen gällde frågan om dubbel icke-beskattning och den andra en
gemensam antimissbruksbestämmelse. Ministrarna diskuterade under ekofin-
mötet antimissbruksbestämmelserna och enades om att fortsätta arbetet med
förändringar i direktivet. Ett beslut ska fattas på finansministermötet den 9
december.

Budgetdiskussionen fortsätter

Gällande förändringar i ändringsbudgetarna uppmanade finansministrarna
kommissionen att presentera ett ändringsförslag. Detta kommer att
diskuteras på nästa finansminister möte den 14 november, då specifika
budgetfrågor kommer att hanteras.

-Vi får se vilket förslag kommissionen kommer med i nästa vecka så får vi ta
ställning till det då, sade Magdalena Andersson efter mötet.

Vid mötet delade även kommissionen med sig av en lägesrapport om hur
arbetet fortskrider för de elva medlemsstater som inlett ett fördjupat
samarbete på området för skatt på finansiella transaktioner. Sverige står
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utanför samarbetet, men kommer att delta aktivt vid rådsarbetsgruppsmöten i
syfte att tillgodose Sveriges intressen.



Artikel från Finansdepartementet

Tillväxtfrämjande åtgärder
högprioriterat av finansministrarna
Publicerad 14 oktober 2014 Uppdaterad 03 juni 2015

Investeringsfrämjande åtgärder stod på dagordningen
då EU:s ministrar med ansvar för ekonomiska och
finansiella frågor träffades i Luxemburg den 14 oktober.
Även energibeskattning och frågor kopplade till den
kommande bankunionen diskuterades. Finansminister
Magdalena Andersson deltog vid mötet.
Utgångspunkten för de investeringsåtgärder som diskuterades är det
italienska ordförandeskapets arbetsprogram. Där betonas vikten av åtgärder
för att främja jobb och tillväxt inom EU. Ministrarna diskuterade även hur
utväxlingen på EU-budgeten kan förbättras utan att nya medel tillförs, samt
hur den Europeiska investeringsbanken, EIB, kan bidra till att främja fler
investeringar.

I anslutning till diskussionen välkomnade finansministrarna kommissionens
tillträdande ordförande Jean Claude Junckers initiativ att inom tre månader
från sitt tillträde presentera tillväxt- och jobbfrämjande åtgärder.

Gemensamma avvecklingsfonden diskuterades

Kommissionen informerade ministrarna om det pågående arbete med
förberedelserna inför implementeringen av den gemensamma
avvecklingsfonden, SRF. Fonden består av medel som inhämtats från banker
i länder som kommer att ingå i bankunionen och som avses kunna användas
för att täcka kostnader som uppstår om en krisande bank behöver
avvecklas.  Sverige kommer initialt inte att ingå i bankunionen.

https://www.regeringen.se/


Reviderat energibeskattningsdirektiv

Ett förslag till omstrukturering av energiskattedirektivet diskuterades på
rådsmötet. Kommissionen lade i april 2011 förslag till ändringar, vilket har
diskuterats sedan dess. Förändringarna är ett led i arbetet med att uppnå
EU:s klimat- och energipolitiska mål. Det italienska ordförandeskapet
presenterade under mötet ett kompromissförslag men ingen
överenskommelse nåddes. Diskussionen förväntas fortsätta i rådet.

Ministrarna berörde även flertalet andra diskussions- och beslutspunkter,
bland annat obligatoriskt automatiskt utbyte av upplysningar i fråga om
beskattning och betalningsbemyndiganden.


